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PO GOLAŽU PEČENE PISKE? 
Na miklavževo nas v ducatu občin na Celjskem čaka drugi krog županskih volitev. Stran 2, soočenja na straneh 8-11. 

Festival kot 
sod smoclnil(a 

z zmago Popolnega kroga se je iztekel celjski 
filmski festival. Dobro izhodišče za naprej, strani 12,13. 

Rdeči kovček 
in knjiga 

v kroniki s Celjskega tudi trije mušketirji ter 
kreatorka in frizer, stran 40. 

NIŽJE KAZNI 
ZA ROPARJE 

Višje sodišče je trem obtožencem, ki so sodelovali 
pri ropu menjalnice v Rogaški Slatini, znižalo 

zaporne kazni, stran 38. 

Lepše bo brez petard 
Prihaja Miklavževa nedelja, z njo drugI krog volitev, z obema pa. na veselje 
lekaterih in obup drugih, tudi dolg mesec, ki ga bo zaznamovalo pokanje 
petard. Prve bodo gotovo prižgali novoizvoljeni župani, druge, tretje in še 
Katere starši in otroci ob veselem pričakovanju decembrskih dobrih mož. in 
Kot pok petarde v sodu smodnika je izzvenel tudi obujeni celjski filmski 
festival, utrl je pot, ki jo bo treba skrbno in tehtno tlakovati, če želi Celje 
buditi ugled nekdanjega TDF. 0 vsem tem in še mnogočem v današnji 
k e v j I k i N ^ ^ 

OČETOVA KRI V RAZMISLEK 
Pri dvanajstih ubil očeta, po letih v zavodih in na begu pristal na heroinu. 

Reportaža na strani 5. 

Poll(a proti f lamenku 
Celjski rokometaši »nabrušeni« pred 
odločilnim spopadom v svoji skupini 

evropskega pokala. Stran 25. 
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Po golažu pečene piske? 
V nedeljo volitve še v 12 občinah na Celjskem - Časa za razmislek še 3 dni - V izvoljenih občinskih svetih le za vzorec žensk 

še danes in jutri (do polno- ] 
či, ko se začne volilni molk) « 
bo 24 županskih kandidatov i 
v 12 občinah na Celjskem 
izkoristilo za to, da prepriča 
volivce. V nedeljo, 6. decem
bra, bomo namreč župane 
dobili še v tistih občinah, 
kjer je bila v prvem krogu 
volilna podpora občanov ta
ko razpršena, da nihče od 
kandidatov ni dobil večine 
glasov volivcev. 

Že v torek, sredo in četrtek 
(še do 17. ure) so na sedežih 
občinskih volilnih komisij v 
Mestni občini Celje ter obči
nah Laško, Šentjur, Bistrica 
ob Sotli, Žalec, Polzela, Pre
bold, Braslovče, Tabor, Mo
zirje, Šoštanj in Šmartno ob 
Paki odprli predčasna volišča, 
na katerih volivci lahko izbira
jo svojega kandidata. Danes, 
četrtek, je tudi zadnji dan za 
vse tiste, ki bi v nedeljo želeli 
voliti, pa zaradi bolezni aU 
drugih opravičljivih razlogov 
ne morejo na volišče - svojo 
željo za glasovanje na domu 
lahko sporočijo občinski volil
ni komisiji in v nedeljo jih bo 

doma obiskal leteči volilni od
bor. 

Časa za razmislek v 12 obči
nah ostaja še tri dni. Za to, da 
se odločimo, komu predati v 
roke vajeti občinskega voza, 
da izberemo tistega, za katere
ga smo prepričani, da nam bo 
po 6. decembru lahko izpolnil 
največ danih obljub. Da si po 
golažu - čemur je bil v veliki 
meri podoben splet predvolil
nih obljub številnih kandida
tov - zdaj zaslužimo najmanj 
pečene piske, smo volivci na
mreč prepričani. 

Le za vzorec žensk 
Da se ženske v Sloveniji kaj 

malo zanimajo za politiko, so 
dokaz tudi letošnje lokalne 
volitve. V 190 slovenskih ob

činah je bilo med 734 kandi
dati za župane le 47 žensk, 
zgolj malce več kot 6 odstot
kov. 

Le malce obetavnejši so bili 
podatki o kandidiranju za ob
činske in mestne svete, vendar 
je tudi tukaj opredelitev žensk 
za politiko izrazito manjšin
ska. Na Celjskem smo volivci 
v 32 občinah na natančno 500 
mest v občinskih in dveh 
mestnih svetih posadili 51 
žensk. Absolutni rekorderji so 
v Nazarjah, kjer so med 11 
občinskimi svetniki kar 4 žen
ske! Rezultat, s katerim smo 
lahko v Sloveniji več kot zado
voljni, za razvite države, kakr
šna želimo postati, pa je ta, 
malce več kot tretjinski delež, 
ravno tista kritična meja, ko 

že lahko govorimo o postop
nem približevanju h kulturi 
enakosti v političnem življe
nju. 

In zakaj sploh ženske v po
litiki? Strokovnjaki, ki se lo
tevajo tega vprašanja, enot
no odgovarjajo, da sploh ne 
zato, da bi ženske prevzele 
vladanje. Ne, žensk si v orga
nih, ki sprejemajo pomem
bne odločitve za naše življe
nje, želimo iz povsem prag
matičnih razlogov. Glede na 
to, da so sposobnosti in ta
lenti med ženski in moški 
del prebivalstva enakomerno 
porazdeljeni in da se naše 
skupno življenje lahko naj
bolje oblikuje le v partners
tvu obeh spolov, si žensk v 
politiki želimo zgolj zato, da 

se v parlamentu oziroma ob
činskih svetih ne bi spreje
mali zakoni in odloki, ki bi 
bili oziroma so v škodo vsaj 
polovici prebivalstva. 

V razmislek, vsaj za prihod
nje volitve, pa še podatek, da 
Slovenci do žensk v politiki 
sploh nimamo nezaupljivega 
odnosa. V javnomnenjski razi
skavi, ki jo je opravila nepro-
fitna, nestrankarska in nevlad
na organizacija Project Parity 
s podporo Evropske komisije, 
je namreč kar 62 odstotkov 
vprašanih odgovorilo, da bi 
podprlo večjo zastopanost 
žensk v politiki, da bi podprlo 
žensko kandidatko pa je zatr
dilo celo 89 odstotkov vpraša
nih. 

IVANA STAMEJČIČ 

Bistriške predvolilne strasti 
v bodoči občini Bistrica ob 

Sotli je ozračje pred volitva
mi pregreto kot ne pomnijo. 

Socialdemokratska stranka 
Slovenije celjske regije (stran
ka podpira županskega kandi
data Jožefa Pregrada, ki ni 
član stranke) je obdolžila žu
panskega kandidata Združene 
liste socialnih demokratov Jo
žefa Uršiča grde stvari. V pro
testu je zapisala, da je občinska 
volilna komisija kandidatu Ur-
šiču omogočila vpogled v volil
ni imenik ter da si je lahko 
izpisal tiste volivce, ki se prve
ga kroga volitev niso udeležili. 
Podpisnik protesta Franc Jaz
bec, predsednik SDS celjske 

regije, ki je pismo poslal re
publiški volilni komisiji in me
dijem, poudarja: »S tem je bila 
kršena pravica tajnosti podat
kov, kar utemeljujem s tem, da 
kandidat ZLSD osebno in pre
ko svojih podpornikov obisku
je vse tiste volivce, ki se volitev 
niso udeležili in na ta način 
agitira, naj se drugega kroga 
udeležijo ter glasujejo zanj.« 

V občinski volilni komisiji, ki 
jo vodi Simona Dobnik, meni
jo, da niso ravnali v nasprotju z 
volilno zakonodajo ter bi ugo
dili vsakemu kandidatu, ki bi 
jih zaprosil za podatke. To, da 
si je lahko kandidat podatke 
izpisoval, pa so le podtikanja. 

pravi Dobnikova, ki se vprašu
je, zakaj niso posredovali ugo
vora ali pritožbe občinski ko
misiji. 

Medije je prav tako obvestil 
obtoženi županski kandidat 
Jožef Uršič, ki omenja, da je 
Jazbec nekdanji krajan Bistri
ce ob Soth ter sedaj lastnik 
počitniške hišice. »Takšno 
neutemeljeno obtožbo, ne da 

bi bila prej dokazana, doživ
ljam kot osebno žalitev. Trdi
tev, da sem si lahko izpisal 
volivce, ki se prvega kroga 
volitev niso udeležili in da 
sedaj s pomočjo svojih pod
pornikov obiskujem te voliv
ce in agitiram, da se drugega 
kroga udeležijo ter volijo za
me, je popolna neresnica,« 
zagotavlja. B. J . 

Podpore 
kandidatomo 

v celjski LDS so predsta
vili dogovor o sklenitvi koa
licije na občinski ravni, ki 
so ga na osnovi volilnih re
zultatov in zasedbe svetniš
kih mest dosegli z ZLSD, 
DeSUS in Neodvisno listo 
Mladi za mlade. V mest
nem svetu imajo koalicijski 
partnerji 18 od 33 mest, 
Partnerice bodo v nedeljo 
podprle županskega kandi
data LDS Jožeta Zimska, 
prav tako pa tudi Zeleni 
Slovenije in Slovenska na
cionalna stranka, ki sta 
Zimškovo kandidaturo 
podpirali že v prvem volil-l 
nem krogu. Za podporo' 
kandidatu SLS Bojanu Šro-
tu so se izrekli v SKD ter 
Celjski neodvisni listi. IS 

Volitve v 
Olimju 

v Olimju pri Podčetrtku 
kjer ustanavljajo novo kra 
jevno skupnost, bodo v nede 
Ijo, 6. decembra, prve volitvi 
za člane njenega sveta. 

Za mesta v 5-članskem sve 
tu kandidira 10 kandidatov 
Tako predlagajo Ciril Počival 
šek in skupina volivcev Ai> 
dreja Gobca, Vinka Mraza 
Martina Hohnjeca, Zdravki 
Počivalška in Franca Jakopi 
no, DeSUS Stanislava Amora 
ter SDS Marka Žolgerja, Jože 
ta Arbeiterja, Jožeta Klička ii 
Martina Motoha. i 

i 

Volili smo... 
v prejšnji številki Novega 

tednika smo poimensko ob
javili člane v večini občin
skih svetov na Celjskem, to
krat pa objavljamo že urad
na imena članov občinskih 
svetov v preostalih občinah. 
Hkrati objavljamo tudi pra
vilno sestavo sveta Občine 
Vransko, kot nam jo je posre
dovala občinska volilna ko- j 
misija. \ 

Občina Žalec 
28-članski občinski svet se- ] 

stavljajo: Gvido Hribar, Radivoj • 
Kot, Boris Krajnc, Jožef Meh, 
Miran Grozim, Andrej Šporin, i 
Marijan Turičnik in Gregor' 
Vovk Petrovski (vsi LDS), Jurij 
Blatnik, Peter Gominšek, Irena 
Janič, Jožefa Kindlhofer in Ja-
nuš Rasievvicz (vsi SDS), Jožef 
Dobrave, Martin Drev, Andrej 
Križan, Ivan Kuder in Emilijan 
Lesjak (vsi SKD), Ferdinand 
Haler, Franc Hriberšek, Ivan Je
len in Ernest Ramšak (vsi De
SUS), Danica Jezovšek Korent, 
Janko Kos, Jožef Randl in Franc 
Tratar (vsi ZLSD), Ferdinand 
Kunst in Ivan Marjan Razbor-
šek (oba SLS). 

Občina Polzela 
16-članski občinski svet se

stavljajo: Magdalena Novak 

Rogl, Simon Ograjenšek, 
Branko Turnšek in Janko Vaši 
(vsi LDS), Janez Cukjati, Sta
nislav Novak in Ludvik Regor-
šek (vsi SKD), Stanislav Kralj, 
Vinko Sitar in Ljubo Žnidar 
(vsi SDS), Anton Mešič, An
drej Potočnik in Martin Um-
breht (vsi SLS), Ivan Cvikl in 
Emil Praznik (oba DeSUS) in 
Marjana Šmajs (ZLSD). 

Občina Prebold 
15-članski občinski svet se

stavljajo: Tomaž Cink, Vinko 
Debelak, Boris Kupec, Janez 
Laznik, Darko Orožim in Franc 
Rezar (vsi LDS), Franc Cigler, 
Ana Trivan in Branko Verk (vsi 

SDS), Franc Kukovnik in Ed
vard Peternel (oba DeSUS), Ka-
rol Lobnikar in Marjan Ribič 
(oba SLS), Rudolf Herman 
(ZLSD) in Jože Jerman (SKD). 

Občina Vransko 
9-članski občinski svet pa 

sestavljajo Aleš Roman, Mar
jan Pečovnik, Andrej Sempri-
možnik (vsi SDS), Branko Le-
beničnik, Ivan Rokovnik, Vla
dimir Reberšek (vsi SKD), 
Janko Pečovnik in Franc Uran-
kar (oba SLS) in Emil Jelen 
(neodvisni kandidat). Volilna 
udeležba je bila 64,67% in ne 
kot smo poročali prejšnji te
den 98,18-odstotna. 

Z OBČINSKIH SVETOV 
V Podčetrtku prva seja 

PODČETRTEK - V Podčetrtku bo jutri, v petek, 4. decembra, 
prva seja novega občinskega sveta. Na dnevnem redu imajo 
imenovanje komisije za mandatna vprašanja, volitve in imeno
vanja ter potrditev mandatov. (BJ) 

Bogatejši proračun 
NAZARJE - Med letom je občina od ministrstev za okolje in 

prostor ter gospodarske dejavnosti pridobila nekaj denarja, 
tako da je nazarski proračun povečan na 206 milijonov tolarjev. 
Rebalans je v primerjavi z načrtovanim zneskom višji za dobro 
desetino. (Ž.Z.) 
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I zguba v bolnišnici se veča 
Do konca leta bo znašala 90 milijonov tolarjev, prihodnje leto se bodo razmere še bolj zaostrile - Edina rešitev je 

ohranitev statusa 

Splošna bolnišnica Celje, 
lii je lani in v prvem letoš
njem polletju poslovala pozi
tivno, ima spet izgubo. Ko
nec septembra je znašala 25 
milijonov tolarjev, ob koncu 
leta pa naj bi se povzpela na 
90 milijonov tolarjev. 

Razlog za izgubo je uvedba 
poskusne standardizacije in 
Icategorizacije bolnišnic, zara
di katere dobivajo v Celju od 

1. julija naprej 20 milijonov 
tolarjev manj državnega de
narja na mesec kot prej. Do 
konca leta jim bo Zavod za 
zdravstveno zavarovanje sku
paj vzel 115 milijonov tolar
jev, vendar izguba ne bo tolik
šna, saj se v bolnišnici tudi 
letos kažejo učinki racionali
zacije poslovanja, ki so jo 
uvedli v preteklem letu. Zlasti 
so se zmanjšali materialni 
stroški. Vodstvo bolnišnice se 
z ministrstvom za zdravstvo 

in republiško zavarovalnico še 
vedno pogaja o novi standar
dizaciji in kategorizaciji oziro
ma o statusu celjske bolnišni
ce, in za sedaj dogovori kažejo 

Celjska bolnišnica ima no
vo grafično celostno podobo, 
ki jo je v sodelovanju z AV 
Studiom iz Velenja pričela 
pripravljati februarja letos. 
Namesto sedanjega rdečega 
križa, ki se ne sklada več s 
poslovno strategijo bolnišni
ce, je nov logotip sestavljen 
iz modrega in zelenega srca, 
ki se med seboj prekrivata in 
tvorita križ kot simbol po
moči. 

dobro. »Če se nam z državo ne 
bo uspelo pogoditi tako, kot 
želimo, bomo ne glede na vse 
ukrepe, ki smo jih sprejeli, 
sredi prihodnjega leta pod vo
do,« ocenjuje direktor bolni
šnice dr. Samo Fakin. »To bi 
bila izjemno velika škoda, saj 
smo do konca uredili notranje 
poslovanje, imamo tudi dobro 
ekipo strokovnjakov. Želimo 
biti spodobna bolnišnica, kar 
pa nam brez enake vsote de
narja, ki smo jo od zavaroval

nice dobivali do 1. julija, ne bo 
uspelo.« 

V bolnišnici že nekaj časa 
pripravljajo reorganizacijo 
oddelka za splošno in žilno 
kirurgijo, s katero bi se od
delek za žilno kirurgijo osa
mosvojil. V ta namen že pri
pravljajo ekipo strokovnja
kov, nabaviti pa nameravajo 
tudi potrebne aparature. Še 
letos naj bi dobili nov ultra
zvočni aparat za ožilje, za 
prihodnje leto pa načrtujejo 
nakup žilnega rentgena za 
diagnosticiranje in terapijo. 

Kljub trenutni izgubi v celj
ski bolnišnici nadaljujejo z 
dvema začetima naložbama v 
vrednosti 100 milijonov tolar
jev, ki ju bodo v celoti pokriU 
sami. Dvigalo ob otroškem od
delku bo dograjeno še letos, 
do konca leta pa naj bi v bolni
šnični pralnici namestili tudi 
nov likalni stroj. 

JANJA INTIHAR 

Se letos razpis za 
socialna stanovanja 
Mesto ob Savinji sodi po 

besedah v.d. direktorja Sta
novanjskega sklada občine 
Celje Slavka A. Sotlarja na 
prvo mesto v državi po števi
lu novozgrajenih stanovanj. 
To je posledica usklajenega 
iela na ravni občine, zlasti 
pa dejstva, da so v skladu 
stavbnih zemljišč ves čas za
gotavljali primerno komu-
lalno urejena in opremljena 
jemljišča. 

Eno od področij stanovanj-
ke izgradnje, za katerega so 
iolžne poskrbeti občine, je 
gradnja socialnih stanovanj. V 
[elju se je na prednostno listo 
ipravičencev do socialnih sta-
lovanj po razpisu januarja 
1993 uvrstilo 369 prosilcev, 
|lede na zakonodajo, ki dolo-
:a, da se lahko nov razpis 
ibjavi šele, ko ključe stano-
'anj prejme več kot polovica 
ipravičencev, pa doslej nove
la razpisa ni bilo. »Nov razpis 
)omo objavili še letos, predvi-
loma konec decembra. Doslej 
!ino rešili vprašanje 259 upra
vičencev, bodisi je šlo za no-
'ododeljena stanovanja, seli-
ev v izpraznjena stanovanja, 
lekaj je bilo menjav, nekaj 
ipravičencev pa je z liste zara-
li spremenjenih razmer tudi 
»dstopilo. Na obstoječi listi je 
še 109 upravičencev. Gre za 10 
»amskih, 5 dvočlanskih, 58 
'ričlanskih, 31 štiričlanskih in 
5 petčlanskih družin,« pravi 
Sotlar in dodaja, da pričakuje-
0 v razpisnem roku okoli 500 
'log. »To pa bo po naših oce
nah tudi zadnji tako številčen 
'ritisk, saj predvidevamo, da 
'o v naslednjih letih prošenj 

socialna stanovanja od 50 
0̂ 70 letno.« 

Po dosedanjih izkušnjah pri
čakujejo v stanovanjskem skla
du med predvidenimi 500 pro
silci največ tri in štiričlanskih 
družin, kar pomeni, da bo pov
praševanje največje po enoin-
pol oziroma dvosobnih stano
vanjih. Do konca tisočletja bi v 
Celju, če naj bi resnično pokrili 
vse potrebe po socialnih stano
vanjih, morali poskrbeti za 650 
stanovanj. I. STAMEJČIČ 

S pentljami in Icondomi proti aidsu 
V torek, 1. decembra, smo v Sloveniji že enajsto leto zapored opozorili na svetovni dan boja 

proti aidsu. Geslo letošnjega dneva je bilo Mladi lahko ustavimo aids. 
V svetu se namreč vsak dan okuži z virusom HIV najmanj 7000 mladih ljudi med 10. in 24. 

letom starosti. Letos je v Sloveniji zaradi aidsa umrlo osem oseb, prijavljeno je bilo 13 primerov 
novih obolenj in 7 na novo odkritih okužb z virusom HIV. Čeprav je pri nas v primerjavi z 
drugimi državami ta čas okuženih malo ljudi, znanih je namreč 82 primerov, strokovnjaki 
opozarjajo, da se takšna slika lahko hitro spremeni. Prav zato je bil torek v znamenju rdečih 
pentelj, na stojnicah - v Celju jo je zavod za zdravstveno varstvo postavil pred slaščičarno Zvezda 
- pa so bili vsakomur na voljo informativno gradivo in kondomi. J I , Foto: GK 

150-letnica programa Zedinjene Slovenije 
Celjska podružnica Svetovnega slo-

''enskega kongresa pripravlja nocoj ob 
'5.30 uri v Narodnem domu v Celju 
ffoslavo ob 150-letnici programa Zedi
njene Slovenije in v spomin na narod-
|<?ga junaka Franja Malgaja, ki je pred 
°0 leti s svojo skupino borcev za sever-
'o mejo odšel iz Celja na Koroško hra-
''t domovino, kjer je v boju za sloven-

zemljo tudi padel. 
Osrednjo proslavo so Celjani namera-

pripraviti že 6. novembra, na dan 

odhoda borcev za severno mejo iz Celja 
proti Koroški, vendar pa so jo morali 
zaradi poplave odpovedati. Slavnostni 
govornik bo prof. Milan Dobnik, v kultur
nem programu pa bodo nastopili Celjsko 
pevsko društvo z dirigentom prof. Edvar
dom Goršičem, Ljubiteljsko gledališče 
Teharje in citrar prof. Peter Napret. 

Prof. Dane Hriberšek, član celjske po
družnice Slovenskega svetovnega kon
gresa, je ob predstavitvi programa današ
nje proslave dejal, da je glavni namen^ 

Svetovnega slovenskega kongresa pove
zovati Slovence in negovati slovensko 
besedo po vsem svetu. Celjska podružni
ca združuje danes 53 članov, do zdaj pa 
so že obiskali rojake v zamejstvu na 
Koroškem, v Reziji na Tržaškem, Beneški 
Sloveniji, Gorici, Kanalski dolini in v 
slovenskem Porabju, v prihodnje pa načr
tujejo še obisk Slovencev v Argentini in 
Berlinu. Radi pa bi med seboj povezali 
tudi Slovence, ki živijo v Zagrebu in 
Sphtu. SM 

PO SVETU 

Piše: DAMJAN KOSEC, 
POPtv 

Pinochet nima 
imunitete 

Nekdanji čilski diktator 
Augusto Pinochet nima 
imunitete, zato mu bodo 
lahko sodili zaradi kaznivih 
dejanj, storjenih v času nje
govega trdega režima v ČiJu. 

S to odločitvijo je v Londo
nu lordska zbornica zavrnila 
razsodbo visokega civilnega 
sodišča, da je bila Pinocheto-
va aretacija zaradi njegove 
imunitete po britanskih zako
nih nezakonita. Zdaj je na po
tezi britanski notranji mini
ster Stravv, ki mora odločiti, 
ali ga bo Velika Britanija izro
čila Španiji, kjer ga čaka soje
nje, ali mu bo dovolila vrnitev 
v Čile. Nekdanja britanska 
premierka Thatcherjeva, zna
na po prijateljskih odnosih s 
Pinochetom, je od Blairove 
vlade zahtevala, naj generala 
pošlje domov. Je star in bo
lan, zato bi ga iz sočutja mo
rali vrniti domovini, je še me
nila nekdanja Železna lady. 
Pinochet je namreč ravno ta 
teden, na dan razsodbe lord
ske zbornice, dopolni! 83 let. 
Kot je znano so generala areti
rali konec septembra, ko je na 
operacijo v London prišel z 
diplomatskim potnim listom. 
Ta je le eden od privilegijev, 
ki jih ima Pinochet danes kot 
dosmrtni senator. Ta funkcija 
(ki si jo je sam določil z usta
vo) mu daje tudi imuniteto na 
vseh sodiščih v Čilu. General 
je na oblast prišel seprembra 
1973, s krvavim vojaškim 
udarom, v katerem je strmo
glavil socialističnega predsed
nika Allendeja. Državo je vo
dil kar 17 let, v tem času pa je 
bilo umorjenih ali je izginilo 
najmanj tri tisoč ljudi, več kot 
50 tisoč jih je odšlo v izgnans
tvo. Njegovi privrženci in 
oboževalci so mu bili hvalež
ni, da je državo rešil pred 
komunizmom, nasprotniki so 
mu stregli po življenju. Naj
bolj znan atentat je bil leta 
'86. Raketa, izstreljena na nje
gov avtomobil, je ubila pet 
telesnih stražarjev, Pinochet 
je preživel. Od takrat naprej je 
bil konvfij vedno sestavljen iz 
treh enakih neprebojnih mer-
cedesov, da bi s tem zbegal 
morebitne atentatorje. Obo
ževalec Julija Cezarja, Napo
leona in DeGaulla, je svoj av
toritativni model vladanja 
najverjetneje povzel po Fran
cu. Sklenil je mir z Argentino, 
doma pa vzpostavil gospo
darstvo, ki je model za celot
no Latinsko Ameriko. Po 
mnenju večine, gospodarstvo 
»omadeževano s krvjo«. 

izgon ali zatočišče 
za Ocalana 

Usoda vodje Kurdske delav
ske stranke Abdulaha Ocala
na, ki je v hišnem priporu v 
Rimu, je še vedno nejasna. 
Pristojna komisija bo namreč 
šele 22. decembra preučila 
njegovo prošnjo za politično 
zatočišče. Če bo le-ta zavrnje
na mu sledi izgon iz države, 
saj je v Italijo vstopil ilegalno. 
Vprašanje je , katera država ga 
bo sprejela, saj se je tudi 
Nemčija odrekla zahtevi po 
njegovi izročitvi. 

V Bonnu se namreč bojijo, 
da bi prihod Ocalana v državo 

razvnel spore med Kurdi in 
Turki. In ker ga Rim noče 
izročiti Ankari, ker tam še 
vedno velja smrtna kazen, se 
tako Italija kakor Nemčija 
strinjata, da bi mu lahko sodi
li pred mednarodnim sodiš
čem. Vendar pa bi tega morali 
ustanoviti do 22. decembra, 
ko mora Ocalan zapustiti Itali
jo. Tamkajšnji zunanji mini
ster Dini meni, da bi bilo 
kljub časovnemu pritisku mo
goče ustanoviti ad-hoc evrop
sko sodišče, ki bu mu lahko 
sodilo. Z idejo o mednarod
nem sodišču se strinja tudi 
Ocalan, saj kot meni, bi inu 
dalo priložnost, da dokaže 
svojo nedolžnost. Če do vsega 
tega ne bo prišlo, obstaja 
možnost, da ga bo Italija izg
nala nazaj v Rusijo, od koder 
je prišel. V tej državi je prebi
val kar kak mesec, ne da bi za 
to vedele ruske oblasti, pre
den je s ponarejenim potnim 
listom dopotoval v Italijo. Kot 
možni državi izgona se ome
njata tudi Avstrija in Španija. 
Turčija je že opozorila, da bo 
Ocalana preganjala, kjerkoli 
se bo skrival in da je pri tem 
ne gre podcenjevati. 

Le ustno opravičilo 
Japonske 

Kitajski predsednik Jiang 
Zemin je kot prvi predsednik 
te države .v zgodovini obiskal 
japonsko otočje. Državi na
mreč še vedno, 53 let po vojni, 
nimata urejenih odnosov. Za
to naj bi bil prav ta obisk 
prinesel, kot so mnogi napo
vedovali pred njim, »vzposta
vitev stabilnih odnosov med 
državama za 21. stoletje«. 
Vendar se to ni zgodilo. 

Japonska se je Kitajski 
opravičila za njeno vlogo 
med drugo svetovno vojno, 
ko naj bi po ocenah Pekinga 
med japonsko okupacijo 
umrlo najmanj 20 milijonov 
Kitajcev. Vendar je bilo opra
vičilo le ustno, medtem ko so 
Kitajci pričakovali tudi pisno. 
Ustno se je opravičil že prejš
nji japonski premier Muraja-
ma ob 50. obletnici druge 
svetovne vojne pred tremi le
ti. Drugo resno vprašanje, o 
katerem se državi še nista 
dogovorili, pa je vprašanje 
Tajvana. Japonski premier 
Obuči je sicer dejal: »Naša 
politika do Tajvana se ni 
spremenila. Japonska ne bo 
podprla njegove neodvisno
sti«. Kitajska namreč obrav
nava Tajvan kot uporno pro
vinco in ni nikoli izključila 
možnosti uporabe sile, če bi 
otok razglasil neodvisnost. 
Vendar pa kljub ustnim so
glasjem ni prišlo do podpisa 
skupne izjave, v kateri bi dr
žavi potrdili strinjanje glede 
obeh temeljnih vprašanj. 
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Izboljšani 
šolski 

laboratoriji 
V Šolskem centru Velenje 

je v petek, 27. novembra, 
trinajst srednjih elektro 
strokovnih šol prejelo stroj
no opremo v skupni vredno
sti 1,5 milijona tolarjev, ki 
jo je podarilo domžalsko 
podjetje INEA d.o.o. 

Center RS za pokhcno izo
braževanje je pristopil k pro
jektu opremljanja poklicnih 
in strokovnih šol, podjetje 
INEA, v katerem se ukvarjajo 
z informatizacijo procesov in 
industrijsko energetiko, pa 
mu je pri uvajanju novih teh
nologij priskočilo na pomoč. 
Prispevalo je k boljši opremi 
šolskih laboratorijev. S po
darjenimi programabilnimi 
krmilniki bodo v šolah izbolj
šali pogoje dela in učenja. 

K.L. 

Bo vlak ustavljal v Brišah? 
šolarji še vedno hodijo po železniški progi, projektov za sanacijo uničene lokalne ceste pa še ni 

čeprav je od katastrofalne 
poplave minilo že skoraj me
sec dni, so prebivalci naselja 
Briše pri Zidanem Mostu še 
vedno odrezani od sveta. Edi
no cesto jim je odnesla vojna 
ujma, občinsko vodstvo pa je 
poleg nekaj opozorilnih pi
sem, ki jih je poslalo ministrs
tvu za okolje, za ureditev raz
mer naredilo le to, da je (šele) v 
ponedeljek v Zidani Most po
vabilo predstavnike vseh tistih 
podjetij in institucij, ki naj bi 
pomagali pri sanaciji ceste. 

Res je sicer, da občina Laško 
nima denarja, s katerim bi lah
ko plačala vsaj najnujnejše po

pravilo ceste, res pa je tudi, da 
v preteklih tednih ni poskrbela 
niti za izdelavo natančnejših 
projektov, na osnovi katerih bi 
potekala sanacija. Župan in 
pristojni občinski strokovni de
lavci so na sestanek v Zidanem 
Mostu, ki so se ga udeležili 
predstavniki sektorja trajnih 
sanacij pri ministrstvu za oko
lje, republiškega štaba civilne 
zaščite, vodnega gospodarstva. 
Savskih elektrarn, Slovenskih 
železnic in številni krajani 
Briš, prinesli le tisti projekt za 
sanacijo, ki so ga takoj po po
plavi na zahtevo krajevne 
skupnosti Zidani Most naredili 
v celjskem razvojnem centru. 
Zato bo treba, da se bodo dela 

sploh lahko pričela, najprej 
opraviti geološke raziskave, 
nato pa narediti še natančne 
projekte. »Vse to bi bilo lahko 
že narejeno, če bi se občinsko 
vodstvo pravočasno zganilo,« 
je razočaran predsednik kra
jevne skupnosti Zidani Most 
Milan Vodišek. »Počakali bo
mo še kakšen mesec in če se 
takrat sanacija še ne bo pričela, 
bomo ukrepali sami m na last
no pest vzpostavili prevoznost 
ceste. V petek me je namreč 
klical minister za okolje Pavle 
Gantar in povedal, da bi občina 
glede na to, da je interventni 
zakon tik pred sprejetjem, že 
lahko pričela s popravilom ce
ste, saj bo do takrat, ko bodo 

dela opravljena, denar že zago
tovljen.« 

Iz dneva v dan pa so vse bolj 
razočarani in tudi zaskrbljeni 
prebivalci Briš. Bojijo se za 
otroke, ki hodijo v šolo po 
dotrajanem kolovozu ali pa 
kar po nevarni železniški pro
gi, strah jih je tudi, kaj bo, če 
komu od njih zagori ali pa kdo 
od njih hudo zboli. Za šolarje 
in tiste, ki morajo prav tako 
pešačiti v službo, bi lahko po
skrbeli tako, da bi se vlak za
časno ustavil tudi v Brišah. V 
kraju so že izbrali postajališ
če, vendar mora s takšno reši
tvijo soglašati tudi vodstvo 
Slovenskih železnic. 
• • • • • • • JANJA INTIHAR 

Kdaj nova 
glasbena šola? 

V občini Rogaška Slatina si 
prizadevajo za gradnjo nove 
glasbene šole v mestu ter te
lovadnice podružnične šole 
v Kostrivnici. Zato se s pred
stavniki ministrstva za šols
tvo in šport pospešeno pogo
varjajo o sofinanciranju. 

Stavba, v kateri gostuje sla-
tinska glasbena šola, je bila 
namreč s poravnavo v celoti 
vrnjena denacionalizacijske-
mu upravičencu, zato bo mo
rala občina od leta 2000 plače
vati najemnino. V občinski 
stavbi menijo, da je zato bolj
še zgraditi novo glasbeno šo
lo, saj v obstoječe prostore 
zaradi denacionalizacije niso 
vlagali, pa tudi nasploh niso 
ravno najprimernejši. Z grad
njo nove glasbene šole, ki bi 
bila na lokaciji pri I. osnovni 
šoli, želijo začeti leta 2000, 

vselili pa bi se čez leto dni. S 
predstavniki ministrstva za 
šolstvo in šport se zato pogo
varjajo o uskladitvi programa 
sofinanciranja. 

Hkrati se pogovarjajo o grad
nji telovadnice za potrebe ko-
strivniške šole, saj otroci telova
dijo kar v avli, ki je po potrebi 
jedilnica. V Kostrivnici želijo za 
potrebe devetletke pridobiti še 
dodatno učilnico, tako da bo 
lahko tam 5 oddelkov. Prihodnje 
leto nameravajo pridobiti pro
jektno dokumentacijo, z grad
njo pa bi začeli prav tako leta 
2000. Ocenjena vrednost nalož
be je 130 milijonov tolarjev. 

Sicer pa so v Rogaški Slatini 
letos zgradili športno dvorano 
v I. osnovni šoli, za katero 
pričakujejo, da jo bo ministrs
tvo finančno pokrilo prihod
nje leto. 

BRANE JERANKO 

Vojaki se vračajo domov 
Vojaki iz držav zveze Nato 

in Partnerstva za mir so se v 
preteklih dneh vračali do
mov, zadnji rok za njihovo 
vrnitev pa je načeloma jutri, 
v petek 4. decembra. Tuje 
enote so pravočasno prijav
ljeno škodo poravnale še 
pred vrnitvijo. 

Na celjskem območju, kjer 
so bile tuje enote na Kozjan
skem ter v Hotemežu pri Ra
dečah, so zabeležili približno 
30 prijav škode, večinoma v 
zneskih od 20 do 30 tisoč 
tolarjev. Kot so povedali v 
celjski upravi za obrambo, je 
bilo največ prijav v zvezi s 
kmetijskimi površinami v 
okolici Planine. Če se lastnik 
stvari s povzročiteljem škode 
ni mogel pogovoriti, so pokli
cali komisijo, ki si jo je gleda
la. To je bilo potrebno le v 
nekaj primerih, pa še tam je 

bila škoda razmeroma majh
na. 

Kljub javnim opozorilom 
nekateri lastniki stvari škode 
niso prijavili pravočasno, še 
pred odhodom tujih enot. Za
to so ponekod reševali odprta 
vprašanja'še v zadnjem tre
nutku, s pomočjo slovenskih 
častnikov za zvezo. 

Dovolj časa pa imajo tisti, ki 
so upravičeni prejeti nadome
stilo za uporabo sredstva iz 
popisa, pri čemer gre za ne

premičnine in premičnine za 
potrebe vaje (na primer za 
namestitve). Nadomestilo 
obračunajo od dneva izročitve 
do dneva vrnitve sredstva, iz
plačati pa ga morajo najpoz
neje v 45. dneh od dneva pre
jema zahtevka za izplačilo. 

Prijave sprejemajo v izpo
stavah za obrambo v Celju, 
Šentjurju, Laškem in Šmarju 
pri Jelšah ali v slovenskem 
generalštabu. 

B.J . 

Vabilo 
otrokom iz 

drugih držav 
Delegacija Mestne občine 

Velenje, ki jo je vodil župan 
Srečko Meh, se je od 25 . do 
29. novembra mudila na 
konferenci partnerskih mest 
v Schiedamu na Nizozem
skem. Konference, na kateri 
so pregledali dosedanje delo 
in predlagali nove projekte, 
so se udeležili predstavniki 
iz devetih evropskih držav. 

Velenjčani so partnerskim 
mestom predlagali sodelova
nje na mednarodnih športnih 
igrah osnovnošolcev, ki bodo 
konec avgusta 1999 prvič v Ve
lenju. Tridesetih mladinskih 
športnih iger, v Sloveniji jih 
organizirajo že desetič zapo
red, naj bi se udeležilo več kot 
400 mladih iz desetih držav. 
Pomerili se bodo v atletiki, pla
vanju in odbojki na mivki. Dru
gi projekt, ki so ga predlagali 
partnerskim mestom, se nana
ša na razširitev uveljavljenega 
Pikinega festivala, ki ga v Vele
nju organizirajo že devet let. V 
prihodnje bi otroški prireditvi 
želeli vtisniti tudi mednarodni 
pečat. K.L. 

NA KRATKO 
Novo zajetje 

SOLČAVA - Zajetje pitne vode in del vodovoda je že nekaj 
časa ogrožal velik Macesnikov plaz, tako da je bila nujno 
potrebna selitev. Solčavani so tako z obilno denarno pomočjo 
ministrstva za okolje in prostor (12,6 milijona tolarjev) na 
ustreznejši lokaciji zgradili novo zajetje in ga povezali z obsto
ječim vodovodom. Celotna naložba je vredna 13,7 milijona 
tolarjev. (Ž.Z.) 

Težave s kategorizacijo 
LOGARSKA DOLINA - Nova kategorizacija turističnih objek

tov je v Zgornji Savinjski dolini povzročila veliko nejevolje. 
Razlog sta določili o povečanju sob na predpisane normative v 
roku treh let in zamenjavi neustrezne opreme v naslednjem 
letu, čeprav je pri manjših odstopanjih (za največ 10 odstotkov) 
za prilagoditev dovoljenih pet let. (Ž.Z.) 

Srečanje vodnikov 
LOGARSKA DOLINA - Strokovno srečanje gorskih vodnikov 

so pripravili Savinjčani in v dogovoru s krovno organizacijo 
bodo poslej tovrstni zbori na večih območjih. Z novo zasnovo se 
pričakuje boljša strokovna podkovanost vodnikov in kot končni 
rezultat manjše število nesreč v gorah. (Ž.Z.) 

Škode za dva proračuna 
NAZARJE - Poplave so v nazarski občini naredile za 450 

milijonov tolarjev škode, kar ustreza dvema občinskima prora
čunoma. Na vodotokih je še dodatnih 225 milijonov tolarjev 
škode. S popravilom so že začeli na mostu preko Drete v 
Kokarjih, prav tako za popravilo pa so se odločili za most v 
Spodnjih Krašah, saj za novogradnjo ni denarja. (Ž.Z.) 

Stališča komisije za peticije 
Komisija Državnega zbora Republike Slovenije za peticije bo 

danes, 3. decembra, med drugim obravnavala informacije v 
zvezi z zadevami Ladislava Perčiča, Mitje Šviglja in Darka 
Zupana, ki so svoje interese večkrat uveljavljali tudi z gladovno 
stavko. (KL) 

Prestavljena novinarska konferenca 
PREBOLD - V društvu DPD Svoboda Prebold so za minuli 

ponedeljek sklicali novinarsko konferenco, na kateri naj bi 
spregovorili o problemih, ki so se pojavili pri sanaciji oziroma 
novogradnji kulturnega doma. Vendarle so se potem v društvu 
odločili, da novinarsko konferenco prestavijo na ponedeljek po 
volitvah župana, saj ne bi radi vplivali na volilni rezultat. (US) 

PO DRŽAVI 
Referendum 

o TET 3 
U U B U A N A , 25 . novem 

bra (Delo) - Državni zbor je 
z večino glasov izglasoval 
zahtevo 30 poslancev SLS, 
SDS in SKD po razpisu pred
hodnega zakonodajnega re
ferenduma o financiranju 
gradnje tretje trboveljske 
termoelektrarne. Referen
dum, na katerem se bodo 
državljani odločili, ali se stri-1 
njajo s predlaganim nači
nom financiranja ali ne, bo 
10. januarja prihodnje leto. 

Ministrica v senci 
U U B U A N A , 26 . novem

bra (Večer) - Minister za 
znanost Lojze Marinček, ki < 
začasno opravlja naloge 
obrambnega ministra, je dr
žavno sekretarko v ministrs
tvu za obrambo Marijo Ribič 
imenoval za vodjo posebne 
skupine, ki bo skrbela za 
vodenje ministrstva. 

Kdo je kr iv? 
U U B U A N A , 27. novem

bra (Delo) - Državni zbor je 
končal obravnavo kritičnega 
rednega poročila evropske 
komisije o napredku Slove
nije pri vključevanju v 
Evropsko unijo. Opozicija je 
omenjala celo sabotažo, 
krivdo za zamudo pri uskla
jevanju zakonodaje pa pripi
sala neusklajenosti v vladi. 
Poslanci so sklenili, da mora 
vlada v posameznih mini
strstvih ugotoviti odgovor
nost za zamude ter narediti 
ustrezne kadrovske zame
njave. 

Glasovanje o 
Gabru 

U U B U A N A , 30. novem
bra (Delo) - Poslanci bodo v 
nadaljevanju izredne seje 
državnega zbora glasovali o 
interpelaciji proti ministru 
za šolstvo Slavku Gabru, 
Glasovanje bo tajno. More
bitni uspeh interpelacije, ki 
so jo predlagali poslanci 
SLS, SKD in SDS, lahko 
ogrozi obstoj vladajoče koa-
hcije. 

Veto na DDV 
UUBUANA, 30. novem 

bra (Večer) - Državni svetnik 
Boris Šuštaršič je v državnem 
svetu vložil predlog za odlo
žilni veto na nedavno sprejeti 
zakon o davku na dodane 
vrednost. Šuštaršič meni, da 
bi morala biti invalidska pod 
jetja kot posebne instituciji 
javnega pomena vključena ^ 
nižjo stopnjo davka. Takšno 
pobudo je državni svet že 
podprl v vseh fazah spreje
manja zakona, vendar je par
lament ni upošteval. 

Trinajsta plača 
UUBUANA, I. deceni 

bra (STA) - Zveza svobod
nih sindikatov Slovenije j ' 
javno pozvala delodajalce 
da v skladu s splošno kolel^ 
tivno pogodbo za gospoda^'' 
ske dejavnosti in panožnil' 
kolektivnih pogodb decen' 
bra zagotovijo poleg red. 
ga izplačila mesečne pla^-
tudi del plač na podlagi i--
pešnosti poslovanja ali taK̂  
imenovano trinajsto plačo. 
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Očetova kri v razmislek 
Pri dvanajstih je ubil očeta, sedem let preživel v vzgojnih zavodih in na begu, pristal na heroinu, zdaj je pred odhodom na zdravljenje v tujino 

Ime mu je . . . J an . Njegova 
jiama je pred dvema mese-
;ema prišla v naše uredniš-
[vo. Sin je bil v priporu, gro-
jil j e , da se bo obesil. »Nujno 
potrebuje zdravljenje, odvi-
jen j e od heroina, nimam 
lenarja... Se ga bo kdo usmi
lil zdaj, potem ko so ga tretji-
10 življenja pošiljali iz ene-
»a v drug zavod?« je spraše
vala. Problema s člankom ne 
io razrešil, sem j i odgovarja
la. Nerada j e odšla. Čez me-
icc dni se j e znova oglasila: 
»Sina so iz pripora izpustili. 
Lahko pride k vam?« Ne vi-
lim, kako bi mu lahko s pi
sanjem koristili, sem j i zno-
ra dopovedovala. Kljub vse
mu je prišel. Fant črnih las 
in temnih oči. Pred odhodom 
p terapevtsko skupnost se j e 
jdločil povedati svojo zgod
bo - v razmislek očetom, ki z 
nasiljem okužijo čiste otroš-
^ duše. 

»Nekaj tednov po rojstvu so 
me odpeljali k babici v Make
donijo, kjer sem ostal šest let. 
Dali so mi vse, kar so imeli. 
Mama me je obiskovala enkrat 
jli dvakrat na leto. Ko bi moral 
1 prvi razred, me je vzela k 
sebi v Celje, a kmalu so me 
poslali k očetovim sorodni
kom na Kosovo, kjer sem bil 
tli mesece. Vrnil sem se v Ma
kedonijo in nato končno k ma
ni. Slovenščine sem se naučil 
f nekaj tednih in pri pouku 
nisem imel težav. Doma je bi^ 
lo narobe vse. Oče me je tepel. 
Še večkrat in še bolj je tepel 
namo. Spet so me poslali na
zaj v Makedonijo. V drugi raz-
led sem se vrnil v Celje, dali so 
ne v rejništvo in šolsko leto 
sem zaključil v Šmartnem. Po 
tistem, ko naj bi se razmere 
bma uredile, so me vrnili k 
staršem. Spet je bilo vse po 
starem. Prepiri, kričanje in 
Tetepi. Trezen me ni najbrž 
udaril nikoli. Tepel je pogosto, 

dvakrat, trikrat na teden. Ko 
sem bil star devet let, sem že 
vedel, kje je socialna. Šel sem 
tja in prosil, naj dajo meni in 
mami sobo ali naj me dajo 
proč. 

Doma nisem mogel živeti. 
Kmalu sem se znašel v zavodu 
v Veržeju. Tam smo bili vsi na 
kupu: takšni, ki smo imeli do
ma neurejene razmere, takšni, 
ki so bili brez staršev in jih ni 
maral nihče drug, in takšni, ki 
so kradli, stari od sedem do 
osemnajst let. Bil sem mala 
ribica, moral sem ubogati veli
ko ljudi. Na zavod imam slabe 
spomine, čeprav sem tam 
končal tretji razred. Večkrat 
sem zbežal in naučil sem se 
krasti. Spomnim se, da sem 
dostikrat stal v kopalnici, se 
gledal v ogledalo in na glas 
preklinjal mamo. Zakaj, za 
vraga, me je spravila na svet? 
Nekega dne me je znova vzela 
domov, kjer naj bi bilo odslej 
drugače. Vpisal sem se v šolo. 
Mir ni trajal dolgo. 

Nisem prenesel, da se je oče 
znašal nad mamo. Tepel jo je 
in poniževal. Uriniral je v hra
no in morala jo je pojesti. 

Olfa nož ji je zapičil v glavo 
in najmanj minuto, bila je zelo 
dolga, si ga ni smela izpuliti. 
Kakšne pol ure si ni smela 
zmiti krvi. Vse zato, ker ji je 
kava prekipela. 

Spomnim se... z zloženo ri
biško palico me je pretepal 
tako dolgo, dokler nisem oble
žal v nezavesti. Polulan. Našla 
me je mama. 

Družil sem se s fanti, ki so 
kradli in kmalu so me pošiljali 
v zavod ne le zaradi neureje
nih domačih razmer, ampak 
tudi po moji krivdi. Na vrsti je 
bil vzgojni zavod v Smledni
ku. Dostikrat sem bežal, po 
navadi domov, ker nisem imel 
kam drugam. Starša sta bila 
takrat že ločena, čeprav je oče 
mami še zmeraj grozil in ji ni 
dovolil, da bi imela svoje živ
ljenje. V navalu prijaznosti je 

prihajal k njej in včasih je 
popustila, ga spet sprejela za 
nekaj časa. Navsezadnje sva 
se preselila k njemu. 

Neko noč, bilo je pred bo
žičnimi prazniki leta... 1990. 
Strah me je bilo iti domov in 
šel sem spat v prikolico v bliži
ni stanovanja. Tam me je naš
la policija in odpeljaH so me 
domov, čeprav sem jim dopo
vedoval, da me bo oče prete
pel. Naredili so po svoje. Tisto 
noč se ni zgodilo nič. Zjutraj 
sem se zbudil in dal mi je 
navodila: dve uri moram brati, 
dve uri lahko gledam televizi
jo, za dve uri se grem lahko 
igrat. Oče se je odpravil v služ
bo, a kasneje se je izkazalo, da 
je šel popivat. Popoldne sem 
šel ven in se vrnil šele okoli 
devetih. Čakali so me krofi, ki 
jih je spekla mama. Kmalu sva 
šla spat. Oče se je vrnil, ven
dar ni mogel v stanovanje, ker 
sem v vratih pozabil ključe. 
Zvoniti je moral kar precej 
časa, preden sem ga slišal in 
mu odprl. Opravičeval sem se, 
a me je že tudi udaril. Mama 
se je prebudila, ga skušala 
umiriti in prosila je, naj neha. 
Ura je bila okoli pol enajstih. 
Nagnal me je spat in začel v 
predsobi pretepati mamo. 
Skočil sem nanj, da bi ji poma
gal. Tepel naju je in vlekel za 
lase. Izpulil sem se mu, šel v 
kuhinjo in vzel iz predala nož. 
Mamo je še kar tepel ob vratih 
v kuhinjo. Brcnil je vrata, nato 
je z vso močjo brcnil še mene 
v trebuh. Ko sem se zravnal, 
sem stekel proti njemu, ga po
tisnil ob zid in zabodel. Zadel 
sem ga v srce. Spomnim se... 
Padel je in potem sem ga za
bodel še večkrat. Mama je kri
čala, nož je izdrla in histerično 
kričala... Nisem prenesel, ni
sem je mogel utišati. Šel sem k 
sosedom in jim rekel, naj po
kličejo rešilca in policijo. 

»Zakaj?« so spraševali. 
»Ne kličem jih zastonj!« 
»Zakaj?« 
»Očeta sem zabodel!« 
Končno, minile so minute, 

so jih le poklicali. Prišla je 

policija. Še vedno sem bil v 
majici in spodnjicah. Z mamo 
so naju odpeljali v policijsko 
postajo in vso noč zasliševali. 
Oče je menda umrl med pre
vozom v bolnišnico. Najmanj 
dvajsetkrat sem moral pove
dati eno in isto. Mama je laga
la, da je ona ubila očeta, ker 
me je hotela zaščititi. Komaj 
sem jim dopovedal, da sem 
kriv jaz. 

Zjutraj so me odpeljali v psi
hiatrično bolnišnico v Polje, 
mamo na zdravljenje v Vojnik. 
Iz Polja sem po dveh dneh za 
nekaj ur pobegnil, se z vlakom 
odpeljal domov in prišel v sta
novanje, ki je bilo porisano 
kot v filmih, na tleh krogi in 
številke. Komaj pred kratkim 
sem ubil očeta, ampak še ved
no sem bil otrok. Razmišljal 
sem o novoletnih praznikih in 
hotel sem si kupiti darilo. Vr
nil sem se v Polje. Po štirinaj
stih dneh je prišla po mene 
mama in odpravila sva se v 
Makedonijo. Veliko sva se kre
gala. Nič ni bilo več tako, kot 
je bilo prej. 

Star sem bil dvanajst let. 
Sam sem se vrnil v zavod 
Smlednik, čeprav so mi rekli, 
da mi ni bilo treba. Znebili so 
se me tako, da so me poslah v 
vzgojni zavod v Skopje, tik 
pred zaključkom šolskega le
ta. Mama je odpotovala v Slo
venijo in na vsak način sem 
hotel k njej. Po končani vojni v 
Sloveniji so mi dovolili oditi. 
Potem so me na Brniku prib
ližno štirikrat dali na letalo in 
poslali v Skopje, ampak vedno 
sem bil nazaj v nekaj dneh. 
Enkrat sem se vračal skozi voj
no območje v Bosni in po šti
rih dneh brez hrane so me 
zajeli bosanski vojaki ter izro
čili policiji. Nato mi je social
na služba iz Bosanske Gradiš-
ke plačala pot v Slovenijo. 

Nisem vedel, ali sem na be
gu ali ne, sem v kakšni šoli ali 
ne, naj grem k mami ali ne... 

Po zakonu bi moral biti tri
najstletnik v šoli, zame pa je 
bilo takrat konec šolanja. Več
krat me je policija obravnava

la zaradi kraj. Leto kasneje je 
sodišče odločilo, da moram 
zaradi novih kaznivih dejanj v 
zavod v Radeče. Z mamo sva 
skorajda prekinila stike in ni
sem več bežal k njej, ampak 
sem odhajal domov v prazno 
stanovanje. Nisem imel več 
pravega doma. Vabil sem k 
sebi prijatelje, kradli smo pija
čo in hrano, žurirali. Družil 
sem se s starejšimi. Pil sem, a 
nisem bil nasilen. Tak, kot je 
bil moj oče. Odpor sem imel 
do nasilja. 

Rad sem imel morje. Živel 
sem v zapuščenih barakah. 
Takrat droge še nisem poznal, 
spoznal sem jo kasneje, pri 
petnajstih, ko sem se vrnil v 
zavod v Radeče - zadnji dom 
pred zaporom. Veste, da velja 
v zavodih zakon močnejšega? 
Pol leta nisem smel ven, ker 
sem bil nemiren. Potem sem 
teden dni pred dovoljenim iz
hodom pobegnil... Dobili so 
me, me poslali v zavod, spet 
sem pobegnil, spet so me do
bili... Tako sem živel dve leti 
in deset mesecev. 

Mama je od daleč skrbela 
zame, a ne na pravi način. Po 
očetovi smrti sva se oddaljila. 
Nikoli nisem razumel, zakaj 
nisva odšla skupaj v kakšno 
drugo mesto. 

Po letu dni v Radečah sem 
bil že na heroinu. V zavodu je 
bila marihuana vselej doseglji
va, občasno tudi heroin. 

V prvih dveh letih nisem 
naredil za šolo prav nič, v 
zadnjih treh mesecih pa sem 
uspel opraviti štiri predmete 
za šesti razred. Pomagala mi 
je šest let starejša študentka, v 
katero sem bil zaljubljen. Tik 
pred zaključkom izpita za ma
tematiko se je naš učitelj upo
kojil, prišla je nova učiteljica, 
ki mi ni hotela priznati pred
meta, ker je bil moj zvezek 
brez imena in priimka. Zjokal 
sem se kot majhen otrok, 
vzgojiteljica pa se mi je smeja
la. Šel sem v kopalnico, se 
obril, stuširal. Nato sem neke
ga gojenca, ki sem ga dlje časa 
ščitil pred drugimi, postopo
ma pa sem spoznal, da me je 
večkrat skušal izrabiti, na sa
mem pretepel skoraj do smrti. 
Polomil sem mu kosti, nos, 
ličnico... V manj kot minuti 
sem skoraj ubil človeka. Na
slednji dan sem vse zanikal. 

Moje življenje ni bilo po
dobno ničemur več. Spomnim 
se... zaprli so me za sedem dni 
v majhno sobo. Tako so nas 
kaznovali za kakšno razbito 

šipo ali pobeg. Nisem bil ne 
pijan ne drogiran, pri polni 
zavesti sem si globoko porezal 
roki. Dobil sem štirideset ši
vov. Za paznike sem postajal 
vedno bolj problematičen. 

Ko sem prišel iz zavoda, 
sem tonil v odvisnost. Najprej 
je bila droga zabava, nato na
vada, na koncu potreba. Vrst
ni red je vedno enak. 

Prvič sem šel na zdravljenje 
zaradi mame, a sem ga kmalu 
opustil. Drugič sem šel na 
zdravljenje zaradi punce, a ne 
za dolgo. Obakrat sem se vrnil 
k drogi. Heroin sem jemal za
to, da sem lahko mirno pres
pal večino dneva. Denarja mi 
je zmanjkovalo in počasi sem 
prodal vse, kar se je dalo: tele
vizijo, videorekorder, zapest
nice... Mami sem z vratu strgal 
verižico in jo kasneje prodal. 
Pokradel sem ji ves denar, ko
likor ga je imela. Vsak dan 
sem potreboval veliko droge. 

Nisem vedel, kaj naj si mi
slim o sebi. Kot otrok sem 
branil mamo pred očetom, po
tem sem postal do nje nasilen. 
Udaril sem jo dvakrat v življe
nju. Mama se me boji. Ampak 
človek je sam kriv za svoje 
strahove. Zakaj se me boji? 
Včasih resnica človeka pokaže 
v slabi luči. Moja pripoved je 
brez olepšav, njena bi jih ver
jetno imela. 

Hotel sem boljše življenje. To 
me je privedlo do točke, na 
kateri sem zdaj, čisto na dno. 
Skoraj nikoli nisem imel oprav
ka s poštenim denarjem. Doslej 
sem bil v priporu štirikrat, naj
dlje letos, mesec dni. Zapor ne 
spametuje človeka. Grozila mi 
je zaporna kazen od enega do 
petih let. Niso me kaznovali. 

Upam, da bom čimprej od
šel v terapevtsko skuj)nost Le 
Patriarche, najbrž v Švico, če
prav vsega denarja za zdrav
ljenje še nimam. Z metado-
nom se zdravim že več kot 
leto. Tokrat me nihče ne sih, 
naj grem, ampak si želim sam. 
Moram drugam. Vesel sem, 
ker vidim možnost za novo 
življenje. Po dveh letih v ko
muni odvisniku ponudijo 
možnost za delo, lahko se 
bom izučil kakšnega poklica 
in tekla mi bo delovna doba. 
Tudi s športom se bom lahko 
ukvarjal. Star sem dvajset let. 
Najmanj tri leta bom v tera
pevtski skupnosti, morda še 
dlje. Moje razmišljanje je, 
da... me najbrž ne bo več na
zaj.« 

KSENIJA LEKIČ 
Foto: SHERPA 

Breme nekaznovanega 
dejanja 

»Janova izkušnja razkriva dva izjemno težka problema: 
najprej umor, ki ga je storil mlad človek, in izpostavljenost 
otroka težkemu trpinčenju v družini,« meni Marja Strojin, 
upokojena psihologinja in nekdanja direktorica Svetovalne
ga centra za otroke, mladostnike in starše. »Na fanta se je v 
občutljivem obdobju življenja zgrnilo najhujše. Težko živi z 
nasiljem, ki ga je moral prenašati. Težko živi zaradi umora, 
ki ga je sam povzročil, čeprav zanj ni kazensko odgovarjal. 
Postal je tudi narkoman. Izkušnje kažejo, da je odvisnost od 
drog večkrat-posledica travmatskih doživljajev. Pozitivno je , 
da danes sam zase išče rešitev, kajti na silo mu ne more 
pomagati nihče. Njegova pripoved opozarja, koliko trpljenja 
je treba prestati, preden trpinčenje pride na dan. Kot otroka 
ga ni mogla zaščititi niti mama, ni mu mogla ponuditi 
Varnosti, ker je bila tudi sama žrtev. Okolica in strokovne 
institucije si šele v zadnjem času manj zapirajo oči pred 
nasiljem v družini. Varne hiše ponujajo žrtvam le začasno 
pomoč in prav zato upam, da bo spremenjena kazenska 
s?akonodaja kmalu omogočila, da bo moral družino zapustiti 
•[Nasilnež in ne žrtev. Naša kultura je preveč strpna do nasilja 
in nasilnežev v družini. Želimo trpinčenim pomagati? Potem 

družino treba odločno poseči. Pripravljeni moramo biti 
rivati nasilje in nanj reagirati z neodobravanjem - v 
.0 otrok in drugih žrtev, saj jim lahko posledice nasilja 

. r uničijo življenje.« 
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Konec izrednih 
razmer 

Po skoraj enomesečnem zastoju se je v ponedeljek, 30. 
novembra, pričela proizvodnja v celotnem podjetju Jeklo 
Štore. Jeklarni, ki obratuje od 25 . novembra, sta se 
pridružila še valjarna in jeklovlek. 

Popravila pogonskega motorja v valjarni so sicer bila 
končana že v petek zvečer, vendar je bilo v soboto ob 
poskusnem obratovanju potrebno še dodatno čiščenje. 
Jeklovlek je do ponedeljka dobil zadostne količine valjane
ga jekla, tako da se je proizvodnja lahko pričela. V torek so 
v Jeklu Štore prenehali veljati ukrepi omejenega gibanja in 
poostrenega nadzora ob vstopu na industrijsko območje. S 
takšnimi ukrepi so namreč v železarni takoj po poplavi 
želeli preprečiti morebitno odtujevanje ali poškodovanje 
lastnine. 

Prav tako v ponedeljek je pričela obratovati tudi linija za 
nadzor vlečenih, luščenih in brušenih okroglih profilov. 
Letna zmogljivost hnije je 20.000 ton profilov z dimenzijami 
od 10 do 90 milimetrov, namenjena pa je za certificiranje 
materiala s protokolom za najzahtevnejše kupce v avtomo
bilski industriji. Proizvajalec osrednjega, računalniško vode
nega dela je nemško podjetje Foerster, transportne naprave 
pa je projektirala in izdelala inženirska ekipa Jeklovleka, 
Valjev in EMRE Kompozit. JI 

Potrošnik p r e n a v l j a l na 
Ljubečni 

Celjsko trgovsko podjetje 
Potrošnik je pred dnevi odpr
lo svojo popolnoma prenov
ljeno poslovno enoto na Lju
bečni. S tem je končalo ci
klus letošnjih posodobitev. 

Market na Ljubečni, ki je do
slej sodil v kategorijo samopo
strežnih trgovin, je sedaj sodob
no urejen in nosi že prepoznav
ni pečat Potrošnikovih trgovin. 
Prodajne površine so večje kar 
za 70 odstotkov, nova sta opre
ma in tehnologija, prenovljen 

pa je tudi zunanji videz objekta. 
Ob marketu, ki bo odslej ponu
jal veliko širši izbor izdelkov, je 
tudi manjše parkirišče. Naložba 
je veljala 25 milijonov tolarjev. 

Direktor Potrošnika mag. 
Andrej Cvetko je napovedal, 
da bodo še letos obnovili tudi 
stojnico na celjski tržnici, pri
hodnje leto pa bodo posodobi
li enote v Trnovljah, Vojniku, 
na Frankolovem, v Limbušu, v 
Novi vasi ter na Glavnem trgu 
v Celju. J I 

Kaj storiti z Boliorjem? 
Premoženje tovarne Bohor Mestinje, ki obsega nepremič

nine in premičnine v Mestinju ter Kozjem, je bilo prejšnji 
teden spet na dražbi. 

Premoženja niso uspeli prodati, zato je stečajni upravitelj 
Tomaž Kos povedal, da že iščejo rešitev ali ga prodati v celoti 
oziroma po delih. Odločih se bodo s pomočjo mnenja strokovnih 
služb, pri čemer je mogoče računati, da bo Bohorjevo premože
nje znova na prodaj januarja. V zvezi s zbiranjem ponudb za 
prodajo različnih prevoznih sredstev, na primer avtomobilov in 
viličarjev, so napovedali odpiranje za včeraj. BJ 

MESTNI SVET MESTNE OBČINE C E L J E 

RAZPISUJE 

Z U T I , S R E B R N I in B R O N A S T I G R B z a l e t o 1 9 9 9 

za uspehe in dosežke na katerem koli področju dela in življenja 
Skladno z Odlokom o priznanjih Mestne občine Celje ( Ur. I. RS , štev. 
9 / 9 5 , 3 0 / 9 6 in 7 1 / 9 7 ) podeljuje Mestni svet Mestne občine Celje 

ZLATI CELJSKI GRB 
-za izredno življensko delo ali za vrhunske uspehe in dosežke, ki 

so pomembni za razvoj in ugled Mestne občine Celje, 

SREBRNI CELJSKI GRB 
-za vrsto odmevnih dosežkov v daljšem časovnem obdobju, po
membnih za razvoj Mestne občine Cel je , 

in 

BRONASTI CELJSKI GRB 
-za enkratne uspehe v zadnjem obdobju in kot spodbudo za na
daljnje ustvarjalno delo. 

Ponudbe za podelitev Zlatega , S r e b r n e g a ali 
Bronas tega ce l j skega grba morajo vsebovati: 
-podatke o pobudniku; 
-podatke o kandidatu; 
-utemeljitev pobude in predložitev podrobnejšega opisa, elaborata 

ali na drug ustrezen način predstavljen uspeh ali dosežek, za ka
terega je predlagana podelitev grba; 

-podatke, ki omogočajo primerjavo z drugimi podobnimi uspehi in 
dosežki, v kolikor je to možno; 

-datum pobude. 

Pobude sprejema Komisija za mandatna vprašanja, volitve, 
imenovanja, priznanja in nagrade Mestnega sveta Mestne občine Celje, 
Trg Celjskih knezov 9, 3 0 0 0 Celje, do 31. januarja 1999 . 
Mestni svet Mestne občine Celje 

Comet zavrača obtožbe 
Vodstvo Cometa se je v to

rek s posebno izjavo za jav
nost odzvalo na zapis v 
dnevnem časopisju, češ da 
je ljubljanski podjetnik 
Franc Gajšek celjskemu 
okrožnemu sodišču kazen
sko ovadil člane uprave te 
zreške družbe, ker jih ute
meljeno sumi kaznivega de
janja zlorabe notranje infor
macije. 

»Za domnevno ovadbo smo 
izvedeli samo iz časopisa,« pi
še v izjavi, ki jo je podpisal 
generalni direktor družbe 
Marjan Lorger. »Iz zapisane

ga je moč razbrati, da gre za 
povsem neosnovane obtožbe, 
katerih cilj je oblatiti Comet in 
njegovo upravo ter jo s tem 
prisiliti na sprejem »bpo-
nudb<, ki so v nasprotju z inte
resi Cometa, moralnimi nor
mami in po naši oceni tudi 
izven zakonskih okvirjev.« 
Uprava Cometa tudi ugotavlja, 
da se je sodišče v dosedanjih 
primerih, ki so v škodo druž
be, odzvalo presenetljivo hi
tro. Na obtožbe v zvezi s po
slovanjem s skladom lastnih 
delnic pa Marjan Lorger odgo
varja, da so ga oblikovali v 

skladu z veljavno zakonodajo, 
in to z namenom, da odkup
ljene delnice odprodajo delav
cem, tako kot to predvideva 
zakon o gospodarskih druž
bah. »Odkup smo javno ponu
dili vsem upravičencem, ceno 
pa smo določili v taki višini, 
da je družba s tem ustvarila 
celo okrog 5 milijonov tolarjev 
dobička,« še pojasnjuje Lorger 
in dodaja, da so v tem procesu 
enakopravno sodelovali tudi 
člani uprave, seveda v višini, 
ki je znatno nižja od številk, ki 
jih navaja Gajšek. 

JI 

Lažie delo za 
invalide 

Zaradi precejšnjega šte
vila delovnih invalidov - v 
proizvodnih storitvah jih je 
kar 15 odstotkov vseh za
poslenih, so v Celjskih me
sninah ustanovili invalid
sko podjetje. 

Čeprav podjetje uradno še 
ni dobilo statusa invalidske
ga podjetja, podelili naj bi 
mu ga še ta mesec, proizvod
nja v njem že nekaj časa teče. 
Petindvajset delavcev na po
sebnih strojih pakira meso za 
hitro pripravo. Ureditev pro
storov in nakup strojev je 
Celjske mesnine stala blizu 
50 milijonov tolarjev. JI 

Sodelovanje 
sidilcatov 
in uprave 

Predstavniki vseh treh sin
dikatov v šentjurskem Alpo-
su in predsednik uprave 
družbe Mirjan Bevc so pod
pisali pogodbo o pogojih sin
dikalnega dela v tej delniški 
družbi. V pogodbi so oprede
lili medsebojne pravice in 
dolžnosti, kar je doslej uspe
lo le redkim podjetjem pri 
nas. 

Pogajanja med upravo in 
sindikati - v Alposu Opremi in 
Alposu Cevarni deluje Sindi
kat neodvisnost KNSS, v ce
lotnem Alposu pa Sindikat 
SKEI, so trajala kar deset me
secev. Pogodba med drugim 
določa, da so vsi sindikati v 
družbi enakopravni pred de
lodajalcem, opredeljena sta 
enotni vir informiranja sindi
katov in roki za odgovore na 
njihova vprašanja, določeno 
pa je tudi, kaj lahko sindikati 
zahtevajo in kaj predlagajo. 
Alpos se je obvezal, da bo 
sindikate vsak tri mesece ob
veščal o rezultatih poslova
nja, sindikalnim zaupnikom 
pa bo v koledarskem letu 
priznal najmanj 60 ur plača
nega dela. Sindikati so se za
vezali, da se bodo vzdržali 
dejavnosti, ki v pogodbi niso 
opredeljene. JI 

NOVO NA BORZI ^ 

Finančni dogodili v 
novembru 

Piše: ZDENKO PODLESNIK 

Na finančnem trgu se je v 
novembru zgodilo veliko 
novosti. Razveseljivo je, da 
se bodo uresničile vladne 
napovedi glede nizke infla
cije in da se je začel inten
zivneje dvigovati tečaj 
nemške marke. Mnogi so v 
novembru dočakali trenu
tek, ko so lahko pričeli pro
dajati delnice pooblaščenih 
investicijskih skladov - PID. 

Dogodek preteklega mese
ca je gotovo sprejem zakona 
na dodano vrednost. Veljati 
bo začel šele julija prihodnje 
leto, a dobri gospodarji se že 
sedaj pripravljajo nanj. Eden 
od razlogov zakaj sredi leta, 
je gotovo zmanjšanje inflacij
skega učinka. Posledica uved
be omenjenega davka je dvig 
inflacije. Z uvedbo sredi leta 
se ta pritisk na inflacijo vsaj 
statistično skoraj prepolovi. 
Seveda bomo potrošniki učin
ke dolgo napovedovanega za
kona čutili takoj z njegovo 
uvedbo. Kljub temu lahko 
pričakujemo inflacijo prihod
nje leto višjo od letošnje. Rast 
življenjskih stroškov v no
vembru je bila 0,4%, v zad
njih dvanajstih mesecih pa 
6,4%. Inflacija merjena z rast
jo cen na drobno je na letni 
ravni za en odstotek višja od 
navedene. 

Na borzi je promet v no
vembru v znamenju delnic 
pooblaščenih investicijskih 
skladov. Ob koncu meseca 
jih je bilo na borzi kar 22. V 
strukturi prometa borze 
predstavijo pomemben del. 
V povprečju bodo predstav
ljali približno tretjino vsega 
prometa. Za mesec novem
ber je podatek nerealen, saj 
je prodaja državnih delnic 
družb Petrol in Istrabenz 
precej spremenila ta razmer
ja. Omenjena prodaja bo za
gotovo našla mesto v borzni 

kroniki, saj je to prvi primer, 
ko je država del svojega pre
moženja prodala na borzi. 
Glede na kupca lahko rečem, 
da je omenjene delnice drža
va prestavila iz levega v de
sni žep. Celotni borzni pro
met je bil tako v novembru 
dvakrat večji kot oktobra, v 
primerjavi z lanskim novem
brom pa kar 3,5-krat večji. 
Letošnji promet borze je za 
2 1 % večji od celotnega lani. 
Tržna vrednost vseh delnic 
na borzi je bila konec mese
ca novembra 610 milijard 
SIT, temu rečemo tudi tržna 
kapitalizacija. Povprečna 
vrednost slovenskega borz
nega indeksa SBI je v prete
klem mesecu zdrsnila za 2 
točki. Na novo je bilo na bor
zo v novembru sprejetih de
vet dolgoročnih vrednostnih 
papirjev. 

Devizna politika Banke Slo
venija je v novembru oslabila 
tolar, tako da je srednji tečaj 
za DEM višji za 0,9%. V pri
merjavi z začetkom leta pa se 
je DEM podražila za 1,44%. 
Podjetniški nakupni in pov
prečni menjalniški prodajni 
tečaj za DEM sta se letos 
povzpela za 2%. V primerjavi 
z inflacijo tečaj DEM letos 
zaostaja približno 7 SIT. V 
mesecu novembru se je naj
bolj povzpel ameriški dolar 
USD in sicer za 4,24%, vendar 
je njegova vrednost v začetku 
leta bila 3,66% višja. V koli
kor se bo nadaljeval trend iz 
novembra, bo leto zaključil 
pozitivno. Italijanska lira LIT 
je dražja za 0,84%. Glin iPP v Makedoniji 

Invalidsko podjetje Glin IPP se je v šestih letih obstoja lepo 
uveljavilo, saj skoraj polovico proizvodnje izvozi. Letos je 13 
družbenikov odkupilo podjetje, najpomembnejši pridobitvi 
pa sta novi proizvodni prostori in trg v Makedoniji. 

Pred kratkim je bila delegacija Glina IPP prav v Makedoniji, 
kjer jim je do novih kupcev pomagala tudi veleposlanica Jožica 
Puhar. Nazarskemu podjetju je bila naklonjena že v času, ko je 
bila ministrica za delo. Glin IPP pa je letos na makedonski trg že 
prodal 5000 fasadnih in strešnih oken. Ž.Z. 

B A R O M E T E R 

Ugodna posojila 
za poplavljene 
Banka Celje se je odloči

la, da bo pormdila pomoč 
vsem tistim, ki jih je 5. no
vembra prizadela poplava , 
in nameravajo za odpravo 
posledic najeti bančno po
sojilo. Ugodnejša obrestna 
mera velja za posojila za 
pravne osebe in za prebi
valstvo. Pri posojilih za pre
bivalstvo odobrava banka 
posojila za odpravo posle
dic v zasebni dejavnosti in 
za sanacijo stanovanjskih 
objektov. Obrestne mere so 
nižje za petino oziroma za 
eno odstotno točko od red
ne ponudbe. 

Reševanje 
zdravilišča 

Predstavniki Občine Ro
gaška Slatina, ljubljanske 
družbe Kolinska in Sloven
ske razvojne družbe so 
prejšnji teden podpisali pi
smo o nameri za skupno 
sanacijo zdravilišča Rogaš
ka. Namen pisma je usta
novitev nove družbe. Obči
na bo svoj vložek prispeva
la v nepremičninah, SRD 
in Kolinska pa gotovino. 
Novo podjetje naj bi prido
bilo oba najpomembnejša 
hotela v zdravilišču - Do-
nat, ki je v lasti SKB, in 
hotel Sava, ki je v lasti Ban
ke Celje. Pogajanja o ceni, 
oba hotela skupaj cenijo 
na okoli dve milijardi tolar
jev, naj bi bila končana 
najkasneje do januarja pri
hodnjega leta. 

Eksperimentalna 
«^ pec 

V Steklarni Rogaška so 
včeraj zagnali nov talilni 
agregat, ki je v celoti plod 
lastnega znanja. Pravza
prav gre za eksperimental
no peč, kakršno na tržišču 
ni mogoče dobiti, omogo
čala pa bo povsem nove 
tehnološke pristope v po-
stopkihbistrenja in taljenja 
stekla. V steklarni si od no
vosti, v katero so vložili bli
zu 300 milijonov tolarjev, 
veliko obetajo, saj naj bi 
nova peč zagotavljala še 
višjo kakovost stekla. 

Možnosti razvojo 
Društvo ekonomistov Ce

lje je v torek v sodelovanju 
z območno obrtno in gos
podarsko zbornico pripra
vilo okroglo mizo o možno
stih razvoja malega gospo
darstva v Sloveniji. Kot gost 
je v razpravi sodeloval dr
žavni sekretar v ministrs
tvu za malo gospodarstvo 
Jože Smole. Po zadnjih po
datkih je v občinah Celje, 
Štore in Vojnik 1044 aktiv
nih majhnih gospodarskih 
družb, od tega jih je 92,2 
odstotka v zasebni lasti. V 
dobrih dveh tretjinah 
družb je zaposlenih preko 
4000 delavcev. Ob koncu 
letošnjega septembra je 
330 družb imelo blokiran 
žiro račun, povprečne blo-
kacije v znesku 4,2 milijar
de tolarjev pa so za 7,2 
odstotka višje od lanskih 
decembrskih. J ' 
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Dva različna polčasa 
Nekaterim podjetjem na Celjsicem se zdi obdobje za uvajanje davka na dodano vrednost prekratko - Zakon je 

nujnost, program priprave na uvedbo pomanjkljiv 

Državni zbor je minulo 
jfedo sprejel zakona o davku 
ja dodano vrednost in o tro-
jarinah ter s tem izpolnil 
»nega od pomembnejših po
bojev za vstop naše države v 
Evropsko unijo. Davek na 
Jodano vrednost (DDV), ki 
0̂ zamenjal sedanje vrste 
prometnih davkov in bo v 
ilovenski davčni sistem pri-
lesel številne novosti, se bo 
pričel uporabljati po 1. juliju 
1999, plačeval pa se bo po 
iplošni 19-odstotni in zniža
li 8-odstotni stopnji, ki bo 
veljala za posebne kategorije 
proizvodov. Trošarine se bo
jo plačevale za alkoholne pi
jače, tobačne izdelke in naft-
le derivate. 

Zavezanci novega davka bo
le podjetja, ki bodo letos ime
la za več kot 5 milijonov tolar
jev prometa. V ministrstvu za 
(inance napovedujejo, da jih 
bo okrog 50 tisoč. Zavezanci 
bodo tudi kmetje, katerih ka
tastrski dohodek kmetijskih in 
gozdnih zemljišč presega 1,5 
nilijona tolarjev. Takšnih 
fcmetij je blizu 30. 

V večini podjetij zaradi 
DDV niso v skrbeh in mu 
lačeloma ne nasprotujejo, 
ičitajo pa vladi, da še ni pri-
jsavila celovitega programa 
za priprave na uvedbo tega 
davka. Prav zaradi tega je 
upravni odbor Gospodarske 
zbornice Slovenije tik pred 
»prejetjem zakona predlagal 
državnemu zboru, naj rok 
uvedbe davka premakne na 1. 
januar 2000, saj bodo davčni 
zavezanci zaradi popisovanja 
zalog, izdajanja računov in 
popisovanja odprtih terjatev 
sredi leta imeli dodatne stroš
ke, vendar parlament na tak-
Sen predlog ni odgovoril. 
Gospodarstvo je , vsaj za se
daj, ostalo tudi brez odgovora 
tta vprašanje, kakšne posledi
ce bo uvedba davka na doda
lo vrednost imela za srednja 
in majhna podjetja, ki bodo 
Zaradi spremembe doživela 
največji šok. 

Ta čas podjetja najbolj skrbi 
vprašanje, ali bo ministrstvo 
za finance res uresničilo napo
vedi in do sredine januarja 
pripravilo vse podzakonske 
predpise, ki so pravzaprav 
enako pomembni kot sam za
kon. Brezdodatnih pojasnil se 
namreč v gospodarstvu ne 
morejo v celoti pripraviti in 
usposobiti za izvajanje zako
na. Zato se vodstvu marsikate
rega podjetja zdi sedemme
sečno uvajalno obdobje pre
kratko. V celjski Kovinotehni, 
kjer sicer na uvedbo davka 
gledajo kot na nujnost, meni
jo, da bo preskok iz enega 
sistema v drugi prehiter, in da 
bi bilo bolj smotrno rok za 
uvedbo prestaviti na začetek 
leta 2000. »Kdo bo prevzel 
breme dodatnih stroškov, ki 
jih bomo imeU sredi leta zara
di popisovanja zalog in odpr
tih terjatev ter izdajanja raču
nov?« se sprašuje članica 
uprava Milena Sedovnik. V 
Kovinotehni so že izračunali, 
da bo le za petino njihovih 
blagovnih skupin veljala višja 
davčna stopnja, vendar jih 
kljub temu skrbi, ker še ni 
izvedbenih aktov, na osnovi 
katerih se bo lahko podjetje 
računalniško usposobilo za iz
vajanje novega zakona. 

Tudi v podjetju TIM Laško 
so upali, da rok za uvedbo 
novega davka ne bo 1. julij 
1999. Direktor Jože Pušnik 
meni, da je uvajalno obdobje 
prekratko in dvomi, da bo vla
da sprejela podzakonske 
predpise do 15. januarja, saj 
ne zna niti našteti, koliko bo 
teh aktov in kakšni bodo. »V 
podjetju smo z novim davkom 
seznanjeni le na splošno in še 
ne vemo natančno, kakšni bo
do učinki na naše poslovanje,« 
pravi Pušnik. »Večjih pretre
sov ne pričakujemo, ocenjuje
mo pa, da bo davek vplival na 
višje cene gradbenega mate
riala, kar bo ogrozilo pred
vsem delovanje manjših pod
jetij.« Največji strošek bodo v 
Timu imeli s popisovanjem 
zalog, zato bi se jim zdel bolj 
smiseln rok za uvedbo novega 

davka 1. januar leta 2000. Tu
di zato, ker bodo že sklenjene 
pogodbe za leto 1999 morali 
po polletju spremeniti. »Pri
hodnje leto bo imelo dva raz
lična polčasa, to pa za pošlo-. 
vanje gotovo ne pomeni nič 
dobrega,« ugotavlja Jože Pu
šnik. 

Nekoliko drugače razmiš
ljajo v steklarni Rogaška, kjer 
menijo, da inventura sredi le
ta ni nič slabega, ne bojijo pa 
se tudi finančne nediscipline, 
ki tačas skrbi mnoga druga 
podjetja. Zaradi obračunava
nja davkov na podlagi fakturi
rane realizacije namreč mar
sikje pričakujejo hud hkvid-
nostni pritisk. »Na leto ustva
rimo za 40 milijonov dolarjev 
prometa, od tega gre kar 95 
odstotkov proizvodnje v iz
voz,« pravi direktor steklarne 
Davorin Škrinjarič. »V naših 
stroških je zelo malo materia
la, mesečno ga uvozimo za 
približno 50 milijonov tolar
jev, pa še to gre večinoma za 
surovine, pri katerih je davek 
na dodano vrednost že obra
čunan.« 

V Etolu uvedbo nove davš
čine ocenjujejo kot pozitiv
no, saj načrtujejo velike na
ložbe, ki se bodo zato, ker ne 
bodo obdavčene, občutno 
pocenile. Nekaj Ukvidnost-
nih težav, ki pa ne bodo ob
čutno vplivale na poslovanje 
podjetja, pričakujejo zaradi 
svoje izvozne usmerjenosti. 
Izračunali so, da bodo v de
vetdesetih dneh, kolikor zna
ša rok za vračilo davka, kre
ditirali državo za celotni 
obrat kapitala. Zato bodo za 
normalno poslovanje potre
bovali za četrtino več obrat
nih sredstev kot sedaj. Tudi v 
Etolu z nestrpnostjo čakajo 
izvedbene akte, saj ne vedo, 
kolikšen delež njihovih iz
delkov bo padel v znižano 
davčno stopnjo in kolikšen v 
višjo. »Pripravljamo se na 
najbolj črno varianto, vendar 
upamo, da učinki uvedbe 
davka na dodano vrednost za 
naše podjetje ne bodo tak
šni,« je povedala vodja fi

nančno računovodskega sek
torja Brigita Čoki. 

V Cetisu so doslej pripravili 
že nekaj izobraževalnih semi
narjev, na katerih so svoje za
poslene seznanili z osnovami 
delovanja novega davka, na 
osnovi podatkov, ki so trenut
no na voljo, pa so že izračuna
li, kakšen bo nabavni, prodaj
ni in finančni vidik uvedbe 
davka. »Prvi udarec bo gotovo 
hud, vendar smo dovolj veUko 
podjetje, zato kakšnih poseb
nih pretresov ne pričakuje
mo,« ocenjuje pomočnica 
glavnega direktorja Simona 
Potočnik. »Ker imamo podjet
ja tudi v tujini, kjer so že 
uvedli davek na dodano vred
nost, smo se doslej veliko učili 
na njihovih izkušnjah. Tako 
smo na primer že veliko nare
dili na področju zalog in terja
tev, pripravljamo pa se tudi na 
preureditev informacijskega 
sistema. Uvedbo davka na do
dano vrednost smo upoštevali 
tudi pri sklepanju dolgoročnih 
pogodb, saj smo pri vseh vgra
dili klavzulo, da bomo po 1. 
juliju 1999 cene določili na 
novo.« 

JANJA INTIHAR 

CMP E lek t ron ik se šir i 
Podjetje CMP Elektronik iz 

Slovenskih Konjic je z av
strijsko firmo Reitter&Sche-
fenacker podpisalo družbe-
niško pogodbo, s katero je 
večinski, 51-odstotni lastnik, 
postal dr. Alfred Schefenac-
ker. CMP Elektronik je ena 
od šestih družb CMP Holdin-
ga, ki ima sedež v Slovenj 
Gradcu in je v mešani lasti 
družine Grah in tujih part
nerjev. 

S podpisom pogodbe si je 
CMP Elektronik, ki izdeluje 
kabelske sete in elektronske 
sklope za potrebe avtomobil
ske industrije, za naslednjih 
pet let zagotovil stalnega kup
ca, kar mu bo omogočalo var
nejše načrtovanje razvoja 

podjetja in izdelkov ter odpi
ranje novih delovnih mest. 
Trenutno je v CMP Elektro
nik, ki si je uredil proizvodne 
prostore v bivši Uniorjevi ha
li, zaposlenih 85 ljudi, veči
noma žensk. Do konca leta 
nameravajo zaposliti še 25 
ljudi, v prihodnjem letu pa 
naj bi število zaposlenih 
povzpelo do 150. Direktor 
podjetja Robert Grah je na
povedal, da bodo spomladi 
ustanovili v Slovenskih Konji
cah še dve firmi. 

JI 

N o v o ime , n o v a naroči la 
Po tehničnem prevzemu 

novega objekta, v katerem 
bo potekala izdelava elektro
motorjev, v BSH Hišni apara
ti (bivši MGA Nazarje) že 
pripravljajo prostore za ure
ditev posameznih linij. Proi
zvodnja bo tako stekla okrog 
novega leta, saj imajo za pr
vo četrtletje že veliko naro
čil. 

Sredi leta se je koncern 
Bosch Siemens preimenoval v 
Bosch in Siemens, s čimer sta 
obe podjetji postali enako
vredni in s tem tudi blagovni 
znamki. Novost je pomembna 

tudi za Nazarjane. Doslej so 
izdelovali le male gospodinj
ske aparate, zdaj pa je njihov 
delokrog razširjen na hišno 
tehniko (bojlerji, plinske peči, 
klimatske naprave) in zato 
sprememba imena MGA Na
zarje v BSH Hišni aparati. 

V novem objektu bo zbran 
celoten delovni proces proi
zvodnje elektromotorjev. Prvo 
naročilo za 50 tisoč izdelkov je 
bilo sklenjeno z nemškim 
podjetje Kaercher, ki je novi 
strateški partner Nazarjanov. 
Vrednost naložbe je 500 mili
jonov tolarjev. Ž.Z. 

Prva hala v Trnovljah je nared 
Sklad obrti in podjetništva 

k na novinarski konferenci 
predstavil svoje delovanje od 
Ustanovitve leta 1994, ko je 
^čel samostojno poslovati 
jn nuditi obrtnikom in pod-
ietnikom različne oblike po
vleči. Ena njegovih zadnjih 
aktivnosti je izgradnja po
slovnih prostorov v obrtni 
ôni Trnovlje. 
V sklad se steka 25 odstot-

seh najemnin za poslov-
ostore, s katerimi uprav-
movanjski sklad v občini 

j*ije. S tem denarjem pospe-
• j e j o razvoj podjetništva v 
Pčini , financirajo perspektiv-

orograme razvoja malega 

fe )darstva in subvencioni-
j obrestne mere za kredite, 
ete pri poslovnih bankah, 
no objavijo dva razpisa za 

subvencioniranje obrestne 
mere, merilo za dodeljevanje 
posojil pa je zaposlitev novih 
delavcev. V štirih letih poslo
vanja je sklad odobril 85 vlog, 
s čimer je omogočil zaposlitev 
393 delavcev (skupno je zapo
slenih več kot 3000) . 

Sklad je v preteklih letih vo
dil obnovo bivšega kompleksa 
Prevozništva, namenjenega 
poslovnim prostorom. Veliko 

obrtnikov in podjetnikov pa se 
še vedno ubada s problemom 
prostora. Zato je sklad v delu 
obrtne cone Trnovlje jug, kjer 
je bilo prazno območje, lani 
začel urejati dokumentacijo 
za gradnjo dveh montažnih 
hal, od katerih je prva že po
stavljena, interesenti za od
kup pa izbrani na osnovi jav
nega razpisa. 

TC 

Poslovne vez i malih in velikih 
v velenjskem Hotelu Paka bo jutri, 4. decembra, poslovno 

srečanje predstavnikov velikega in malega gospodarstva savinj-
sko-šaleške regije. Seznanili se bodo s sodobnimi tokovi pove
zovanja med malim in velikim gospodarstvom. Predstavniki 
velikih podjetij (Gorenja, premogovnika, Ere, Elkroja in MGA) 
bodo predstavili razvojne cilje in malim podjetjem ponudili 
tudi možnosti sodelovanja. K.L. 

Slovenija 
uvaja 

Reg is t rac i j a 
Zavezanci za plačilo davka na 
d o d a n o v r e d n o s t s o vsi tisti 
posamezniki, ki opravljajo samo
stojno, neodvisno dejavnost - pri 
čemer njihov status ni pomemben 
- ter podjetja, ki opravljajo obdav
čljiv promet blaga oziroma sto
ritev. 
Kot zavezanec s e bo torej morala 
registrirati vsaka fizična ali pravna 
oseba , ki bo v letu 1 9 9 8 dosegla 
obdavčljivi promet v višini 5 mili
jonov tolarjev oziroma 1,5 milijona 
tolarjev katas t rskega dohodka. 
Č e povezane o s e b e opravljajo 
promet blaga iste vrste oziroma 
promet storitev iste narave, s e 
šteje v cenzus za obvezno plače
vanje DDV-ja skupni znesek vred
nosti opravljenega prometa pove
zanih o s e b v zadnjih dvanajstih 
mesecih, in to tako, kot da bi ta 
promet dosegla vsaka povezana 
o s e b a sama zase . 
Lahko pa se bodo prostovoljno za 
s t a t u s z a v e z a n c a o d l o č i l e in 
prijavile tudi druge pravne ali 
fizične o s e b e z manjšim letnim 
prometom. To s e izplača pred
vsem tistim, ki lahko pri svojem 
poslovanju uveljavljajo vstopni da
vek in s e jim zato izplača DDV tudi 
zaračunati. 
Z registracijo je davčni zavezanec 
podvržen nadzoru davčnih obla
sti. Davčni zavezanec j e ob regi
straciji dolžan davčnemu organu 
sporočiti, kdaj s e njegova dejav
nost, zaradi katere j e zavezan ob
računavanju in plačevanju DDV, 
pr ične, spremeni ali p r eneha . 
Davčni organ pa izda zavezancu 
odločbo o vpisu zavezanosti za 
plačilo DDV-ja v davčni register. 
Vsaka pravna ali fizična o seba , ki 
prvič postane davčni zavezanec, 
mora pri davčnem organu vložiti 
prijavo za registracijo najkasneje 
do 2 0 . dneva v koledarskem me

s e c u , ki sledi tistemu m e s e c u , v 
k a t e r e m j e opravljeni p romet 
oz i roma z a s l u ž e k od s tor i tev 
bodočega zavezanca že presegel 
5 milijonov tolarjev, mer jeno v 
zadnjih 12-ih mesec ih . 
Davčni zavezanec pa pos t ane z 
dnem, ki ga določi davčni organ 
v o d l o č b i o r e g i s t r a c i j i . To 
od ločbo j e organ dolžan izdati v 
15-ih dneh po prejemu prijave. 
Davčni organ po uradni dolžnosti 
do loč i z a v e z a n o s t za p l a č i l o 
davka na dodano vrednost tudi 
za kmete , katerih katastrski do
hodek gospodinjstva za zadnje 
k o l e d a r s k o le to p r e s e g a 1,5 
mi l i j ona t o l a r j e v . Z g o s p o 
dinjstvom j e mišljena skupnost 
življenja, pridobivanja in t rošenja 
sredstev. 
Kmetje, ki zaradi p remajhnega 
ka tas t r skega dohodka ne bodo 
postali obvezni zavezanci , bodo 
imeli, s posebnim dovoljenjem 
d a v č n e g a o rgana , kljub temu 
pravico do p a v š a l n e g a nado 
mestila vs topnega davka v višini 
4 odstotkov. To pavša lno na
d o m e s t i l o b o d o morali drugi 
davčni zavezanci za plačilo DDV-
ja, ki bodo poslovali s temi kmeti 
ne-zavezanci , prišteti k siceršnji 
odkupni vrednosti b laga in s i c e r 
v višini 4 odstotkov od odkupne 
vrednosti. S e v e d a pa bodo imeli 
ti drugi davčni zavezanc i pra
vico, da bodo to pavšalno nado
mesti lo odbili kot svoj vstopni 
davek. 
Fizične ali pravne o s e b e , ki ne 
bodo zavezanci za plačilo davka 
na dodano vrednost, tega davka 
ne bodo smele obračunavati, ga 
na račun ih n e b o d o s m e l e 
izkazovati, niti ne b o d o imele 
pravice do odbi tka v s t o p n e g a 
DDV-ja. Na drugi strani pa jim tudi 
ne bo t reba voditi p o t r e b n e g a 
knjigovodstva. 

Zavezanci za plačilo DDV-ja bodo 
morali v svojem knjigovodstvu 
zagotoviti vse podatke, potrebne 
za pravilno in pravočasno obraču
navanje ter plačevanje DDV-ja. 
S e m sodijo, med drugim podatki 
o skupni vrednosti opravljenega 
p r o m e t a in p r e j e t e g a b l a g a 
oziroma storitev ter vrednosti po 
različnih stopnjah DDV-ja, tudi č e 
gre za promet blaga in storitev, ki 
sta op roščena plačila DDV-ja. V 
knjigovodstvu bodo morale biti 
nujno z a b e l e ž e n e ter ja tve z a 
vračilo vstopnega DDV-ja, njihovo 
p l a č i l o , t e r m o r e b i t e n njihov 
prenos v naslednje davčno ob
dobje. V ta namen bo moral vsak 
davčni z a v e z a n e c voditi knjigo 
izdanih in knjigo prejetih računov. 
Davčni zavezanci bodo dolžni vso 
prejeto in izdano dokumentacijo 
hraniti najmanj deset let po poteku 
leta, na katero s e bodo te listine 
nanašale. 
Ne -zavezanc i lahko kadarkoli 
predložijo pristojnemu davčnemu 
o r g a n u z a h t e v e k z a z a č e t e k 
o b r a č u n a v a n j a in p l a č e v a n j a 
DDV-ja. Obdob je zavezanosti za 
p l a č e v a n j e davka na d o d a n o 
vrednost pa ne s m e biti krajše od 
60-ih m e s e c e v . To pomeni, da 
bodo tisti, ki s e bodo odločili za 
ta sistem, plačevali DDV najmanj 
pet let. 
Za prenehanje registracije izda 
posebno dovoljenje davčni organ, 
vendar š e l e potem, ko j e zave
zanec obračunal in plačal DDV od 
vseh dobav do dneva odjave ter 
popisal morebitne zaloge blaga. 
Tudi od teh zalog b laga mora 
namreč obračunati DDV, kot da 
gre za jemanje blaga za lastno 
rabo. 
P r i h o d n j i č : 
P o s e b n o s t i 
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MESTNA OBČINA CEUE 

Jože Zimšek Bojan Šrot 

V Mestni občini Celje bo lahko 39.723 volilnih upravičen
cev v drugem volilnem krogu za župana izbiralo med 
kandidatom LDS Jožetom Zimškom in SLS Bojanom Šrotom. 

Eno tistih področij, o kate
rem sta se v predvolilni kam
panji različno opredeljevala, 
je prav področje gospodars
tva oziroma vloge občine, ki 
jo v oživljanju gospodarstva 
lahko odigra. Kakšni so torej 
vaši pogledi? 

Zimšek: »Gospodarstvo ka
že prve znake oživljanja, saj je 
najhujša kriza mimo. Najbrž 
ne prva in ne zadnja. Vsi, ki 
imamo Celje radi, vemo, da 
ima prihodnost. Brezposelnost 
letos prvikrat po dolgem času 
upada, nekatera podjetja so ze
lo uspešna: Cetis, Etol, Cestno 
podjetje Celje, Emo Orodjar
na, Libela Elsi in druga. Morda 
je najpomembnejša konku
renčna prednost Celja ta, da se 
je gospodarstvo v strukturi že 
spremenilo. Glavni stebri po
stajajo trgovina, industrija, 
gradbeništvo, malo gospodars
tvo, storitve. Zadnje leto so te 
dejavnosti začele več zaposlo
vati, odpirajo se nova delovna 
mesta. Prihodnost Celja je go
tovo še vedno tudi v intenziv
nem razvoju tistega dela zdra
vih jeder, ki so nam ostala v 
industriji, kar se kaže v druž
bah nekdanje tovarne Emo, v 
Libeli, v novem vzponu Aera, 
določenem upanju, da rešimo 
del Zlatarne. Pri oživljanju in
dustrije bo morala sodelovati 
država s svojimi sredstvi. Zna
nje imamo, sposobni manage-
ment ponuja nove programe. 
Največ možnosti vidim v raz
voju storitvenih dejavnosti in 
malega gospodarstva. Gradi
mo nove obrtne cone na kom
pleksu Prevozništva in imamo 
načrt, kako bi lahko občina 
neposredno pomagala podjet
nikom in obrtnikom, ki imajo 
programe in projekte. Imamo 
Sklad za razvoj obrti in podjet
ništva. S subvencioniranjem 
obrestne mere in odkupom 
proizvodnih objektov, denimo 
prostori Ingrada, pomagamo 
novim podjetnikom. Pomem
bna je pomoč pri pridobivanju 
prostorske in ostale dokumen
tacije. Strokovne službe bodo 
morale še učinkovitejše in hi
treje slediti željam in pobu
dam. 

Nove možnosti se nam odpi
rajo v turizmu, tudi zdravstve
nem, pri širitvi sejemske in 
obsejemske dejavnosti, pri 
razvoju visokega šolstva, v Ce
lju že imamo okrog 400 štu
dentov, in v prometu, saj bo z 
izgradnjo obeh avtocestnih 
priključkov Celje dobilo dolo
čene prednosti kot eno izmed 
osrednjih gospodarskih, kul
turnih in šolskih središč v drža
vi. Za Celje je zelo pomembno. 

da skrbimo za infrastrukturo: 
ceste, vodovod, plin, kanaliza
cijo. Komunalni standard Ce
ljanov se povečuje. Razmišlja
mo o tem, kakšna bo podoba 
Celja kot ene od pokrajin v 
novi organiziranosti Slovenije. 
Tudi predlog, da postane Celje 
sedež škofije, za kar se osebno 
zavzemam, utrjuje regijsko 
vlogo našega mesta. Največjo 
konkurenčno prednost pa bo 
imelo Celje v tem, če bo moč
no podprlo ljudi, ki vedo, za 
kaj gre. Tiste, ki so sposobni in 
ki imajo ideje. Vsako uspešno, 
četudi majhno podjetje, bogati 
posameznika in Celje.« 

Šrot: -»Nobenega razloga ni, 
da bi Celje obravnavali kot 
podjetje pred stečajem in veli
ko razlogov je, da lahko naše 
mesto razumemo kot podjetje 
s kopico naložbenih in razvoj
nih možnosti ter priložnosti, 
ki bodo zagotovile tudi nova 
delovna mesta. Upadanje števi
la zaposlenih je mogoče ustavi
ti in možno je postati zanimiv 
partner za naložbe, ki pomeni
jo tudi nova delovna mesta. 
Naložbe uspešnih podjetij gre
do tja, kjer so ugodne cene 
zemljišč, kjer obstajajo za delo 
strokovno usposobljeni ljudje 
in kjer si mesto ne vzame več, 
kot je to nujno potrebno. Celje 
bo takšno mesto. Primernejše 
cene mestnih zernljišč in ugod
nosti, ki jih lahko ponudi obči
na z zniževanjem določenih 
dajatev, ter hitrejšim urejeva
njem potrebne dokumentaci
je, bodo privabile naložbe us
pešnih podjetij, ki bodo za 
svoje delo potrebovala ljudi, 
Celjane. Tudi osebno se bom 
zavzel pri iskanju dobrih, gos
podarsko močnih investitor
jev. Zaposlenost Celjanov bo 
zanesljivejši vir prihodkov za 
mestni proračun kot pa visoke 
cene in dajatve, ki so doslej 
zmanjševale zanimanje za več
je naložbe v našem mestu. To 
ni nikakršno eksperimentira
nje, temveč dobro premišljena 
in marsikje že preizkušena pot 
do ponovne gospodarske rasti. 

Namenska sredstva iz držav
nega proračuna niso tako težko 
dosegljiva, kot se zdi. Za dobre 
razvojne programe, ki smo jih 
Celjani sposobni pripraviti in 
uresničiti, je možno pridobiti 
tudi sredstva iz proračunov po
sameznih ministrstev. Mesto 
lahko marsikateri razvojni 
program pripravi samo, še več 
pa jih lahko dobi z ustreznim 
spodbujanjem posameznikov 
in podjetij, ki jim ni vseeno za 
razvoj mesta v katerem živimo 
in delamo. Podjetnost mesta 
lahko še kako pripomore k 

uresničevanju podjetnih zami
sli posameznikov, ki nenazad
nje za svoje projekte prav tako 
zaposlujejo nove delavce. Ven
dar je za uresničitev vsega na
vedenega najprej potrebno 
imeti narejeno razvojno strate
gijo, ki jo bo potrebno s po
močjo različnih strokovnja
kov, celjskih in tudi zunanjih, 
čimprej pripraviti. Mesto načr
tovanih razvojnih programov 
ne bo moglo uresničiti brez 
kvalitetnih finančnih virov, ki 
jih bo, ob sedanjem proračun
skem primanjkljaju, možno 
zagotoviti naprimer z odpro
dajo nepremičnin, v katerih 
poslujejo razni državni organi. 
Njihova najemnina je preniz
ka, da bi bila mestu v korist.« 

Kako boste organizirali 
učinkovito delovanje občin
ske uprave, glede na to, da 
želite tudi v primeru izvolitve 
zadržati status odvetnika? 

Šrot: »Najdražja občinska 
uprava je nestrokovna uprava, 
enako velja tudi za državno 
upravo. Osebno se bom zavze
mal za to, da je edino merilo 
zaposlovanja v občinski upravi 
strokovnost posameznika. Pre
pričan sem, da mora župan 
tako velikega mesta, kot je Ce
lje, biti vsakodnevno prisoten 
na občini, in to ne zgolj nekaj 
ur. Menim, da kdor želi župan
sko funkcijo opravljati kvali
tetno in v korist vseh občank in 
občanov, ne more poleg tega 
opravljati še ene službe. Tega 
ne zmore nihče. Mestna občina 
Celje je primerljiva s kakšnim 
velikim podjetjem in ne znam 
si predstavljati, kako bi izgle
dalo takšno podjetje, v kate
rem bi bil direktor prisoten le 
enkrat tedensko ali zgolj uro, 
dve dnevno. Osebno si želim 
obdržati status odvetnika v mi
rovanju, kot sem ga imel tudi v 
času, ko sem opravljal funkci
jo državnega sekretarja v mini
strstvu za pravosodje, župan
sko funkcijo pa bom opravljal 
profesionalno.« 

..„ da boste še naslednji 2 
leti poklicni državnozborski 
poslanec? 

Zimšek: »Celjska uprava v 
primerjavi z državo in drugimi 
primerljivimi mesti po številu 
in strokovnosti ne izstopa, je 
solidna, strokovna in zadostno 
uspešna. Vseeno pa mislim, da 
občinski uradnik ni nikoli do
volj prijazen do občana. Upra
va mora biti občanu najboljši 
in najprijaznejši servis. Da bo 
uspešnejša, bo treba še veliko 

narediti: najprej dokončati 
reorganizacijo, kvalitetno or
ganizirati delo oddelkov in iz
boljšati strokovno strukturo. 
Strokovni delavci so premalo 
nagrajeni. Uprava mora biti 
resnično v pomoč občanom in 
občankam. Da bo delo dobro 
organizirano in strokovno, 
bom imenoval, kot dopušča 
zakon, dva podžupana, profe
sionalca. Uprava ima tudi svo
jega direktorja uprave. Vse to 
bo omogočilo dobro delo in 
možnost opravljanja poslan
ske funkcije še preostali čas 
trajanja mandata.« 

Na kratko, zgolj v dveh, 
treh točkah: katera so tista 
področja, kjer bi Celju v kar 
najkrajšem času vrnili oziro
ma nanovo vzpostavili ugled 
pomembnega, vsaj tretjega 
slovenskega mesta? 

Zimšek: »Celje je na nekate
rih področjih že danes v sa
mem vrhu v državi, na sejem
skem področju, kot trgovsko 
središče, na področju orod-
jarstva in grafike, pri gradnji 
neprofitnih stanovanj, pri 
športnih dosežkih, v kuhuri in 
šolstvu. Celje je že danes po
membno regionalno središče 
in v Evropo usmerjeno mesto. 
Možnosti, da postanemo gos
podarsko uspešnejši so: fino-
mehanika - Libela, urarstvo -
zlatarstvo, trgovina, turizem in 
zdravstveni turizem, gradbe
ništvo in tekstil, zdrava jedra v 
industriji. Z gradnjo nove se
jemske hale na Golovcu pa se 
bo naš mednarodni sejem obrti 
in podjetništva še bolj utrdil 
med velikimi sejemskimi pri
reditvami Evrope. Tudi to je 
priložnost za Celje.« 

Šrot: »Dokler se ne bo izbolj
šalo stanje celjskega gospodars
tva, Celje tudi na ostalih po
dročjih ne bo tako uspešno kot 
bi lahko bilo in bi moralo biti. V 
kratkem času bi se po mojem 
mnenju dalo še največ narediti 
na področju kulture in športa, 
saj na teh področjih obstaja 
velik kadrovski potencial. Po
trebno pa bi bilo nameniti ne
koliko večja proračunska sreds
tva za ti dve dejavnosti in hkrati 
tudi prepričati celjsko gospo
darstvo, da se splača vlagati 
denar v celjsko kulturo in celj
ski šport. V relativno kratkem 
času bi bilo možno tudi doseči, 
da Celje postane eno od po
membnejših visokošolskih sre
dišč. Za uresničitev tega cilja bi 
bilo moč pridobiti tudi namen
ska državna sredstva.« 

OBČINA LAŠKO 

Jože Rajh Peter Hrastelj 

V drugem krogu se bosta pomerila kandidat SLS Peter 
Hrastelj ter kandidat skupne volilne konvencije ZLSD, LDS 
in DeSUS Jože Rajh. V občini Laško je 11.159 volilnih 
upravičencev. 

Občina Laško že nekaj let 
stagnira v razvoju. Breme
nijo jo veliki dolgovi, ki si 

jih je nakopala z izdajo ob
činskih obveznic in jih bo 
morala odplačevati še v na

slednjem tisočletju. Ob tem 
se je že pred časom zrahlja
la nekoč trdna vez z gospo
darstvom. Kaj boste kot žu
pan naredili, da se bodo raz
mere izboljšale? 

Rajh: »Obveznice bomo 
morali odplačati - to je dejs
tvo in temu se ne moremo 
izogniti. Dejstvo pa je tudi, 
da se zaradi starih dolgov ne 
moremo na novo zadolževati 
in da nam država od vsega, 
kar zaslužimo sami ali prido
bimo v občinski proračun na 
kakšen drugačen način, vza
me 40 odstotkov. To veliko 
breme bi lahko, na primer, 
zmanjšali tako, da bi se s 
katero od bank dogovorili za 
odkup naših terjatev. Najeli 
bi torej ugodnejše posojilo, 
ki bi ga odplačevali daljše 
obdobje. Tudi v gospodarstvu 
delajo tako. Poleg tega bi kot 
župan zahteval dosledno od
plačevanje posojil, ki so jih 
na račun obveznic dobili 
obrtniki in podjetniki. Dose
danja izterjava ni bila uspe
šna, saj je bilo preveč popuš
čanja. Občina ni socialna us
tanova, zato lahko z vso pra
vico zahteva, da je treba po
sojila vrniti in to v celoti. Pri 
vodenju občine se bom vse
kakor povezal z lokalnim 
gospodarstvom, to je tudi os
novni moto mojega predvo
lilnega delovanja. S podjetji 
se bom skušal dogovoriti, ka
teri so naši skupni interesi in 
kako bi jih lahko skupaj ure
sničili in finančno pokrili. 
Brez tesnejšega povezovanja 
z gospodarstvom bo občina v 
razvoju še naprej capljala na 
mestu. V preteklih tednih 
smo si z nekaterimi že zasta
vili skupne cilje in se marsi
kaj dogovorili. Kakšni so ti 
dogovori, pa se mi ta čas še ne 
zdi smotrno obelodaniti.« 

Hrastelj: »Že leta 1995 sem 
začel razmišljati, kako bi se 
občina Laško lahko rešila veli
kih dolgov, ki si jih je nakopa
la z izdajo občinskih obveznic 
in s še nekaterimi drugimi 
nepremišljenimi potezami 
prejšnjega občinskega vods
tva. Čeprav so pogajanja v trž
nem gospodarstvu zelo trda, 
mi je s Telekomom in SKB 
banko uspelo doseči dogovor 
o prenehanju odplačevanja 
subvencionirane obrestne me
re, ki je znašala na mesec 600 

tisoč tolarjev. Že dobro leto 
z republiškim odškodninskimi 
skladom pogajam o tem, kako 
poravnati dolg, ki so ga narg. 
dili funkcionarji nekdanjega 
občinskega izvršnega sveta 
ko niso poravnali obveznosti 
na račun odprodaje družbenih i 
stanovanj. Dolgovi, zaradi ka-'' 
terih ima občina trdno zveza.' 
ne roke, so torej dejstvo, ki 
ne moremo spremeniti. Biv̂ jJ 
funkcionarji so pač izigrali za-j 
kone, plačevati moramo mi; 
Ne zdi se mi, da bi bile vezî k 
gospodarstvom pretrgane, saj s 
ima občina s podjetji zadnjap 
štiri leta dobre odnose. Takoj 
občini kot krajevnim skupno
stim nikjer niso zaprli vrat, zjp 
razvoj pa dajo toliko, kolikoi; 
pač zmorejo.« 

V Laškem že skoraj enop 
leto tečejo dokaj žolčne raz J 
prave o tem, ali naj bo žu, 
pan profesionalec ali ne. Di)[ 
tega vprašanja imata različ
na stališča. Kako jih uteme, 
ljujeta? I 

Hrastelj: »Še vedno trdim, 
da sploh ni potrebno, da je' 
župan profesionalec. Zakaj, 
bi moral biti ljudem na voljc^ 
vseh 24 ur na dan, če pa im,. 
dobro občinsko upravo z od' 
govornimi ljudmi, ki dobre 
opravljajo svoje delo. Mar 
sikdaj lahko naredim v Ljub' 
Ijani več kot v Laškem, sa: 
sem tam pri izvoru infomnj 
cij. Z veseljem sporočam ob 
čanom o svojem zadnjem us 
pehu - kot županu in državne 
mu poslancu mi je namrei 
uspelo, da sem občini izbori 
32 milijonov tolarjev nepo 
vratnih sredstev.« 

Rajh: »Župan mora vseka 
kor biti profesionalec. Vo 
denje občine je namreč pre 
več zahtevno delo, da bi g, 
bilo mogoče opravljati mi 
mo ljudi. Nekateri menijo 
da je laško občino mogoče 
voditi le nekaj dni v tednu, 
vendar se s tem ne strinjam 
Tudi zato, ker si ljudje za
služijo župana, ki bo samo 
njihov. Če bom izvoljen, 
pričakujem, da bova z gos 
podom Petrom Hrasteljeit 
dobro sodelovala. Jaz kol 
župan in on kot državni po 
slanec bi lahko za Občin( 
Laško naredila več, kot pi 
zmore gospod Hrastelj, kiji 
razpet med dvema funkcija 
ma.« 

OBČINA ŠENTJUR 

Gregor Bezenšek Jurij Malovrh 

V občini Šentjur se bosta v drugem krogu županskijj 
volitev pomerila kandidat LDS Gregor Bezenšek in SKj 
Jurij Malovrh. V volilni imenik je vpisanih 14.522 obč^ 
nov. 

Med najhujšimi težava
mi šentjurske občine je 
brezposelnost. Kaj bi storil 
kot župan v prihodnjih šti
rih letih? 

Bezenšek: »Naloga župal" 
in njegove ekipe je ustvarj^^ 
pogoje za odpiranje novih 
lovnih mest. V Šentjurju || 
ustvaril najugodnejše pog") 
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3 investiranje denarja v tem 
l̂u Evrope za vse, ki želijo 

lagati v nova delovna mesta 
ekološko čisto dejavnostjo. 

eiTi, kako zagotoviti takšne 
ogoje. Poznam ljudi, ki bi ta 
fojekt pripravili in uresniči-
, Vsak, ki ima poslovno ide-
), mora na občini dobiti us-
ezno informacijo in pomoč 
J njeno uresničitev, bodisi z 
ložnostjo najema poslovne-
j prostora, nakupa zemljiš-
j , kreditnih pogojev ali stro-
ovno pomoč pri izvedbi, 
entjur mora postati občina s 
repoznavno razvojno strate-
ijo. Pogoj za vsakega izvajal-
a občinskih investicij je za-
oslovanje domače delovne 
ile.« 
Malovrh: »Občina in žu-
an lahko pripomoreta k po-
ečanju delovnih mest samo 
osredno in sicer skozi obli-
ovanje obrtne in industrij-

cone, z ustvarjanjem do-
re komunalne infrastruktu-
!, v turističnem smislu sko-
i odloke o urejenosti okolja 
IZ vključevanjem v integra-
ijske tokove. Vse ostalo je 
dvisno od priliva kapitala 
1 poguma ljudi.« 
Kako bi v prihodnjih šti-
ih letih premagovala več-
0 razliko med severnim, 

razvitejšim delom občine 
in južnim, manj razvitim? 

Malovrh: »Razlika bo ob
stajala tudi v bodoče zaradi 
geografskih pogojev, ki so v 
severnem veliko ugodnejši, 
severni del pa je tudi boljše 
oskrbljen z infrastrukturo. 
Na južnem delu bi bilo po
trebno zgraditi nekaj manj
ših proizvodnih obratov in s 
tem zadržati poseljenost po
dročja, v kmetijskem smislu 
pa uvesti proizvodnjo, ki bi 
bila donosna tudi po vključe
vanju v Evropsko skupnost. 
Soočamo se z razdroblje
nostjo kmetijskih zemljišč 
po vsej občini.« 

Bezenšek: »Dobro poz
nam celotno občino in vem, 
da so nerazviti kraji v juž
nem in severnem delu obči
ne. Zadnje čase postaja vse 
bolj nerazvita celotna obči
na, kar je posledica slabega 
vodenja dosedanjega župa
na. Zato bi jaz vprašanje kri
terijev o nerazvitosti prepu
stil stroki, ki bi jo tudi upo
števal. Sam pa bi se raje 
zavzemal za enakomerni raz
voj vseh krajev in vasi v občini 
ter čim večjo samostojnost 
krajevnih skupnosti. To bi se še 
posebej odražalo v delitvi de
narja občinskega proračuna.« 

OBČINA 
BISTRICA OB SOTLI 

Jožef Pregrad Jožef Uršič 

Skupaj 1.234 volilnih upravičencev v občini se bo v 
Irugem krogu županskih volitev odločalo med kandidatom 
Os Jožefom Pregradom in ZLSD Jožefom Uršičem. 

Kako bi kot župan v pri-
lodnjih štirih letih našli 
iravo razmerje med denar-
em za komunalno ureja-
ije in družbene dejavnosti? 
Pregrad: »Kot župan bom 

'bbel, da noben porabnik 
'bčinskega proračuna ne bo 
•^postavljen. Kateri so naj-
'ečji porabniki vemo, ven-
lar bo sedaj lažje, saj bomo 
iieli kontrolo porabe, kar 
'o sedaj ni bilo mogoče, 
'fedvsem šola, vrtec, zdravs-
0̂ in sociala ne smejo biti 
'^postavljeni. Prepričan sem 
3, da so vsaj pri nekaterih 
ejavnikih še notranje rezer-
.̂ Društva v občini pa do 
d̂aj niso bila ravno razvaje-

'3 in bodo v bodoče samo na 
^Ijšem. Prepričan sem, da 
'oramo ljudem omogočiti 
^ boljše pogoje bivanja v 
;'9ju, kar pomeni nadaljeva-
'z izgradnjo infrastrukture 
^kor tudi z gradnjo stano-
^nj. Narediti bo treba dol-
^'etno študijo možnosti 
^žvoja drobne obrti, kme-
Istva in dopolnilne dejav-
'̂ sti turizma na kmetiji in s 

tem dati ljudem možnost za
poslitve na domu. Enako je 
treba motivirati ljudi, da bi 
se v kraj vračali za stalno. 
Kajti še tako uspešna šola in 
vrtec in lep zdravstveni dom 
ne koristijo svojemu name
nu, če število prebivalcev 
upada in je vedno več zapuš
čenih domačij. Celo v sa
mem centru Bistrice je lepo 
število hiš praznih, pa jih 
lastniki niso pripravljeni od
dati morebitnim stanoval
cem ali za poslovno dejav
nost. Zato si bo treba pri 
državnih institucijah izbori
ti denar, ki ga država name
nja za razvoj demografsko 
ogroženega podeželja. Če ni 
Bistrica med najbolj ogrože
nimi, potem ni nihče. Žal iz 
tega naslova ni bilo v naš kraj 
še nobenega ficka in prav tu 
imamo po mojem prepriča
nju lepe možnosti.« 

Uršič: »Če bom župan, bo 
osnova temu razmerju pra
vična, enakomerna in v okvi
ru obstoječega denarja pri
merna delitev. V pripravi 
predloga proračuna bom ved

no izhajal iz analize potreb in 
vizije razvoja naše občine ta
ko na področju komunalnega 
urejanja kot na področju 
družbenih dejavnosti. Pri 
tem ne bom zanemaril reše
vanja tudi na videz manjših, 
za posameznika pa hkrati ve
likih problemov. Prav tako 
bom upošteval, da je treba 
zagotoviti sredstva za stano
vanja mladih družin, za raz
voj kmetijstva in malega gos
podarstva ter za dejavnost 
društev in mladine. Prora

čun se sprejema v občinskem 
svetu in bodo torej o razpo
reditvi denarja odločali ob
činski svetniki. ' Zato bom 
sleherni predlog dobro pre
tehtal in s težo argumentov, 
dobro pripravljenih progra
mov in projektov zagotavljal 
celostni razvoj naše občine. 
Ob tem pa vidim pomembno 
nalogo župana, da bo pri po
sameznih ministrstvih znal 
najti možnosti in s programi 
dokazati potrebe po dodat
nih sredstvih.« 

OBČINA MOZIRJE 

Jože Kramer Jakob Presečnih 

V drugem krogu se bosta za župana potegovala kandidat 
SDS Jože Kramer in kandidat SLS Jakob Presečnik. V občini 
je 4.841 volilnih upravičencev. ' 

Kako boste organizirali 
delo občinske uprave? 

Kramer: »Delavci morajo 
biti redno zaposleni in ne le 
honorarno ali neprofesional
no, saj resno delo zahteva 
polnega človeka, ki je za svo
je področje zadolžen in do
stopen občanom. Sedaj za
posleni so delovni, vendarle 
manjkata dva redno zaposle
na delavca, zato ne morejo 
opraviti vsega dela. Zato de
lo včasih zakasni, občani pa 
so nejevoljni.« 

Presečnik: »Člani bodo 
morali biti strokovni, delov
ni, predvsem pa bo to njiho
va edina dejavnost - torej se 
bodo morali odpovedati 
vodstvenim funkcijam v po
litičnih strankah, raznih 
društvih in KS, saj morajo 
biti v okviru pristojnosti 
vsem enakopravno na razpo
lago. Na sedežu občine bom 
ob ponedeljkih, sobotah in 
še kakšno dopoldne, tako bo 
dovolj časa za koordinacijo 
in pogovore z občani.« 

Naselje Prihova - kako ga 
pridobiti (če se s tem stri
njate) nazaj v občino Mo
zirje? 

Presečnik: »Sedaj bom 
predlagal, da se krajani, ki se 
želijo priključiti nazaj v KS 
Rečico, čimprej formalno 
organizirajo ter tako prične
jo s postopkom, ki se lahko 
konča do lokalnih volitev le
ta 2002. Prepričan sem, da 
bo to zelo blagodejno vpliva
lo na sožitje in delovanje na 
Prihovi sami in med občina
ma Mozirje in Nazarje.« 

Kramer: »Prizadeval si 
bom, da dobi občina Mozirje 
nazaj tisti del Prihove, kjer si 
krajani to želijo. Postopek 
bo dolg, odvisen od samih 
prebivalcev, ki ga morajo vo
diti. Občina jim bo pri tem 
pomagala, tako kot je prej 

delala občina Nazarje. 
Upam, da bodo v prihodno
sti občine za skupno dobro 
vseh občanov doline bolje 
sodelovale kot do sedaj in da 
se bomo o Prihovi tudi z 
občino Nazarje uspeli us
trezno dogovoriti.« 

V naslednjem mandatu 
čakata občino dva velika 
zalogaja: rečiška šola in 
večnamenska dvorana v 
Mozirju. Kako in do kdaj 
bosta zgrajeni? 

Kramer: »Gradnja šole bi 
se lahko zavlekla kvečjemu 
za eno leto. Ker je Rečica na 
šolo čakala več kot četrt sto
letja, bo počakala tudi še 
eno leto, če bi se to zgodilo -
kot kažejo zadnji dogovori, 
pa se bo delo normalno na
daljevalo. Finančna kon
strukcija za šolo je izdelana. 
Za večnamensko dvorano v 
Mozirju imamo odobritev 
ministrstva, izdelani so pro
jekti in lokacijska doku
mentacija, zdaj je potrebno 
zagotoviti zemljišče, saj 
manjka del, ki je v postopku 
denacionalizacije. Moj plan 
za sredstva so občinski pro
račun, država, samoprispe
vek, sodelovanje s sosednji
mi občinami, sredstva iz 
strukturnih skladov in iska
nje ustreznih sofinancerjev, 
ki bodo soudeleženi pri tr
ženju športne hale. Dokon
čanje gradnje načrtujem v 
letu 2002, s telovadnico pa 
bo zagotovljena normalna 
športna vzgoja za potrebe 
šol, krajanov in Zgornje Sa
vinjske doline, hkrati pa bo 
možnost za večje priredi
tve.« 

Presečnik: »Šola bo real
no dograjena do pričetka 
šolskega leta v letu 2000 , 
tega leta bomo začeli z grad
njo telovadnice in jo zaklju
čili do leta 2003 . V KS Mo

zirje bom predlagal razgo
vore v zvezi z uvedbo kra
jevnega samoprispevka, saj 
bo tako možno z minimalni
mi odrekanji zagotoviti po
goje za realizacijo investi
ci j , nujno potrebnih za kraj. 
Seveda bodo o tem odločali 
krajani. Prizadeval si bom 
tudi, da z dobrimi programi 
dobimo čim več sredstev iz 

državnega proračuna, kar je 
ena bistvenih prednosti so
časnega opravljanja funkci
je poslanca in župana in po 
moje lahko odtehta malo 
večjo odsotnost na občini. 
Občanke in občane iskreno 
vabim na nedeljske volitve, 
da s tem pripomorete, da 
bomo skupno realizirali 
program.« 

OBČINA BRASLOVČE 

Niko Rožič Dušan Goričar 

V drugem krogu se bosta pomerila nestrankarski kandi
dat s podporo SLS, SKD in nestrankarske liste Za razvoj 
mojega kraja Dušan Goričar in kandidat LDS Niko Rožič. V 
občini ^ 3 .750 volilnih upravičencev. 

Kako s konkretnimi reši
tvami povrniti občini Bra-
slovče nekdanji sijaj? 

Goričar: »Vrniti Občini 
Braslovče nekdanji sijaj po
meni resno, strokovno in od
govorno delo občinskega 
sveta, uprave občine in župa
na kot celote. Bistvo vsega je 
približati lokalno upravo 
ljudem, kar pomeni imeti 
strategijo razvoja občine in 
izdelane prostorske akte za 
hitrejši razvoj podjetništva, 
obrti, drobnega gospodars
tva, kmetijstva in turizma, 
kar posredno pomeni tudi 
odpiranje novih delovnih 
mest. Samo gospodarsko do
volj močna občina je garant 
za hitrejše in učinkovitejše 
rešitve pri pridobivanju os
talih splošnih dobrin na po
dročju zdravstva, šolstva, 
kulture, športa...« 

Rožič: »Že v prvih razvoj
nih pogledih sem poudaril, 
da vidim razvoj v drugačni 
smeri, kot je bil doslej. Ob
činsko vodstvo bo moralo 
gospodarstvenikom nuditi 
več kot doslej. To so pred
vsem lokacije za odpiranje 
obratovalnic, usklajene s 
prostorskimi načrti. Tak raz
vojni koncept se konec posa
meznega leta ne bo mogel 
hvaliti z bliščem novih kilo
metrov cest, saj bo pretežni 
del proračuna namenjen gos
podarstvu in kmetijstvu. 
Zmotno bi bilo, če bi nekdo 
razumel dobesedno ta trend 
v celi občini. Demografsko 
ogrožena območja naj bi v 4 
ali 8-letnem obdobju ne ime
la več tega prizvoka. Območ
je občine ima bogato zgodo
vino, zato je treba gospodar
ski razvoj v širšem smislu 
usmeriti na osnovi naravne 
in kulturne dediščine obči
ne. Kulturni spomeniki, sa
kralni objekti, avtohtona ar
hitektura se morajo obdrža
ti, še več - zasnove le-teh 

postopoma prenesti tudi na 
nova urbana središča.« 

Kako bo v praksi izgleda
la delitvena bilanca? 

Rožič: »Prepričan sem, da 
ne bo pretrd oreh. Stara ob
čina ni bila preveč zadolže
na, dolg ne bo presegel 1-2% 
proračuna. To velja za denar
na sredstva. Delitev premo
ženja je zakonsko urejena, 
tako da vsaki novi občini pri
padajo nepremičnine. Nekaj 
skupnih objektov bo pred
met dogovarjanja in iskanja 
najbolj ustreznega ključa za 
delitev premoženja, še bolj 
pa tudi dogovarjanja za sofi
nanciranje skupnih ustanov 
v bivši občini. Ob dobri volji 
županov ne bi smelo biti pre
velikih težav.« 

Goričar: »Delitev premo
ženja bo potekala v dveh 
smereh. Teritorialno je pri
čakovati najmanj težav, saj 
to pomeni, da premoženje 
na območju občine preide v 
last Občine Braslovče. Veli
ko več težav bo pri delitvi 
skupnih stvari, kot so vložki 
v objekte skupnega pomena 
npr. kulturni domovi, knjiž
nice, zdravstveni domovi... 
Enako velja tudi za sklade in 
nenazadnje za sedaj zaposle
ne ljudi. Čeprav delitveno 
bilanco ureja tudi zakon, bo 
to ena izmed prvih stvari, 
katere bo nova občina mora
la čimprej rešiti, saj brez 
urejene delitvene bilance ni 
možno nastopati na javnih 
razpisih, ki jih razpisuje dr
žava. Prepričan sem, da bo 
ravno zaradi tega dejstva 
vsem novonastalim občinam 
čim hitrejša ureditev delitve
ne bilance primarnega po
mena.« 
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OBČINA ŽALEC 

Lojze Posedel Milan Dobnik 

V največji spodnjesavinjski občini bo o novem županu 
odločalo 16.269 volilnih upravičencev. Izbirali bodo med 
kandidatom LDS, SLS, ZLSD, DeSUS in ZS Lojzetom Posede-
lom in SKD Milanom Dobnikom. 

Po novem bo občinski svet 
vodil župan. Kako bo, glede 
na pretekla dogajanja v žal
skem svetu, to vplivalo na 
nadaljnje delo občinskega 
sveta? 

Posedel: »Spremembo sicer 
pozdravljam, čeprav osebno 
menim, da ni bila nujno potreb
na. V mnogih občinah, kjer sta 
se predsednik občinskega sveta 
in župan zavedala odgovornosti 
svojih funkcij, je bilo delo ob
činskega sveta uspešno. V pri
meru, da je med predsednikom 
in županom prišlo do nespora
zumov in blokad, je bilo uspe
hov veliko manj, saj so se ener
gija, čas in denar porabljali za 
vse drugo, le za učinkovito delo 
ne. Če bom izvoljen za župana, 
bom pri vodenju sej in delu 
občinskega sveta enakopravno 
upošteval in spoštoval člane ob
činskega sveta vseh strank, ki so 
bili izvoljeni v občinski svet. 
Vlogo župana vidim kot diri
genta orkestra, kjer morajo 
igrati vsi člani orkestra, seveda 
pa je pogoj, da imajo posluh in 
znajo-igrati.« 

Dobnik: »To bo dobro vpliva
lo na delo župana in občine. 
Sam imam veliko izkušenj z 
vodenjem nekdanje občinske 
skupščine, ki je imela vlogo, 
kot jo ima sedaj občinski svet. 
Prepričan sem, da bo svet pod 
mojim vodstvom delal dobro, 
kot je nekoč skupščina. Splo
šno znano je, da je bilo v času, 
ko sem jaz vodil občinsko 
skupščino, sodelovanje med 
skupščino in izvršnim svetom 
vzorno. Na žalost se je hotel 
predsednik sveta meni mašče
vati za poraz na volitvah. Naga
jal je, kjer je le mogel in se 
povezal z vsakim, da bi mi 
lahko škodil. To je bilo še pose
bej opazno na zadnjih sejah, ko 
so bile volitve že razpisane. 
Načrtovano delo občine je bilo 
kljub temu opravljeno, le zame 
je bilo bolj naporno.« 

Ali obstaja tako imenovan 
problem Galicija - če obstaja, 
kako ga rešiti? 

Dobnik: »Vedno, kadar ima
mo ljudje o neki zadevi različ
no mnenje in se zaradi tega 
prepiramo, je to problem. V 
Galiciji je težava v tem, da neka
teri ne razumejo ali nočejo ra
zumeti smisla občinskega odlo
ka, v katerem je določeno, da 
lahko podjetje, ki izkorišča na
ravne dobrine, poravna svoje 
obveznosti v denarju, delu ali 
materialu. Če podjetje poravna 
svoje obveznosti v delu, potem 
tega gotovo ne bo oddajalo na 
javnem razpisu. Potrebno je sa
mo nadzorovati, ali je opravlje
nega dela za določeno vrednost 

oziroma ali je izdobavljenega 
materiala res toliko, kot znaša 
določena odškodnina. Po trdi
tvah Cestnega podjetja Celje, 
sveta KS in sodnega cenilca Iz
toka Uranjeka, je bila vrednost 
izdobavljenega materiala in 
opravljenega dela v Galiciji pre
cej večja, kot je znašala odmer
jena obveznost CPC. Če se ko
mu zdi, da to ni res, bi naj najel 
svojega zapriseženega cenilca, 
da bo opravil cenitev opravlje
nih del. Če bo njegova ugotovi
tev bistveno drugačna, lahko 
najamemo še tretjega. Na kon
cu bodo vsi trije uskladili svoje 
cenitve in prišli bomo do objek
tivne ocene. Pisanje po časopi
sih, angažiranje nestrokovnih 
ljudi za ocenjevanje opravlje
nega dela in namerno lažno 
predstavljanje zadeve pa ne ko
ristijo ne kraju ne odnosom 
med ljudmi.« 

Posedel: »Vsekakor, vendar 
to ni politični problem, kot ga 
želijo nekateri prikazati. Prob
lem Galicija najbolj občutijo 
prebivalci KS Galicija, ki so 
zaradi (dez) informacij razde
ljeni na dva tabora. Napaka je v 
tem, da se nerazčiščene zadeve 
razčiščujejo preko medijev in 
da se ne vzpostavi zaupanje na 
osnovi dokumentacije in odkri
tega pogovora med obema stra
nema. Poročilo nadzornega od
bora opozarja na dejstvo,, da 
zadeve niso urejene tako, kot bi 
morale biti. Problem je po mo
je nastal tudi zato, ker se je o 
določenih zadevah odločalo v 
preozkem krogu, o tem pa niso 
bili seznanjeni vsi člani vodstva 
KS, strokovne službe in člani 
občinskega sveta. Vprašanja in 
dvomi niso bili sproti razčišče
ni, zato se je razčiščevanje in že 
obtoževanje preneslo v medije, 
kar je zadeve še bolj zapletlo. 
Po skoraj desetih mesecih je 
verjetno že obema sprtima stra
nema jasno, da bo možno zade
vo razčistiti le v strpnem razgo
voru na osnovi predložitve po
trebne dokumentacije in skle
pov.« 

Kako si predstavljate, v 
praksi seveda, delitveno bi
lanco med novimi občinami? 

Posedel: »Navodila in po
stopki delitvene bilance so ja
sni, tako da je treba imeti le 
znanje in voljo, da se zadeva 
izpelje. Strokovne službe Ob
čine Žalec bodo takoj po voli
tvah pripravile izhodišča ter 
predlog delitvene bilance in ga 
posredovale novonastalim ob
činam. Pri tem bo upoštevano 
načelo delitve nepremičnin po 
legi, v nekaterih primerih bo 
predlagano solastništvo. Za 
opremo in službene avtomobi

le bo pripravljena javna proda
ja, finančna sredstva pa se bo
do razdelila po ključu števila 
prebivalcev. Ce se vodstvo ka
tere izmed občine ne bo stri
njalo s predlogom, bomo zade
ve poskušali uskladiti; če pa 
katera od novih občin ne bo 
hotela sodelovati ali pa bo že
lela zadeve zavlačevati, bomo 
zadevo predali državni arbitra
ži. Osebno menim, da je deli
tveno bilanco nujno čimprej 
sprejeti, da se bodo nove obči
ne lahko posvetile reševanju 
zadev, za katere so bile usta
novljene. Problem pri delitve
ni bilanci lahko nastane le pri 
nekaterih obveznostih, ki so 
posledica predvolilnih obljub 
in nimajo pokritja v sprejetem 
rebalansu proračuna.« 

Dobnik: »Po zakonu nepre
mičnine z inventarjem pripada
jo tisti občini, kjer ležijo. Z 
nepremičnino pridobi občina 
tudi vse koristi in obveznosti. 
Presežek ali dolg občine, ki se 
deli, razdelimo na nove občine 
po številu prebivalcev. V našem 
primeru bo ostala skupna obvez
nost novih občin sanacija depo
nije komunalnih odpadkov.na 
Ložnici in tožbena zadeva v 
pravdni zahtevi Čeh, ker ne bo 
nobena od novih občin sama 
pravna naslednica stare občine. 
Zakon predvideva, da bo po treh 
mesecih, če se občine ne bodo 
mogle sporazumeti o delitveni 
bilanci, posegla vmes država z 
arbitražo. Po mojem bodo mo
rali komunalni objekti ostati 
skupna last vseh novih občin.« 

OBČINA ŠOŠTANJ 

Bogdan Menih Matjaž Natek 

V Šoštanju se bosta v drugem krogu volitev za župana 
pomerila kandidat SDS dr. Bogdan Menih in ZLSD Matjaž 
Natek. Volilo bo lahko 6.255 občanov. 

Na območju občine že več kot 
20 let intenzivno odkopavajo 
premog in zaradi posledic rudar
jenja je Šoštanj pridobil pečat 
prezrtega mesta. Šoštanjčani 
opozarjajo na zaostajanje gos
podarstva in odliv izobraženih 
kadrov, ki v domači občini ni
majo na voljo primernih delov
nih mest. 

Kako bi vplivali na hitrejši 
razvoj občine, ki je utrpela 
veliko škodo zaradi posledic 
rudarjenja in proizvodnje 
električne energije? 

Menih: »Omenjeni dejavnosti 
sta povzročili ogromno škodo, 
saj so prav ti poseg[ onemogoča
li naravni razvoj. Šoštanj je bil 
obsojen na potop. Ko smo pred 
štirimi leti postali samostojna 
občina, sem se kot župan začel 
zavzemati za bolj kakovostno 
življenje naših občanov. Posle
dice pridobivanja energije so 
ekološke, prostorske, sociološ
ke in zdravstvene, vse pa so med 
seboj povezane in jih je nujno 
reševati skupaj. Prizadevam si 
pridobiti prostor, kjer država še 
načrtuje pridobivanje premoga, 
ga kvalitetno strokovno urediti 
in pametno gospodariti z njim. 
Z državo moramo doseči soglas
je o izločitvi Jame Šoštanj iz 
predvidene eksploatacije. Vo
dim tudi številne aktivnosti za 
pridobitev neizkoriščenih povr
šin na območju Tovarne usnja 
Šoštanj. Poleg podjetniške de
javnosti predvidevamo na tem 
prostoru tudi prostor za širitev 
podjetja Gorenje Notranja 
Oprema, za stanovanjsko iz
gradnjo, morda tudi za nado
mestno novo šolo.« 

Natek: »Šoštanj je mesto sta
rejših ljudi, saj živi v njem kar 
1.200 upokojencev in prav zato 
bomo morali bolje poskrbeti za 
mlade družine, ki bi občini po
vrnile življenje. Najprej si bom 
prizadeval za gradnjo stanovanj 

za mlade. Vsako leto bi potrebo
vali od 10 do 15 stanovanj, zgra
dili pa bi jih delno z občinskim 
denarjem, delno s pomočjo pre
mogovnika in termoelektrarne. 
Prizadeval si bom za povrnitev 
škode Šoštanju z naslova rudar
skih škod in za revitalizacijo 
zemljišča, ki je utrpelo škodo 
zaradi rudarjenja. Dodaten de
nar bi pridobili z >ekološkim 
tolarjem<, ki bi ga predvidoma 
odplačevala premogovnik in ter
moelektrarna. Na ta način bi 
dobili vsako leto od 200 do 300 
milijonov tolarjev. V preteklosti 
ta vir ni bil dovolj izkoriščen za 
sanacijo škode, nastale z rudar
jenjem. Pristopil bom k izgrad
nji nove šole, saj ima sedanja. 
obratovalno dovoljenje le do le
ta 2001. Polovico stroškov na
ložbe naj bi plačala država, po
lovico pa bi skušali pridobiti na 
račun rudarskih škod.« 

Kako bi pospešili gospodar
ski razvoj, predvsem razvoj 
malega gospodarstva? 

Natek: »Razvoj malega gospo
darstva bomo pospešili tako, da 
bomo zgradili obrtno cono v 
zapuščenih prostorih šoštanjske 
tovarne usnja. Zemljišča bomo 
komunalno uredili, jih dali na 
razpolago mladim obrtnikom in 
na ta način pridobili od 200 do 
300 novih delovnih mest.« 

Menih: »Občina že sedaj sub
vencionira obrestne mere kredi
tov, ki jih za začetek oziroma 
razvoj svoje dejavnosti najema
jo naši podjetniki. Po rešitvi 
prostorskega problema bomo 
podjetnikom ponudili v odkup 
parcele z velikimi olajšavami in 
jih za določeno dobo, na primer 
dobo petih let, oprostili plačeva
nja komunalnih prispevkov. Z 
novimi podjetniškimi obrato
valnicami se bo povečalo število 
delovnih mest, z novimi stano
vanji pa bomo mlade družine 
zadržali v občini.« 

OBČINA TABOR 

Vida Slakan Alojz Rak 

V občini Tabor se bosta za župana potegovala kandidatk; 
SKD s podporo SDS Vida Slakan in neodvisni kandidat m 
listi LDS s podporo DeSUS Alojz Rak. V občini je 1.13 
volilnih upravičencev. 

Občina Tabor spada med 
manjše občine. Kako se bo
ste spopadli s problemom 
financiranja? 

Rak: »Mislim, da tudi dru
gi novi župani nimajo popol
nega vpogleda v financiranje 
občine. Vsi govorijo, da bo 
ves denar v občini pobrala 
občinska uprava, kar seveda 
ni res. Prepričan sem, da tu
di gospodarstvo in obrt ne
posredno ne pomenita gos
podarske moči. Na osnovi 
projektov bo treba priprav
ljati programe - in to ne sa
mo s svetniki, pritegniti bo 
treba tudi druge strokovnja
ke, ki jih je v občini dovolj. 
Ponekod se bo nadaljevalo 
delo, ki ga je začela že kra
jevna skupnost, prepričan pa 
sem, da bodo morali tudi 
izvoljeni svetniki trdo dela
ti. Župan občine vse te dejav
nosti vodi in organizira, za 
kar imam dovolj izkušenj.« 

Slakan: »Res, da bo malo 
denarja, vendar več pomeni 
volja ljudi, ki hočejo nekaj 
narediti. Treba se bo pogo
varjati z vsemi ministrstvi, 
ne glede na to, v rokah katere 
stranke so. Na to sem pri
pravljena in imam izkušnje 

še iz časa skupne žalske ob 
čine. Biti bo treba strpen 
Denar je osnova, toda ni vse 
pomembna je tudi volja 
Krajani so pridni, z voljo p 
se da marsikaj narediti. Po 
leg tega računamo tudi n, 
člen, ki govori o posebnen 
statusu občine (za nas t 
prišla v poštev gospodarsk 
šibkost) , čeprav zaenkrat št 
nobena občina nima poseb 
nega statusa. Vendarle lahk 
to uporabljamo pri pridobi 
vanju denarja.« 

Da bo Tabor izpolnjeva 
nekaj zakonsko določeni! 
pogojev za občino, bo trebi 
marsikaj storiti. Kaj in ka 
ko? 

Slakan: »Najbolj si želi 
mo popolne osnovne šok 
kar ne bo šlo tako hitro. Boj 
bo trajal desetletje ali vel 
Imamo mnenje ministrstva 
za 6-razredno osnovno šolo| 
narejen je projekt širitve ŠO' 
le, sedaj pa bomo čakali m 
razpis ministrstva, nekaj de 
narja bo morala primaknili 
občina; ne upam pa si oblju 
biti, da bo šlo brez sodelova 
nja krajanov - torej brez refe 
renduma za samoprispevek 
Tudi pri šoli bomo uporabil 
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podobno taktiko kot pri ob
lini - torej vztrajnost. Poleg 
lega delamo na novih zazi
dalnih območjih, da prido-
j,inio v kraj čimveč mladih, 
le nekaj časa smo odprti za 
zasebno zdravstveno ambu
lanto. Prepričana sem, da bi 
se velika večina krajanov od
loČila za domačega zdravni-
)ca. Radi bi izboljšali gostin
sko ponudbo, za kar bo treba 
iskati zasebno iniciativo. 
Skladno s tem bom spodbu
jala tudi dejavnosti samo
stojnih podjetnikov in samo-
zaposlovanje.« 

Rak: »Verjetno v novih ob
činah ne bodo delali zdravs
tvenih domov, zato bi spod
bujal koncesijo. Pri nas šte

vilo otrok narašča, in če bo
mo dobili še dodatne parce
le, bo otrok še več. Najmanj, 
kar moramo imeti, je 6 raz
redov OŠ, za kar imamo ne
kaj zgrajenega, nekaj pa bo
mo še zgradili. Ne zanašamo 
se na državo, sami se bomo 
morali izkazati. V Taboru je 
izjemno razvita društvena 
dejavnost (dramska, pevska, 
športna, gasilska...), ki jo bo 
treba obdržati, denar za to 
pa pridobivati na osnovi pa
metnih projektov. Zase le re
čem, da nisem član nobene 
stranke, niti LDS, sem sre
dinski človek, in podpiral 
bom vse tiste, ki bodo za 
razvoj kraja karkoli naredi
li.« 

OBČINA PREBOLD 

Vinko Debelak Franc Cigler 

Za nedeljske volitve bo vabila prejelo 3.593 volilnih 
upravičencev, ki bodo za župana izbrali ali kandidata LDS 
Vinka Debelaka rfli SDS Franca Ciglerja. 

Kaj boste storili za hotel 
Prebold in za obnovo Kul
turnega doma Svoboda? 

Cigler: »Hotel Prebold je v 
lasti Triglava. Moj interes in 
interes vseh krajanov je , da 
tiotel čimprej začne funkcio
nirati kot dom za ostarele, 
hotel ali kaj podobnega... in 
da se v njem zaposlijo doma
čini. Pri obnovi kulturnega 
doma sodelujem od začetka, 
v žalskem proračunu sem za 
obnovo uspel zagotoviti 20 
nilijonov SIT. Sedaj se je 
zkazalo, da je nesmiselno 
ibnavljati ruševine, saj bi to 
»omenilo več stroškov kot 
lovogradnja, zato smo se od-
očili za novogradnjo. Čim-
irej bomo poskušali zagoto
viti prostore za knjižnico, v 
nadaljnjih 4 do S letih pa 
Prostore za društva in dvora
no za prireditve. Pri izgrad
nji računamo na pomoč dr-
hve in kakor kaže, bo mini
strstvo za kulturo prispevalo 
15 milijonov SIT, seveda pa 
^ treba zagotoviti še dodat
ka sredstva.« 

Debelak: »V Triglavu ima-
5 za hotel Prebold zelo kon-

"^retnega kupca, občina pa se 
''o lahko vključila v pogovo
re takrat, ko bo znano kaj 
'dokončnega. V pritličju bi 
'^hko uredili prostore, ki bi 
služili vsem občanom. Zato 
''i se najprej po izvolitvi po
govoril s krajani, s čim bi se 
•^ ĵbolj strinjali, saj bi lahko 
"pritličje dali še kaj takšne-
53, kar bi poživilo hotel in 
•̂•aj. Če se kupec ne bo odlo-

''1. bomo iskali druge inte-
'^sente, in če je za nakup še 
^^gret domačin, ki bi prostor 

namenil izobraževalni de
javnosti, bi lahko v pritličju 
uredili dvorano z 80 sedeži. 
Potem Doma svobode ne bi 
gradili. Dejstvo je , da za 
društva nujno potrebujemo 
prostore, vendar je v tem tre
nutku dom črna gradnja. Za 
spremembo zazidalnega na
črta bi potrebovali pol leta, v 
tem času pa bi lahko zagoto
vili sredstva za gradnjo. Lo
kacija je zelo pomembna, in 
če doma ne bi gradili, bi 
lahko na tem mestu zgradili 
stanovanjski objekt.« 

Osnove delitvene bilance 
- se boste zavzemali za 
ohranitev skupne komuna
le in drugih skupnih zvez 
nekdanje žalske občine? 

Cigler: »Že od samega za
četka se zavzemam za samo
stojnost Občine Prebold. Ne 
moremo si dovoliti, da bi 
katerekoli zadeve vodili iz 
žalske občine in tudi vnaprej 
bom zagovarjal popolno sa
mostojnost. Kot župan pa 
bom društvom, če se bodo 
želela povezovati z društvi v 
drugih občinah, prepustil 
proste roke. Torej poskrbel, 
da bodo iz proračuna dobili 
denar, ki jim pripada za de
javnost, sami pa bodo prev
zeli skrb za razpolaganje s 
finančnimi sredstvi. Seveda 
pa bo ostala povezava z dru
gimi občinami na določenih 
segmentih, kjer je to širšega 
pomena, kot je na primer 
oskrba z vodo in še kaj bi se 
našlo.« 

Debelak: »Komunala in 
vodooskrba sta itak enotno 
rešeni za celotno območje 
nekdanje občine. Podobno 

je tudi s čiščenjem komunal
ne vode in odvozom odpad
kov, zato pogovori o tej deli
tvi niso v prvem prioritetnem 
planu. Ostalo, kar je locirano 
v naši občini, je naše. Upam, 
da se bo premično premože

nje prodalo in da bodo izpla
čali občine. Žalska občina ni 
na območju Prebolda izvaja
la nič takšnega, za kar so se 
zadolžili; zato pričakujemo 
tudi denar od Telekoma, ki 
nam pripada.« 

OBČINA POLZELA 

Stanko Novak Ljubo Žnidar 

Za župana se bosta v drugem krogu pomerila kandidat 
SKD Stanko Novak in kandidat SDS Ljubo Žnidar. V občini 
je 4.053 volilnih upravičencev. 

Koliko sredstev boste na
menili oziroma kako si 
predstavljate nadaljnji ob
stoj in financiranje KK Sa
vinjski Hopsi Polzela? 

Novak: »V okviru KS smo 
že sedaj pomagali, da je pro
račun žalske občine klubu 
namenil manjša sredstva. 
Tudi v bodoče se bo potreb
no povezovati v širšem pro
storu z ljubitelji tega športa. 
Zavedamo se, da bomo mo
rali skupaj s KK sproti reše
vati kopico vsakodnevnih 
drobnih problemov, ki bodo 
kakorkoli ovirali delovno 
zagnanost kluba. Tudi pri 
reševanju finančnih proble
mov bo pomagala občina po 
svojih močeh. Zavedamo se, 
da klub opravlja pomembno 
delo pri aktivnem in organi
ziranem preživljanju pro
stega časa mladih. Predlagal 
jim bom tudi, da bi si pripi
sali slovensko ime Hmeljar
j i . Tujci bodo razumeli, da 
smo ponosni na to, čeprav 
vedno bolj grenko, savinj
sko rožo. S tem pa bomo 
omogočili , da se ne bomo 
počutili kot tujci v lastni 
domovini.« 

Žnidar: »Tako uspešen 
klub, kot je KK Savinjski 
Hopsi, je občini nedvomno v 
ponos. Nekaj sredstev za 
društveno dejavnost, tudi za 
KK, je predvidenih v prora
čunu. Vendar gre pri KK za 
specifičen primer, saj ne gre 
zgolj za igro, gre za promo
cijo kraja in občine v in iz
ven države. Zato bo občina 
dodatno financirala KK, o vi
šini pa se bomo v okviru 
zmožnosti dogovarjali z 
vodstvom kluba. Gotovo je 
to prevelik zalogaj za občino 
Polzela, končno pa tudi se
daj že tečejo pogovori, fi
nanciranje se usklajuje s ce
lo regijo - tudi v bodoče bo
do morale te relacije ostati. 
Sam sem bil aktiven športnik 
in se zavedam, da se brez 
sredstev ne da preživeti. Po
leg tega KK nedvomno pome
ni dodatno možnost za aktiv
no preživljanje prostega časa 
mladih.« 

V vseh programih župan
skih kandidatov je izpo
stavljen razvoj turizma. 
Kako si to konkretno pred
stavljate? 

Žnidar: »V naši občini je 
veliko višinskih kmetij, med 
njimi pa ni niti ene turistične 
kmetije. Tu vidim ogromno 
rezervo, dejavnost občine pa 
bo usmerjena predvsem v 
pomoč in poenostavitev po
stopkov pri pridobivanju do
voljenj, kar velja tudi za do
polnilne dejavnosti na kme
tijah. Kmetije se lahko na 
takšen način promovirajo, v 
občini pa moramo poskrbeti 
tudi za prodajo različnih iz
delkov. Nadalje imamo zelo 
bogato kulturno in naravno 
dediščino. Pri tem mislim na 
graščine Šenek, Novi Klošter 
in Komendo, ki jih je treba 
vključiti v promocijo in jih 
predstaviti turistom, v ob
jekte pa bo treba vložiti kar 
nekaj sredstev.« 

Novak: »Turistične dejav
nosti potekajo na Polzeli že 
vrsto let, uspešno deluje hor-
tikulturno-turistično druš
tvo, opravljamo sanacijska 
dela v parku Šenek, v Novem 
Kloštru smo hleve odprodali 
domačinu, na Gori Oljki je 
bila urejena cerkev in pla
ninski dom. Med naloge šte
jemo ureditev turističnih 
kmetij, posodobitev cest v 
hribovitih področjih ter re
vitalizacijo gradu .Komenda 
in graščine Novi Klošter. To 
sodi v urejanje okolja, drugi 
del naj bi predstavljale prire
ditve in ponudba. Polzela v 
preteklosti ni imela odmev-
nejših prireditev, razen pri
reditve Družina poje v An
dražu. S posodobitvijo pre
nočišč in zagotovitvijo us
treznih pogojev v Planin
skem domu na Gori Oljki 
(vsakodnevni topli obroki 
hrane), bo možno pospešiti 
izletniški in romarski turi
zem ter kolesarjenje.« 

OBČINA 
ŠMARTNO OB PAKI 

Ivan Rakun Alojz Podgoršek 

V Občini Šmartno ob Paki bo lahko 2.184 volivcev v drugem 
krogu za župana izbiralo med kandidatom SLS Ivanom 
Rakunom in nestrankarskim Alojzem Podgorškom. 

Občini očitajo, da doslej 
nima izdelane celovite raz
vojne vizije. Katerih kratko
ročnih in dolgoročnih nalog 
bi se lotili med županova-
njem? 

Rakun: »Nemudoma mora
mo dokončati naložbe, ki so 
že v teku. Mednje sodi do
končna ureditev javne razsvet
ljave v Šmartnu, Gavcah in v 
Rečici (desni breg). Nadalje
vati moramo z izgradnjo var
nih poti v šolo, urediti pločnik 
Gorenje-Paška vas in Rečica-
Šmartno ter prehode za pešce. 
Prednostna naloga bo sanacija 
škode po poplavi, obenem 
moramo preprečiti nadaljnje 
ogrožanje zaradi zemeljskih 
plazov in vodotokov. Nadalje-
vaH bomo z gradnjo kolektor-
ja za čistilno napravo, razširili 
pokopališče in poiskali soin
vestitorja za izgradnjo bencin
skega servisa. Poskrbeli bomo 
za nemoteno delovanje osnov
ne šole, vrtca in socialnega 
varstva. Dolgoročna strategija 
razvoja zajema razvijanje 
drobnega gospodarstva in obr
ti; potrebna zemljišča za raz
voj te dejavnosti smo že pri
skrbeli pri Kmetijski zadrugi. 
Omogočili bomo širitev tovar
ne Gorenje Notranja Oprema 
in razvijah kmečki turizem, 
kmetije odprtih vrat in dopol
nilne dejavnosti na kmetijah. 
Načrtujemo izgradnjo obvoz
nice in nove telovadnice ter 
šolskega športnega parka. Lo
tili se bomo izgradnje stano
vanj za mlade družine, omo
gočili individualno stanovanj

sko gradnjo in zagotovili po
trebno infrastrukturo.« 

Podgoršek: »Najprej bi se 
lotil sanacije škode po nedav
nih poplavah, predvsem pa bi 
nemudoma pristopil k sanaci
ji plazov, popravilu cest ter 
komunalnih objektov. Poskr
bel bi za izvedbo nujnih ukre
pov in gradbenih posegov, s 
katerimi bi ob novih vodnih 
ujmah v veliki meri zmanjšali 
možnost nastajanja škode. 
Zaščitni ukrepi so: izgradnja 
varovalnega nasipa v Paski va
si, regulacija reke Pake od 
izliva do že obstoječega regu
liranega dela in ureditev od-
vodnjavanja. Med ostalimi 
kratkoročnimi aktivnostmi bi 
se lotil ureditve centra občine. 
Čimprej bi pristopil k ustano
vitvi glasbene šole in pričel z 
aktivnostmi za izgradnjo šol
ske telovadnice ter posodobi
tve učnih kabinetov. Lastnino 
nekaterih objektov in zem
ljišč v občini je treba pravno 
urediti. Dolgoročne programe 
razvoja lahko oblikujemo le s 
pomočjo dobrih strokovnja
kov z različnih področij, 
predvsem pa moramo zagoto
viti boljše pogoje gospodars
tva in omogočiti razvoj male
ga gospodarstva in storitvenih 
obrti ter izgraditi obrtno co
no. Posvetil bi se razvoju kme
tijstva s poudarkom na uvaja
nju dodatnih pridobitvenih 
dejavnosti na kmetijah, deni
mo kmečkega turizma in si
rarn. V občini se je treba osre
dotočiti tudi na razvoj trgo
vinske dejavnosti.« 

VABILO INOVATORSKEGA CENTRA 
Vabimo vse nosilce novih inovacijskih 
zamisli, ki jih želijo uresničiti s pomočjo 
Ministrstva za znanost in tehnologijo, da 
uporabijo pomoč Inovatorskega Centra 
Tecum v Celju. 

Nudimo brezplačno svetovanje in zagotavljamo 
sofinanciranje inovacijskih postopkov. 

Dodatne informaciie dobite na naslovu: 

I N O V A T O R S K I C E N T E R T E C U M 
UL XIV. Divizije 1 4 , 3 0 0 0 C e l j e 

Telefon 0 6 3 4 4 11 4 4 
mobitel 0 4 1 7 6 5 1 8 2 
faks 0 6 3 4 8 4 8 2 0 
e-pošta: p e t e r . j a n i c @ i n z e n i r i n g i . r c - c e l j e . s i 
Kontaktna oseba: m a g . P e t e r J a n i č . 

mailto:peter.janic@inzeniringi.rc-celje.si
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Popolni krog zasenčil 
Sod smodnika 

Celjski filmski festival letos z odličnimi filmi, kar štiri slovenske premiere, festival bo postal tradicionalen 

s projekcijo slovenskega filma Blues za Saro se je pred 
polno dvorano kina Union v Celju v petek končal prvi 
Celjski filmski festival. Celjski kinematografi so v sodelova
nju z Novim tednikom in Radiom Celje oživili tradicijo 
dvajsetih Tednov domačega filma in kasneje Dnevov sloven
skega filma. Čeprav morda z dvomom, da za filmsko produk
cijo iz republik bivše Jugoslavije ne bo vladalo posebno 
zanimanje, se je izkazalo, da je bila ideja direktorja Celjskih 
kinematografov Bojana Vivoda prava. V sedmih festivalskih 
dneh si je osem filmov ogledalo 1700 gledalcev. 

Od sobote do petka se je v 
kinu Union zvrstilo kar nekaj 
filmov, ki so bili v Sloveniji pred
vajani premierno. To velja za 
film jugoslovanskega režiserja 
Predraga Antonijeviča Rešitelj. 
Prvi, celo pred Zagrebčani, smo 
gledali hrvaško komedijo Trije 
možje Melite Žganjer, prvi smo 
videli kosovski film Ekrema Kr-

yeziua Ljubezen v Albanskih 
Alpah in prvi smo bili, ki smo 
gledali bosanski kratki film Sa
rajevski nokturno. 

Filme je letos ocenjevalo ob
činstvo in prisodilo najvišjo oce
no, 4,6, bosanskemu filmu Ade-
mirja Kenoviča Popolni krog. 
Scenarist Abdulah Sidran je v 
dvorani Celjskega doma, na za

ključni slovesnosti, prejel Viteza 
Celjskega, delo akademskega 
kiparja Staneta Kolmana. Samo 
nekoliko slabše, s 4,54, je ob
činstvo ocenilo jugoslovanski 
film Predraga Antonijeviča Reši
telj, z oceno 4,4 pa se je na tretje 
mesto uvrstil jugoslovanski film 
Gorana Paskaljeviča Sod smod
nika. Slovenski film Blues za 
Saro, ki je na zaključnem veče
ru napolnil dvorano kina 
Union, se je uvrstil na četrto 
mesto z oceno 4,40. 

Ko ocenjujemo letošnji film
ski festival, lahko rečemo, da 
so ga odlikovali predvsem ze
lo kakovostni filmi. Seveda pa 
smo že organizatorji sami 
opažih kup pomanjkljivosti, ki 
jih bomo do prihodnjega leta 
skušali odpraviti. Da je Bojan 

Vivod letos ravnal prav, ko je v 
skromnih dveh mesecih oživil 
festival, kaže tudi to, da so se v 
času festivala že pojavili neka
teri iz slovenske prestolnice, 
ki so zatrjevali, da so sami 
nameravali pripraviti ravno 
nekaj takšnega kot je Celjski 
filmski festival. Seveda ne v 
Celju. In ker bomo imeli za 
prihodnje leto pomembno 
prednost, namreč dovolj časa 
za temeljito pripravo, bo 2. ali 
22. Celjski filmski festival za
res tisto pravo. 

NATAŠA GERKEŠ LEDNIK 
Foto: GREGOR KATIC, 

m SHERPA 

Dvorana kina Union je bila ob predvajanju slovenskega filma Blues za Saro polna. Na 
retrospektivi slovenskega filma v Malem Unionu pa je med tednom leta v glavnem samevala., 

Vitez Celjski je šel v Sarajevo. Tja ga je odnesel izjemni 
sarajevski umetnik Abdulah Sidran, ki je nagrado prejel ii 
rok odgovornega urednika Novega tednika Branka Stamejči 

ča. 

Varuii filmske kopije 
Zmagovalni festivalski film 

Popolni krog je imel v Celju 
tudi varuha filmske kopije, 
mladega Sarajevčana Enesa 
Kariča. Zakaj? Po njegovih 
besedah je Popolni krog prvi 
bosanski film posnet v novi 
državi, poleg tega vsebuje ta
ko rekoč dokumentarne po
snetke Sarajeva v vojnih raz
merah, zato je neke vrste 
zgodovinski dokument, ki bi 
si ga marsikdo želel imeti na 
video kaseti. Film si je na 
ozemlju Bosne in Hercegovi
ne ogledalo že več sto tisoč 
gledalcev, če bi bila dostopna 
na videokaseti, bi bil obisk 
gotovo manjši. Enes Karič 
vedno spremlja filmsko kopi
jo, kamorkoli le-ta potuje. 
Obstaja šest kopij tega filma, 
ki so vse spravljene v njego
vem stanovanju v Sarajevu, 
nalogo pa mu je zaupal reži
ser Ademir Kenovič. In zakaj 
je izbral prav njega? Enes Ka

rič je sicer v specialni enoti 
bosanske policije, dokončuje 
študij kriminalistike v Saraje
vu in se je zelo izkazal v nji
hovi domovinski vojni. Zato 
uživa precejšnje zaupanje v 
tovrstnih krogih. Kopijo lah
ko spremljata le on ali njegov 
najboljši prijatelj, ki povsod, 
kjer se vrti, skrbita tudi za to, 
da nadzorujeta točnost po
datkov o številu kino obisko
valcev ter da preprečita more
bitno možnost presnemava
nja, torej piratskih kopij. 

Igralka iz filma Blues za Saro Metka Trdin režiserju Borisu Jurjaševiču: 
»Čuj Boris, ka te ti Celjani slabo čujejo?« 

Blues za Saro s slabim zvokom 
v časih, ko je bil v Celju še Teden domačega filma se je občinstvo precej 

pritoževalo nad slabim zvokom v kinu Union. Jugoslovanski filmarji so 
odgovarjali, da je dvorana slabo akustična, nekateri pa so tudi priznali, da zvok 
na filmu dejansko ni dovolj kakovosten. V času, ko TDF ni bilo več, je vodstvo 
Celjskih kinematografov poskrbelo za novo vizualno podobo dvorane, poleg 
tega pa jo tehnično najsodobneje opremilo. Očitno so napredovali na področju 
zvoka tudi jugoslovanski, hrvaški in bosanski filmarji, zato gledalci na 
Celjskem filmskem festivalu niso imeli težav z razumevanjem teksta. Mimo
grede, filmi niso bili podnaslovljeni. Ko pa smo v petek gledali Blues za Saro, se 
je stara pesem ponovila. Prva tretjina filma je bila tonsko zadovoljiva, nato pa 
nič več. Menda zato, ker je filmarjem za to zmanjkalo denarja, kot smo slišali 
na pogovoru s filmskimi ustvarjalci. 

Direktor Celjskih kinematografov Bojan Vivod v pogovoru z odgovorno 
urednico Radia Celje Natašo Gerkeš Lednik. 

Bojan Vivod: »Konec dober, vse dobro!<< 
Po zaključku filmskega festivala si je dokaj oddahnil direktor Celjskih 

kinematografov Bojan Vivod. »Konec dober, vse dobro,« je dejal in dodal: 
»Prihodnje leto pa s popravki pripravimo novi festival. Brez nekaterih, ki so nam 
prijazno priskočili na pomoč letos, bi se na festivalu tudi kaj zapletlo. Tako nam 
je gostišče Zamorc omogočilo, da smo člane filmskih ekip pri njih pogostili. 
Filmarji so bili z lokalom, ponudbo hrane in pijače zelo zadovoljni. Pohvalili so 
tudi postrežbo ter osebje Zamorca, še posebej navdušeni pa so bili nad 
vzdušjem v krčmi. Pri organizaciji festivala bi bilo težko še brez dveh oseb. Na 
prvem mestu Srdana Živojinoviča, ki mi je s svojimi poznanstvi omogočil stike in 
dogovore s filmskimi producenti. In čeprav Janka Čretnika omenjam na koncu, 
to nikakor ne pomeni nizko vrednotenega prispevka k festivalski vrsti stvari, ki 
so se na prireditvi iztekle zelo dobro po zaslugi njegovih spretnosti.« 



C E U S K I F I L M S K I F E S T I V A L 13 

Osem (plus 1) 
Ko bi bile solze merilo us

pešnosti nekega filma na Celj
skem filmskem festivalu od 
21. do 27. novembra 1998, bi 
bil zmagovalec še vedno isti. 
Trije filmi nimajo z realnostjo 
tako rekoč nobene zveze, pe
terico pa realnost presega. 

Zadrgnjeno grlo 
(Rane) 

Najprej so bili trije prijatelji, 
ki so se igrali skupaj igre, ki se 
jih igrajo trinajstletniki. Na 
periferiji velikega mesta, v 
prestolnici Balkana. Letnik 
1980. Potem eden zaradi Vu
kovarja postane ustaš in je 
izločen iz igre. Od zdaj naprej 
postavljata pravila prva dva. 
V soseščini živi mali krimina
lec, pokroviteljski cika, ki ju 
očara, da se pričneta družiti z 
njim in učiti, kako postati ve
lik. In seveda imeti dobre 
ženske, beemve, pištolo in 
denar. Car, ki nikoli ni postal 
tako velik, da bi se pojavil v 
teve oddaji, recimo ji Okus 
asfalta, v kateri se pojavljajo 
velika imena beograjskega 
podzemlja, in v kateri se bo
sta v zadnji tretjini filma poja
vila Onadva. To bo zanju 
usodno. Eden bo ranil druge
ga zaradi ženske, ki bo potem 
seveda morala umreti, nato 
pa še onadva, seveda. Babica, 
ki s cigaret in kave preklopi 
najprej na travo in potem na 
^brs, umre že prej. 

V tehno ritmu, posvečeno 
'generacijam, rojenim po Tito
vi smrti. Izmišljotinski ab
surd, soočen z realnim, pre
seže obešenjaško srbsko ko
medijo absurda. Iz krohota-
nja gre v zadrgnjeno grlo. 
Film, ki ima dva očitna zgle
da. Rojena morilca in Trains-
potting. 

Somrak Srbije 
(Sod smodnika) 

, Taksist v Beogradu pove-
izuje usode ljudi kot taksisti v 
Jarmuoschovem filmu Noč 
na zemlji. Mislim, da se cel 
film odvija ponoči. Motiv 
vseh junakov je maščevanje. 
In to ne komurkoli, marveč 
(!e že ne svojemu znancu, pa 

najboljšemu prijatelju, da, ce
lo čisto neznanemu človeku, 
ki ti je v tistem hipu po nesre
či prekrižal pot. Udariti, poš
kodovati, užaliti, prizadeti, 
grobo poseči v prostor druge
ga je pranagon v človeku, 
skreganim z našo predstavo 
o človeku - humanistu, ki si 
dopušča toliko svobode, koli
kor si jo lahko vzame, ne da 
bi okrnil svobodo drugega. 
Pištola kot legendarno kav-
bojsko orožje je pri kavbojih, 
ki nosijo črne klobuke, v služ
bi zla. Tu se zdi, da vsi nosijo 
črne klobuke. Pravi črni film, 
le da ne vzbuja nostalgije, 
temveč kurjo kožo. Somrak 
Srbije. Žlahten kabaret za za
hodnjake, z old starš ekipo: 
Ristovski, Brajovič, Diklič, Ni-
količ, Manojlovič, Berček, Ži-
vojinovič in Milena Dravič. 

Amerika v s . Srbija 
(Rešitelj) 

, Tudi tu je v ozadju vsega 
zlo. V predzgodbi, v kateri v 
nekaj pogledih ujamemo Na-
stasjo Kinski, a ta že takoj 
umre, se nam najprej zdi, da 
gre za maščevalni bes. Ven
dar se glavni junak pokesa 
šele v vojni v Bosni. Lik pla
čanca je v filmu zgolj vabljiva 
nalepka za hudo čustveno na
pet film, ki na prozorni dra
maturški podlagi računa pri 
gledalcih prav na to: da jih bo 
ganil na način, kakor so ga
njeni, recimo, pri Titanicu. 
Pravzaprav še bolj. Le da je v 
tem primeru ta ganjenost na
ravnana ne le v smer polnje
nja blagajn, ampak tudi v gle
dalčevo srce. Čeprav za naš 
okus malce predizajniran za 
ameriške gledalce (producent 
filma je Oliver Stone), vseeno 

učinkuje na nas z apelom k 
spoštovanju življenja. Poleg 
prekrasne fotografije je v fil
mu antologijski prizor mate
re, ki s petjem otroške uspa
vanke žrtvuje sebe, da bi reši
la svojega otroka in njegove
ga zaščitnika. 

P.S. Po tistem solz ni bilo 
več mogoče skriti. Pri odjavni 
špici se, prefrigano, uspavan
ka razlega nad morskimi zali
vi še enkrat. 

Božiček v o 
Makedonia 

(Zbogom, dvajseto 
stoletje) 

v kostumih kot iz Pobesne
lega (Mad) Maxa se na nekak
šni sveti gori odvija patetičen 
obred velikih besed in zaroti-
tev. Preroško srečanje se izte
če v napovedi hudiča, ki bo 
uničil Red in ljudi naredil za 
svoje pokorne sužnje. Vse 
skupaj pa se je začelo pred 
sto leti. Z ubojem zaradi ince
sta. V filmu se prepletata za
motana novokomponirana 
mitologija in izročilo na način 
burleske, ki se konča v krva
vem deliriju Peklenske poma
ranče 31. decembra leta 1999. 
Zelo dolga gledališka predsta
va, ki z naslovom veliko obe
ta: postapokalipso že pozna
mo, s predapokalipso, torej z 
zdajšnjim časom, pa se ne 
ukvarja. 

Sužnja ljubezni 
(Trije moški Melite 

Žgan jer ) 
čeprav je debela, ima en 

sam probem. V nikogar se ne 
more zares zaljubiti, šla pa bo 
le s tistim, v katerega se bo 
res zaljubila. Uteho najde v 
argentinskih ali mehiških te
ve žajfnicah, ravno dovolj 
polnih predstave o idealni lju
bezni, do katere je potrebno 
premagati toliko in tohko 
ovir, pa še potem on ali ona 
umre, da bi drugi potem ali 
srečno končal ali končal od 
nesreče. V življenju pa proda
ja tortice v slaščičarni in je 
zaljubljena v mojstra slašči
čarja. Sramežljivega in pri
vlačnega mladeniča, ki mu je 
všeč, vendar se morata vmes 
zgoditi še dva moška, da bi 
Melita Žganjer dočakala svojo 
poročno torto. 

Zelo ženski in nepretencio-
zen film, ki se ukvarja z malo 
veliko zgodbo, s katero se ni 
težko poosebiti. Zelo topel, 
humoren film z izvrstno glav
no igralko. 

Anahronizem 
( l jubezen v 

Albanskih alpah) 
Pravljica: Visoko v alban

skih gorah, na Prekletih pa
šnikih stoji razkropljena vasi
ca, kjer ljudje že stoletja živijo 
po svojih zakonih, običajih in 
v zastareh infrastrukturi. 
Mednje se vrne iz Amerike 
mož, ki se je bil nekdaj ljubil z 
žensko, ki je pripadala druge
mu možu. Na poti na poroko 

postreli nekaj tekmečevih 
mož in zbeži v Ameriko. Tam 
postane uspešen poslovnež 
in z neko Italijanko ima hčer, 
ki pride k njemu na obisk v 
staro domovino. Lepotica pri
tegne pogled vaškega lepot
ca, študenta. Med njima se 
vname ljubezen, ko hodita po 
travnatih grebenih tamkajš
njih gor, a ta ljubezen je gre
šna. Oče ima dva otroka. Sina 
in hčer. Ne da bi oče hotel, ne 
da bi vedela drug za drugega, 
se ljubita. Zaradi 'tega mora 
eden umreti. Zaradi tega se 
mora izročilo Prekletih pašni
kov nadaljevati. Zato je film 
tragedija. 

In polomija. Neprepričljiv 
in docela skregan z realnost
jo, iz katere izhaja. Romeo in 
Julija v albanskih gorah leta 
1998? Ko je bolj pomembna 
etnologija kakor politični tre
nutek? Anahronizem. 

Hamzo brani 
Sarajevo (Popolni 

k rog) 
Film o človeški dobroti. V 

Sarajevu je živel mož, oče 
ene hčerke in mož, Hamzo. 
Alkoholičar i pjesnik. Ko je 
vojna že nekaj časa trajala, je 
uspel poslati ženo in hčerko 
na varno. K njemu sta se 
zatekla dva fantiča, 7, 9, sta
rejši gluhonem, siroti in be
gunca. Hamzo skrbi za njiju, 
kakor more in potem se pred 
gledalcem pojavi nekaj, kar 
je sicer videval le v doku
mentarnih posnetkih v teve 
poročilih. Le da so bili zdaj ti 
prizori posneti sicer za na
men fikcije, vendar ni bilo 

dublerjev in slepe municije. 
V tem primeru ni realnost 
postala filmska, ali film 
odraz realnosti, marveč se je 
film odvil na dejanski sceno
grafiji created by JNA. Kakor 
pravi Abdulah Sidran, tudi 
avtorji izvirnega scenarija 
prihajajo iz istih vrst. 

Zgodba, ki je v ospredju, je 
eden prvih spomenikov štiri 
leta obleganemu Sarajevu. 
Najtoplejši. Bosanski. 

Večerna pesem 
(Sarajevski 
nokturno) 

Kratek film - galerija otroš
kih risb iz časa obleganja Sa
rajeva je izvrsten prolog v Po
polni krog. Čarni ris, iz kate
rega lahko utečeš za ceno 
lastnega življenja. 

Plus 1 (Blues za 
$aro) 

Slovenska Sharon Stone 
(Metka Trdin) pade v čoko
lado, Grubelič postane pre
kupčevalec z orožjem, Boris 
Cavazza pa višji inšpektor, 
zapleten v nečedne posle. 
Tu je še nekaj izvrstnih po
sameznikov, ki jih vse ob
vlada Emil Marlovšek (Bo
jan Emeršič) , slovenski Phi
lip Marlovve, ekspert za iz
gubljene pudlice in izginule 
žene. V offu nastopi tudi Ja
nez Janša . Nataša Barbara 
Gračner je fatalna Sara, ki se 
odpelje z jahto na koncu sa
ma, medtem ko Vinči Anžlo-
var odigra samega sebe. 
Všečno. 
• • • • MARIJAN PUŠAVEC 

RAZPISUJEMO PROSTI DELOVNI MESTI ZA: 

1. POMOŽNA D E U V RAČUNOVODSTVU 
IN KNJIGOVODSKA DELA 
P o g o j i za z a s e d b o : 
-višješolska izobrazba ekonomske smeri, 
-delovne izkušnje na področju računovodstva in 
knjigovodstva (2 -3 leta). 

2. POMOŽNA DELA V 
KOMERCIALI-FAKTURIRANJE 
P o g o j i za z a s e d b o : 
-srednješolska izobrazba trgovske ali ekonomske smeri, 
-delovne izkušnje na področju komerciale. 

Vloge z dokazili o izobrazbi pošljite v roku enega 
tedna na naš naslov. 

Obvestilo o razgovoru bomo poslali samo Izbranim 
kandidatom. 

ARKA IMPORT EXPORT d.o.o. 
Hmeljarska 1, 3310 ŽALEC 

Zanimivi pogovori s filmskimi ustvarjalci 
v okviru festivala so bili od 

srede dalje tudi pogovori s 
filmskimi ustvarjalci, ki sta 
jih vodila Mohor Hudej in 
Mari jan Pušavec v kavarni 
kina Union. V povprečju se 
jih je udeležilo od dvajset do 
trideset gledalcev. Izjemno 
zanimivo je bilo v četrtek 
zvečer, ko je bil gost Abdu
lah Sidran, pesnik, scena
rist, ki je njega dni sodeloval 
z Emirom Kusturico, za kate
rega danes pravi: »Dober re
žiser je Kusturica, dober, am
pak nekam čuden je postal. 
Ne bi rad govoril kaj slabega 
o njem, a čuden je, čuden...« 
Sicer pa je pripovedoval o 
Sarajevu med vojno, o fanti
ču, ki stanuje v njegovi so
seščini in je v resnici onemel 
ob šoku, ki ga je doživel ob 
eksploziji granate, zato je 
takšen lik oblikoval tudi v 
filmu Popolni krog, pa o svo
jem prijateljstvu z odličnim 
avstralskim režiserjem Pe
trom Weirom, ki je* nastalo 
na enem od beneških festiva
lov, na katerem je bil Sidran 
član žirije. Sidran je tudi priz
nal, da ga je vojna čustveno 
in psihično precej načela, da 
je zato alkohol njegov vse 
preveč pogost sopotnik in da 
se težko zbere za pisanje. A 
kadar to zmore, je še vedno 
več kot odličen. 

Zanimivo je bilo tudi na po
govoru s kosovskim režiser
jem Ekremom Kryeziujem, ki 
ga je vodil novinar Vili Eins-
pieler. Udeležilo se ga je veli
ko Albancev, seveda pa tudi 

na tem pogovoru ni šlo brez 
politike. Ekrem Kryeziu je ko
sovski intelektualec, pred
stojnik katedre za dramatur-
gijo na prištinski univerzi, po
tomec družine s 500 letno tra
dicijo, čigar predniki so bili 
pretendenti za albanski pre
stol, vsi so se ukvarjali s poli
tiko, nihče od njegovih pred
nikov doslej pa ni umrl narav
ne smrti. Ekrem je prvi, ki se 
je odločil, da se posveti umet
nosti, poleg tega pa je bil v 
osemdesetih letih osem let 
pohtični zapornik. Zadnji dve 
leti je odsedel v Mariboru, 
kjer se mu je zdelo, da je na 
prestajanju kazni v hotelu A 
kategorije, kot je dejal, v pri
merjavi z beograjskimi in 
drugimi zapori. 

Abdulah Sidran seje udeležil tudi pogovora s hrvaško filmsko 
ekipo. Do režiserke Snježane Tribuson je bil še posebej nežen. 

Ekrem Kryeziu (na sredini) v kavarni kina Union na pogovoru, ki so se ga udeležili pred
vsem Albanci. Desno voditelj pogovora Vili Einspieler. ^ 
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Jubilej Glasbene malice Celje 
slavnostni koncert Mladinskega simfoničnega orkestra Glasbene šole Celje ob 90-letnici ustanovitve Glasbene matice 

v Celju bo 17. decembra 

»Duh Slovenstva, ki je na
šo deželo preveval po letu 
1848 in ga imamo v spominu 
zlasti po čitalniških večerih, 
se je v glasbenem življenju 
odrazil z ustanovitvijo Glas
bene matice. Leta 1872 je v 
Ljubljani zaživela kot vse
slovenska organizacija, v Ce
lju pa smo podružnico dobili 
leta 1908,« pravi ravnatelj 
Glasbene šflle Celje mag. Vid 
Marčen in dodaja, da bodo 
praznovanje 90-letnice usta
novitve Glasbene matice v 
Celju 17. decembra združili s 
prednovoletnim koncertom 
Mladinskega simfoničnega 
orkestra Glasbene šole Celje, 
ki ga vodi Matjaž Breznik. 

V Glasbeni šoli Celje so na 
novinarski konferenci predsta
vili priprave na prednovoletni 
koncert, s katerim bodo obele
žili jubilej Glasbene matice v 
Celju. Mladinski simfonični or
kester so v Glasbeni šoli Celje 
ustanovili z letošnjim šolskim 
letom, sestavljajo pa ga člani 
pihalnega in godalnega orke
stra, ki so že minula leta dose
gali lepe rezultate na glasbenih 
tekmovanjih. Ob njih pod diri
gentsko palico Matjaža Brezni
ka v 70-članskem sestavu igra
jo tudi nekateri bivši dijaki 
celjske glasbene šole, zdaj štu
denti glasbenih akadeinij, ter 

mlajši pedagogi celjske glasbe
ne šole. Kot gosta bosta na 
koncertu nastopila sopranistka 
Ana Pusar Jeričeva in pianist 
Hinko Haas, oba nekdanja 
učenca celjske glasbene šole, 
občinstvo pa bo 17. decembra 
ob 19.30 uri v dvorani Narod
nega doma prisluhnilo Griego-
vemu klavirskemu koncertu, 
arijam iz Verdijeve Moč usode 
in Dvofakove Rusalke ter de
lom Sibehusa, Lajovica in 
Straussa. 

Mladinski simfonični or
kester Glasbene šole Celje, 
ki ga vodi Matjaž Breznik, je 
zaživel z letošnjim šolskim 
letom, drugi sestavi glasbe
ne šole pa imajo že dolgolet
no tradicijo in dosegajo lepe 
rezultate na številnih glasbe
nih tekmovanjih. Gre za 
Mladinski godalni orkester 
in Mali godalni orkester (di
rigent Matjaž Breznik), Mla
dinski pihalni orkester in 
Mali pihalni orkester (Jure 
Krajnc), Extra band Glasbe
ne šole Celje (Albert Zaver-
šnik) in Harmonikarski or
kester (Marija Zavšek). 
Otroški pevski zbor vodi 
Mojca Vertačnik, v okviru 
glasbene šole pa delujejo še 
komorni sestavi. 

Jubilej Glasbene matice v Ce
lju bodo v glasbeni šoli obeležili 

še s številnimi drugimi koncerti 
in prireditvami, prva iz niza -
produkcija dijakov glasbene šo
le na srednji stopnji - je bila na 
sporedu že minulo sredo, sino
či je sledil koncert pedagogov 
glasbene šole, v torek se bodo 
na produkciji predstavili učenci 
glasbene šole na osnovni stop
nji, v sredo pa pripravljata kon
cert kitaristki Blanša Jovetič in 
Svetlana Pušnik. 

Cesarsko-kraljevsko na-
mestništvo na Dunaju je ja
nuarja 1888 Celju podelilo 
koncesijo za glasbeno šolo, po 
ustanovitvi podružnice Glas
bene matice pa je dejavnost 
prešla pod okrilje matice. Pe
stro glasbeno življenje v me
stu ob Savinji po besedah pro-

dekana ljubljanske akademije 
za glasbo dr. Primoža Kureta, 
ki bo spregovoril tudi ob slav
nostnem koncertu v dvorani 
Narodnega doma, sega še de
setletja nazaj. Tako je, deni
mo, Joseph Leitermayer že v 
tridesetih letih prejšnjega sto
letja ustanovil privatno glas
beno šolo za pouk violine, vio
le in čela, s svojimi učenci pa 
je večkrat nastopal in izvajal 
tudi Haydnova dela. Leta 1848 
se je Leitermayer presehl v 
Ljubljano, glasbeno življenje 
v Celju pa ni zamrlo. Obliko
valo ga je glasbeno, pevsko in 
instrumentalno, ustvarjanje in 
poustvarjanje, ki se nadaljuje 
še danes . 

IVANA STAMEJČIČ 

R a z s t a v a del mladih 
l i k o v n i k o v 

v četrtek, 25 . novembra, so 
v knjižnici Gimnazije Celje-
Center odprli razstavo likov
nih del, ki jo je organizirala 
Medobčinska zveza prijate
ljev mladine Celje. S pesmijo 
so obiskovalce povabili k og
ledu učenci II. osnovne šole. 
Razstava bo odprta do 20. 
decembra. 

Že desetletje se mladi ustvar
jalci srečujejo na enodnevnih 
slikarskih kolonijah. Letos so 

osnovnošolci iz Celja, Štor in 
Vojnika pod vodstvom likovne 
pedagoginje Marije Cene odšli 
v Hrastovlje in v Šmartno v 
Rožni dolir^i. Za mlade pomeni 
to sklepanje novih prijatelj
stev, predvsem pa izžarevanje 
njihove ustvarjalne energije in 
spoznavanje novih elementov 
likovnega izražanja. Vsako leto 
je to nov izziv, novi motivi in 
tehnike in na koncu - razstava. 

SABINA KRANJEC 

Šmarje v Cankarjevem domu 
Po odmevnem trienalu sa

tire Aritas Šmarje pri Jelšah 
98 , ki so ga tam pripravili 
junija, bo še predstavitev v 
ljubljanskem Cankarjevem 
domu. 

Slovesna otvoritev Aritasove 
predstavitve v slovenski pre
stolnici bo jutri, v petek 4. 
decembra. Prireditev v veliki 
sprejemni dvorani se bo zače
la s himno Aritas ter slavnost
nima govornikoma, direktor
jem Cankarjevega doma Mit
jem Rotovnikom in šmarskim 
županom ter predsednikom 
pripravljalnega odbora Aritas 
Jožefom Čakšem. 

Literarno satiro, med katero 
je tudi besedilo nagrajenca 
NT-RC Francija Černelča iz Bi
strice ob Sotli, bosta tako kot v 
Šmarju, predstavila igralca 
Jerca Mrzel in Jurij Souček. 
Razstava likovne satire bo na 
ogled vse do 24. decembra, v 
času, ko je v Cankarjevem do
mu najbolj živahno. Priredite
lji pričakujejo, da bo tudi to
kratna otvoritev in razstava 

Aritasa tako odmevna kot pr
va. 

Ob tej priložnosti bo v Can
karjevem domu predstavitev 
bogate šmarske kulture. Na
stopili bodo šmarski Big Band 
pod vodstvom Adema Bicske-
ya ter vokalna skupina Freya, 

ki jo vodi Mihaela Pihler. 
Umetnika Jasna Knez in Alan 
Asta pa bosta v okviru Mini 
kabareta Pakt predstavila na
slednika Pavlihe, nov sloven
ski humoristični časopis z Ari-
tasovim imenom. 
• • • • • • • • • • • • • • H BJ 

Ljudski pevki Mina in Ana sta nastopili s citrarjem Tončem 
Mlačnikom iz Luč. 

Ljudske v iže in pesmi v Lucah 
v Kulturnem domu v Lučah se je v soboto zvečer predstavi

lo deset skupin in posameznikov, večina s pristnimi narod
nimi in ljudskimi pesmimi ter vižami. 

Nastopili so Ljudski pevci iz Luč, Jožica Grudnik z Ljubnega, 
ljudska pevca Bine in Ana ter citrar Tonče Mlačnik, Kristl Germelj je 
s frajtonarico spremljal pevki, ki sta zapeli pesmi iz lučkih hribov. 
Predstavila sta se tudi stari ata Ivan Gostečnik s prek sto let starim 
»klenetom« in vnuk Andrej Rak s harmoniko. Ljudske pevke iz Nove 
Štifte so zapele zelo stare mriiške pesmi. Na prireditvi Zapoj z 
menoj, ki jo je prijetno povezovala Valči Robnik, so peli tudi Fantje z 
Graške Gore, ljudske pevke iz Solčave in družina Brinovšek z Gneča 
pri Šmartnem ob Paki. JOŽE MIKLAVC 

Vlado Skale v 
Antiki 

Danes, v četrtek, ob 19. uri bo 
v knjigarni Antika na Linhartovi 
5 literarni večer, na katerem bo 
nastopil znani celjski umetnik 
Vlado Skale. Glasbenik in poet 
bo predstavil tri svoje pesniške 
zbirke in CD ploščo KEFA, ki je 
izšla letos spomladi. NMS 

Vlado Geršak 
v Celjskem 

domu 
V soboto, 5. decembra, ob 

17.00 bo v Celjskem domu 
otvoritev slikarske razstave 
Vlada Geršaka. 

Vlado Geršak je dobitnik 
mnogih nagrad in priznanj; 
med drugim je prejel 1. nagra
do na Ekstemporu Trbovlje in 
odkupno nagrado na Ekstem
poru Piran. Ob otvoritvi bo v 
Celjskem domu nastopil kvar
tet Šalom. NMS 

Miklavžev 
večer 

Dramska skupina Kultur
nega društva Gornji Grad bo 
v tej sezoni postavila na oder 
ljudsko igro Miloša Mikelna 
Miklavžev večer. 

Igro v treh dejanjih bodo 
premierno uprizorili v soboto, 
5. decembra, ob 19. uri, prvo 
ponovitev pa v nedeljo, 6. de
cembra ob 15. uri. Obe pred
stavi bosta v dvorani Kultur
nega doma Gornji Grad. Igro 
je režiral Edi Mavric. US 

ZAPISOVANJA 

T e m n a s t ran meseca 

Piše: TADEJ ČATER 

Muzej novejše zgodovine v 
Ljubljani, ki ga poznamo tndi 
pod imenom Cekinov grad, je 
pripravil razstavo, ki se na
slavlja Temna stran meseca, 
sodi pa u kontekst stalne raz
stave z naslovom Slovenci v 
XX. stoletju. Oziroma druga
če; razstava Temna stran me
seca se skaša priključiti k stal
ni postavitvi v širšem kontek
stu stalne razstave. Kar pome
ni, da bi bila razstava legiti
men in uraden pokazatelj pol
pretekle zgodovine. Da bi bilo 
to uradno stališče vseh Sloven
cev, vseh davkoplačevalcev, ne 
pa le avtorsko videnje dveh 
organizatorjev in postaviteljev 
razstave - Draga Jančarja in 
dr. Vaška Simonitija. 

In o čem razstava pripovedu
je? Preprosto; skaša zaobjeti 
čas med letoma 1945 in 1990, 
ko naj bi na Slovenskem, zapi
rali nedolžne, še enkrat spom
niti na čase, ko so novi oblast
niki v drugi polovici štiridese
tih pobili okupatorjeve sode
lavce, ki so prisegli Hitlerju in 
še nekaj nedolžnih žrtev, te-
matizira ideološke boje v kul
turi, šolstvu in znanosti, po
daja retrospektivo političnih 
procesov... Razstava Temna 
stran meseca sodi tipološko to
rej v tisti okvir, ki zaobjema 
avtorsko videnje umetnosti, ki 
se trudi vesoljno slovensko ob
čestvo prepričati, da je na Slo
venskem petinštirideset let 
vladal strogi in nepopustljivi 
totalitarizem, v katerem so do 
izdaje knjig s pomočjo totali
tarnega denarja prišli le redki 
izbranci, v katerem so v zna
nosti prosperirali le tisti, ki so 
tak totalitarizem tudi sami 
podpirali oziroma bili del nje
govega uničujočega kolesja, v 
katerem je vsak športni dose
žek menda zgolj politična 
zmaga podprta s totalitarnimi 
sredstvi... 

No ja, če je vse to res, potem 
resignirav ugotavljam, da 
sem bil tudi sam en majhen 
ustvarjalni del tega sistema; 
končno sem v totalitarizmu 
končal šolo, dobival totalitar
no štipendijo, se rekreiral v 
totalitarnih društvih, kar za
deva pa povojne poboje, hja 
dragi moji, sem pa premlad, 
da bi o njih sploh sodil in, da 
bi me sploh zanimali. Enako 
velja za tiste politične procese, 
enako velja za informbirojev-
ska zapiranja in prepričan 
sem, da je podobnega mišlje
nja vsa tista generacija, ki da

nes posluša predavanja na fa
kultetah, ki sedi v srednješol
skih klopeh... In zato razu
mem in se popolnoma stri
njam z Iztokom Diirjavo, di
rektorjem Muzeja novejše zgo
dovine, ki meni, da tovrstna 
razstava enostavno ne sodi v 
koncept razstave Slovenci v 
XX. stoletju. Še več, v tistem 
trenutku, ko bi ta razstava po
stala del širše razstave, bi za
morili ogromen del mlade ge
neracije, ki jo - v to sem trdno 
prepričan! - bolj kot neskončne 
bitke med domobranci in par
tizani zanimajo informacije o 
prihodnosti, o gospodarski ra
sti, o možnostih zaposlitve in 
služenja denarja, ceniki za 
mobilne telefone, sproščanje 
davkov pri uvozu avtomobi
lov, brskanje po medmrežju... 

Del razstave so tudi filmske 
projekcije. In to tiste, ki pripo
vedujejo o totalitarizmu prejš
njega režima. Toda zanimivo; 
nekaj teh filmov je nastalo 
pred letom 1990. Kar pomeni, 
da je bil slovenski totalitari
zem tako totalitaren, da se je 
še do sebe obnašal skrajno to
talitarno in dovolil snemanji 
filmov o lastnem totalitariz
mu. Hej, v tem primeru gre 
vendar za sadomazohizem. 
Ne pa za totalitarizem. Za de
mokracijo, takorekoč. Prikrito, 
seveda. Ker končno, skozi to
vrstne akcije si je prejšnji si
stem kupoval licence demo
kratičnosti, skozi tovrstne ak
cije se je zrcalil kot demokrati
čen sistem. 

Kulturna provokacija, skrat
ka, ki pa je bila učinkovita. 
Ker, hja, sploh ni učinkovala 
kot provokacija. Podobno kot 
pričujoča razstava, ki se »ob
naša« kot provokacija, ja, kal 
turna provokacija, ki pa je kol 
takšna le za tiste, ki še vedno 
živijo v prejšnjih petdesetih le
tih, ki še vedno ne dopuščajo 
možnosti, da bi generacije, ki 
nikoli niso živele s totalitariz
mom, le tega tudi nikoli ne 
občutile. 

Zgodovinski spomin 
na leto 1918 

V Muzeju novejše zgodovine Celje so v torek zvečer 
pripravili okroglo mizo o letu 1918 v zgodovinskem 
spominu Slovencev. 

Pogovor, v katerem so sodelovali dr. Janez Cvirn, dr. Žarko 
Lazarevič in dr. Jure Perovšek, je povezoval muzejski kustos 
Tone Kregar. IS^ 

Z a vsakogar nekaj 
v Likovnem salonu v Celju tudi letos organizirajo prodaj' 

no razstavo, katere namen je približati likovno umetnos' 
pripadnikom vsem generacij. 

Likovna dela v različnih tehnikah je na prodaj ponudil'' 
štirideset slikarjev, kupiti pa bo mogoče predvsem stvaritvi 
manjših formatov. Odprtje razstave bo v petek, 4 . decembrai 
ob 18. uri, razstavo pa bodo odprli z dražbo, ki jo bo vodi' 
Goran Medjugorac. NM-
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Večer v 
galeriji 

Zavod za kulturne pri
reditve Celje je v Galeriji 
sodobne umetnosti v to
rek zvečer pripravili zani
miv umetniški večer. 

Občinstvo je prisluhnilo 
krstni izvedbi skladbe skla
datelja Maksa Strmčnika 
Pax pecum za angleški rog 
v izvedbi Mateja Šarca. V 
nadaljevanju je Alenka 
Domjan predavala o moti
vu krajine v slovenskem sli
karstvu, sledil pa je še po
govor s slikarjem Bogda
nom Čobalom. IS 

Žensica v 
štirih 

portrelili 
v Domu kulture v Velenju 

bo jutri, 4. decembra ob 
19.30, premierna plesna pred
stava Ženska, ženske, ženski 
Plesnega teatra iN. Predstava, 
ki temelji na štirih portretih 
Pabla Picassa, na komičen na
čin prikazuje razdrobljenost 
ženske v današnjem času, od 
otroštva, ko še išče svoj smi
sel, do starosti, ko je smisel že 
imela in ga je izgubila netcje 
na poti med družino in karie
ro. K.L. 

Knjiga pričevanj 
Spomini Slovencev no Josenovac, Staro Gradišb in Lepoglavo W 

Te dni je izšla dolgo časa 
ustvarjana in zlasti za nekda
nje taboriščnike in njihove 
svojce težko pričakovana knji
ga pričevanj Spomini Sloven
cev na Jasenovac, Staro Gra-
diško in Lepoglavo. Uredil jo je 
Jernej Borovnik z uredniškim 
odborom - odborom sloven
skih taboriščnikov obravnava
nih taborišč. 

::flHHHHMii 
Knjiga je izdana v samozalož

bi urednika, kraj izdaje pa je 
Šentjur. Obsega 314 strani in je 
opremljena s precej dokumen
tarnega gradiva. Posvečena je 
vsem taboriščnikom, ki so trpeli 
in darovali svoja življenja za svo
bodo - z željo, da se vojne in 
taborišča ne bi nikoli več pono
vili. 

V knjigi se zvrstijo prispevki 
nad 20 avtorjev. Levji delež pris
pevkov pripada uredniku izdaje 
Šentjurčanu Jerneju Borovniku, 
ki je ves povojni čas sistematično 
zbiral pričevanja Slovencev o us-
taških koncentracijskih taboriš
čih in zapisoval svoje lastne spo
mine. Predgovor h knjigi je napi
sala slavistka Jerica Ambrož. Za 
znanstveno zgodovinsko osvetli

tev v knjigi obravnavane temati
ke sta poskrbela zgodovinarja 
Tone Ferenc s prispevkom »Slo
venski izgnanci in NDH« in Da
mijan Guštin s prispevkom »O 
Slovencih v Jasenovcu«. 

Najobsežnejša v knjigi in vse
kakor več kot pretresljiva so spo
minska pričevanja preživelih ta
boriščnikov Jerneja Borovnika, 
Pepce Razbornik in Ivana Ga-
briča. Vsak od njih popisuje svo
jo taboriščno kalvarijo, v kateri 
je vladal zločin v tisočerih obli
kah, nečloveške bivalne in hi
gienske, uničevalno suženjsko 
delo do izčrpanja, peklenska 
mučenja na stotere načine in 
smrt. 

Miro Padežanin v svojem 
prispevku naniza spomine svoje 
matere ter njen smeli boj za 
moža, otroka in preživetje. Rado 
Palir v »spominih na spomine« 
iz optike otroške duše opiše svo
je doživljanje usodnega časa voj
ne kot časa zloma človečnosti -
časa, ki mu je ugrabil starše v 
cvetu njune mladosti, zraven pa 
s hvaležnostjo oriše svetniški lik 
prostovoljne izgnanke tete 
Francke Žaberi, po zaslugi kate
re sta s sestro preživela izgnans
tvo. 

V knjigi je tudi prispevek Jer
neja Borovnika o krvnem davku 
slovenskih katoliških duhovni
kov, povzet po dr. Nikoli Nikoli-
ču. Ti duhovniki so bili s svojim 
človeškim zadržanjem vzor ta
boriščnikom in so po nečloveš
kem trpljenju mučeniško umrli. 
V knjigi se vrstijo še krajši spo
minski prispevki drugih nekda
njih taboriščnikov kot tudi nji
hovih svojcev. Kot del doku
mentarnega gradiva je objavlje
no thdi nekaj pesmi s tematiko 
taborišč in izgnanstva. 

Prva predstavitev knjige je 
bila v Ipavčevi hiši v Šentjurju 
27. novembra. Sledile ji bodo 
še predstavitve v Celju, Ljub
ljani in Mariboru. Knjigo lah
ko kupite v šentjurski občinski 
knjižnici ali pa jo naročite pri 
Jerneju Borovniku (tel. 063 
741-661). 

Knjigo zaključuje dolgo pri-
pravljani, a žal še vedno nepo
polni seznam slovenskih tabo
riščnikov Jasenovca, Stare Gra-
diške in Lepoglave ter povzetek 
vsebine v angleščini, 
• • • • • • • • i RADO PALIR 

IZ GUTENBERGOVE 
GALAKSIJE 

T r o p s k a melanhol i ja 

Piše: JANKO GERMADNIK 

V celjskem Pubu so se v 
treh tednih nanizale tri izzi
valne osebnosti slovenske 
proze: Sonja Porle, Blaž Ogo-
revc in Emil Filipčič. Odličen 
izbor, ki naj bi dobro prene
sel tudi pivski ambient . 

Obiskovalci? Kot običajno 
redkobesedni, O knjigi se je 
pač težko pogovarjati, treba jo 
je najprej prebrati. Tudi ritem 
misli in pogovora potrebuje 
svoj čas in človeški stik se 
težko ogreje ravno na določen 
dan in uro. Ljudje pa vendarle 
pridejo. Čeprav veliko molči
jo, imajo očitno še vedno od
nos do literature in ustvarjal
cev. 

Ogorevc je nesporno kultna 
osebnost Mladine. Tiste Mla
dine, ki je osvojila slovenski 
medijski prostor z izvirnost
jo, neobremenjenostjo in tudi 
provokacijo. Skozi dolgo vr
sto let je v njej objavljal zgod
be, ki jih je živela generacija 
petdesetih let - tudi moja. Le 
da so naše zgodbe ostajale za 
mejniki našega otroštva, se 
izživele v študentskih zaba
vah in ugašale v nezaneslji
vem človeškem spominu. On 
pa je iz tega znal delati odlič
no literaturo. Užitek ga je bilo 
brati, ker smo se v njem pre
poznavali po najbolj neobre
menjenih plateh. Znal je biti 
skeptičen ali ironičen do »vi
sokih« tem in človeško topel 
in spoštljiv do marginalnega 
v življenju. Ta svojevrstna di-
fektnost in poštenost je nje
govi literaturi rodila veliko 
privržencev kot tudi nasprot
nikov. Takšna je tudi pričujo-

knjiga. Njen pripovedni 
^arm uvaja stavek: »Bil je ve

lik lažnivec, kot vsi svetovni 
popotniki.« In nadaljuje ga: 
»Potovati je zelo naporno in 
neprijetno, spominjati se pa 
vznemirljivo in lepo.« Zelo 
pošten in nepatetičen uvod v 
potopis, ki to pravzaprav ni. 
Gre le za niz zgodb iz različ
nih obdobij in iz različnih 
koncev sveta. Tisto, kar fasci-
nira, niso potopisne informa
cije, ampak bleščeče upodob
ljeni avtorjevi trenutki in opa
žanja. Nikjer ni opaziti, da bi 
kot Sonja Porie nekje odkril 
svojo »notranjo pokrajino« in 
bi jo podajal s popolno preda
nostjo. Ostaja na svojem bre
gu, oster, pa tudi topel človeš
ki opazovalec, vsekakor eden 
najboljših »zajebantov« v naši 
literaturi in eden redkih Slo
vencev, ki se mu lahko na 
debelo in obešenjaško na-
smejiš. 

Poseben založniški podvig 
je tudi knjiga. Pozlata, mar-
moriran papir, usnje, vse sku
paj pa zavito v arabsko pisan, 
čudno kičast ovitek. Fotografi
ja treh razkošnih črnk z avtor
jem, ki ima rdeče nohte, je 
bistvu knjige mnogo bližja. 
Očitno pa se je Mladina za 
svojega dolgoletnega sodelav
ca zelo potrudila. 

Posebnež med siilcarji 
V galeriji Zavoda za 

zdravstveno varstvo Celje j e 
od minulega tedna na ogled 
razstava slik celjskega umet
nika Milana Todiča. Razsta
va, ki j e tudi prodajna, j e 
zadnja v tem letu in bo odpr
ta do konca decembra. 

Ljubiteljem likovne umet
nosti v Celju je Milan Todič že 
dolgo znan, saj je doslej pri
pravil že nekaj samostojnih 
razstav, poleg tega pa je njego
va dela mogoče videti kot stal
ne razstavne eksponate v ne
katerih celjskih lokalih. Todič, 
rojen leta 1965 v Šabcu, je v 
Celje prišel pred trinajstimi le

ti. Pred tem je v Novem Sadu 
končal srednjo šolo za obliko
vanje. Leta 1992 je diplomiral 
na slikarskem oddelku likov
ne akademije v Zagrebu. 

Slikarski opus Milana Todiča 
je zelo širok, najbolj pa ga, po 
obsegu sodeč, privlači upodab
ljanje ženskega akta. To nad
vse zahtevno temo, ki se ji 
posveča le malo mladih sloven
skih umetnikov, si je izbral tu
di za diplomsko nalogo, do 
danes pa jo je razvil v izjemno 
izviren in zato tudi lahko pre
poznavni slog. Poleg riguralne-
ga slikarstva je Todiču ^l izu 
tudi portret, v njegovem slikar
skem svetu pa ima pomembno 
mesto tudi krajina. JI 

Cirilovi 
svetlobni 

zapisi 
»Ciril Sem j e , vsaj kaže ta

ko, svoje poslanstvo namenil 
fotografiji - sam pravi, da j e 
delo fotoreporterja pravza
prav svetlobno zapisovanje 
ljudi in dogodkov, pravover
no in izvirno, brez možnosti 
abstraktnega izkrivljenja in 
umetniškega nadrealizma.« 

Tako je zapisal Edi Mavric v 
uvodu k predstavitvi dela foto
reporterja Cirila Sema, ki bo 
svoje »svetlobne zapise« po
stavil na ogled v mozirski ga
leriji. Razstavo, nastalo v treh 
desetletjih ljubiteljskega uk
varjanja s fotografijo, bodo 
odprii v petek, 4. decembra, 
ob 18. uri. Fotografije so na 
nek način dokumentacija pol
preteklih in sedanjih dogod
kov v Zgornji Savinjski dolini. 
Razstava, ki jo bodo ob odprt
ju obogatili učenci Glasbene 
šole Nazarje, bo v Galeriji Mo
zirje na ogled do 16. decem
bra. US 

PRIREDITVE 

GIEDALISCE f 
v SLG v Celju bodo v nede

ljo ob 17. uri, izven abonmaja, 
uprizorili Mojco Pokrajculjo. 

V Domu II. slovenskega ta
bora v Žalcu bo danes ob 17. 
uri otroška gledališka predstava 
Pepelka, v izvedbi pravljičarjev 
Kulturnega doma Moste. 

V Domu kulture v Velenju 
bo v sredo ob 18. uri monoko-
medija Karajan C , za mladin
ski abonma in za izven. 

KONCERTI 
V Kulturnem centru Laško 

bo jutri ob 19.30 večer šansonov 
in starogradskih pesmi Jerice 
Mrzel, Lidije Kodrič, Emila Glav
nika in Mirana Božiča. V nedeljo 
ob 15. uri pa bo koncert ob 5. 
obletnici ansambla Savinja. 

RAZSTAVE 
V Savinovem likovnem salo

nu v Žalcu bodo jutri ob 19. uri 
odprii razstavo del na temo Čar-
na Soča, koroškega akademske
ga slikarja Rudija Benetika. 

V slovensko bavarski hiši v 
Podsredi bodo jutri ob 17. uri 
odprii razstavo jaslic. 

V Galeriji sodobne umet
nosti je razstava nagrajencev 
Društva likovnih umetnikov 
Maribor. 

V Galeriji sodobne umet
nosti je na ogled razstava ki
parke Dube Sambolec z naslo
vom »Devided Zones«. 

V Osrednji knjižnici v Ce
lju je do 31. decembra na og
led razstava starih fotografij 
Žalca »Spomini še živijo«, v 
Levstikovi sobi pa je stalna 
razstava Življenje in delo Vla-
dimirja Levstika. 

Muzej novejše zgodovine 
ima do konca leta na ogled 
Slovensko zobozdravstveno 
zbirko. Otroški muzej razsta
vo Hitreje, višje, močneje, v 
Starem piskru pa je na ogled 
razstava »Zatirani, a nikdar 
poteptani«. 

Na Dobrni bo od sobote na
prej, v organizaciji Limita Što
re, na ogled razstava grafik 
akademske slikarke Seide Be-
lagovič iz Podgorice. 

V Razvojnem centru raz
stavlja Alica Javšnik, na Glav
ni pošti Marinka Kerstian, v 
galeriji Vovk v Ozki ulici je 
razstava slik Tonija Moharja, 
stalno pa razstavlja svoje slike 
Anton Repnik. 

OSTALO 
Pokrajinski muzej Celje 

pripravlja danes in jutri od 15. 
do 17.30 delavnico z naslovom 
Miklavžev škorenj ček, v sobo
to pa od 9. do 12. ure delavnico 
»Parkljevo dopoldne«, z barva
njem šibe in izdelavo parklja 
ter angelčka. V torek od 15. do 
17.30 bo delavnica »Božična 
lučka«, naredili bodo svečnik 
in v sredo, prav tako od 15. do 
17.30 ure delavnica »Pravljična 
sreda za najmlajše«, kjer bodo 
ustvarjaU otroci do 7 leta staro-
sri. Vse delavnice vodi pedago
ginja Mateja Ačko. 

V petrovski baziUki bodo v 
torek ob 17.30 odprii spomin
sko ploščo Fanny Hausman, pr
vi slovenski pesnici, s predstavi
tvijo njenega življenja in dela. 

V Domu kulture v Velenju 
bo danes ob 19. uri predava
nje ob diapozitivih in s ko
mentarjem Darje Hoenigman 
in Roberta Gartnerja o Papui 
Novi Gvineji. 

V okviru Univerze za III. 
življenjsko obdobje bo v Lev
stikovi sobi Osrednje knjižnice 
v ponedeljek ob 17. uri predava
nje o Obredju rodovitnosti pri 
Indijancih Soke v Mehiki mag. 
etnologije Mojce Terčelj. 

V hotelu Evropa v Celju bo 
jutri ob 19. uri predavanje iz 
popotniške malhe Uroša Bra
dača o potovanju po Avstraliji, 
ki ga prireja KUD Alma Kariin. 

Starovašcani na Gorickem I 
Krajani velenjske Stare vasi so obiskali pobrateno krajevno skupnost Grad na Goričkem. Na,i 

prireditvi so se predstavili vokalni kvartet Pevci iz Stare vasi, ženska pevska skupina Pevke izi 
Stare vasi, pevci Milena Blažič, Oto Blatnik in Ciril Es ter harmonikar Jože Šalej. Za spodbujanje-; 
sodelovanja med krajevnima skupnostima Grad in Stara vas so se zahvalili častnim krajanom. 
Ludviku Kočarju, Marjanu Huellu, Janezu Zrimu in Jožetu Šteslu. M. L. I 
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Nov prizidek vojniške bolnišnice 
Prostorska stiska na zaprtem oddelku Psihiatrične bolnišnice Vojnik je glavni razlog za izgradnjo prizidka, ki ga bodo odprli spomladi 

Med vsemi drugimi bolni
šnicami, ki so v zadnjem ča
su dobile nove oddelke, več 
prostora in s tem boljše po
goje za zdravljenje, je tudi 
Psihiatrična bolnišnica Voj
nik, v kateri so letos poleti 
zaključili z izgradnjo novega 
prizidka. Vanj se bo preselil 
oddelek za zdravljenje odvi
snosti oziroma alkoholizma. 

Prizidek so začeli graditi 
aprila 1997, dela so bila zaklju
čena tik pred novim letom, 
objekt pa so izvajalci predali 
namenu avgusta letos, takoj 
potem, ko so uredili še notra
njost objekta in okolico. »Zdaj 
čakamo na že naročeno notra
njo opremo, ki bo vgrajena do 
pomladi prihodnjega leta, ko 
bomo nov prizidek tudi odpr
li,« je povedal direktor psihia
trične bolnišnice v Vojniku, dr. 
Danijel Lajlar. 

Po njegovih besedah so se 
za novogradnjo odločili pred
vsem zaradi velike prostorske 
stiske na zaprtem oddelku. 
»Na tem oddelku je sedaj pre
veliko število postelj, nemogo
če sanitarne razmere in dosti 
premalo prostora. Število po
stelj na sedanjih zaprtih od
delkih želimo zmanjšati na pe
tindvajset postelj na enem od
delku, kar nam bo omogočila 
preselitev oddelka za zdravlje
nje odvisnosti v novo zgradbo. 

Tako bomo v stari zgradbi do
bili prost oddelek, v katerega 
bomo lahko preselili 30 bolni
kov z zaprtega oddelka. Da se 
bo v novo zgradbo preselil 
prav oddelek, na katerem se 
zdravijo alkoholiki, pa je do
bro tudi zaradi posebnosti 
zdravljenja teh bolnikov, saj je 
tak oddelek sposoben vzdrže
vati sam sebe, zaradi česar ne 
bo potrebno bistveno poveče
vati števila zaposlenih,« je po
vedal dr. Danijel Lajlar. 

Gradbeni del novega objek
ta pri vojniški bolnišnici je stal 

206 milijonov tolarjev, okoli 6 
milijonov tolarjev so odšteli 
za urejanje okolice, za inven
tar oziroma notranjo opremo 
pa v bolnišnici predvidevajo 
še od 30 do 40 milijonov tolar
jev, za kar morajo, je povedal 
dr. Lajlar, sredstva zbrati sa
mi, saj jim je država za celo
ten projekt novogradnje na

menila le 70 milijonov tolar
jev. 

Rešitev prostorske stiske v 
vojniški bolnišnici ne bo vpli
vala na povečanje števila po
stelj, saj je,ta odvisna od po
godbe z zavarovalnico, ta pa 
večjega števila pacientov ne 
omogoča. »Glede na to, da 
sedaj na ravni države teče 

projekt za kategorizacijo in 
standardizacijo bolnišnic, bi 
lahko zaradi tega, ker naša 
bolnišnica pokriva regijo z 
okoli 300 tisoč prebivalci, pri
dobili nekaj dodatnih postelj. 
Ker pa je predvidena pridobi
tev le okoli 3-odstotna, bi to 
pri nas pomenilo največ šest 
dodatnih postelj na leto, kar 
ne predstavlja bistvenega po
večanja. In ker bosta do nove 
kategorizacije verjetno minili 
še dve leti, se zaenkrat ni 
smiselno pripravljati na kak
šno dodatno gradnjo ali razši
ritev prostorov, saj še ne ve
mo, koliko novih postelj bi 
nam nova kategorizacija 
sploh lahko prinesla,« je po
vedal dr. Danijel Lajlar. 

N.-M. SEDLAR 
Foto: GREGOR KATIC 

Vhod v nov prizidek vojniške bolnišnice, ki ga bodo odprli spomladi prihodnje leto. 

Prebujeni Zamorc 
Prednovoletni čas je zago

tovo čas ekstremne naglice, 
ko vsi skupaj tekamo iz na
kupa v nakup, skušamo po
storiti še tisto zadnje. Zato je 
pametno malce potegniti za
silno zavoro in brez naglice 
posedeti, pomeditirati. 

Ena izmed postaj je v tem 
času lahko prav gotovo »Za
morc«, ki pred prazniki prire
ja pester program. Odprl ga 
bo Zijah Sokolovič danes, v 
četrtek, 3.12. ob 20. uri. Ta 
umetnik s svojo zmeraj dru
gačno in svežo »Cabares ca-
barei«, še zmeraj razprodaja 
predstave. Če je do zdaj vedel 
povedati, kolikokrat jo je že 
odigral, zdaj tega ne ve več in 
zagotovo bo spet polno, zato 
si priskrbite vstopnice pravo
časno. V predprodaji so 700 
sit, na dan koncerta 1000 sit. 

Štiri dni kasneje, 7.12. ob 20. 
uri se bo predstavil Jani Virk, 
pisatelj, publicist, urednik 
kulturnega programa na TV 
Slovenija, ki bo v pogovoru z 
Mitjo Čandrom, urednikom 
ŠOU Beletrina, govoril o svoji 
zadnji knjigi »Pogled na 
Tycho Brache« (astronomi 
vabljeni!). 17.12. zvečer se bo
ste raznežili tisti, ki ljubite 
zvok hammondk in posledič
no dobrega bluesa, še iz ča
sov, ko je bil genetski inženi
ring še stvar Hollywooda. Pri
haja Hammond trio (De Gle
da, Kastelic...). O genetskem 
inženiringu bo padla gotovo 
beseda, ko bo, v drugi polovi
ci decembra, »Zamorca« obi
skal Alojz Ihan, pesnik in pi

satelj, sicer pa predavatelj na 
Medicinski fakulteti in stro
kovnjak za genetski inženi
ring (ljubitelji polihistorične 
medicine vabljeni!). Predsta
vil pa bo seveda tudi svojo 
novo knjigo »Romanje za dva 
in psa«. MOHOR HUDEJ 

Zeliščna galerija Dvorca Trebnik 
Hotel Dravinja in Dvorec Trebnik bosta v Slovenskih 

Konjicah v petek, 4. decembra, ob 18. uri odprla Zeliščno 
galerijo. 

V razstavnih prostorih v Dvorcu Trebnik bodo na voljo 
dekorativni izdelki iz zelišč in naravnih materialov, okrasni 
predmeti, zeliščni šopki, igračke in blazinice ter naravna 
kozmetika. V zeliščni kuhinji ponujajo zeliščne napitke, 
čajne mešanice, likerje in grenčice, zeliščni kruh in pecivo, 
džeme in marmelade po starih receptih. Izdelke bo mogoče 
tudi kupiti. Ob Zeliščni galeriji pa je v Dvorcu Trebnik tudi 
grajska klet z vini priznanih slovenskih kletarjev, ki jih bo v 
petek mogoče poskusiti. Sicer pa prireditelja vabita obisko
valce najprej v Hotel Dravinja, od koder se bodo s srednje
veškim spremstvom odpravili do dvorca, kjer bodo odprtje 
galerije obogatili tudi s srednjeveško večerjo. MBP 

Stanovanja 
za mlade 

Šostanjčane 
V Šoštanju so v torek, 1. 

decembra, izročili ključe 
neprofitnih stanovanj os
mim mladim družinam. 
Novih občinskih socialnih 
ali neprofitnih stanovanj 
ni bilo v Šoštanju že več 
kot deset let, zato je bila 
izročitev težko pričakova
nih ključev toliko bolj raz
veseljiva. 

V stanovanjskem bloku 
ob Aškerčevi ulici je Občina 
Šoštanj odkupila devet sta
novanj (osem neprofitnih, 
eno službeno), deset stano
vanj je v lasti termoelektrar
ne in prav toliko v lasti pre
mogovnika. Občina je obja
vila razpis, nanj se je prijavi
lo 16 prosilcev in ustregli so 
lahko polovici. Naložba v 
odkup občinskih stanovanj 
je vredna približno 100 mili
jonov tolarjev. K.L. 

PLANINSKI KOTIČEK 
Planinska 
pr iznanja 

V soboto, 5. decembra, bo 
Planinska zveza Slovenije 
podelila Svečane listine, ki 
so njena vsakoletna najvišja 
priznanja ter spominske 
plakete. 

Med štirimi prejemniki Sve
čane listine iz vse Slovenije je 
Božidar Jordan iz PD Polzela. 
Podelili bodo tudi dvanajst 
Spominskih plaket, ki jih po
deljujejo za visoke življenjske 
obletnice. Med prejemniki so 
Viktor Eržen iz PD Radeče ter 
Stanislav Tauzes in Marko 
Drnovšek, ki sta člana PD 
Rimske Toplice. Podelitev bo v 
Preddvoru. BJ 

Na Golake 
Planinsko društvo Celje 

pripravlja v nedeljo, 13. de
cembra, izlet v Trnovski 

gozd, kjer 1495 m visoko 
ležijo Golaki. 

Odhod z Glazije bo ob 6. uri. 
Pot bo peljala najprej do Aj
dovščine, nato pa po cesti sko
zi Lokavec na Predmejo, kjer 
bo blizu spomenika izumitelju 
Jožefu Reslju izstop, naprej pa 
vodi prijetna steza, ki vas v 
dobri uri pripelje do koče An
tona Bavčerja na Čavnu in na
to po dveh dodatnih urah hoje 
po slovenski planinski poti do 
Iztokove koče pod Golaki. 
Obiskali boste še Mali Golak in 
se nato h koči in pobližnjici 
vrnili na Predmejo k avtobusu. 
Priporočajo zimi primerno 
obutev in obleko, saj Golaki 
najbrž ne bodo brez snega. Za 
izlet se prijavite v pisarni Pla
ninskega društva Celje. 

Izleti v decembru 
Planinsko društvo Zlatar

ne Celje vabi v decembru na 
tri pohode. 

Prvi bo 6. decembra, ko se 
bodo podali ob 7.30 z rednim 
avtobusom z nove avtobusne 
postaje, na Rokovnjaško pot 
(Gradišče-Vinje-Limbarska 
Gora-Golčaj-Doline-Trojane). 
V nedeljo, 13. decembra, bo 
pohod na Tišje. Odhod iz Celja 
bo z železniške postaje ob 
6.23. 19. decembra pa bo po
hod na Javornik. Odhod bo ob 
6. uri s parkirišča na Glaziji. 

M. MAROT 

Od Idrije do Tišja 
Planinsko društvo Ojstrica 

in Planinska sekcija Društva 
upokojencev Dolgo polje va
bita planince na spominski 
pohod od Idrije do Tišja, ki bo 
13. decembra. Odhod z vla
kom bo v nedeljo ob 7.28 z 
železniške postaje. 

Zlatoporocenca Justina in Milko Medvesek 
še en par je obrnil zlati list 

skupnega življenja. 50 let za
konske zveze sta praznovala 
77-letni Milko Medvešek in 
njegova dve leti mlajša žena 
Justina z Brega pri Polzeli, 

Ob praznovanju zlate poro
ke, ki je bilo na domu zlato-
poročencev, so se zbrali vsi 
njuni bližnji: sin Emil in hčer
ka Emica, vnuka in vnukinja 
ter bratje in sestre. Seveda so 
oživeli spomini. 

Njuno otroštvo je bilo zaz
namovano z več revščine kot 
izobilja. Oba sta se, kakor hi
tro se je dalo, zaposlila. Svoje 
delovne izkušnje sta začela 
nabirati v Tovarni nogavic na 
Polzeli. Vojna je delo prekini
la. Milko je bil decembra 1942 
mobiliziran v nemško vojsko. 
Iz nje se je vrnil aprila 1944 in 
se vključil v NOB. Konec maja 
1945 je šel s 14. divizijo v 
Zrenjanin, od koder se je vrnil 
šele 1. decembra tega leta. 
Ponovno se je zaposlil v to
varni nogavic, leta 1948 se je 
odšel na Okrajni ljudski od

boru, od tam pa na oddelek 
za notranje zadeve Občine 
Žalec, kjer se je leta 1979 upo
kojil. Justina pa je vsa delov
na leta odslužila v tovarni no
gavic in se upokojila leta 1973. 

Po desetih letih zakona se 
je družina srečna vselila v 

lastno hišo na Bregu pri Pol
zeli, kjer zakonca živita še 
danes. 

Čeprav jima v življenju ni 
bilo postlano z rožicami, ta
ko kot večini njune genera
cije ne, sta še vedno dokaj 
čila in vedrega duha. Veliko 

uric posvetita čebelnjaku, 
kjer v družbi svojih ljubljenk 
uživata v lepoti narave. Da 
bi bilo še dolgo tako, so jima 
želeli vsi, ki so se ob njunem 
zlatem jubileju veselili z nji
ma. 
• • • • • • • • • i T. TAVČAR 
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Rokodelski salon na Gosposki 
Sredi novembra so se od

prla vrata novega lokala v 
Gosposki ulici v Celju, kar 
je ob dejstvu, da se lokali v 
tej ulici bolj zapirajo, kot na 
novo odpirajo, prava osveži
tev v tem delu starega mest
nega jedra. 

Lokal z iiuenoin R O R D C I C M -

ski salon je odprl Dani Maj
cen, ki že štirideset let živi v 
stanovanju v hiši na Gosposki 
4, kjer je njega dni živela tor-
barska obrt, tam je bila delav
nica za popravila električnih 
strojev in naprav, pa do ne
davna krznarstvo, potem pa 

je bil lokal prazen in zapuš
čen. To je Danija Majcna 
spodbudilo, da je začel raz
mišljati o oživitvi lokala s pri
merno dejavnostjo. Sosedje z 
Gosposke 4 so skupaj staknili 
glave, si bili edini, da si kak
šnega gostinskega lokala še 
najmanj želijo, na koncu pa 
se jim je zdela zamisel o stori-
tveno-obrtni delavnici kar 
pravšnja. 

»Z lastnikoma hiše gospo
dom Antonom Hofbauerjem 
in njegovo sestro Štefanijo 
smo se smelo odločili, da za
puščeni lokal obnovimo in 
vrnemo hiši, ulici in mestu 
delček nekdanjega utripa,« 

je povedal lastnik Rokodel
skega salona, zelo prijetno in 
domiselno opremljenega lo
kala, kjer opravljajo vrsto 
popravil: obutve in torbar-
skih izdelkov, oblačil iz tek
stila in usnja, malih elektro 
gospodinjskih strojčkov, če 
je vaša obutev pretesna, jo 
bodo primerno raztegnili ali 
ročno izdelali nov čevelj ali 
škorenj po meri in zamisli 
stranke. Za tovrstne usluge 
se je Dani Majcen povezal z 
različnimi podizvajalci, med 
drugimi tudi z modnim čev
ljarjem iz Ljubljane, sicer pa 
sta v lokalu zaposlena čev
ljar in šivilja. Sočasna dejav

nost v Rokodelskem salonu 
je posredništvo: prevozi s 
kombijem, popravila elek
tričnih in vodovodnih nape
ljav in naprav na domovih, 
pomoč pri selitvah, svetova
nja pri izbiri raznih mojstrov 
ipd. »Pri posredniški ponud
bi sem izhajal iz tega, da se v 
gospodinjstvih lahko vsak 
trenutek pojavi potreba po 
popravilu, pomoči, nasvetu 
in vse to je pri nas na enem 
mestu. Prizadevali si bomo 
za hitro in kakovostno oprav
ljeno delo oziroma uslugo, 
predvsem pa želimo, da bi se 
stranke pri nas prijetno po
čutile ter nas obiskale tudi 
takrat, ko potrebujejo zgolj 
droben nasvet, ki ga pa ne 
nameravamo zaračunati,« je 
še povedal Dani Majcen. 
• • • • • • • • • • M. AGREŽ 

Dani Majcen: »Ko se mudite v 
tem starem delu mesta, zavij
te še v Rokodelski salon, mor
da le zato, da izmenjamo ne

kaj besed,« 

V prijetnem delovnem okolju... 

Obisk prijateljev iz 
Kapoivara 

Poklicna in tehniška stroj
na šola Celje, ki deluje v ok
viru Šolskega centra Celje, je 
minuli konec tedna gostila 
Šolski center iz Kapošvara, 
mesta na Madžarskem. 

Šoli sta se prvič seznanih na 
srečanju podonavskih držav v 
Eisenstadtu y Nemčiji, natanč
neje na srečanju Alpe Adria. 
Nameni tokratnega obiska v 
mestu ob Savinji so bili pred
vsem izmenjava in oboje
stransko bogatenje idej in iz
kušenj na nivoju šolskega pro
grama, poglabljanje prijatelj
skih in medsebojnih vezi dija
kov ter učiteljev obeh šolskih 
Ustanov, pa tudi medsebojno 
sodelovanje pri projektu So-
crates, pri katerem je v os
predju vsestransko izpopol
njevanje v tujem jeziku. 

Devet dijakov in šest profe
sorjev je med vikendom od 20. 

do 22. novembra bivalo v Dijaš
kem domu v Celju. V teh dneh 
jim je vodstvo Šolskega Centra 
Celje natančneje predstavilo 
delo in življenje šole, omogoči
lo ogled mesta z bližnjo okoli
co, izlet v Muzej motociklov na 
Vran^skem ter vrsto družabnih 
srečanj, na katerih so se pogo
varjali tudi o nadaljnjem sode
lovanju pri projektih v okviru 
Evropske skupnosti. Zaključek 
njihovega druženja je bila ko
šarkarska tekma dijakov obeh 
prijateljskih šol, ki se je končala 
z zmago celjskih dijakov. 

Mednarodno druženje dija
kov ter profesorjev dveh so
rodnih šolskih ustanov, ki izo
bražujeta predvsem za potre
be gospodarstva, je pomem
ben prispevek k medsebojne
mu povezovanju in poglablja
nju stikov držav Evrope. 

NATAŠA GORIŠEK 

Gasilsko poveljstvo na Polzeli 
v prostorih gasilskega doma na Polzeli so se zbrali predsed

niki gasilskih društev Andraž, Ločica ob Savinji in Polzela. 
Pogovarjali so se o bodoči organiziranosti gasilskih društev v 

občini Polzela in sistemu financiranja požarnega varstva ter zaščite 
in reševanja. Dogovorili so se tudi, da tistega, kar je bilo pozitivne
ga do sedaj, ne bodo ukinjali. Še naprej bodo ostali vključeni v 
Gasilsko zvezo Žalec kot enakovredni partner. Ker so bile pripom
be na kategorizacijo posameznih gasilskih društev, je poveljnik 
Savinjsko-Šaleškega območja Darko Koželj poročal, da so bili letos 
spremenjeni kriteriji za kategorizacijo. Zato so sklenih, da bodo 
takoj po ustanovitvi gasilskega poveljstva izdelali kategorizacijo 
gasilskih društev v občini Polzela. T. TAVČAR 

Ni ga tiča čez prašiča 
Saj je res, da je sočen puranji zrezek odličen in pečena goska slastna, kljub temu pa je najbrž 

med Slovenci največ tistih, ki vsaj po tihem priznavajo v naslovu izrečeno geslo. Dokaz temu je 
tudi tale zimski čas, ko je še vedno veliko prašičev ob življenje. Čas kolin je tu! Na deželi se 
posebno ob koncu tedna slišijo glasovi, ki povedo, da je spet konec enega prašičjega življenja in 
že zvečer dehti iz pečice okusna svinjska pečenka, mamljivo dišijo krvavice, mnogi prisegajo, da 
je juha iz križnih kosti najboljša. S temi dobrotami se nobena perutnina ne more kosati. TT 

V SPOMIN 

Anica M e š k o 
Jesen je čas slovesa. Pred 

dvema letoma, v tem času, 
so se z veliko bolečino po
slovili od Staneta Meška, 
pred dnevi še od Anice Meš
ko, njegove žene. Zakonca 
so poznali številni planinci. 

Anica Meško je bila vzor
na žena in mati ter s svojo 
toplino blizu vsal^emu člo
veku. S soprogom sta se 
med vojno spoznala v Mari
boru ter se po nekaj letih 
preselila v Celje. Odhčno sta 
se razumela, bili so srečna 
družina. Ona se je povsem 
posvetila družini s štirimi 
otroki, on je delal na želez
nici, kjer je dolgo vozil mo
torno derezino. Kljub temu, 
da so živeli z eno samo pla
čo, so bili notranje bogati. 
Po napornem delavniku je 
Anica Meško včasih sedla 
za domači harmonij in sku
paj so zapeli. 

Ko so otroci odrasli, sta 
ostala z njimi v dnevnih sti
kih ter se veselila še vnukov 
in pravnukov. Po upokojitvi 
sta šestnajst sezon preživela 
kot oskrbnika planinskih 

domov ter tudi na morju. 
Največ na Lubniku, Blego-
šu, Lipanci ter Uršlji gori, ki 
so bili tudi zaradi njune to
ple duše in pridnih rok pri
ljubljeni planinski cilji. Po
sebej sta se veselila planin
skega priznanja ter pohval 
zadovoljnih planincev. Z 
marsikom sta ostala v prija
teljskih stikih. 

Zdaj je ostal čudovit spo
min na srečo. Tako kot je 
dejal ob svežem grobu Ani
ce Meško govornik Peter Si-
moniti: spomin, ki sega tudi 
preko groba, ki nam daje 
moč življenja, ki nam sveti 
kot luč srca in nas krepi v 
težavah. 

B.J . 

REČENO (ne) STORJENO 

Miša je r a z o č a r a n a 
Mislim seveda na aktualno 

slovensko lepotico Mišo No
vak. Tokrat lahko, tako so 
nam sporočali obveščeni, ven
darle govorimo o lepoti in pa
meti v enem. Sicer pa so tudi v 
resnici fraze o nezdružljivosti 
enega z drugim vsaj toliko 
neumne, kot so neumni tisti, 
ki si izmišljujejo vice o blon-
dinkah. No, navkljub vsej pa
meti, smo lahko slišali, da je 
bila naša lepotica, potem, ko 
ni uspela na tekmovanju za 
miss sveta, razočarana. Am
pak še to ne zaradi sebe, tem
več zaradi ljubih ji Slovencev, 
ki so bojda toliko pričakovali 
od njenega nastopa na ome

njeni prireditvi. Nobenega 
dvoma sicer ni, da če se v 
zakulisju takšnih prireditev 
nekaj plete doma, zakaj se ne 
bi tudi »nekje tam zunaj« v 
svetu; prav tako pa tudi ni 
nobenega dvoma, da je po
trebno ob nekaj desetinah pa
rov dolgih nog imeti za dose
go naslova miss sveta tudi 
nekaj sreče. Naša miss je to
krat pač ni imela. Stvar se 
nekoliko zaplete, ko govorimo 
o razočaranju. Dvomim na
mreč, da bi bili vesoljni Slo
venci in Slovenke, zaradi po-
gorevščine »naše Miše« tako 
razočarani, da bi moralo zato 
skrbeti tudi njo. Skoraj prepri
čan sem, da imajo v svojih 
glavah vsaj eno večjo skrb, kot 
je bila uvrstitev Novakovega 
dekleta. Gre pač za prenos 
izgubljene želje iz osebne rav
nine na raven prebivalcev ce
lotne države. V tem trenutku 
postane zgodba »o pameti« 
nekoliko vprašljiva, a konec 
koncev lahko govorimo tudi o 
čustvih. Manipulacija z bese
dami in sprenevedanjem, ho
te ali nehote, pa je, vsaj v tem 
primeru, zagotovo tudi dovo
ljena. Sicer pa, če boste kdaj 
hoteli postati miss ali pa mi-
ster Universum (če ste pač še 
primernih let za to), raje ne 
valite svojega razočaranja, ob 
morebitnem porazu, na tuja 
pleča, sploh pa ga ne obešajte 
na veliki zvon. Zaradi pri-
voščljivih Slovencev ga je na
mreč najbolje obdržati kar 
sam zase; ali pa še bolje -
odpeljite se raje na pot, ki bo 
vsaj vredna vašega razočara
nja. Do takrat pa si odpočijte 
oči na mišicah kakšnega od 
zagorelih mladcev ali pa na 
obilnem oprsju katere od šte
vilnih lepotic. 

ZORAN PEVEC 
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Odprta vrata Šolskega 
centra Celje 

Predstavitev programov v ŠCC si je ogledalo prel(o tisoč oEisIcovalcev 

v šolskem centru Celje so 
minuli petek pripravili dan 
odprtih vrat, na katerem so 
osmošolcem in njihovim 
staršev predstavili programe 
izobraževanja, ki jih v tem 
šolskem centru izvajajo. 

Profesorji in dijaki so obi
skovalcem predstavili pro
grame Splošne in strokovne 
(tehniške) gimnazije Lava, 
ki jo letos uvajajo prvič. Pred
stavile so se tudi Poklicna in 
tehniška strojna šola (triletni 
programi zlatar, urar in fino-
mehanik, program strojni 
tehnik, in višješolski strokov
ni programi). Poklicna in 
tehniška elektro in kemijska 
šola (triletni program elektri-
kar, štiriletna programa elek
trotehnik elektronik in elek
trotehnik energetik ter kemij
ski tehnik) ter Poklicna in 
tehniška gradbena šola (pro
grami zidar,, tesar in gradbi
nec ter gradbeni tehnik). 

Kot so ravnatelji šol pove
dali ob zaključku dneva odpr
tih vrat, so bili z obiskom in 
zanimanjem obiskovalcev za 
posamezne programe zelo 
zadovoljni, saj je bil ta večji 

kot v preteklih letih. Ob naj
večjem zanimanju obiskoval
cev za šolanje v obeh progra
mih gimnazije, jih je zanimalo 
predvsem, ali se je bolje odlo
čiti za vpis na tehniško šolo 
ali strokovno gimnazijo ter 
kakšna je možnost nadaljnje
ga šolanja po zaključku sred
njega šolanja v posameznih 
programih. 

Na posameznih šolah so 
obiskovalcem predstavili tudi 
izvajanje dela v praksi ter 
mednarodne stike s šolami in 
podjetji iz tujine, ki so, kot je 
poudaril ravnatelj Poklicne in 
tehniške strojne šole Ludvik 
Aškerc, še posebej v progra
mih, ki jih izvajajo v sklopu te 
šole, zelo pomembni. 

Kot je povedal ravnatelj 
Gimnazije Lava Janko Steg
ne, je šolo med dnevom odpr
tih vrat obiskalo okoli petsto 
osnovnošolcev, prav toliko 

staršev in nekaj osnovnošol
skih strokovnih delavcev. 
»Program tehniške gimnazije 
je enakovreden programu 
gimnazije, le da ob učenju 
splošnih predmetov nudi še 
možnost pridobitve nekate
rih tehniških znanj s področja 
elektrotehnike, računalniš
tva, gradbeništva ah strojniš
tva, kar predstavlja dobro 
podlago za nadaljnji študij,« 
je razložil razliko med tehniš
ko in klasično gimnazijo. 

Med dnevom odprtih vrat 
so obiskovalcem prikazali or
ganizacijo dela na šoli, pred
stavili muhimedijsko oprem
ljene učilnice za pouk različ
nih predmetov, knjižnico in 
razne šolske dejavnosti ter 
dosežke sedanjih dijakov Šol
skega centra Celje na raznih 
državnih in meddržavnih tek
movanjih. 
• • • • • • • i N.-M. SEDLAR 

Krvodajalske akcije v Laškem 
Decembra bodo v Laškem tri krvodajalske akcije. Prva bo 

že danes od 7. do I L ure v Laškem dvorcu. Nanjo še zlasti 
vabijo vse zveste krvodajalce in krajane Laškega, Šentruperta, 
Marija Gradca, Rečice in Vrha nad Laškim. Krvodajalski akciji 
bosta tudi še v torek. 15.. in četrtek, 17. decembra. M.M. 
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Z a prijatelje 
s prisrčno in toplo prosla

vo so se v ponedeljek v dvo
rani Celjskega doma pred
stavili dijakinje in dijaki 
prostovoljci iz Srednje 
zdravstvene šole Celje. 

Čeprav je šola vključena v 
prostovoljno delo že štiri leta, 
je javnost o tej njihovi humani 
dejavnosti še vedno premalo 
obveščena. Med prostovoljce 
je vključenih 130 dijakinj in 
dijakov, to je kar petina vseh 
na šoli. Razdeljeni so v šest 
skupin, ki jih vodita mentorici 
Darinka Pavlic in Judita Ben-
delja, za celotno organizacijo 
prostovoljnega dela pa skrbi 
Helena Breznik. Lani so dijaki 
pripravili celo raziskovalno 
nalogo, s katero so ugotovili. 

da postaja prostovoljno delo 
pomemben del družbe in da 
starejši in onemogli posa
mezniki ter domovi za osta
rele potrebujejo vedno več 
prostovoljcev. 

Predstavitve prostovoljne
ga dela se je poleg profesor
jev srednje zdravstvene šole 
ter predstavnikov RK Sloveni
je, ministrstva za šolstvo in 
Mestne občine Celje udeležila 
tudi dr. Anica Kos Mikuš iz 
Slovenske filantropije. Pou
darila je, da je prostovoljno 
delo v zdravstveni šoli še toli
ko bolj dragoceno, ker bodo 
sedanji dijaki, ko se bodo za
poslili v zdravstvenih ali so
cialnih ustanovah imeU več 
razumevanja pri odpiranju 
vrat prostovoljnemu delu. 
•MHMMMl J I , Foto:GK 

Venčk i iz 
kmečkih 
' rok 

Več kot trideset kmečkih 
žensk se je minuli konec tedna 
udeležilo učne delavnice aranži-
ranja, ki je bila pod strokovnim 
vodstvom Anje Sotošek in je 
bila prva v programu izobraže
vanja, ki ga je pripravilo Druš
tvo kmečkih žena Spodnje Sa
vinjske doline v sodelovanju z 
Enoto za kmetijsko svetovanje 
Žalec. Delavnica je bila v sejni 
sobi Kmetijske zadruge Trnava, 
na njej pa so udeleženke delale 
adventne venčke in drugo 
okrasje za okrasitev stanovanj v 
predbožičnem in prednovolet-
nem času. Poleg tega so si ogle
dale prikaz zavijanja daril. 

T. TAVČAR 

Adventni venec velikan 
Skupina osmih fantov iz Zavrha nad Dobrno je v nedeljo dopoldne v središču Dobrne 

izobesila adventni venec, ki je v okras kraju, s prižiganjem adventnih sveč - prvo so prižgali 
v nedeljo - pa bodo tudi merili čas pričakovanja do božiča. 

Fantje iz Zavrha nad Dobrno so širši slovenski in zadnji čas tudi svetovni javnosti poznani po 
svojih velikonočnih butarah. Izdelali so jih že šest, butara velikanka s 64 metri in 88 centimetri 
dolžine pa se je vpisala tudi v Guinessovo knjigo svetovnih rekordov. Adventni venec -
tradicionalno narejen obod smrekovih vej v premeru meri 4,5 metra, tehta dobrih 700 
kilogramov, vanj pa so vpletene štiri 60-centimetrske sveče - so fantje iz Zavrha pripeljali na 
Dobrno že tretje leto zapored. Po nedeljski dopoldanski maši ga je blagoslovil krajevni župnik 
Janko Strašek, slovesnosti pa sta se ob množici občanov in radovednežev udeležila tudi vojniški 
župan Beno Podergajs in župan novoustanovljene občine Dobrna Martin Brecl. IS, Foto: GK 

Pod strokovnim vodstvom 
Novembra so v Zdravilišču 

Laško začeli z vodenimi vaja
mi za člane društva bolnikov 
in invalidov z ankilozirajo-
čim spondilitisom Slovenije 
(DBIASS) celjske regije. 

Ankilozirajoči spondilitis 
(Mb. Becheterew) je kronično 
vnetno revmatološko obole
nje hrbtenice, kolkov in dru
gih sklepov. Posledice bolezni 
so strjevanje sosednjih vre
tenc v negibljivo celoto, po
dobno bambusovi palici. To 
velja za ledveni in prsni del 

hrbtenice, okostenevajo pa 
tudi povezave med hrbtenico 
in rebri ter med prsnico in 
rebri. Bolezen izbruhne naj
pogosteje med osemnajstim 
in tridesetim letom ali pa šele 
po štiridesetem letu starosti. 
Pomembna je zgodnja in na
tančna diagnoza, da se bolnik 
upre napredovanju in posle
dicam te bolezni. Vsakodnev
na telovadba je najpomem
bnejša. Pri izbiri vaj so najpo
membnejše dihalne vaje, vaje 
za povečanje gibljivosti hrbte

nice, vaje za krepitev hrbtnih 
mišic, raztezne vaje, vaje na 
žogi, vaje za splošno kondici-
jo ter vaje v vodi. 

Društvo DBIASS je bilo us
tanovljeno pred petnajstimi le
ti v Termah Čatež. V društvu je 
petnajst podružnic. Sedanji 
predsednik celjske podružni
ce je Marjan Hudomelj, v po
družnici pa je enainpetdeset 
članov. Že od leta 1990 redno 
telovadijo v Zdravilišču Laš-
ko.Vaje sedaj vodijo višji fizio-
terapevti. MAJDA ANŽIN Na Srednji zdravstveni šoli Celje se petina vseh dijakov ukvarja s prostovoljnim delom. 

M i k l a v ž 
v a b i 

v otroškem muzeju Her
manov brlog bo v petek ob 
17. uri gostovalo Lutkovno 
gledališče Maribor s pred
stavo Žogica Marogica. 

Lutkarje je v goste najm
lajšim obiskovalcem Her-
manovega gledališča seveda 
povabil Miklavž, praznične 
decembrske dni pa bodo v 
otroškem muzeju barvali še 
z ustvarjalno delavnico Her-
manove praznične želje pri
hodnjo soboto ter teden ka
sneje še s plesno delavnico 
novoletno rajanje. 

Miklavžev prihod priprav
ljajo tudi v Zadružnem do
mu Ljubečna, kjer bo Plesna 
skupina Lučka domačega 
kulturno umetniškega druš
tva priredila v soboto ob 18. 
uri priložnostno prireditev z 
igrico. IS 

Po Keniji 
in Boliviji 

Popotniško in ekološko 
društvo Mati Zemlja pri
pravlja v gostilni Berger pre
davanja z diapozitivi. 

Danes, v četrtek, 3. decem
bra, ob 19. uri bo Želj ko Peto-
Var predstavil naravo, ljudi in 
Živalski svet Kenije, 10. de
cembra pa Igor Drstvenšek 
Bolivijsko visoko planoto. 



20 REPORTAŽA 

Roke, zatopljene v glino 
Pečnica, bakus, cuk, potičnica in drugi unikati z lončarskega vretena celjskega etnologa in zgodovinarja Roka Komela 

Pred leti, ko je bil še štu
dent etnologije pri prof. dr. 
Janezu Bogataju, je zaradi 
seminarske naloge pričel po
drobneje spoznavati lončar-
jenje v vojniški obrtni delav
nici, v kateri so lončarili že 
šest generacij. Pri Pranju Fe-
licijanu, odličnem mojstru 
lončarske obrti, je Rok Ko-
mel vzljubil kolovrat in gli
no. Pisanje mu kmalu ni bilo 
več dovolj in po diplomi je 
tudi sam sedel za lončarsko 
vreteno. 

Po kakšnem letu dni inten
zivnega učenja lončarjenja je 
poslal svoje izdelke v presojo 
komisiji za domačo in umet
nostno obrt pri Obrtni zborni
ci Slovenije in ta mu je podeli
la certifikat ter omogočila pri
dobitev statusa domače in 
umetnostne obrti. Za delo 
zgodovinarja ali morda pouče
vanje se ni kaj dosti zanimal. 

raje se je samozaposlil in pri
čel lončariti v delavnici, ki jo 
ima v Trnovljah, na lepi stari 
domačiji, v pravem okolju za 
domačo obrt. V starem gospo
darskem poslopju, kjer ima 
manjšo etnološko zbirko, ure
ja prodajno galerijo. Tam ima
jo prostor vrči, sklede, latvice, 
vaze, svečniki... »Ročno obli
kujem glino na način, ki se ni 
spremenil že od davnine. Iz 
vrteče se kepe nastane izde
lek, ki zahteva nekajdnevno 
sušenje, nato pa ga je treba 
žgati v peči. Temu sledi obli
kovanje z glazuro in postopek 
žganja se ob koncu še enkrat 
ponovi,« pojasnjuje Rok Ko-
mel. 

Prav lončarjenje je ena iz
med najstarejših domačih obr
ti na Slovenskem. »Na našem 
območju so lončarili že Kelti 
in stari Rimljani. Pred nekaj 
stoletji so pri nas obstajala 
številna lončarska središča, ki 
pa so po drugi svetovni vojni 

zamrla. V zadnjih desetih le
tih se zanimanje za domačo 
obrt, tudi za lončarstvo, znova 
obuja,« ugotavlja mladi lon
čar. Njegovo ustvarjanje se na
slanja na staro izročilo. Upo
števa stare oblike, skozi katere 
spoznavamo preteklost. V 
spretnih gibih na lončarskem 
vretenu nastajajo majolike 
različnih oblik, sklede, svečni
ki, latvice, skodelice, potični-
ce, posode za česen in čebulo, 
posnetki pečnic - plošč, ki so 
nekdaj krasile kruše peči. Od-
tiskuje tudi mavčne kalupe 
celjskega gradu, takšnega, kot 
je bil konec 17. stoletja, in 
celjskega grba iz srednjega ve
ka. Posebnost je tudi bakus -
tradicionalni vrč za vino, ki so 
ga nekdaj uporabljali v okolici 
Celja. Vrag ali čuk, tudi to je 
vrč za vino, pa slovensko na
rodno izročilo veže bolj na 
okolico Ptuja in Dolenjsko. 
Nekateri njegovi izdelki imajo 
umetniško in hkrati uporabno 

vrednost. V zadnjem času se 
je lotil tudi lončarjenja sodob
nejših izdelkov, na primer di-

šavnih lučk modernih obhk. 
Ni le spreten mojster, ki brez
hibno opravi vse tehnološke 
postopke, pač pa tudi dober 
oblikovalec s svežimi idejnimi 
rešitvami, ki sežejo še dlje od 
področja repliciranja lončar
ske dediščine. 

Obiskovalcem v Trnovljah 
prikaže postopek lončarjenja, 
predvsem obdelavo na vrete
nu in jim približa trenutek, ko 
začne okorni kos gline dobiva
ti nežne, ostrejše in na koncu 
prefinjene čiste obhke! Dejal 

je, da lončarskih izdelkov ne 
moremo ceniti, dokler od bli
zu ne spoznamo postopka 
ročne izdelave. Nastane uni
kat, lep sam po sebi, a treba ga 
je primerno predstaviti in 
približati kupcu. Če bi lahko, 
bi presedel večino časa ob vre
tenu, a današnji lončarji mora
jo biti tudi dobri trgovci, če 
hočejo z obrtjo preživeti. Rok 
Komel pravi, da se bo iijihov 
položaj z uvedbo davka na 
dodano vrednost zelo poslab
šal, saj naj bi bili industrijska 
izdelava in unikatna ročna 
lončarska izdelava tedaj ena
ko obdavčeni. Ponuja se pri
merjava enostavnega namiz
nega bombažnega prta s pr
tom iz idrijske čipke. Bi obe
ma pripisali enako vrednost? 

KSENIJA LEKIČ 
Foto: GREGOR KATlČ 

Način oblikovanja gline se ni spremenil že od davnine. Roke 
prikličejo žlahtno obliko. 

Prsti raztegnejo prožno glino. 

Primerki lončarskih izdelkov Roka Komela. Dobra ideja za poslovno darilo. 

Do gline s stroji, nekdaj ročno 
Lončarji imajo danes na voljo strojno pridelano glino. Za 

kilogram plačajo približno 60 tolarjev. Pred obhkovanjem pa 
mora lončar tudi danes glino ročno pregnesti. 

O ročnem pridobivanju gline v starih časih piše dr. Janez 
Bogataj v knjigi Slovensko narodno izročilo, v poglavju o 
pečarstvu. Kako so prišli do gline? Odstranili so od 100 do 150 
centimetrov debelo plast zemlje in ponekod nakopali čisto, 
kvalitetno glino, drugod pa glino slabše kakovosti, pomešano 
s prstjo in peskom. Ta droben pesek je bil sovražnik pečarjev 
in lončarjev. Majhen, droben kamenček premera 1 milimetra 
je lahko uničil končni izdelek, saj je pri končnem žganju 
nabreknil in na tistem mestu je glazura odpadla. Za pridelova
nje gline v prejšnjih časih so zbrali več krepkih fantov, 
voznikov s konjsko vprego, da so nakopali večjo količino gline 
in jo navozili na deponijo, v bližino delavnice, kjer je »zorela« 
vsaj eno leto. Nato je sledilo najtežje delo v tem poklicu. Glino 
so najprej navlažili z vodo, nato pa jo je bilo treba z rokami in 
nogami pregnesti, da je postala prožna in elastična in tako 
uporabna za oblikovanje. To delo so največkrat opravljali 
vajenci. Vajenec, ki je vzdržal to preizkušnjo, je zagotovo 
postal dober in vesten pečar. 



N A S I K R A J I I N U U D J E 21 

Novo no Rogli in v Termah Zreče 
Štirisedežnica na Jurgovem - Hotel za zahtevne goste v zreških termah 

fja Rogli, kjer se je s tridnev-
I brezplačno smuko (od tor-
i do danes) začela smučar-
a sezona, so v soboto, 28. 
ivembra, pričeli z montažo 
ive štirisedežnice na Jurgo-
m. Zahtevno montažo so 
;lno opravili s pomočjo heli-
ipterja, ki je kos pet ton tež-
finu bremenu. 
Nova sedežnica bo začela z 
dnimi prevozi smučarjev naj-
isneje konec prihodnjega ted-
I, ko bodo opravili tehnični 
egled. Zmogljivost prevoza z 
Jnicami na Rogli se bo zaradi 
)ve naložbe, vredne približno 
10 milijonov tolarjev, povečala 
[2.500 na 14.500 smučarjev na 
0. Po besedah Maksa Brečka, 
rektorja Unior Turizma, so le-
5 na Rogli veliko investirali v 
)jekte in naprave, največja pri-
)bitev pa je nova štirisedežni-
1. Del denarja, 100 milijonov 
larjev nepovratnih sredstev, so 
ipeli dobiti od države. Posodo-
11 so parkirne prostore, zgradili, 

dodatni informacijski sistem, 
uredili interni radio in televizij
ski studio, da bi lahko smučarje 
pravočasno obveščali o morebit
ni gneči na posameznih smučiš
čih ali kakšnih dodatnih aktiv
nostih in ponudbah. V letošnji 
zimski sezoni, ki je vnaprej v 
celoti razprodana, so naredili že 
200 tisoč kubikov umetnega 
snega, s katerim smučišča še 
dodatno utrjujejo. 

Konec prejšnjega tedna pa so 
v Termah Zreče pričeli graditi 
hotel, ki naj bi sprejel prve goste 
že v začetku julija prihodnje le
to. Novo zgradbo, merila bo 
6.500 kvadratnih metrov, bodo 
prizidali k obstoječemu Hotelu 
Dobrava in uredili tudi pokrita 
sprehajališča. 

Z naložbo, vredna je približno 
1,2 milijarde tolarjev, bodo pri
dobili 168 ležišč v enoposteljnih 
luksuznih sobah, ki bodo za 
približno štiri kvadratne metre 
presegle običajni standard. Na 
voljo bodo tudi štirje dvoetažni 

apartmaji z lastnimi savnami. V 
hotelu, ki bo klimatiziran, bodo 
v pritličnem delu tudi seminar
ski prostori, kavarna in restavra
cije. Posebnost bo narodna re
stavracija, v kateri bodo nudili 
pestro izbiro domačih jedi. Kot 
poudarja direktorica Term Ma
rija Deu, bodo hotelu pod Po
horjem tudi sicer skušali vtisniti 
videz domačnosti. 

V novem hotelu bo zdravstve
na dejavnost pridobila kar 600 
kvadratnih metrov površin. Se
danja struktura gostov kaže, da 
imajo 13 odstotkov socialnih go
stov, vse ostale storitve pa proda
jo na trgu. Beležijo v povprečju 
93-odstotno zasedenost Hotela 
Dobrava, medtem ko so zdravs
tvene kapaciete za obstoječi ho
tel nekoliko predimenzionirane. 
Z novim hotelom bodo ponud
bo uravnotežili in zaradi dodat
nih kapacitet se nadejajo večje
mu dobičku ravno od zdravstve
nih storitev. 

KSENUA LEKIČ 

Zimska idila je v soboto, še pred uradnim pričetkom zimske sezone, privabila na Roglo 
številne smučarje, ki so se lahko naužili smučanja na Mašinžagi in drugih vzorno urejenih 
smučiščih. Na Jurgovem bo najkasneje do konca prihodnjega tedna pričela obratovati nova 

štirisedežnica, ki lahko v eni uri prepelje 2 tisoč smučarjev. 

Tesna n a v e z a Weisbaupta in šolstva 
Celjsko podjetje Weis-
lupt že tretje šolsko leto 
ideluje s šolami s področja 
rojništva. S Poklicno in 
hniško strojno šolo Celje 
r Fakulteto za strojništvo 
|aribor so preteklo leto so-
felovali na osnovi razpisa 
trokovnih projektov s po-
ročja energetike. Plakete in 
enarne nagrade so najbolj-
m avtorjem podelili v petek 
prostorih Weishaupta. 
Celjska dijaka Boris Petek 
1 Rok Kočnar sta pod men-
)rstvom prof. Igorja Laha 
rejela plaketi in denarno 
agrado za raziskovalno na-
)go Vpliv natančnosti zaje-
lanja prostorske temperatu-
J na porabo goriva. Plakete 
1 denarne nagrade so prejeli 
idi trije mariborski študen

ti; Igor Cergol, Boštjan Ta-
šner in Bojan Martič z men
torjem doc. dr. Nikom Sam
cem za raziskovalno nalogo 
Merjenje emisije in ostalih 
parametrov obratovanja to
plovodnega kotla Stadler RLs 
z oljnim gorilnikom Weis-
haupt WL 20-A. 

V začetku šolskega leta so se 
v Weishauptu z obema šola
ma dogovorili še o novih pro
jektih in raziskovalnih nalo
gah, saj želijo sodelovanje 
dvigniti še na višjo raven. Dr. 
Niko Samec si prizadeva za 
celovite projekte, ki jih je 
možno neposredno aplicirati 
v prakso in nimajo le teoret
skega značaja. Tudi v celjski 
strojni šoli se zavzemajo za 
poglobitev sodelovanja, sicer 
pa je ravnatelj Ludvik Aškerc 

prepričan o uspešnosti te šol-
sko-gospodarske naveze, ki 
omogoča dijakom prvi vpo
gled v prakso, spodbuja učno 
motiviranost in jim pomaga 
pri kristaliziranju želja za na
daljnjo študijsko ali poklicno 
pot. 

Direktor celjskega Weis-
haupta Henrik Dvoršak se 
zavzema za učinkovit pretok 
znanja in strokovnih izku
šenj iz prakse v šolstvo, zato 
sodelujočim dijakom in štu
dentom poleg možnosti la
boratorijskih meritev v pod
jetju nudi vso potrebno naj
novejšo strokovno literaturo, 
saj je nemški Koncern Max 
Weishaupt v samem evrop
skem in svetovnem vrhu go-
rilniške in ogrevalne tehnike 
z visokimi ekološkimi stan

dardi. Podjetje pomaga tudi 
pri opremljanju šolskih labo
ratorijev, preteklo šolsko leto 
so mariborski strojni fakulte
ti podarili Weishauptov oljni 
gorilnik, na katerem so štu
denti opravljali meritve za 
raziskovalno nalogo. Sodelo
vanje je za Celje, ki želi stroj
ništvo, tudi na visokošolski 
ravni, še posebej razvijati, še 
zlasti pomembno. Brez ka
kovostnega sodelovanja gos
podarstva takšen razvoj ne 
bo možen. VČ 

Miklavž v 
Sozit|u 

Sožitje, društvo za pomoč 
duševno prizadetim Šentjur, 
ki slavi 10-letnico dela, pri
pravlja ob tej priložnosti 
manjšo slovesnost. To bodo 
združili z obdaritvijo otrok, ki 
jih bo razveselil Miklavž. Pri
reditev bo jutri, v petek, 4. 
decembra, v hotelu Žonta v 
Šentjurju. Začetek bo ob 17. 
uri. BJ 

Srečanje predvojnih osmošolcev 
Na pobudo Anice Vošnjak s Polzele so se v gostišču pri Trojčkih v Založah pri Polzeli zbrah 

<^Šolci generacije, ki je zadnja tik pred drugo svetovno vojno, končala osnovno šolo. Prišlo je 
'vaindvajset sošolcev, saj nekaterim zdravje ni dopuščalo udeležbe. Na srečanju so se zamudili 
"ozno v večer, saj so se kljub letom naenkrat spet počutili mladi, v 60 letih pa se je nabralo toliko 
f̂iovi za pogovore, da bi se lahko pogovarjali še ure in ure. T. TAVČAR 
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Z a Celje prihodnosti! 
Slišali in brali smo o šte

vilkah, kazalcih in trendih v 
Celju. Nekaj pesimističnih, 
več spodbudnih. Če že prej 
nismo, sedaj gotovo pozna
mo število brezposelnih, ste
čajev, novih delovnih mest. 
Pa naložb, novih objektov, 
komunalnih pridobitev. Ve
liko je bilo govora o Celju 
kot o industrijskem, sejem
skem, kulturnem, športnem 
idr. središču. Veliko obljub. 
Konec koncev te volitve le 
niso čisto običajne. Novoi
zvoljen župan bo mesto po
peljal v novo tisočletje. 

Dolgo že delate in živite v 
Celju. Kako se počutite kot 
Celjan? 

Sem otrok Gaberij in Celja. 
Ponosen sem na zgodovino 
Celja. Sedanji čas doživljam 
zelo čustveno. Veselim se vsa
kega uspeha Celja in ni mi 
vseeno, kadar nam ne gre do
bro. Do nekaj let nazaj sem 
delal predvsem v strokovnih 
institucijah. V politiko sem 
stopil v zrelih letih. Ni mi žal, 
saj čutim, da me večina obča
nov sprejema kot delovnega 
in realnega človeka, ki lahko 
skupaj z njimi zagotovi posto
pen in dolgoročni razvoj Celja. 

V čem vidite posebnosti 
obdobja, ki stoji pred novoi
zvoljenim županom? 

Gotovo prelomi tisočletij v 
človeku zbujajo nekaj rnisticiz-

mov, negotovosti in hkrati no
va upanja. Sicer pa so pomem
bnejša nova globalna gibanja, 
ki zahtevajo nov način uprav
ljanja. To velja tako za podjetja 
kot za občine in države. Potre
ben je pristop dvojne strategije. 
Če se ukvarjaš samo s seda
njostjo ali s preteklostjo, boš 
jutri zagotovo propadel. Po
trebno bo maksimalno izkori
stiti vse sedanje potenciale za 
rešitev trenutnih težav in odpi

rati nove razvojne možnosti, 
hkrati pa preudarno in smelo 
načrtovati jutri. Občine prihod
nosti morajo razmišljati in rav
nati kot podjetja. Vedeti mora
jo, kdo so, kaj hočejo, katere so 
ali bodo njihove konkurenčne 
prednosti. 

In kdo je Celje? Kakšne so 
njegove konkurenčne pred
nosti? 

Bogato zgodovinsko dediš
čino našega srednjeevropske

ga mesta Celjani dobro poz
namo in smo nanjo ponosni. 
A enako pomembno kot naša 
preteklost sta za samozavest 
in identiteto mesta in njego
vih prebivalcev pomembni 

Ali veste, da se je v tem 
obdobju razveselilo 409 dru
žin, ki so se vselile v nova 
stanovanja? Po številu novih 
stanovanj smo prvi v državi. 

njegova sedanjost in prihod
nost. Naše konkurenčne 
prednosti so številne: sejem
sko področje, orodjarstvo, 
grafika, šport, kultura, smo 
trgovsko središče idr. O tem 
je bilo že vehko povedanega. 
Tu ne smemo zastati. Kdor ne 
gre naprej, zaostaja. V pri
hodnje moramo še bolj izko
ristiti svoj geostrateški polo
žaj in se razviti v pravo središ
če regije oz. pokrajine. 

Kako? 
Če veš, kaj hočeš, si korak 

pred drugimi. Lahko postav
ljaš temelje novih oblik po
vezovanja po svoji meri in v 
skladu z lastnimi vitalnimi 
interesi. Celje je že sedaj na 
več področjih močno regij
sko središče: uprava, 
zdravstvo, šolstvo - še pose
bej z razvojem visokega 
šolstva idr. Z ustanovitvijo 
razvojne agencije z jasno 
razvojno vizijo in strategijo 
se bo celjsko gospodarstvo 
še laže in smelejše vključe

valo v državne in evropske 
projekte. Zakaj ne bi razmiš
ljali tudi o znanstveno-razi-
skovalnem centru oziroma 
inštitutu kot podpori gospo
darstvu, o regijski turistični 
agenciji, o sedežu škofije, o 
medijskem centru... Možno
sti je ogromno, pa tudi volje 
ne manjka. 

Ne očitam vam, da ste z 
doseženim zadovoljni, a 
Celju vseeno nekaj manj
ka? 

Doseženega v Celju in raz
položenja občanov ne oce
njujem z dnevnimi političnimi 
merili ali predvolilnimi izjava
mi. Preprosto se veselim pre
mikov, ki smo jim priča v 
Celju. Res pa je, da ima Celje 
dobre razvojne možnosti. Tu 
je moje zadovoljstvo. Kaj 
manjka? Prepričan sem, da 
predvsem bolj čvrsta, organi
zirana povezanost ustvarjal
nih posameznikov, profesio
nalnih skupin, strokovnih in
stitucij, političnih strank na 

Ali veste, da se je stopnja 
brezposelnosti zmanjšala iz 
21,5 % na 20 ,0 %? Porast 
novih delovnih mest se po
večuje? 

skupnem imenovalcu - a to je 
razvojna strategija Celja v 
slovenskem in predvsem 
srednjeevropskem prostoru. 
Če bomo povezani na tej os
novi, bomo imeli v rokah 
prave adute. Lažje bomo pri-
tisnih tudi na banke in drža
vo. 

Ali je Celje zanimivo za 
mlade, za prihajajočo inteli
genco? 

J e . In bo vedno bolj. i 
moramo zagotoviti, drugam, 
Celje nima prihodnosti. Če s, 
tega ne bi zavedali, ne bi ̂ , 
doslej toliko vlagali v šolstvi 
in druge dejavnosti v zvezi 
mladimi. Že vrsto let uspešnj 
potekajo raziskovalni proje| 
ti Mladi za Celje. Kmalu bom, 
odprli mladinski center. Tre 
nutno se na visokošolskeu 
študiju v Celju izobražuje % 

Ali veste, da se je v šolj 
tvo investiralo skupno 3,; 
mil i jarde in smo s tet 
med najuspešnejš imi v di, 
žavi? 

študentov. Zavedam pa se, t 
je za dobro perspektivo ml;' 
dih izobražencev pomembmi 
zdravo gospodarstvo. Tudi tu 
gredo stvari na bolje. 

Na državni ravni se velik 
govori o Evropi. Ali je lahk 
Celje v njej prepoznavno? ' 

Celje je že od nekdaj : 
Evropi in prepričan sem, di 
bo v njej vedno imelo svoj; 
mesto. Kako prepoznavn 
bo, je odvisno predvsem o 
nas. Plagiati navadno niso cf' 
njeni, prav tako niso poseb 

Ali veste, da smo zagotovi 
li 7,5 milijard državnih \h 
ganj v vse tri priključke n 
avtocesto in obnovo Mari 
borske ceste? 

opažene solo akcije posa 
meznih akterjev. Tu pa srn 
zoper pri povezovanju] 
Razmišljati moramo o stra, 
teških zavezništvih, stratei' 
kih omrežjih in drugih obl 
kah sodobnega povezov. 
nja. 

Spoštovane volivke in volivci! 
če kdaj, potem na lokalnih volitvah velja: kakor bomo volili, 
tako bomo živeli. Zato si vzemite čas in dobro premislite, kdo 
pri vas kaj zna in zmore, komu lahko zaupate in s kom bi radi 
delili prihodnje uspehe. V Liberalni demokraciji Slovenije 
smo dobro premislili in izbrali za Celje najboljšega kandidata 

-Jožeta Zimska. Janez Drnovšek.LDS 

Spoštovane voiivice iii 
vol ivci občine Laško: 

22. decembra ste zame rekli A, 6. novembra dodajte še BI 

Jože Rajh, eden izmed 
dveh kandidatov za žu
pana v občini Laško, 
misli iz naslova dodaja: 

»Spoštovane volivke in 
volivci občine Laško! 
Hvala za izkazano zaupa
nje V prvem krogu volitev 
za župana občine Laško v 
naslednjih štirih letih. In 
če ste takrat s tem posta
vili »i« brez pike, mu na 
Milavževo nedeljo, 6. de
cembra, dodajte še piko! 
Zaupajte mi toliko glasov, 
da bo dovolj za zmago. 
Ta me ne bo omamila, 
ampak spodbudila k de
lu, saj sem 

MOŽ BESEDE in 
MOŽ DEJANJ! 
Sem za sodobno, gos

podarsko močno, urejeno 
in prijazno občino Laško! 

Po volitvah 22. novem
bra in doseženem rezul
tatu imam podporo veči
ne strank, podjetij in tudi 

vašo večino. Krog simpa-
tizerjev se širi in upam, 
da bo v nedeljo dovolj 
močen za zmago! 

Vsi, ki mi boste dali 
podporo, tudi zagotavlja
te, da bom vse, kar imam 
v programu za naše skup
no dobro, tudi uresničil« 

Delovni program kan
didata za župana občine 
Laško Jožeta Raj ha je 
usmerjen v naslednja 
področja: 
KOMUNALNO 
PODROČJE 
VZGOJA OTROK 
SKRB ZA MLADINO 
SKRB ZA STAREJŠE 
OBČANE 
KULTURA 
TURIZEM IN 
ZDRAVILIŠČA 
OBRTNA CONA IN 
TRŽNICA 

Jože Rajh: »Sem člo
vek dejanj! Zato v svo
jem programu ne dajem 

praznih obljub. Kot dol
goletni Laščan, aktiven 
gospodarstvenik in javni 
delavec ter poznavalec 
razmer v naših krajih se 
zavedam, da je treba še 
marsikaj postoriti, da 
postanemo sodobna, 
gospodarsko močna, 
urejena in prijazna obči
na. Skrbno sem izbral 
vsa tista področja, ki jih 
moramo v občini Laško 
skupno rešiti in začeti 
čimprej ukrepati. Trdno 
verjamem, da lahko od
ločno in vztrajno, pred
vsem pa v sodelovanju z 
vsemi vami, kot župan 
uresničim svoje načrte 
in program, ki sem ga 
vam V razhčnih oblikah 
in priložnostih že pred
stavil. Da ne govorim »v 
prazno« pa potrjujejo 
moje povezave z moč
nim delom gospodars
tva naše občine in re

zultati mojega doseda
njega dela. 

Zagotavljam vam, da 
bom aktiven in odločen 
župan, vreden vašega 
zaupanja. V svojem pro
gramu ne obljubljam pre
več. Vse, kar sem oblju
bil, pa bom uresriičil, saj 
sem mož dejanj. Če verja
mete mojemu programu 
in se z njim strinjate, to 
potrdite z vašim oddanim 
glasom za mojo izvolitev 
za župana na volitvah 6. 
decembra 1998!« 

Volivke in volivci občine Laško, s svojimi glasovi poskrbite, da boste na Miklavževo nedeljo dobili lepo darilo, 
dobrega župana, moža besede in moža dejanj. Darilo za srečno pot Laškega v tretje tisočletje! 
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/dša varnost je naša skrb 
Varnost Celje je ena največjih družb za varovanje premoženja in edina s celovito ponudbo v Celju ' 9 B H | 

Varnos t Ce l je j e b i l a u s t a n o v l j e n a 

ed o s e m n a j s t i m i le t i v o k v i r u d e l o v -

o r g a n i z a c i j e V a r n o s t L j u b l j a n a in j e 

va o r g a n i z a c i j a , k i j e p r e b i v a l c e m 

Ijske r e g i j e z a g o t a v l j a l a s t o r i t v e v a 

ljanja o s e b in p r e m o ž e n j a . 

'izično varovanje z varnostniki je bila 
;ačetku primarna dejavnost. Z osamos-
jitvijo Slovenije je Varnost Celje posta-
samostojno podjetje in je v kasnejših 
stopkih lastninjenja večinski delež 
upala delniški družbi Sintal, ki je krov-
ipodjetje koncema Sintal. Na ta način 
si po mnenju direktorice Varnosti 

Ije P o l o n e S e n i c a , zagotovili večje 
!vilo strokovnjakov, razvoj in širitev 
)ritev ter tržišča po vsej Sloveniji. 
V i s o k i s t a n d a r d i 

s t o r i t e v 
azvoj varnostne tehnike je vse bolj 
podrivalo fizično varovanje in danes 
Varnosti Celje storitve izvajajo v 
ladu s standardom kakovosti ISO 
01, ki ga je Sintal prejel lani. 
'redvsem so prepričljivi ključni kazalci 
pesnega poslovanja: v koncernu Sintal 

redno zaposlenih preko 600 delavcev, v 
celjski Varnosti 100, v koncernu več kot 
2000 fizično-tehnično varovanih objek
tov, v Celju 300, preko 150 fizično varo
vanih objektov oziroma v Celju 24, prav 
tako zagotavlja Varnost Celje celovito 
ponudbo storitev. 

C e l o v i t o s t 
p o n u d b e 

F i z i č n o - t e h n i č n o v a r o v a n j e je kombi 
nacija varovanja z varnostnimi sistemi 
ki v primeru alarma preko tele-
fonske linije posredujejo 
signal v informativ-
no-operativni 
center, in fizič
ne interven
cije v pri
meru alar
ma. 

P r o j e k t i r a 

n j e , m o n t a ž o 

in s e r v i s i r a n j e 

v a r n o s t n i h s i s te 

m o v opravijo stro
kovnjaki, pri čemer 
za redno in servisno 

vzdrževanje skrbi 24 ur posebna servi
sna skupina. 

F i z i č n o v a r o v a n j e predstavlja 8 ali 24 
urno receptorsko varnostno službo. Naj
pogosteje se izvaja fizično varovanje na 
objektih posebnega pomena in, kjer se 
zahteva stalna prisotnost varnostnika. 

P r o t i p o ž a r n o v a r o v a n j e je prav tako 
kombinacija tehničnega in fizičnega va
rovanja: tehnično v smislu varovanja s 
protipožarnim sistemom, fizično pa v 
obliki požarne intervencije. 

P r e v o z in s p r e m s t v o g o t o v i n e ter dra
gocenih predmetov opravljajo 

v Varnosti Celje s pose-
^ bej prirejenim vo

zilom v sprem
stvu dveh ali 

več oboro-
ž e n i h 
sprem-
1 j e v a 1 -

cev. Vo
zilo ima 

vgrajen tre-

zor, daljinsko blokado in satelitsko 
spremljanje trenutne lokacije avtomobila 
iz informativno-operativnega centra. 

M o b i l n i s e r v i s g a s i l n i h a p a r a t o v 
opravljajo s posebej opremljenim vozi
lom, s pomočjo katerega servisirajo 
gasilne aparate pri naročniku. 

V a r o v a n j e p r i r e d i t e v predstavlja va
rovanje vseh vrst prireditev v obliki 
redarske službe. Za slavnostne prilož
nosti so delavci Varnosti Celje na željo 
naročnika posebej primerno urejeni, ta
ko da ne dajejo gostom vtisa nadzora, 
ampak vtis varnosti. Tudi za varovanje 
prireditev imajo specialno vozilo, ki 
omogoča video-nadzor in elektronski 
sistem pristopne kontrole. 

P r o d a j a n a p r a v i n z a š č i t a z a v a r o 
v a n j e zajema okvir protivlomnih in 
protiropnih ter protipožarnih siste
mov, video sisteme, sisteme pristopne 
kontrole in evidence delovnega časa, 
sisteme za zaznavanje nevarnih plinov 
ter mehansko zaščito. V to vrsto stori
tev sodijo še gasilni aparati in trezorji. 
mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmEP 

Vsem uporabnikom naših sforifev želimo 
vesele praznike in SREČNO NOVO LETO 1999! 

VARNOST Celje d.d,, Miklošičeva 1, Celje, Tel.: 063/443 484, 443 485, Fax: 063/441 037 

Vaša varnost naj bo naša skrb tudi v letu 1999! 

STANOVANJSKI SKLAD OBČINE CELJE 
Trg celjskih knezov 8, Cel je , na podlagi sk lepa Mes tnega sveta Mes tne obč ine Celje 

o prodaji poslovnih prostorov, last Mes tne obč ine Celje 

objavlja 

p r o d a j o p o s l o v n i h p r o s t o r o v i n g a r a ž 
z z b i r a n j e m p i s n i h p o n u d b 

Predmet prodaje so: 
L Poslovni prostor 

1. Ces ta na Ostrožno 8 5 , Celje - poslovni 
prostor v pritličju v izmeri 8 6 , 8 4 s 
pripadajočim funkcionalnim zemljiščem -

na jn iž ja p r o d a j n a c e n a j e 
8 . 7 9 5 . 9 8 0 , 0 0 SIT; 

11. Garaže 
1. Na zelenici 6 , Celje, v izmeri 2 0 , 2 4 m^ 

na jn iž ja p r o d a j n a c e n a j e 
1 . 4 2 5 . 3 5 9 , 0 0 SIT, 

2. Na zelenici 10 , Celje, v izmeri 1 3 , 6 0 m^ 
na jn iž ja p r o d a j n a c e n a j e 

9 6 2 . 9 3 3 , 0 0 SIT, 
3. Nušičeva 8 , Celje, v izmeri 1 2 , 3 7 m^ 

na jn iž ja p r o d a j n a c e n a j e 
8 5 8 . 0 6 6 , 0 0 SIT, 

4. Gregorčičeva 2 , Celje 
-dve garaži v izmeri 1 2 , 9 3 m^ 

najn iž ja p r o d a j n a c e n a j e 
8 2 8 . 8 8 4 , 0 0 SIT, 

-dve garaži v izmeri 1 1 , 5 0 m^ 
na jn iž ja p r o d a j n a c e n a j e 

7 3 7 . 2 2 1 , 0 0 SIT. 

IILGaraže so obremenjene z najemnim razmerjem. 
iV.ProdajalI bomo po načelu 

»videno - kupljeno«. 
jPogoji zbiranja ponudb 

f^onudbe na podlagi razpisa lahko pošljejo fizične 
Osebe, ki predložijo potrdilo o slovenskem držav
ljanstvu, in pravne osebe , ki s o registrirane in ima-
io sedež v R Sloveniji. V primeru, da je ponudnik 
lajemnik konkretne garaže ali kakšnega drugega 
Poslovnega prostora ali garaže, last Mestne obči-
le Celje, mora ponudbi priložiti dokazilo o plača
nih obveznostih iz naslova najemnega razmerja. 

ronudbe je potrebno poslati priporočeno ali vro-
piti o sebno na naslov Stanovanjski sklad občine 

Celje, Trg celjskih knezov 8, Celje, v zapečate
ni kuverti z oznako »Ponudba za nakup poslov
nega prostora oz. garaže«. 

R o k za zb i r an je ponudb j e do vk l jučno 
1 5 . 1 2 . 1 9 9 8 . Vsak ponudnik mora pred zaklju
čenim rokom za oddajo ponudbe položiti varšči
no v višini 10 % od najnižje prodajne c e n e na 
žiro račun Stanovanjskega sklada občine Celje 
št. 5 0 7 0 0 - 6 5 2 - 2 5 5 0 5 . Plačana varščina bo iz
branemu ponudniku vračunana v ceno , drugim 
pa bo brez obresti vrnjena v 5 dneh. 

Pisna ponudba mora vsebovati naslov kupca, po
nujeni znesek, plačilne pogoje, potrdilo o držav
ljanstvu za fizično osebo oz. originalni izpisek iz 
sodnega registra, s katerim pravna oseba izkaže 
sedež v R Sloveniji, in potrdilo o plačani varščini. 

Odpiranje pisnih ponudb bo 1 8 . 1 2 . 1 9 9 8 ob 
11.uri na Stanovanjskem skladu občine Celje, 
Trg celjskih knezov 8, Celje. 

Najemniki garaž imajo ob izpolnjevanju pogojev 
razpisa predkupno pravico. 

O tem, kdo je najugodnejši ponudnik, bodo po
nudniki, ki na odpiranju ponudb ne bodo prisot
ni, obveščeni v 5 dneh po odpiranju. Izbran bo 
tisti ponudnik, ki ponudi najvišjo ceno , pri enaki 
ceni pa tisti, ki ponudi najkrajši rok plačila celot
ne kupnine. Ta rok ne sme biti daljši kot 3 0 dni. 

Izročitev nepremičnine in prenos lastništva se 
opravi po popolnem plačilu kupnine in stroškov. 

Prometni davek in druge stroške v zvezi z naku
pom in prenosom lastništva plača kupec. 

Vse druge informacije se dobijo na zg. navede
nem naslovu vsak dan od 8. do 11.ure, tel. 0 6 3 / 
4 8 1 - 5 1 1 , fax.: 0 6 3 / 4 8 1 - 5 1 2 , kontaktne osebe : 
Arnuš Janko, Hren Tatjana in Klukej Danica. Og
led poslovnih prostorov je mogoč po dogovoru. 

STANOVANJSKI SKLAD 
OBČINE C E L J E 
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Bilo ie težko, bilo ie lepo 
Po petdesetih letih skup

nega življenja sta si Ivana in 
Anton Polutnik iz Celja po
novno nataknila zlata prsta
na. Zlatoporočenca, ki živi
ta visoko v stolpnici na Ka-
juhovi ulici, smo ondan obi
skali in prisluhnili njuni 
življenjski zgodbi. 

Segli smo še globlje v zgo
dovino, v čas, ko se je na 
majhni kmetiji na Kalobju ro
dil Anton Polutnik, eden iz
med šestih otrok, ki so zelo 
zgodaj spoznali, da je treba 
močno garati, če hočeš iz krpi
ce zemlje izvleči toliko, da se 
izogneš lakoti. Ivana je rasla v 
družini, ki je živela v najem-
niškem stanovanju v središču 
Šentjurja, in kjer je bila mati 
edina, ki je s skromno preživ
nino in priložnostnim delom 
spravila do kruha šestero 
otrok, dva od osmih, ki so se 
rodili, sta umrla v rosnih letih. 

Ko se je odtrgal od domače 
kmetije, si je Tone, v letih od 
1939 do 1942, služil kruh v 
majhni zasebni mlekarni in 
med opravki po Šentjurju več
krat srečeval Ivano in se vanjo 
zagledal. Dekle mu je bilo všeč, 
a pravega koraka takrat še ni 
storil. Ko so ga mobilizirali v 
nemško vojsko, pa se je le oju-
načil, da je Ivani pisal. Potem so 
v obe smeri potovala pisma, ki 
jih je Ivana prebirala po tem, ko 
se je vrnila iz Celja, kjer se je 
kot šivilja spopadala s trdo 
dnevno normo v tovarni Toper. 

Po vrnitvi iz vojske sta se 
Tone in Ivana pogosteje sreče

vala v Celju, kjer se je Tone 
zaposlil v eni izmed delavnic 
lesnega obrata, kasnejšega 
podjetja LIK Savinja, to pa je 
bilo obdobje, ko se je med 
mladima stkala trdnejša vez, 
tako močna, da ju je zadnjega 
oktobra v letu 1948 pripeljala 
do celjskega občinskega mati
čarja in pred cerkveni oltar. 

Sprva sta stanovala vsak za
se, potem sta prišla do prvega 
skupnega družinskega gnezda 
v Medlogu, kjer sta v majhnem 
stanovanju živela pet let, v tem 
času pa sta se jima rodili hčerki 
Ana in Marjana. Ob dveh majh
nih otrocih ni šlo drugače, kot 
da je Ivana pustila službo v 
Topru in se posvetila gospo
dinjstvu in vzgoji otrok, zraven 
pa neumorno šivala oblačila za 
vso družino in kakšen dinar 
spravila v žep, ko je šivala za 
druge. Polutnikova sta imela v 
najemu kos zemlje in na tem 
vrtičku sta pridelovala hrano, 
zlasti je na zemlji rad delal 
Tone. Razmere so pripeljale do 
tega, da se je morala družina 
izseliti iz stanovanja v Medlo
gu, novi dom pa je postalo 
skromno in vlažno stanovanje 
v stari sušilnici na Lavi, ki jima 
ga je na svojem posestvu ponu
dil kmet Strenčan. To obdobje 
je zaznamovano s težkim de
lom. Tone je dopoldne delal v 
lesnem obratu, popoldne pa na 
Strenčanovi kmetiji in samo 
trdo delo je družino reševalo v 
nenehni borbi za preživetje, za 
šolanje hčerk, ki sta obiskovali 
osnovno šolo na Dečkovi cesti 
in nato srednjo trgovsko šolo 
oziroma učiteljišče. Sreča se 

jima je nasmehnila leta 1972, 
ko je Franc, delavec LIK Savi
nja, dobil prostorno stanova
nje v stolpnici na Trubarjevi 
ulici, kjer sta še danes. Vmes se 
je Ivana ponovno zaposhla, to
krat kot snažilka v osnovni šoli 
na Dečkovi cesti. Na življenje v 
stolpnici se je Anton težko na
vadil, željo po stiku z zemljo si 
je tešil s tem, ko je vrtnaril na 
kosu najete zemlje v Medlogu, 
tako pridelane povrtnine pa so 
bile še kako dobrodošle v 
skromnem družinskem prora
čunu. 

Po osemindvajsetih letih de
la v LIK Savinja se je Tone 
upokojil, upokojenka je posta
la tudi Ivana, hčerki sta končali 
srednjo šolo, se zaposlili in 
poročili ter šli vsaka na svoje. 
Zdaj sta sama in v skromnosti, 
ki sta je vajena, pogrešata edi-

nole zdravja. »Če vse življenje 
garaš in se neprestano boriš za 
preživetje, se to na stara leta 
pozna,« je pripomnila Ivana, 
Anton pa dodal: »Za delo si bil 
včasih res slabo plačan, a se ga 
je dalo dobiti. Danes je huje, 
ker za mlade ni dela, delo pa je 
edini pravi recept za dostojno 
življenje.« 

Zdaj, ko sta izpregla, si pri
voščita sprehode v naravo, se 
razveselita obiskov hčerk, ze
tov in treh vnukinj, med kate
rimi bo najstarejša kmalu za
zibala pravnuka. In tako se 
življenje, ki sta ga Ivana in 
Anton Polutnik pred petdese
timi leti skupaj zasadila, na
daljuje z novimi rodovi in no
vimi radostmi, vsak nov dogo
dek pa prepletajo spomini na 
težke, a kljub temu lepe čase. 

MARJELA AGREŽ Zlatoporočenca Ivana in Anton Polutnik. 

Človek, ki je bil trikrat begunec 
Zlatoporočenca z Blagovne sta rada obiskovala Posočje - Večno hrepenenje Etbina Dreščka po primorski zemlji 

Etbin Drešček, ki je odraš
čal na Primorskem, je moral 
v begunstvo kar trikrat. Naj
prej zaradi smrti, ki je kosila 
na soški fronti, pozneje zara
di fašističnega ter še nacistič
nega nasilja. Vedno je hrepe
nel po primorski zemlji. 

Posočju zgodovina z najhuj
šimi preizkušnjami zares ne 
prizanaša. Vojne, raznarodo

vanje, rušilni potresi... Etbin 
Drešček se je rodil v Livku nad 
Kobaridom v letu, ko je iz
bruhnilo, prvo svetovno kla
nje, ki je v tistih krajih zahte
valo milijon življenj vseh mo
gočih narodnosti. Skupaj z 
mamo sta. morala v begunstvo 
v bližnji Breginj. Tam je ma
ma umrla, oče pa je bil v 
tistem času v Italiji zaprt zara
di slovenstva. Mali Etbin je bil 
nekaj časa brez staršev, oče pa 
se je po vrnitvi spet poročil. 

Ko je orožje v Posočju utih
nilo, je prišlo do nasilja nad 
zavednimi Slovenci, ki so bili 
pod fašistično Italijo. Etbinov 
oče, ki se je vedno ponašal da 
je bil ministrant goriškega 
slavčka Simona Gregorčiča, je 
bil med tistimi, ki niso hoteli 
kloniti. Zato se je morala dru
žina leta 1927 umakniti v kra
ljevino Jugoslavijo. 

Na tej strani krivične meje je 
Etbinov oče kupil kmetijo pod 
Sv. Rozalijo, v Zlatečah pri 
Šentjurju. V družini je bilo 
sedem otrok, zato je moral 
Etbin kmalu za pastirja v okoli
co Sevnice. Tam se je pozneje 
izučil za peka. Spomin na voj
no je bil še vedno živ, vendar je 
grozila nova katastrofa, druga 
svetovna vojna. Dreščkove, ki 

so bili primorski begunci, so 
nacisti izgnali na Hrvaško, kjer 
so preživeli štiri leta vojne. Ko 
so se vrnili, so našli pod Roza
lijo prazen dom. 

Usodna polnocnica 
Etbin Drešček je po končani 

vojni začel iskati službo. Bilo 
je hudo pomanjkanje, tudi mo
ke ni bilo, zato je moral name
sto v pekarno v železarno Što
re. Kmalu po vojni, ko se je 
družba vračala od božične pol-
nočnice, je prvič srečal Reziko 
iz sosednje Goričice. Po trilet
nem poznanstvu sta se poroči
la. Njun prvorojenec se je rodil 
prav na prvo obletnico poroke, 
pozneje še dva otroka. Terezija 
Drešček, ki je prej delala kot 
administratorka krajevnega 
ljudskega odbora Blagovna, se 
je povsem posvetila družini. 
Potem ko so v Štorah odprli 
pekarno, se je Etbin Drešček 
preselil iz železarne na primer
nejše delovno mesto. 

Mlada družina se je leta 
1954 preselila v dom, ki sta si 
ga današnja zlatoporočenca 
postavila v Goričici. Terezija 
je iskala po uradih potrebne 
listine, skrbela za delavce, ki 
so gradili njuno družinsko 
gnezdo, ter še pomagala na 

kmetiji svojih staršev. Etb' 
se je 18 let vozil v službo 
kolesom, nato nekaj let z m, 
pedom ter nazadnje s fičkof 
Zadnja leta je bil v pekarn 
direktor. 

Družina se je preživljala 
eno samo plačo, zato so žive 
skromno. Dreščkova sta i! 
najbolj veselila otrok, ki s 
jim pomagala tudi pri šolan] 
na fakultetah. Najstaref 
Marjan je postal živinozdrai 
nik, Slavica ekonomistki 
Zinka profesorica geografiji 
Med najslovesnejšimi dri 
žinskimi trenutki je bil 
praznovanje zlate poroki 
pred nekaj dnevi. 

Na dan zlatoporočne[ 
slavja so se v Goričici zhn 
skupaj z obema pričama, 1 
sta spremljali Dreškova pre 
oltarjem že pred pol stoletj 
Tako je prišla s celjskega O' 
trožnega njena sestra Marii 
Irmančnik ter iz Medloi 
Franjo Drešček. Najprej > 
odšli k matičarju v Ipavčev 
hišo, nato v šentjursko ce 
kev, z veseljem pa so nadalji' 
vali na turistični kmetiji 
Straži na Gori. Med štirides' 
timi svati so ju zelo lepo poč 
stili tudi njuni štirje vnuki. 

BRANE JERANK 

Se vedno dobrega zdravja 
Mrzel sobotni jesenski 

dan je Matkovim, po domače 
Kisovarjevim iz Stopnika, 
ogrel praznik njihovih star
šev. 77-letni Jožef in njegova 
osem let mlajša Ivana sta 
praznovala 50-letnico skup
nega življenja. 

Jožef se je rodil na Vrheh 
nad Trbovljami kot enajsti iz
med petnajstih otrok. Že s 
petnajstimi leti je odšel delat v 
kamnolom Trbovlje, po dveh 
letih pa v rudnik Zagorje. 
Okusil je strahote vojne, saj je 
bil kurir vse do konca vojne, 
potem pa odšel na služenje 

vojaškega roka. Njegova dru
žina se je razkropila po svetu, 
doma je ostal samo najmlajši 
brat, ki ga še sedaj z ženo rada 
obiskujeta. Tudi Ivana, ki se je 
rodila v Stopniku pri Vran
skem na kmetiji, kjer jubilan
ta še sedaj živita, izhaja iz 
številne družine. Že zelo zgo
daj je morala oditi k teti na 
hribovsko kmetijo, kjer je 
morala pridno delati, da se je 
preživela. 

Spoznala sta se, ko je bilo 
Ivani 18 let, leto pozneje pa sta 
se na Gomilskem vzela. Na 
kmetiji ju . je čalliLalo mnogo 

dela, saj ni bilo niti ceste, ne 
vode in ne elektrike. Imata štiri 
otroke: Ivanko, Jožeta, Jureta 
in Manjo. Vsi so preskrbljeni, 
kmetijo pa je prevzel sin Jure 
in tako nadaljuje tradicijo 
kmečke Kisovarjeve domačije. 
Zlatoporočenca imata že 11 
vnukov in pravnukinjo, vsi pa 
radi prihajajo domov. 

Civilni obred zlate poroke 
je bil v poročni sobi gostišča 
Filač na Vranskem, opravil ga 
je Franc Sušnik, cerkvenega 
pa v taborski cerkvi dekan 
Leopold Selčan. 

T TAVČAR 
Terezija in Etbin Drešček iz Goričice pri Šentjurju na zlati poroki. Skupaj z Marijo Irmai^^ 

nik in Pranjem Dreščkom, ki sta bila njuni priči že pred pol stoletja. 



25 

Polka proti f lamenku 
V 3. krogu rokometne Lige prvakov bo Celje Pivovarna Laško gostila Portland San Antonio - Španska moštva so Celjanom po meri 

v kolikšni meri se bodo na-
jpi reprezentance odrazili v 
p celjskih pivovarjev, bo 
lano šele na tekmi sami. V 
lUbu zatrjujejo, da kakšnih 
isebnih posledic po dobri 
pedstavi, a žal pirovi zmagi 
jd Hrvaško, najbrž ne gre 
jčakovati. Obžalovanja vred-
\ priložnosti, ki pa profesio-
ijcem ne bi smela puščati 
ijnejših sledi. 

Pravzaprav jo je »skupila« tudi 
goslovanska reprezentanca s 
trbičem, Peričem in Štefanovi
mi. Dvakrat je morala priznati 
lemoč Švedom. Zadovoljen se 
po makedonski zmagi nad 

ilijo lahko vrnil le Manaskov, 
je Azzurom skupno nasul kar 
I golov. 

Vzdušje na nivoju 
Razpoloženje pri Celjanih pred 
idaljevanjem lige prvakov pa ni-
ikor ni slabo. Celjani se na nov 
roboj s klubom iz Pamplone -
avnega mesta pokrajine Navarra 
pripravljajo, kot na vse druge, 
'prav dobro znani »mož«, ki se 
,d hvali z močjo svojega teniške-

a servisa, preko medijev išče te-
ave in kot kaže, bodo te kaj 
tnalu tu. »V tem trenutku je naša 
iba le 10-dnevni izostanek skup-
ih priprav, k sreči pa se je vseh 11 
.'prezentantov vrnilo nepoško-
ovanih. Spremljal sem slovensko 
trano vrsto in lahko sem zado-
oljen s trenutno formo celjskih 
!ralcev. San Antoniu forma pada. 
idel sem zadnjih nekaj tekem, 
0 nekakšnem točkovanju EHF 

Vrstni red v skupini D po 2. 
irogu: CPL 4 (+21), Goteborg 
1 (-7), Pordand San Antonio 2 
^ , Kovopetrol O (-12). 

so pred nami,« je razložil trener 
bd Hasanefendič, ki sicer meni, 
laje sobotni nasprotnik močnejši 
1 dosedanjih dveh. Portland v 
»mačem prvenstvu ni zmagal že 
a meseca (nazadnje je v gosteh 
pravil Cangas z 29:28). Na pr-
istveni lestvici je sicer tretji 
arcelona ima 7 točk naskoka, 
iSko pred njim pa je lanski nas-
Dtnik pivovarjev Ademar Leon). 
anci bodo v Golovcu brž ko ne 
igrali s formacijo 6-0, kar je 

'orda priložnost za »topničarje« 
''Pa Pajovič, Puc in Manaskov. »So 
'Pični predstavniki španske roko-
'letne šole. Podobno je bilo pred 

leti s Teko, toda z njimi imamo 
pozitivno tradicijo, ki jo pred pol
no dvorano vsekakor želimo na
daljevati,« je menil kapetan Uroš 
Šerbec. San Antonio je skupek 
izvrstnih in nevarnih posamezni
kov, skupno imajo kar 4 naslove 
evropskih prvakov. »Znani so po 
tem, da hitro prehajajo iz obram
be v protinapad,« je še dopolnil 
vratar Dejan Peric, ki je tudi pre
pričan v velik motiv svojih soigral
cev, tekma pa bo po njegovem 
kakovostna in hkrati nova prilož
nost za dozorevanje ekipe. 

Prvič zares 
San Antonio sodi med ekipe, 

ki so se v špansko rokometno 
zgodovino vpisale šele v zad
njem obdobju. Čeprav so člani 
elitne domače lige v glavnem že 

od leta 1972 (v razdobju 1993-95 
so bili drugoligaši), so si šele z 
lanskim 2. mestom odprii pot v 
Evropo (1996/97 9. mesto, 1995/ 
96 11. mesto). K temu je najbolj 

Tekmo sodita Slovaka Jan 
Rudinsky in Ladislav Pod-
lucky, delegat pa je Nemec 
VVilli Hackl. 

pripomogel ruski dvometraš 
in reprezentant Oleg Kisselev (31 

let, levi zunanji), v klub pa so 
letos pripeljali še domače repre-
zentante losa Olallo (prišel iz 
Bidasoe), Fernanda Berbeita 
(Barcelona) in Raula Bartolomea 
(40-kratni ml. repr.) ter vratarja 
danske izbrane vrste Petra Nor-
kilta, ki skupaj z Romunom Ale-
xandrom Buliganom tvorita ene
ga najmočnejših vratarskih tan-
demov na svetu. Za Portland na
stopajo še novopečeni reprezen
tant Oscar Mainer, Alvaro Jaure-
gui, Inaki Elizondo, Chechu Vil-
laldea, Alberto Martin, Eduardo 
Perez, Martin Ambros in Xabier 
Errekondo (10 repr. nast.). Tre
ner je Zupo Equisoain, pomoč
nik pa Patxi Lezaun. 

Španci bodo v Celje dopoto-
vali danes popoldne. Namešče
ni bodo v laškem hotelu Hum, 
v Golovcu pa bodo v petek 
popoldne in soboto dopoldne 
opravili lažja treninga. Med 
njihovim gostovanjem jim bo
do omogočili ogled mesta in 
jih seznanili z znamenitostmi. 

Portland San Antonio je v 
predkrogu LP izločil ekipo Initia 
Hasselt (37:17, 31:16), v 1. krogu 
LP izgubil z Goteborgom 
(25:33), v drugem pa premagal 
Kovopetrol (28:22). 

Roman Pungartnik - njegovih 15 golov v dveh tekmah s Hrvaško ni zadostovalo za potovanje v Egipt. Novo priložnost proti 
Špancem bo zagotovo bolje »unovčil«. 

Portland San Antonio 

BRSKAMO PO ARHIVU 

Novembra 1982 so se v dvorani Golovec zbrali »silaki« iz vse Jugoslavije ter izbrali 
bodybmlderska Miss in Mistra, ki sta se s tem naslovom leto dni lahko ponašala od Triglava do 

Gevgelije. 

REKLI SO 
Vlado Privšek, direktor RK 

CPL: »Verjamem, da bo dvorana 
Golovec v soboto polna. Španski 
podprvak je premagljiv, mi pa 
bomo pripravili pravo rokomet
no prireditev, po kateri bi naš 
saldo točk morali obogatiti z no
vim parom. S predprodajo vstop
nic smo pričeli v ponedeljek, za 
nje pa je veliko zanimanja.« 

Andrej Šušterič, predsednik 
UO RK CPL: »Najbolj smo se 
bali reprezentančnih nastopov 
in morebitnih poškodb naših 
igralcev. San Antonia se ne bo
jim in verjamem v našo zmago.«. 

T I M 
TOVARNA IZOLACIJSKEGA MATERIALA d . d . LAŠKO 
P o s k l e p u u p r a v e r a z p i s u j e m o j a v n o 
p r o d a j o n a s l e d n j i h o s n o v n i h s r e d s t e v : 

Inv. št.: naziv: l.proiz.: izkl.cena: 
1166 viličar električni Indos VE 2 0 0 2 1 9 7 3 1 2 0 . 0 0 0 , 0 0 SIT 
1 4 8 6 viličar električnilndos VE 2 0 0 2 1 9 8 3 1 8 5 . 0 0 0 , 0 0 SIT 
3 7 8 7 viličar električni Indos V 15 E4 1 9 7 9 1 3 5 . 0 0 0 , 0 0 SIT 
3 8 0 0 viličar električni Indos V 15 E4 1 9 8 0 1 4 5 . 0 0 0 , 0 0 SIT 
1 5 4 4 viličar diesel Indos VAD 3 8 / 3 0 1 9 8 6 4 2 0 . 0 0 0 , 0 0 SIT 
1 0 4 4 viličar diesellndosVD 2 0 0 2 1 9 7 5 1 8 0 . 0 0 0 , 0 0 SIT 
3 9 0 7 viličar dieselindos VAD 3 8 / 2 0 1987 4 0 0 . 0 0 0 , 0 0 SIT 
3 0 1 7 viličar diesel Indos V 3 5 D SX3,2 1 9 8 0 3 6 0 . 0 0 0 , 0 0 SIT 
3 3 8 7 viličar diesel Litost.V5-TSA 5 0 , 2 1 9 8 6 5 4 0 . 0 0 0 , 0 0 SIT 

PRODAJA BO POTEKALA 8 . D E C E M B R A OB 15. URI V PODJETJU T IM LAŠKO. 
Prodaja bo potekala po načelu videno-kupljeno. Vsi interesenti mo
rajo pred pr iče tkom proda je plačat i va r šč ino v višini 1 0 % 
od izk l icne c e n e . V a r š č i n o l ahko n a k a ž e t e na žiro r ačun 
št. 5 0 7 1 0 - 6 0 1 - 1 6 5 8 8 ali plačate pri blagajni eno uro pred pričet
kom prodaje. Interesentom, ki na licitaciji ne bodo uspeli, bomo 
varščino vrnili takoj po koncu prodaje oziroma v treh dneh po pro
daji. Č e kupec po končani prodaji odstopi od prodaje, s e varščina 
zadrži. Prometni davek ni vračunan v c e n o in ga plača kupec na 
izlicitirano vrednost. Kupnino je potrebno nakazati v roku 8 dni po 
končani prodaji, s i ce r varščina zapade . Prevoz viličarja opravi ku
p e c na svoje s t roške. 

Informacije o prodaji dobite po telefonu: 0 6 3 / 7 3 1 - 1 2 3 Int. 2 1 0 , 
Ljubo B o n š e k in 2 4 2 , Danijel Pušnik. 
Ogled viličarjev je možen 7. in 8. d ecembra od 7. do 14. ure. 
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Derbi selektorjev 
Po impresivnih reprezentančnih nastopih si bosta v derbi ju 13. kroga Lige Kolinska 

selektor in pomočnik stala nasproti. 

Komu bo »trinajstica« to
krat prinesla več sreče? Pri
jateljstva med Borisom Zrin-
skim in Alešem Pipanom bo 
v sobotnem večeru za nekaj 
ur konec. Derbiji med Polze-
lani in Laščani so se v red
nem delu zadnjih dveh pr
venstev (praviloma pred pol
nimi dvoranami) ponavadi 
končali v obojestransko za
dovoljstvo - vsakdo je ohra
nil svoje, toda v razigrava-
nju je Pivovarna Laško vse
lej potegnila krajši konec. 

Toda Pipanova vrsta ima le
tos že plus. V 2. krogu sredi 
septembra so Hopse odpravili 
domov s 77:70 (43:42). Takrat 
so svoje pokazali Bečirovič (18 
točk), Lisica (17) in Dončič (15) 
na laški in Jagodnik (19) in 
Kobale (17) na drugi strani. A 
končna bilanca se je obrnila v 
prid moštva iz Treh lilij, ki 
tako vodi 1:0. Koliko neporav
nanih računov se je torej do
slej nabralo? Spopad za pre
stiž v tem prostoru (Polzelani 
tudi z izdatno zmago Lašča-
nov na prvenstvni lestvici ne 
morejo dohiteti) bo istočasno 
potekal na štirih frontah. Obe 
upravi klubov prisegata na 
športni boj brez »inačic« iz 
ozadja. Morda bo najzanimi
vejši prav duel selektorskega 
para? Taktičnih skrivnosti do
mala ni, presenečenja so mini-
mizirana, zato bo verjetno od
ločala vztrajnost oziroma kdo 
bo komu vsilil svoj način igra
nja. O posebni psihološki pri
pravi igralcev obeh taborov ne 
gre dvomiti, toda čigava »psi-
ha« bo trša? Kdo bo do sobote 
mobiliziral več moči? In čigavi 
privrženci bodo v (pre)tesni 
športni dvorani na Polzeli gla
snejši? Seštevek vseh dejavni
kov bo dal končnega zmago
valca. 

V Laškem se ta čas najbolj 
ubadajo z zdravstvenimi te
žavami. Poleg Hafnarja, Tilin-
gerja in Dončiča je status 
»bolniške« zdaj dobil še Jurak 
(operacija na prstu). Močno 
se trudijo usposobiti ga za 
derbi, a njegov nastop bo vse 
dotlej pod velikim vprašajem. 
Iz ZDA se je vrnil 209 cm 

visoki Adnan Bajramovič, a 
se je zapletlo z njegovimi pa
pirji. Preostali razpoložljivi 
igralci, ki so v času odsotnosti 
trenerja Pipana vadili pod 
vodstvom Srečka Lesjaka in 
Lojzeta Milosavljeviča, ob
ljubljajo svoj maksimum. Ne
kaj neprijetnosti, čeravno te 
niso povezane s sobotnim 
derbijem, nanj pa lahko vpli
vajo, bi utegnil imeti tudi Mi-
Ijan Goljovič, ki skoraj zago
tovo ne bo potoval v Beograd, 
kjer se bodo pivovarji v nada
ljevanju pokala Saporta se-
stah s Partizanom. »Golja«, ki 
sicer že ima slovensko držav
ljanstvo, bi do izteka leta mo
ral na služenje vojaščine v 
ZRJ - po tamkajšnjih zakonih. 
V izogib neprijetnostim na 
meji ali kjerkoli na območju 
te države je vsekakor bolje, 
da tekmo mirno spremlja v 
varnem zavetju domačega fo
telja. Obljubljajo pa, da bo 
Miljan zagotovo stopil na par
ket v Podgorici, kamor bo 
ekipa iz Treh lilij verjetno po
tovala v šestnajstini finala te
ga pokala. 

V največji slovenski košar
karski vasi se mirno priprav
ljajo na derbi. Zaostanek v 
igralskem kadru že dolgo kr
pajo z motivacijo, za katero je 
trener Zrinski pravi mojster, 
kar mu priznava sleherni 
igralec, ki ga Boris ima »pod 
komando«. Z zmanjšano 
»zmogljivostjo« vadita Kobale 
in Stevič. Dobitnik Bloudkove 
plakete je imel prometno 
nezgodo in lažji pretres mož-
gan, jugoslovanski center pa 
že nekaj časa vleče poškodbo 
palca na desni roki. »Drugi so 
zdravi, zatorej mora biti tek
ma na nivoju. Vsekakor gre
mo na zmago, saj želimo v 
play off štartati s 3. mesta«, je 
pojasnil sekretar Savinjskih 
Hopsov Brane Turnšek ob 
dejstvu, da so pred sezono 
zamenjali 6 igralcev. Kakšnih 
posebnih varnostnih ukrepov 
na Polzeh ne napovedujejo, 
saj so se navijači obeh tabo
rov vselej obnašali športno in 
po tekmi skupaj tudi »zvrnili« 
kakšen kozarček. 

PRIMOŽ ŠKERL 
Foto: GREGOR KATIC 

Bosta Miljan Goljovič in Goran Jagodnik tudi v soboto v 
glavnih vlogah? 

Zdaj le navzgor? 
Košarkarji Celja so se sre

di rednega dela prvenstva v 
2.SKL znašli v položaju, ko 
lahko po dolgem času znova 
resno razmišljajo o »vožnji 
navzgor«. Vodilni položaj v 
vzhodni skupini so prevzeli 
takoj po začetku in ga z na
skokom dveh zmag brez te
žav obdržali. 

V devetih prvenstvenih kro
gih je bila Celjanom usodna le 
Yurij Plava Laguna, s katero so 
v Ljubljani v 5.krogu izgubili z 
71:59. Nihče ni pričakoval tako 
naglega vzpona mladih celj
skih košarkarjev pod vods
tvom trenerja Marka Trobiša, 
ki je tudi sam presenečen nad 
svojo ekipo: »Glede na prejš
nja leta bi kaj takšnega le tež
ko napovedal. Uspeh smo do
segli z dobrim delom, za kate
rega so najbolj zaslužni pred
vsem igralci, zato nikogar ne 
žeUm izpostavljati.« Celje se je 

v minuli sezoni v 2.SKL borilo 
v t.i. tolažilni skupini za mesta 
od 9 do 16, tokrat pa upraviče
no merijo vsaj na 2. mesto, ki 
še omogoča kvalifikacije za 
l.B SKL. Po končanem red
nem delu se prvak in podpr-
vak vzhodne iz zahodne sku
pine združijo v četvorko, ki bo 
po medsebojnem razigrava-
nju dala zmagovalca in s tem 
novega člana višjega ranga, 
drugouvrščeni pa se bo s 
predzadnjim iz l.B SKL pome
ril za prosto mesto. V tej sezo
ni naj bi bili klubi na zahodu 
nekoliko močnejši od vzhod
nih. »Tamkajšnjih ekip še ni
sem videl igrati in o tem ne 
morem soditi,« je Trobiš ovr
gel vsakršno obremenjevanje 
z nasprotniki, o katerih bodo v 
celjskem taboru razmišljali v 
kvalifikacijah, kjer bi se spom
ladi nadvse radi videli. 

.....PIIIMOŽ ŠKERL 

Madžara najbolfša v Velenfu 
Katalin Szentgyorgyi in Jozsef Babinyecz sta zmagovalca 

odprtega prvenstva Slovenije v krosu. Domači absolutni 
naslov sta si na velenjski progi pritekla Ptujčan Mirko 
Vindiš in Mariborčanka Helena Javornik. 

Vindiš in Javornikova sta v skupnem seštevku pristala na 
tretjem oziroma drugem mestu. Na preizkušnji, ki je služila 
preverjanju forme pred EP v Ferrari (13. december) in testira
nju proge (prihodnje leto bo EP v Velenju), so domači tekači 
nastopili solidno. Velenjčan Buč je slavil pri starejših mladin
cih, Celjanka Radiškova in Velenjčanka Hudejeva sta se okitili s 
srebrom med mlajšimi mladinkami in pionirkami, Vogrinec 
(Vel.) je pri ml. mladincih prispeval bron. PŠ 

O B J A V L J A 

prosto delovno mesto 

P R O D A J A L C A 
vPE CEUE, MEDLOG 18 

Od kandidatov pričakujemo, da imajo srednjo izobrazbo IV. 
stopnje, smer prodajalec in najmanj 6 m e s e c e v delovnih 

izkušenj, samoiniciativnost, komunikativnost, natančnost ter 
osnovno računalniško znanje. 

Z izbranim kandidatom bomo sklenili delovno razmerje za 
določen č a s 6 mesecev , po tem bo mogoča sklenitev delovne

ga razmerja za nedoločen č a s . 
Vaše cen jene ponudbe z dokazili o izpolnjevanju razpisnih 

pogojev, kratkim življenjepisom in opisom dosedanjih delovnih 
izkušenj posredujte na naslov: 

M e d n a r o d n o p o d j e t j e SLOVENIJALES d . d . D u n a j s k a c. 2 2 , 
1511 L j u b l j a n a , S e k t o r za k a d r o v s k o o r g a n i z a c i j s k e in 

s p l o š n e zadeve , v roku 8 dni od objave. 
Kandidate bomo o izbiri obvestili v 3 0 . dneh po opravljeni izbiri.; 

A l p o s , industrija kovinskih izdelkovjn opreme, d.d. 
Šentjur, Ul. Leona Dobrotinška 2 , Šentjur 

VABI K SODELOVANJU 
diplomante in študente višje ali visoke šole raču
nalniške smeri, ki jih zanima delo ali 
že delajo v okolju Oracle. 
N u d i m o m o ž n o s t š t i p e n d i r a n j a al i z a p o s l i t v e . 

Kandidatom, ki jim sedanji ali bodoči poklic predstavlja izziv, nudi
mo možnost strokovnega razvoja. 
Zainteresirane kandidate vabimo, da pošljejo prijave v 8 . dneh od 
objave na naslov: ALPOS d .d . , Šent jur , Ul . L e o n a D o b r o t i n š k a 
2, 3 2 3 0 Šent jur , s p r i p i s o m za k a d r o v s k o s l u ž b o . 
Dodatne informacije lahko dobite po telefonu 
0 6 3 743 -113 int . 2 1 4 (g. Andrej Zalar) ali E-mail: ln fo@alpos .s i 

Celje pleše ^ 
V nedeljo bo dvoru,» ^ 

lovec znova polna. ToKi 
se bo za naslove najbolj^ 
»standardnih« plesale 
potegovalo 124 predstavi 
kov iz 17 slovenskih kj 
bov. 

Po desetletju bo Ce 
znova imelo večjo p' ,| 
tekmovalno prireditev. \ j 
starostnih kategorijah h i 
domači Plesni val zastopali 
10 parov, medtem ko kluV 
iz drugih krajev s Celjsker 
iz različnih razlogov 
ne bodo nastopali. -T ' 
vanje se bo pričelo ob i j 
finale pa ob 16. uri. ^ 

ŠPORTNI 
KOLEDAR 

SOBOTA, 5.12. ; 
Nogomet ^ 

l.SNL, 13. krog (zaosta, 
tekma) - Nova Gorica: H, 
Gorica-Publikum (13,30). 

Košarka [ 
Liga Kolinska, 13. krog 

Polzela: Savinjski Hopsi-P' 
vovarna Laško (19,30). • 

l.B SKL, 10. krog - Zrečii 
Rogla Atras-Nova Goric' 
Šentjur: Kemoplast-Kršk' 
(obe ob 19), Šoštanj: Elektr' 
Zagorje (18), Ljubljana: Ilii' 
ja-Banex (17,30). ' 

2.SKL vzhod, 10. krog - Ci 
Ije: Celje-Črnomelj (19). 

l.SKL (Ž), 13. krog - Mail 
bor: ŽKK Maribor-Ingrad O 
Ije (16). 

Rokomet 
Liga prvakov, 3. krog - Ce 

Ije: GPL- Portland San Anto 
nio (18) 

l.DRL, 9. krog - Velenje 
Gorenje-Prevent. 

Odbojka 
l.DOL, 9. krog - Mursk 

Sobota: Pomgrad-Šoštanj To 
polšica (19). 

2 .D0L, 9. krog - Gomilsk«' 
SIP Šempeter-Kovinar Kočei 
je (19). ' 

2 .D0L (Ž), 9. krog-Solkar 
Solkan-Zgornja Savinjsk' 
(17), Prebold: B&L Utrip Šen 
p eter-Kaj uh Šoštanj (16). 

NEDEUA,6.12.̂  
Športni ples 

Celje: DP v standardni 
plesih (12). 

TOREK, 8.12. 

Košarka 
Pokal Saporta, 9. krog 

Beograd: Partizan Zepter-P 
vovarna Laško, Kaunas: Atl 
tas-Savinjski Hopsi (obe o 
20). 

SREDA, 9.12. 
Rokomet 

Pokal RS. četrtfinale -
deče: Radeče-Ribnica. 

l.DRL, 10. krog - Ceij« 
CPL-Gorenje. 

Pokal RS (Ž), četrtfinale 
Maribor: Vibis Branik-Jutek^ 
Velenje: Vegrad-Robit Oliii" 
pija. 

mailto:lnfo@alpos.si
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Najlepši velenjski večer 
Velenjčani dočakali žaromete, pomembno zmago in vrhunski nogometni spektakel 

16. krog v l.SNL je minil v 
jamenju obračuna na stadio-
l̂ Ob jezeru, kjer sta bila nas-

ptnika Rudar in prvak Mari-
jr Teatanic. Medtem, ko so 
lariborčani komaj čakali 
rimsko spanje«, bi Rudarju 
rišla kakšna tekma ali dve v 
rihodnjih dneh še kako prav. 
jihova igra, ki sicer zadnje 
to nikoli ni bila vprašljiva, je 
Ja kronana z dvema lepima 
idetkoma in veliko zmago. 

V hladnem nedeljskem veče-
ije temperatura v Velenju proti 
uri vse bolj naraščala. Šaleški 

ibitelji nogometa sicer ne ve-
ijo za vročekrvne, toda tokrat 
I trepetali za svoje ljubljence in 
1 spodbujah od prve minute, 
ljučni dogodki tekme so se zvr-
ii v uvodnih minutah, ko so 
ijoličasti« zapravili vrsto zrelih 
iložnosti, njihovo neučinkovi-
ist je najprej mojstrsko kazno-
il Saša Gajser, potem še bom-
irder Zoran Pavlovič. Velik us-
;h kluba, ki je v nedeljo zaklju-
1 s praznovanjem svoje 50-let-
ice, je bil na dosegu roke in 
cnapi« so ga zgrabili. Nešport-
D vedenje mariborskih navija-
IV ni moglo vreči temne sence 
a slavje domačinov, več kot 
500 gledalcev je lahko uživalo 
• za slovenske razmere - vrhun
cem spektaklu, za katerega je 
Neda potrebna publika, žaro
meti in predvsem nasprotnika, 
Poigrata odprto z željo po čim 
»čjem številu zadetkov. 

Prazne glave 
Nobena skrivnost ni, da se 
•enerja Brane Oblak in Bojan 
rašnikar »ljubita« le tedaj, ko se 
e vidita, a tega nista pokazala, 
svojih izjavah sta bila korektna 

ir kratka in jedrnata. »Zapravili 
no ogromno priložnosti, kar se 
am je maščevalo. Domačini so 
i zasluženo veselili novih treh 
)čk,« je povedal »Titanikov« 
Irateg, ki mu srbsko-maribor-
Ica opozicija v mestu ob Dravi 

pripravlja zamenjavo. Omenjajo 
celo nekaj jugoslovanskih imen, 
a o preobratu je zaenkrat še 
mnogo prezgodaj in najbrž brez 
pomena pisati. Velenjski trener 
Brane Oblak je bil zadovoljen in 
kot vselej zanimiv sogovornik: 
»Že v prvem polčasu bi lahko 
vodili s 4:0, kar pa bi bilo preveč, 
ker imajo gostje pač najboljše 
moštvo v državi. Svojih fantov 
pred srečanjem nisem motiviral. 
Motiv so žarometi, polne tribu
ne, 50-letnica in Maribor Teata
nic. Tudi med polčasom nisem 
dosti govoril,« je hitel pripovedo
vati Oblak, ki je stvari v Velenju 
vendarie obrnil na bolje, do po
polnega preobrata manjkajo le 
še malenkosti. V Velenju pa s 
polsezono, kljub zadnji blesteči 
zmagi in boljši drugi polovici 
jeseni, ne morejo biti povsem 
zadovoljni. V nedeljo vtisi še 
niso bih urejeni in vsi so sijali od 
navdušenja, dan po tem so naj
brž ugotovili, da so krepko zao
stali za cilji, kar je sicer že v 
nedeljo povedal predsednik Jan
ko Lukner: »Zadali smo si visoke 
cilje, ki so povezani z Evropo, za 
njimi zaenkrat zaostajamo. To
da verjamem, da lahko pomladi 
vse nadoknadimo.« 

Podobno razmišlja tudi Brane 
Oblak: »Ko sem prišel, sem dobil 
dobre nogometaše s praznimi 
glavami. Stvari sem uredil, kar 
se odraža tudi pri rezultatih. Za
kaj ne bi bilo tako tudi v prihod
nje?« 

»Bolje poraz kot 
remi« 

Nedvomno se* lahko Rudar 
pohvali z izjemno kakovostno 
zasedbo, odličnimi pogoji za de
lo, solidnim finančnim sta
njem... Tudi rezultati so v zad
njih tednih nekoliko boljši, a 
zaenkrat zaostajajo za neskrom
nimi željami. Morda je prav mo
tiv tisto, kar je »knapom« doslej 
manjkalo, drugače si ne gre 
predstavljati nedeljske »eksplo
zije«. Ena najboljših tujcev pri 
nas, Granič in Chausllari, nista 
sporna, prav tako ne Pavlovič, 
Gajser, Dabanovič in Javornik, 
nihče izmed omenjenih zvezd
nikov pa ni izraziti napadalec. 
Torej bo potrebno zapolniti le še 
to vrzel in hiter vzpon se lahko 
začne. Pretekle spodrsljaje bodo 
v Velenju želeli na hitro izbrisati, 
in v nadaljevanju prvenstva bi 
utegnili navdušiti. Vprašanje pa 

je ali Velenjčani lahko že letos 
izpolnijo visoke cilje, kajti težko 
je verjeti, da bodo v drugem delu 
sezone popustili vsi konkurenti: 
Mura, SCT Olimpija in Maribor 
Teatanic ali HIT Gorica, če odmi
slimo Primorje in Korotan. »Z 
vodilnimi možmi se ob mojem 
prihodu na velenjsko klop ni
smo pogovarjali o ciljih, najbrž 
bomo to storili v prihodnjih 
dneh. Še vedno menim, da ima 
Rudar eno najboljših moštev v 
državi, manjka le vrhunski stre
lec. Zagotovim pa vam lahko 
nekaj: Rudar bo pod mojo taktir
ko igral napadalno, brez kalku
lacij. Z obrambno igro se v so
dobnem nogometu ne pride da
leč. Raje doživim poraz po naši 
odprti igri, kot pa remi dosežen 
na silo,« je izpostavil Brane Ob
lak in se s to izjavo zanesljivo 
znebil kakšnega izmed številnih 
nasprotnikov. Rudar je sicer že 
pred Oblakoivim prihodom slo
vel po odprti igri, podobnih ko
lektivov je pri nas vse več, žal pa 
izjeme(i) še vedno nočejo dou
meti, da je čas »bunkerjev« ozi
roma za nas »slovenskih« con
skih pressingov že zdavnaj mi
mo. 

•
TOMAŽ LUKAČ 

Foto: LOJZE OJSTERŠEK 

Štadion Ob jezeru »la nuit«. Rudarje nove žaromete krstil z zmago nad prvakom. 

Črno-beli in plavi 
v 16. krogu jesenskega dela 

nogometnega prvenstva je 
celjski Publikum gostil Muro v 
Šentjurju in še na četrti »do
mači« tekmi zapored ni dose
gel zadetka. 

Sodnik Ivan Žunič je bil figu
ra obračuna, ki so ga dobili gost
je, potem, ko si je omenjeni 
delilec pravice(?) izmislil 11-me-
trovko, iz katere je zadel Galič. 
Najrealnejši bi bil remi, čeprav je 
malo takšnih, ki menijo, da bi si 
Celjani zaslužili točko. Morda 
zavoljo borbenosti... 

Borbenost so igralci očitno 
prenesli tudi na tribune, kjer je 
peščica »Celjskih grofov« prižga
la baklo in nekaj dimnih bomb 
ter navijanje začinila s poki pe
tard, ki so očitno motili policiste 

in redarje. Le-ti so hitro reagirali 
in izbrance odstranili s stadiona. 
A so celjski navijači po srečanju 
želeli domov, vsem pa se želje 
žal niso uresničile. Štirje izmed 
zagrizenih ljubiteljev nogometa 
so očitno s svojim vedenjem in 
fizičnimi aktivnostmi policistom 
»žrli« živce in so noč preživeli v 
bolj neprijaznem okolju v druž
bi z nasprotniki. Na šentjurski 
železniški postaji sta jo skupila 
tudi dva varuha reda, kljub vse
mu pa so bili zmagovalci tretjega 
polčasa »plavi«. Po porazu s čr-
no-belimi iz Prekmurja je celjske 
navijače verjetno še bolj motil 
»železniški spodrsljaj«. Policisti 
pa so pohiteli novim avanturam 
naproti. V Velenju so jih čakale 
mariborske Viole! T.L. 

Desetletje PKBV Celje 
Policijski klub borilnih veščin Celje je te dni praznoval 10 

letnico obstoja. Na slavnostni seji, kjer je bilo navzočih tudi 
nekaj ustanoviteljev kluba, so ugodno ocenili dosedanje delo in 
tekmovalne uspehe. Član PKBV Peter Petrovič je v okviru 30 
članske slovenske odprave nastopil na SP v Beriinu in v ju-jitsu 
v katejgoriji do 69 kg pristal na 9. mestu. PŠ 

PANORAMA 

NOGOMET 
l.SNL 

16. krog: Publikum-Mura 
0:1 (0:0). Rudar (V)-Maribor 
Teatanic 2:0 (2:0) Gajser 21, 
Pavlovič 33. Vrstni red: Mari
bor Teatanic 32, HIT Gorica (-
1) 30, Mura 28, SCT Olimpija 
in Korotan 25, Primorje in Ru
dar 22, Potrošnik 18, Koper 
16, Publikum (-1) 15, BST 
Domžale 14, Živila Triglav 12. 

KOŠARKA' ~ ~ 
1.BSKL 

9. krog: Banex-Kemoplast 
88:100 (76:76, 33:35) Ritonja 
26, Novak 15, Sivka 14, Ravni-
har 11, Jesenek 10, Lušenc 6, 
Amidžič 3, Marinšek 2, Keblič 
1 za Banex, Sušin 28, Rovšnik 
21, Jovanovič 15, Maček 9, 
Gajšek 8, Kočar 7, Košak 4 za 
Kemoplast. Radenska-Elektra 
68:63 (38:36) Božič 17, Riz-
man 15, Divjak 9, Črešnik 8, 
Maličevič in Zupane 4, Repinc 
3, Kovačevič 2, Brinovšek 1. 
Ilirija-Rogla Atras 67:71 
(29:36) Zinrajh 22, Herman 
13, Benič in Pučnik 10, Ravni
kar 7, Sedminek 4, Temnik 3, 
Jančič 2. Vrstni red Rogla 
Atras 17, Kemoplast in Zagor
je 16, Radenska 14, Union 
Olimpija mL, Elektra, Krško in 
Ilirija 13, Banex, Gradbinec 
Radovljica in GD Hrastnik 12, 
Nova Gorica 11. 

1.SKL (Ž) 
10. krog: SKB Jezica ml.-

Ingrad Celje 70:97 (27:45) Va
sic 24, Grobelnik 16, Veble 14, 
Radjenovič, Pertinač in A. Vo-
dopivec 12, Obrovnik 4, Jurše 
3. 11. krog: Pomurje Skiny-
Ingrad Celje 39:92 (16:49) Ra-
džeovič in Obrovnik 15, Perti
nač 13, Grobelnik 12, A. Vodo-
pivec 10, Vasic 9, Veble in 
Ramšak 5, Jurše in S. Vodopi-
vec 4. Vrstni red: Imos Jezica 
22, Ingrad Celje 20, ADD Ilirija 
18, ŽKK Maribor 17, Odeja 
Marmor 16, SKB Jezica ml. 14, 
Pomurje Skiny 13, BTC Le-
grand Sežana 12. 

2.SKL (Ž) 
8. krog:.Comet-ŠD Šentvid 

73:56 (35:26) . Vrstni red: Co
met 15, Jesenice 13, ŽKK Šen
tvid 12, ŠD Šentvid 12, Dom
žale in Tolmin 8. 

ROKOMET 
1.DRL (Ž) 

8. krog: Robit Olimpija-Ve-
grad 42:14 (17:9) Topič 6, Krajnc 
3, nojinovič in Notersberg 2. Ju-
kič 1. Juteks-Vibis Branik 35:15 
(14:7) Derčar 8, Randl in V Do
lar 6, Zidar in Uranker 4, Kline 3, 
Korotneva 2, Jager in Raukovič 
1. Vrstni red: Robit Olimpija 16, 
Krim Electa (-1) 14, Juteks (-1) 
12, M Degro Piran, Gramiz in 
Baje Daevvoo Izola 8, Jelovica 7, 
Vegrad 4, Vibis Branik 1, Burja 0. 

ODBOJKA 
1.D0L 

8. krog: Šoštanj Topolšica-
Salonit 0:3 (8:15, 10:15, 6:15). 
Vrstni red: Elvo Bled, Fužinar 
GOK IGEM in Titan Kamnik 
12, Stavbar IGM, Salonit, 
Pomgrad in Olimpija 10, Šo
štanj Topolšica in Žužemberk 
2, Krka 0. 

2.D0L 
8. krog: VC Portorož-SIP 

Šempeter 0:3 (8:15, 9:15, 
9:15). Vrstni red: IGM Hoče in 
Astec Triglav 16, Brezovica 14, 
Granit 12, SIP Šempeter in 
GLS Črnuče 8, Kovinar Kočev
je in Termo Lubnik 6, Ljuto
mer in Hoteli Simonov Zaliv 4, 
VC portorož 2, Vuzenica 0. 

2.D0L (Ž) 
8. krog: Zgornja Savinjska-Ke-

m.iplas Koper II. 1:3 (15:13, 
12:15, 7:15, 13:15). Benedikt-
B&L Utrip Šempeter 3:2 (15:11, 
12:15, 15:8, 9:15. 15:12). Kajuh 
Šoštanj-Solkan 3:0 (15:7, 15:13, 
15:19). Vrstni red: AsicsTabor 
16, Bell Rogoza (-1) in K2 Spori 
Frupi ŠOU 14, Kemiplast Koper 
11. 12, Infond Branik in Kajuh 
Šoštanj 8, Zgornja Savinjska in 
Solkan 6, B&L Utrip Šempeter in 
Benedikt 4, Ruše 2, Partizan Pre-
valje 0. 

N a j u s p e š n e j š a s e z o n a 
po o s a m o s v o j i t v i 

Na stadionu celjskega atletskega društva Kladivar Cetis 
te dni vlada manjše zatišje, ki pa je le navidezno. V 
društvu se že pripravljajo na predolimpijsko leto 1999. 
Skrbno spremljajo dela na razširitvi atletske dvorane, ki 
uspešno napreduje in bo celjskim atletom omogočila 
zimsko vadbo in nastope na 110 meterskih progah in 
krožni tekaški progi dolžine 240 metrov. 

»Z razširjeno športno dvorano bomo dobili vse pogoje za 
še boljše delo naših trenerjev in atletov, ki so letos dosegli 
največji uspeh po osamosvojitvi,« je uvodoma povedal pred
sednik AD Kladivar Cetisa Jože Zimšek: »V tej sezoni sjno 
osvojili moštveni atletski naslov prvaka v obeh kategorijah 
ter naslov pokalnega prvaka med atleti, medtem ko so bile 
atletinje druge. Ker se bomo kot državni prvaki 31. maja 
prihodnje leto udeležili Pokala državnih prvakov skupine B v 
Atenah in se želimo uvrstiti med najboljših osem oziroma v 
skupino A., smo se okrepili s tremi izvrstnimi alteti: skakal
cem s palico Jurijem Rovanom, tekmovalcem v suvanju 
krogle Mirom Medičem, v naše vrste pa se je vrnil dolgopro-
gaš Romeo Živko.« Atleti bodo tekmovali in večino časa tudi 
Vadili v Celju. S klubskimi donatorji pa bomo njim, kakor 
tudi našim kandidatom za olimpijske igre v Sydneju Anji 
Valant, Urbanu Acmanu, Gregorju Cankarju in Miru Kocuva
nu omogočili najboljše pogoje za vadbo in razvoj, saj želijo 
imeti več udeležencev olimpijade. Pri tem ne bodo pozabili 
na razvoj mladih, ki so prav tako državni prvaki (Aleš 
Stopinšek je kandidat za MEP v teku na 400 m z ovirami). 

JOŽE KUZMA 

NA KRATKO 
Celje: Dijaki Srednje gostin

ske šole in dijakinje I. Gimna
zije Celje so zmagovalci ob
činskega prvenstva srednjih 
šol v odbojki. V dvokrožnem 
finalu je SGŠ premagala ŠC 
Celje (2:1) in I. Gimnazijo Ce
lje (2:0), zmagovalke pri de
kletih pa so ugnale SEŠ Celje 
(2:0) in Gimnazijo Center 
((2:0). V polfinale državnega 
prvenstva sta se uvrstili tudi 
drugouvrščeni ekipi ((ŠC Ce
lje in SEŠ Celje). 

Žalec: V nadaljevanju de
lavskih športnih iger se je v 
streljanju z zračno puško po
merilo 128 tekmovalcev. Zma
govalci - st. članice: Košenina 
72 krogov (TT Prebold). Ml. 
članice: Klovar 88 (PP Žalec). 
Veterani: Kralj 82 (Pekarstvo 
Roter). St. člani: Pavlic 93 (PP 
Žalec). Ml. člani: M. Kralj 91 
(Pekarstvo Roter). Do konca 
iger se bodo udeleženci pome
rili še v kegljanju, namiznem 
tenisu in košarki. 

Celje: V 8. krogu DP v keg
ljanju je Miroteks z 8:0 in z 

novim rekordom kegljišča 
(2701) v gosteh odpravil Ko
čevje, pri moških pa je CP 
Celje z 2:6 klonilo pri maribor
skemu Konstruktorju. Miro
teks vodi, CP Celje je na 7 
mestu. 

Polzela: Pred nadaljeva
njem Savinjske košarkarske li
ge so pripravili odprto prvens
tvo v metanju trojk. Zmago in 
s tem prvomajski izlet v Pariz 
si je priboril Grega Račnik 
10:7 (Braslovče) pred Markom 
Krušnikom 10:6 (Griže) in An
drejem Ferležem 10:4, 5:2 
(Polzela). 13. decembra bo še 
odprto prvenstvo Polzele v 
metanju prostih metov. 

Šentrupert: Na prvenstvu 
občine Laško v smučarskih 
skokih je nastopilo 22 skakal
cev: Zmagovalci - dečki do 11 
let: Uroš Knafeljc (Šentru
pert). Dečki do 13 let: Matjaž 
Deželak (Šentrupert). Mladin
ci: Boštjan Klepej (Šentru
pert). Člani: Edi Videč (Šen
trupert). Veterani: Janko To
vornik (Vrh nad Laškim). 
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Izjemen uspeh 
celjskega Linde plina 

Minuli petek so v Kliničnem centru v Ljubljani odprli največjo postajo v državi za medicinske pline 

»Danes je za tehnično-vzdrževalno 
službo Kliničnega centra Ljubljana 
pomemben dan, saj se iz dosedanjih 
14 lokacij selimo na eno in glavno na 
Zaloški 14, kjer bo do prihodnje jeseni 
zaključena 10 milijonov nemških 
maric vredna naložba. Namenu izroča
mo postajo za medicinske pline, kate
rih glavni dobavitelj je Linde plin iz 
Celja,« je v nagovoru poudaril direktor 
tehnično-vzdrževalne službe KC Slav
ko Marolt. r 

Direktor Linde plina Iztok Govc ni 
skrival zadovoljstva, da je Linde plin 
osvojil takšno energetsko in strateško 
poslovno lokacijo, kjer bodo z medicin
skimi plini zadovoljevali vse sedanje in 
prihodnje potrebe Kliničnega centra in 
drugih khnik ter bolnišnic, ki so v pre

navljanju ali izgradnji ob Zaloški cesti, 
predvsem na lokaciji bivše vojaške bol
nice Moste. 

Po več kot tridesetih letih gre za prvo 
»nemedicinsko« naložbo v Sloveniji, ki 
jo financira ministrstvo za zdravstvo. V 
petek so končali s prvo etapo - plinsko 
postajo, vredno milijon mark, čez 14 dni 
bodo odprli še novo kotlovnico, vredno 
tri milijone mark, ter kompletno nalož
bo zaokrožili na deset milijonov mark 
do prihodnje jeseni. Na eni lokaciji bo 
poslej izjemen energetski objekt in vse 
tehnične ter vzdrževalne službe z vsemi 
delavnicami Kliničnega centra. 

Nova kotlovnica je v bistvu rezervni 
energetski objekt, ki jo bodo pognah v 
primeru, če pride do izpada ljubljanske 
toplarne, in bodo tako najpomembnejše 
medicinske ustanove Kliničnega centra 
energetsko neodvisne. 

Linde plin ima na postaji na Zaloški 14 
posebne rezervoarje za tekoči kisik, za 
dušikov oksidul in tekoči dušik ter po
stajo za prečrpavanje omenjenih plinov 
v jeklenke. Prav tako na postaji polnijo 
tudi manjše jeklenke s kisikom za indivi
dualne namene in potrebe ter za urgen-
co. V rezervoarjih, zlasti za tekoči kisik, 
ima Linde phn na ljubljanski lokaciji 
stalno na zalogi 100 ton kisika. V bistvu 
gre za strateške zaloge za potrebe vseh 
sedanjih in prihodnjih oddelkov, klinik 
in bolnišnic KC ter kompletnega medi
cinskega kompleksa, ki je v preurejanju, 
izgradnji sedaj in v izgradnji v prihod
nje. 

Po izjavi Jane Bole, ki je glavna koor-
dinatorka nad izvedbo naložbe KC in 
ministrstva za zdravstvo, do zdaj kaže 
tako, da bo celovita naložba realizirana 
do postavljenega roka - prihodnje jeseni. 

Nasmeh in kozarec šampanjca za uspešen zaključek prve etape naložbe. Od leve proti desni: tehnični direktor Linde plina Ivan 
Brinovšek, direktor izvajalca del MPM inženiring Boštjan Čoki, tehnični direktor KC Slavko Marolt, koordinatorka naložbe 

Jana Bole in direktor Linde plin Iztok Govc. 
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30 let na Radiu Celje 
Lep jubilej smo v radijski 

jdakciji proslavili v torek, 1. 
lecembra. Naš kolega Tone 
/rabi je namreč na ta dan 
iraznoval trideseUetnico dela 
liiši Novi tednik-Radio Celje. 
Skozi svojo novinarsko l̂ a-

jero je Tone Vrabl novinarsko 
lokrival takorekoč vsa po-
Iročja, zadnja leta pa se inten-
ivno posveča narodno zabav-
li glasbi. »Njegova« sta tudi 
sakoletni ponovoletni obisk 
celjski porodnišnici, pa izlet 

OO kmečkih žensk na morje, 
fodi tudi zelo poslušano radij-
1(0 oddajo Vrtiljak polk in 
alčkov ter je pri ljudeh, ki 

imajo radi to glasbo, nasploh 
zelo priljubljen, priznan in 
poznan. Letos je napisal tudi 
knjigo o Leonu Štuklju ob nje
govi stoletnici. Vse svoje živ
ljenje je takorekoč zapisal no
vinarstvu, še posebej ljubi pa 
so mu stiki z ljudmi, obiski na 
terenu. Tuje mu je pisarniško 
novinarjenje, novinarstvo 
zgolj po telefonu. Zato nema
lokrat vzame magnetofon in 
odide proti Kozjanskemu ah v 
vojniško smer, na področja 
pač, za katera je novinarsko 
zadolžen. Spoštovanemu ko
legu ob jubileju še enkrat če
stitamo! NGL 

N a g r a d a z a komentar 
končno v Celju 

V petek so 40. rojstni dan 
iraznovali Mureki. Na praz-
lovanje je odšla tudi celjska 
adijska delegacija in se vrnila z 
liplomo za osvojeno drugo 
nesto v kategoriji komentar, ki 
•a je Tomaž Lukač dosegel na 
estivalu nekomercialnih radij-
kih postaj Slovenije oktobra, v 
,jubljani. Kot smo že poročali 
o nagrado na festivalu po kri-
ici izročili Koroškemu radiu, 
lato pa ugotovili napako in jo 
edaj, naknadno, popravili. Bo

lje pozno kot nikoli, smo pre
pričani Celjani. NGL 

p m U C E U E L 
Sobota, 5. decembra ob 18.00: 

Evro rokomet iz Golovca 
V tretjem krogu skupine D lige prvakov se bosta v dvorani 

Solovec pomerila Celje Pivovarna Laško in Portland San 
\ntonio iz Pamplone. Tako kot ponavadi boste lahko prisluh-
lili neposrednemu prenosu in zanimivim izjavam ob igrišču. 

Nedelja, 6. decembra ob 19.00: 
Drugi krog lokalnih vol i tev 

Kdo bodo župani v Celju, Žalcu, Laškem, Šentjurju...? Če 
)oste poslušaU Radio Celje boste to izvedeU prav kmalu, tam 
lekje po 20. uri! 

Torek, 8. decembra ob 20.30: 
Lasčani v Beogradu 

košarkarji Pivovarne Laško bodo v 9. krogu pokala Raimon-
le Saporte igrali v dvorani Pionir pri Partizanu. To bo zadnje 
;ostovanje Laščanov v skupini D, Jugoslovanom pa se bodo 
Seleli maščevati za poraz v Treh lilijah. 

Sreda, 9. decembra ob 18.30: 
Vroč lokalni derbi 

Celje Pivovarna Laško:Gorenje je par, ki vedno vzbuja zanima
nje rokometne javnosti. Doslej najbolj uspešnega trenerja Celja
nov Zdravka Zovka so prav Velenjčani porazili v dvorani Golovec. 
^Jajbrž se podobno ne more ponoviti Seadu Hasanefendiču, 
čeprav bo na drugi strani vselej nepredvidljivi Tone Tiselj. 

PROSTA DELOVNA MESTA 
Območna enota Celje 

Celje: snažilka, pomožni obdelovalec kovin 
(2), grafični pomočnik, natakarski pomočnik, 
mesar - sekač (2), mizar (2), ključavničar, stroj
ni mehanik, mehanik elektronik, tesar, proda
jalec, prodajalec živilskih-prehramb. artiklov 
(4), prodajalec železnine, grad. mat., pohištva, 
natakar (4), zdravstveni tehnik, socialni dela
vec, dipl. ekonomist za analize in planiranje. 

Laška monter ogrevalnih naprav, avtome-
hanik, voznik avtomehanik, natakar, diplomi
rani inženir farmacije. 

Slovenske Konjice: ključavničar, skladišč
nik, prodajalec živilskih-prehramb. artiklov (3), 
administrativni tehnik in diplomirani pravnik. 

Šentjur pri Celju: Žagar drv, natakarski 
pomočnik, kmetijski tehnik za vrtnarstvo in 
ekonomski tehnik. 

Šmarje pri Jelšah: gradbeni delavec, grad
benik, stavbni steklar, voznik avtomehanik 
(2) , natakar. 

Žalec: pomožni delavec tesar opažev, stru-
gar, frezalec, šivilja (3) , skladiščnik (2), proda
jalec živilskih-prehramb. artiklov (6) , elektro
tehnik elektronik, komercialist in ekonomist 
za analize in planiranje. 

Podrobnejše informacije po telefonu, šte
vilka 442-630 . 

Območna enota Velenje 
Prodajalec, kuhar, natakar (3) , ekonomski 

tehnik, pripravnik, diplomirani ekonomist, 
prof. za matematično naravoslovne predmete 
in dipl. sociolog za analitično delo. 

Podrobnejše informacije po telefonu, šte
vilka 855-421. 

ROJSTVA 
V celjski porodnišnici so 

rodile: 
20. 11: Dragica BEZGOV-

ŠEK iz Šentruperta - dekhco, 
Melita MILUTINOVIČ iz Celja 
- dečka. Saška JELEN iz Žalca 
- deklico. Božiča GOŠNJAK iz 
Loč - dekhco. 

21. 11.: Magda VANTUR iz 
Rogatca - dečka, Katja LAV-
BIČ iz Dramelj - dečka, Dani
jela PUŠNIK iz Nove Cerkve -
deklico. 

2 3 . 11.: Majlinda DEMIRI 
iz Rogaške Slatine - dekli
co, Monika STENIČNIK iz 
Žalca - deklico. Barbara RE-
PINŠEK iz Petrovč - dekli
co. 

24. 11.: Jožica DRUŠKOVIČ 
iz Slovenskih Konjic - dečka, 
Svitlana DUBAJIČ iz Ljubne-
ga - deklico. 

25 . 11: Natalija UPLAZ-
NIK iz Petrovč - deklico, 
Marija ZAVERŠEK s Teharij -
delico. 

26. 11.: Lidija SLEMENJAK 
iz Vitanja - deklico, Mihaela 
JAKŠE iz Dramelj - dečka, De
nisa BEŠAR iz Celja - deklico, 
Nataša PODVRŠNIK s Polzele 
- deklico, Deziban KEUMEN-
DI iz Celja - dečka, Karlina 
STRAHOVNIK iz Žalca - deč
ka, Simona JARNOVIČ z 
Ljubnega - deklico, Tanja PE
TEK iz Celja - deklico. 

POROKE 
Celje 
Poročili so se: Slavko VO

LE in Leonida ZAHRASTNIK, 
Ivan PUŠNIK in Petra KIKER 
ter Janez SLOKAN in Karmen 
KRAJNC. 

Šmarje pri Jelšah 
Poročila sta se Leon VAJN-

GERL iz Pesnice pri Mariboru 
in Simona VEHOVAR iz Ro
gaške Slatine. 

SMRTI 
Celje 
Umrli so: J anez KVEDER 

iz Vojnika, 79 let, Frančišek 
OŠTIR iz Gorice pri Šmart-
nem, 76 let, Marija JERE-
BINŠEK iz Celja, 89 let, Ur
šula ROJC iz Celja, 82 let, 
Frančiška ŠTRBENC iz Ce
lja, 88 let, Jožefa ŽALIK iz 
Celja, 61 let, Ivan TOMAŽIČ 
iz Levda, 64 let, Jurij ZVO
NAR iz Dola pri Šmarju, 61 
let, Jožefa ZAPUŠEK iz Ljub
ljane, .85 let, Miroslav LEŠ
NIK iz Lokovine, 70 let. An
gela BREČKO iz Vodiškega, 
79 let, Vinko KOS iz Celja, 
85 let, Silvester JURJEC iz 
Dobrine, 55 let, Neža UR-
ANKAR iz Liboj , 68 let, An
ton GERŠAK iz Kunšperka, 
75 let, Frančiška PETELIN-
ŠEK iz Rov, 90 let, Anton 
BITENC iz Celja, 67 let, An
tonija MURŠIČ iz Drešinje 
vasi, 60 let, J o ž e f MALI iz 
Rimskih TopHc, 75 let, J a 
nez BERVAR iz Celja, 58 let 
in Helena PEZEROVIČ iz Pe
trovč, 55 let. 

Šentjur pri Celju 
Umrh so: Mihael GABER-

ŠEK iz Vodic pri Kalobju, 75 
let, Martin UDRIH iz Šibeni-
ka, 87 let, Alojz ŠKOBERNE iz 
Slatine pri Dobju, 75 let, Petar 
ZEBIČ iz Beograda, 66 let. 

Šmarje pri Jelšah 
Umrli so: Elizabeta U U B E J 

iz Repnega, 98 let, Marija 
Ivanka MIKOLA iz Male Pri
stave, 70 let in Franc ČOH iz 
Zg. Negonj, 72 let. 

Podjetje NT&RC d.o.o., nadzorni svet: Irena Jelen Baša -predsednica, Matjaž Jainnikar, Vesna Lejič. direktor: Jože Cerovšek. poslovni sekrctai: SiizaJia Rober 
Podjetje opravlja časopisno-založniško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost. Naslov: Îrešernova 19,3000 Celje, telefon (063] 422-50, 441-032. Novi tednik izJiaja vsak četnek Cena izvoda je 280 tolarjev Naročnine: Majda Klanšek. Mesečna rvaročnina je 930 tolarjev. Za 

tujino [c letna naročnina 22.000 tolarjev. Številka žiro računa: 50700-601-106900. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Tisk: Delo, Tisk časopisov in revij d.d., Ljubljana, Dunajska 5, direktor Alojz Zibelnik. Na podlagi nineip Ministrstva za infonniranje z dne 23.6.1992 sodi časopis Novi tednik med proizvode informativnega značaja, za katere se plačuje 5% davek odprometa pmiz\ixiov. 

NOVI TEDNIK 
Odgovorni urednik Branko Stamejčič. Urednica Novega tednika: Milena B. Poklic. Urednica Petice: Tatjana Cvirn. Uredništvo: Marjeh Agrež, Irena Jelen - Baša, Janja Intiliar, Brane Jeranko, Ksenija Lekič, Cregor Katic, Urška Selišnik Ivana Stamejčič, Zcljko Zule. Tajnica uredništva: Mojai Marot. Tehnični urednik Franjo Bogadi, Računalniški prelom; Robert Kojterer, Igor Saiiili. Oblikovanje: Minja Bajagič. E-niail: todnikCa'NT-RC.si 

RADIO CEUE 
Odgovorna urednica: 
Nataša Gerkeš-Lednik. 

Uredništvo: Simona Brglez, Vesna Lejič, Sergeja Mitič, Mateja Podjed, Tone Vrabl. Glasbeni urednik Stane Špegel. Vodja tehnike: Bojan PiŠek. Telefon studia (za oddaje v živo): 4900-880,4900-881 E-maiL Radip@NT-BCsi AGENCIJA 
Opravlia trženje oglasnega prostora v Novem tedniku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve. 
Vodja Agencije: Frančdt Pungačič 
Î*ropaganda: Vaher Leben, Vojko Grabar, Zlatko Bobinac, Cannen Koprivica, Vesna Matjašič; Koordinator trženja: Mitja Ihnnik Tdefim: 063/422-50 iax; 441-032,443-511 E-mail: Agencp@NT-RC.si 

file:///ntonio
mailto:Agencp@NT-RC.si
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ODMEVI 

šentjurske 
novice 

pismo s tem naslovom bi 
bodvisna lista za razvoj 
fentjurja prav lahko naslovila 
l;ar s svojim imenom, saj se je 
2 njim takorekoč prvič resnič
no predstavila šentjurski jav
nosti. Prav tako bi bilo pošte
no, da se pod pismo podpiše
jo avtorji in se ne skrivajo za 
jnano fasado, pod katero so 
pravkar stopili na šentjursko 
politično sceno. 

Šentjurske novice in jaz kot 
solastnik in urednik smo zna
na in takorekoč izpeta pe
sem, zato nas pač ocena 
Neodvisnih ne prizadeva več 
v živo. Nasprotno pa je novo-
pečena šentjurska politična 
grupacija (v Šentjurju ji eno
stavneje rečejo stranka karie-
ristov) še nepopisana tabla in 
ie so se odločili, da se doka
zujejo v odnosu do mene 
osebno in do lokalnega časo
pisa, je pač to njihova odloči
tev in pravica ter hkrati tudi 
priznanje za nas. Le da priča
kujem, da se bodo izogibah 
vsaj tistih »umazanij«, ki jih 
tako radodarno prilepljajo 
meni in Šentjurskim novicam 
in se vsaj okvirno držali splo
šno (tudi njim) poznanih dej-
Stev. 

ŠN so doslej objavile še vse 
prispevke, zlasti še tiste na 
svoj račun, z izjemo tistega, ki 
yi. je v času predvolilne kam
panje nepodpisanega poslal 
kandidat te liste Marko Diaci, 
^er je bilo izrazito agitpro-
povsko in z elementi kaznive
ga dejanja žalitve. Nihče od 
Neodvisne liste v predvolil
nem času ni niti poskušal na
vezati normalnih poslovnih 
stikov s Šentjurskimi novica
mi. 

Obveščanje javnosti o moji 
politični preteklosti je nekoh-
ko zakasnelo. Gospodoma 
dosedanjemu podžupanu 
Pungartniku in mlademu štu
dentskemu profesionalnemu 
voditelju Marku Diaciju samo 
svetujem, da se o moji pokoj
ninski dobi prepričata in se 
mi čimprej opravičita. 

Nikoli nisem prosil za pod
poro niti Neodvisne liste niti 
Diacija mlajšega (čeprav je v 
prejšnjem mandatu še kandi
diral za SDS). Kaj takega v 
prihodnje, tako vsaj upam, 
nihče trezen od mene tudi ne 
pričakuje. Približno pred pol 
leta sem se za nasvet obrnil 
na znanca in nekdanjega ša
hovskega kolega Diacija sta
rejšega, ki ga cenim kot po
ltenega in načelnega človeka. 
Pogovarjala sva se tudi o nje
govi možni kandidaturi, a mu 
njegove odkrite zavrnitve ni
sem zameril niti v sanjah. 

Dosedanji podžupan Oto 
Pungartnik, sedaj voditelj in 
občinski svetnik Neodvisne 
liste, je dobil podžupansko 
funkcijo in delovno mesto iz-
l^ljučno samo zaradi dosled
ne podpore SDS, zato je bese
dičenje o zavisti, zlasti pa še o 
^Neobremenjenosti s prete-
j^lostjo in podobnim leporeč-
iem, prej smešno kot kaj dru
gega. Njegovemu odnosu do 
stranke, ki jo je štiri leta »upo

rabljal« in jo pred volitvami 
brez kančka slabe vesti pustil 
na cedilu, lahko Neodvisna 
lista posveti kopijo podobne
ga etičnega kodeksa, kot ga je 
obljubila meni. 

Šentjurske novice bodo 
prav gotovo objavljale vse o 
uspehih Neodvisne liste, tudi 
o njihovih vizijah in progra
mih, zlasti še če bodo le ti 
presegli raven praznega hva-
lisanja. Doslej ga še niso! 

FRANC KOVAČ, 
urednik ŠN 

PREJELI 
SMO 

Izganjanje 
kopalcev 

Da ima mesto Celje zimski 
pokriti bazen, je danes sa
moumevno. Samoumevno je 
bilo, ko so vsa večja sloven
ska mesta gradila bazene 
nekje v sedemdesetih s sa
moprispevkom. In Celje ni, 
hvala bogu, nobena izjema. 

Vendar... Uprava bazena je 
urnik, v pred slabim mese
cem začeti novi sezoni, zako
ličilo tako, da je plavanje po
sameznikov zminimaliziralo 
na marginalni čas. Kaj to po
meni? Od ponedeljka do pet
ka sta otroški in plavalni ba
zen zaprta od 16. do 18.30 
ure, v tem času trenira Nep
tun in še kdo. 

Možnost individualnega 
plavanja še ostaja ali od 14. do 
16. ure, od 18.30 do 20. ure in 
v soboto in nedeljo pa (oh, 
super, kaj se sploh pritožuje
mo) celo popoldne, to je od 
14. do 20. ure. Da je kosilo 
obilnejši obrok dneva, verjet
no ni sporno, in da so inten
zivnejše telesne aktivnosti, 
sem nedvomno spada plava
nje, takoj po kosilu nepripo
ročljive, je termin od 14. do 
16. ure bolj formalen in zdrav
ju nenaklonjen. Od 18.30 do 
20. ure, torej uro in pol, je 

zelo v redu, ampak samo za 
odrasle. Prepozno pa je za 
otroke, če vemo, da je v večini 
primerov šola zjutraj. Bomo 
pa plavali, se rekreirali in za
bavali z otroci v vodi v soboto 
in nedeljo. 

Ne, pa se ne boste. V sobo
to 21. in nedeljo 22. novembra 
je bil bazen zaprt. Plavalni 
miting. Stavimo, da to ni in ne 
bo izjema, prej praksa. Na 
blagajni bazena ti povedo, da 
poslušajo ogorčene Celjane, 
da pa ne morejo nič in da je 
teh vedno manj. Plavati se da 
res še v drugih mestecih. 
Spodbudno za Celje, ni kaj. 

Da se razumemo, nič nima
mo proti plavalnim klubom, 
vendar takšen urnik odbija in 
izrinja množično telovadbo. 
To pa verjetno ni vaš namen. 
Zato predlagamo rešitev po 
načelu volk sit in koza cela. 

Več podpisov 

V Dobrni 
dovoljena vsa 

sredstva 
Za letošnje volitve je bilo 

značilno, da so potekale do
volj strpno in na primernem 
kulturnem nivoju. Izjema v 
naši regiji je Dobrna, kjer so si 
privoščile nekatere stranke 
nizke udarce. 

V predvolilnem letaku, ki je 
sicer brez podpisa, so, kot je 
razbrati iz letaka predstavniki 
strank SKD, SLS in SDS, napi
sali laži, ki zavajajo upoko
jence in tudi druge občane na 
Dobrni. Med drugim navaja
jo, da je razmerje med najniž
jo in najvišjo pokojnino ly\2, 
kar je čista laž. Očitno je, da 
pisci niso hoteli prebrati član
ka v septembrski številki Vza
jemnosti, stran 9, kjer je nave
dena najnižja izplačana po
kojnina za polno delovno do
bo 52.300 SIT in najvišja po
kojnina 253. 332 SIT. Če od
štejemo davek 11%, dobi pre
jemnik najvišje pokojnine po 
zakonu 218.858 SIT. V prvem 
primeru je razmerje 1:4,8, v 
drugem primeru, če upošte

vamo odtegnjeni davek, pa 
1:4,18. Seveda, če pa se sešte
va jabolka s krompirjem, po
tem vzamem najnižjo pokoj
nino za 15 let delovne dobe in 
jo primerjam z najvišjo za 
polno delovno dobo, pride
mo do rezultata, ki nameno
ma in tendenciozno zavaja 
bralce. 

Ob tem so omenjeni blatili 
Demokratično stranko upo
kojencev, češ da podpira raz
merje 1:12, kar je čista izmiš
ljotina. To smo dokazali s šte
vilkami iz revije Vzajemnost. 
O tem so pisali tudi dnevni 
časopisi. Pisci pa so hudomu
šno pozabili, da je zasluga De
SUS, da je bil tudi letos izpla
čan višji regres. Ta je znašal 
leta 1998 za nižje pokojnine 
46.000 SIT in 23.000 SIT za 
ostale upokojence. Leta 1996 
pa je bil znesek 21.000 SIT za 
nižje pokojnine in 14.000 SIT 
za ostale. Povečanje se po za
slugi DeSUS predvideva v na
slednjih letih, kakor je to do
govorjeno s koalicijsko po
godbo. Demokratična stranka 
upokojencev se prav tako zav
zema za vdovske pokojnine in 
da ne bi bili upokojenci ob 
pokojninski reformi nesoraz
merno prizadeti. 

Ker se za neresnična obre
kovanja pri nas ne odgovarja, 
si lahko posamezniki privoš
čijo tudi take načine diskvali
fikacije. Če je omenjeno pisa
nje pripomoglo, da si je gos
pod župan pridobil stolček s 
kakimi 30 glasovi prednosti, 
mu ne zavidamo, upamo pa, 
da bo sedel na stolčku z mal
ce grenkim priokusom. Do
kazovati se bo moral z deja
nji, ne s podtikanji, ki si jih 
privoščijo posamezniki brez 
posledic. 

Namesto netenja sovraštva 
in razdorov je pomembneje 
ustvariti v kraju sožitje in so
delovanje vseh, ki lahko pris
pevajo k razvoju kraja in pri
jaznemu okolju. Sožitje in us
tvarjalno delo je še toliko bolj 
pomembno na začetku, ko se 
občina oblikuje. 

JOŽE BEVC, 
predsednik DeSUS, 00 Celje 

Pismo Županu 
G. Martin Brecl, iskrene če

stitke ob izvolitvi za župana 
naše občine Dobrna! Želimo 
vam trdnega zdravja in po
končne drže pri opravljanju 
županskih obveznosti. Obe
nem vam želimo, da bi vam 
uspelo realizirati čimveč na
log iz vašega programa in da 
bi imeli posluh za starejše ob
čane ter našo brezposelno 
mladino. Ker nam v stranki 
upokojencev DeSUS ni vsee
no, kako se bo tvorila naša 
občina Dobrna, želimo v njej 
sodelovati in biti zraven pri 
soustvarjanju, kar je tudi raz
vidno iz našega programa, ki 
smo si ga zastavili v stranki 
DeSUS. 

Prav zato nas je presenetil 
letak SLS, SDS in SKD, ki smo 
ga dobili po pošti dne 19. 11. 
1998, iz katerega je razvidno, 
da že v osnovi skušate zaneti
ti sovraštvo do nas, delavcev 
minulega dela. 

Mislimo in prepričani smo, 
da bi kot županu novo nasta
le občine Dobrna in vsem ti
stim, ki s takimi letaki netite 
sovraštvo med nami, moralo 
biti jasno, da sovraštvo rodi 
sovraštvo in da v sovraštvu ni 
sloge. 

Ne glede na strankarsko 
pripadnost bo potrebna pol
na mera sloge, strpnosti in 
medsebojnega spoštovanja 
za'delo in dobrobit vseh nas 
občanov in tudi ne glede na 
to, kdaj se je kdo prisehl v 
občino Dobrna. 

AMALIJA STOPAR, 
za DeSUS Dobrna 

Zadnja seja 
žalsicega sveta 
v sredo 25. 11. 1998 smo 

lahko preko SVT spremljaH po
tek seje občinskega sveta Obči
ne Žalec, kjer so med drugim 
govorili tudi o poslovanju KS 
Galicija. Dosedanji zagovorniki 
poslovanja KS, vključno z žu
panom, so vedno trdili, da gre 
za predvolilno blatenje in ne za 
nepravilnosti v KS oziroma za 

sumljivo poslovanje. Zanimivo 
je mnenje nekaterih svetnikov 
in župana, ki niso več omenjali 
predvolilne kampanje, ampak 
so želeli to točko dnevnega 
reda kar preskočiti, češ to kar 
pustimo in nadaljujmo z na
slednjo točko. To pomeni pod
piranje takšnih ali drugačnih 
mahinacij. Kako lahko sedijo v 
občinskih klopeh ljudje, ki no
čejo priznati dokazanih nepra
vilnosti in ki si upajo izničiti vse 
ugotovitve občinskega nadzor
nega sveta? 

Ves čas razprave je župan 
Dobnik zagovarjal KS in ome
njal samo ceste, ceste..., ne da 
bi se vprašal o zakonitosti nji
hove gradnje. Gospod župan 
verjetno ne ve, kakšne so bile 
ceste v Galiciji pred njegovim 
županovanjem. Morda je po
zabil, da je bil prvič v Galiciji 6. 
4. 1990 ob 20. uri na predstavi
tvi Demosa. Že takrat se je, po 
zaslugi starejših krajanov, pri
peljal po lepi asfaltirani cesti 
do Zadružnega doma v Galici
ji. Morda župan Dobnik ni 
opazil, da v Galiciji ni nočne 
razsvetljave, da avtobusne ča
kalnice niso osvetljene, ni os
vetljeno pokopališče, nimamo 
svoje pošte, banke z banko-
matom in še več drugih živ
ljenjsko pomembnih dobrin. 
Nekateri dobro vemo, da se 
da hitro in takoj zaslužiti pri 
komunalnih delih, še posebej 
brez točne evidence. 

Ali se gospod župan Dobnik 
vpraša, kakšno korist smo 
imeli krajani Galicije od podar
jenega nasipnega gramoza v 
količini 3.700 m^? Menim, da je 
bila dolžnost župana Dobnika, 
da bi moral takoj pri ugotovitvi 
nesoglasij v KS sam posredo
vati in doseči medsebojno so
žitje sprtih strani. Preprečiti bi 
moral blatenje Galicije po jav
nih medijih, grožnje, laži, med
sebojno sovraštvo, kar vse 
skupaj škoduje ne le krajanom, 
tudi KS in občini. Župan bi mo
ral s svojo avtoriteto in s svoji
mi strokovnimi delavci nuditi 
pomoč KS in jih uvajati v zako
nito poslovanje ter uvesti nad
zor nad'njihovim delom. Gos
pod župan ni tako ravnal, tem
več je vseskozi zagovarjal ne
pravilno ravnanje in s tem prili-
val olje na ogenj. Se morda 
župan Dobnik kdaj vpraša, za
kaj KS nas krajane nikoli ne 
obvešča o svojem delu, o načr
tih...? Ali gospod župan ve, da 
funkcionarji KS ne sodelujejo s 
krajani? Krajani sploh nismo 
vedeli za materialne in finanč
ne prispevke CPC, KS, saj nas 
ni nihče o tem obveščal. Gos
pod župan vedno poudarja po
men asfaltne baze in kamnolo
ma na našem območju. Krajani 
se dobro zavedamo njihovega 
prispevka in njihove prisotno
sti na našem območju, vendar 
ničesar na račun škode kraja
nov. Vsi materialni ali drugi 
prispevki KS od strani CPC 
nam nič ne pomenijo, če bomo 
ogroženi z onesnaževanjem, 
asfaltnimi hlapi, prahom, vi
bracijami in ropotom zaradi 
miniranja v kamnolomu. Za 
pojasnilo tistim, ki želijo baran-
tati s kozjo kupčijo, da KS Vin
ska gora in druge nimajo kam
noloma niti asfaltne baze, pa 
so komunalno in drugače bolj
še urejene od KS Galicija. 

Na koncu želim čestitati 
predsedniku občinskega sve
ta gospodu Francu Žolnirju za 
korektno in pošteno vodenje 
sej sveta Občine Žalec. 

STANKO VERDEL, 
Železno 



32 P I S M A B R A L C E V - R O M A N 

Sodba na 
papirju 

22. 8. 1985 okoli 22. ure je 
dan, ki je naši družini prinesel 
velike in težke spremembe. 
Zgodila se je prometna nesre
ča, ki jo je povzročil D. S., ki je 
imel v krvi kar 1,95 g/kg alko
hola. Oče, ki je bil v nesreči 
udeležen kot kolesar, je utr
pel hude poškodbe glave, 
poškodbo hrbtnega mozga in 
prelom leve nadlaktnice. Po
sledica je bila ohromelost. 
Oče se je po več kot 7-dnevni 
nezavesti zbudil kot invalid, 
popolnoma nepokreten. 
Zdravljenje je bilo dolgotraj
no in težko. Več mesecev je 
peživel v bolnišnici, kasneje 
se je več mesecev zdravil v 
Zavodu za rehabilitacijo inva
lidov (Soča) v Ljubljani, kjer 
so ga »usposobili« za življenje 
na invalidskem vozičku. Naj 
povem, da še vedno, po toh
ko letih, redno odhaja v Sočo 
na zdravljenje. 

Štiri leta po nesreči je inva
lidska komisija očeta upoko
jila kot invalida prve kategori
je z 80-odstotno telesno ok
varo, kar pomeni, da je odvi
sen od tuje pomoči in nege. 
Življenje se je naši družini po
polnoma spremenilo. Takrat 
smo bili trije šoloobvezni 
otroci, polni načrtov - čez noč 

pa se je vse spremenilo. Vsi 
smo se morali naučiti živeti z 
invalidom in verjemite mi, bi
lo je zelo težko. Povsod smo 
naleteli na ovire, kamorkoli 
smo šli, smo imeli probleme. 
Na sodišče smo ga morali no
siti, prav tako niso dostopne 
mnoge druge ustanove in 
nasploh je veliko težav. Oče je 
popolnoma odvisen od nege 
vsaj enega člana družine in 
potrebuje stalno skrb. Ko se 
je nesreča zgodila, je bila star 
45 let, v popolni telesni kondi-
ciji. Vedeti moramo, da je nje
govo stanje vsako leto slabše, 
saj vemo, kaj prinaša starost. 

Toda vrnimo se k povzroči
telju nesreče. Ta je bil v času, 
ko se je zgodila, predkazno-
van v drugem kazenskem po
stopku in na prostosti. Ne mo
remo reči: se pač zgodi nesre
ča, kajti to ni bila njegova pr
va. Sodišče ga je obsodilo na 
štiri mesece zapora in prepo
ved vožnje za B kategorijo za 
čas 2 let, 6 mesecev in 7 dni. Za 
izplačilo odškodnine so nam 
svetovali civilno tožbo, ki se je 
končala po 10 letih. Sodišče v 
Celju je določilo odškodninski 
znesek in naložilo toženi 
stranki, da mora očetu meseč
no plačevati redne obroke 
rente. In tu se vse konča. Sod
bo smo dobih, vendar je ta 
sodba samo na papirju, saj ni 
določenih nikakršnih sankcij v 
primeru neplačevanja. Seveda 

se toženi za sodbo ne meni, v 
stik z njim je nemogoče priti in 
tudi vse svoje premoženje je 
»skril«. Torej je bilo deset let 
dela sodišča in vseh izveden
cev, od medicinskih do finanč
nih, ki smo jih seveda morali 
plačati, popolnoma zastonj. 

Sprašujem se, kako je to 
mogoče? Obrnila sem se celo 
na ministrstvo za pravosodje 
in odgovor je bil, da je sodba 
izvršljiva v našo korist, nič pa 
ne piše, kako. Torej mi ne 
preostane nič drugega kot 
osebno preganjanje tožene 
stranke. Po vsem tem se spra
šujem, v kakšni državi sploh 
živimo, če v njej ni nobenih 
pravic? Pravice sicer so, ven
dar samo na papirju, od teh 
pa se ne da živeti. 

MIRJANA MAGIČ, 
Zadobrova 

Molkobčinskih 
organov 

Avgusta 1998 smo skupina 
staršev iz Lahovne pismeno 
obvestili pristojnega na MO 
Celje, g. Iztoka Urankerja, o 
prometni nevarnosti na poti v 
šolo na Hudinji, ki preži na 
šoloobvezne (večinoma nižje 
stopnje in prvošolčke) otroke. 

Ker ni bilo nič storjenega 
niti odgovora, smo po dveh 
mesecih obvestili o tem župa

na MO Celje, g. Jožeta Zims
ka, in ga zaprosili, naj se zav
zame za rešitev problema. 
Žal še do danes ni odgovora, 
kar se nam zdi neodgovorno 
do otrok, za katerih varnost 
se zavzemamo. 

MIRKO BOŠNJAK. 
Celje 

ZAHVALE, 
|£OHVALE 

Prifeten izlet 
Pred kratkim smo se odpe

ljali na izlet Z žlico in kozar
cem po Sloveniji. Pokrovitelj 
izleta je bila Poslovna skup
nost za vinogradništvo v so
delovanju z Novim tednikom 
in Radiom Celje. Srečni izžre
banci smo odpotovali najprej 
na Ptuj, nadaljevali pot proti 
Ljutomeru in Ormožu, nato 
pa po vinski cesti do radgon
ske kleti. 

Ob treh odličnih pokušinah 
vrhunskih vin in dobrem ko
silu v hotelu Ormož je izlet 
prijetno minil, kar so omogo
čili tudi Vesna, Mateja, Simo
na in fotograf Dan, šofer avto
busa pa nas je varno pripeljal 
nazaj v Celje. Za lepo preživet 
sobotni dan se zahvaljujemo 

vsem sponzorjem, ki so nam 
omogočili ta izlet. 

Zadovoljni udeleženci 

Hvala gospodu 
Kraševcu 

v Celju je bilo ob poplavi 
veliko naselij zelo prizadetih in 
poškodovanih, nekateri so ime
li poplavljena stanovanja, zato 
tudi osebne stvari, kot so oblači
la, posteljnino... Torej tisto, kar 
človek potrebuje vsak dan. 

Takoj po poplavi me je po
klical g. Zoran Kraševec, ki je 
naš rojak, stalno bivajoč v 
Marija Gradcu in začasno sta
nujoč v Nemčiji. Čeprav je v 
tujini že 37 let, ni pozabil svo
jih rojakov - povprašal je, če 
potrebujemo pomoč. V lastni 
režiji je zbiral zimska oblači
la, odeje, posteljnino... (veli
ko stvari je bilo novih) in jih 
na svoje stroške z najetim 
rent-a-car kombijem pripeljal 
v Celje. Vse te stvari so bile 
namenjene poplavljenim kra
janom v KS Medlog, zato so 
krajani tudi prejeli obvestila, 
kdo jim jih je podaril. 

Mislim, da bi se morale na
še organizacije, ki se ukvarja
jo s humanitarno pomočjo, 
bolj potruditi. Podobno bi 
morali ravnati tudi drugi, saj 
bomo, če nas bo zadela ele
mentarna nesreča, hvaležni 

za vsako pomoč, ki jo ho^^^ 
prejeli. Zato še enkrat pona-
Ijam, da morajo humanitarn, 
organizacije in tudi občinsî j 
možje, ki naj bi skrbeli ^ 
sokrajanke in sokrajane, oj 
takšnih situacijah namenu 
več svojega časa in pozorno' 
sti do ljudi, ki so utrpeli mat? 
rialno in duševno škodo. 

Še enkrat se g. Zoranu Kra' 
ševcu v svojem imenu in 
imenu krajanov, ki so bili d̂ J 
ležni pomoči, iskreno zahva 
ljujem, obenem pa apeliraj 
na vse nas, da ponovno vzpc 
stavimo med sabo človeškt 
vez dobrote in ne mislinic| 
samo nase. Gospod Zoran 
hvala vam. 

HILDA KAVČIČ, 
Zadobrov; 

Ko sva prišla v sobo, so me napori prečute noči obvladali. 
Vrgla sem se na posteljo. Duško se ni mogel ločiti od tuša. 
Najbrž že dolgo ni bil deležen takega ugodja. Poleg tega je bil 
nenehno v skrbeh, da me s kakšno telesno pomanjkljivostjo ne 
bi odbil. Zaspala sem s čevlji na nogah in kar nekam odveč mi je 
bilo, ko me je Duško zbudil in me spomnil, zakaj sva prišla v 
hotel. Voda je tudi meni pregnala mačka. 

Mlada, zdrava in dobre volje sva se v postelji vedla kot 
mlada zakonca brez skrbi. Duško me je poljubljal in poljubljal, 
jaz pa sem se mu umikala, pa le za toliko, da me je med 
smehom zopet lahko ujel. Igre in igrice so postajale vse bolj 
zamegljene, kajti zavest je začelo izpodrivati poželenje. V 
trenutku, ko čutila niso več zaznavala drugega kot moje in 
njegovo telo, se je Duško sunkovito vzravnal in se zvalil na 
hrbet. Roki je razširil in obležal kot mrtev. 

»Kaj se je pripetilo?« sem planila pokonci in se nagnila nad 
njegov obraz. Bil je moker od solz. 

»Ljuba, ne morem te imeti. Spal sem z neštetimi ženskami in 
še nikdar se mi to ni pripetilo.« 

»Zakaj? Kaj te moti?« 
»Nič me ne moti. Rad te imam. Želim te, da te bolj ne bi mogel 

želeti. Nikoli še nisem bil z žensko kot si ti. Morda zaradi tega.« 
Le kaj mu naj na to odgovorim? Tudi meni se še ni primerilo, 

da bi moški jokal, ker ga je moškost izdala. Vzela sem njegovo 
glavo v naročje in mu s prsti lovila solze. 

»Kar joči,« sem rekla. »Izjoči se!« 
Okoli poldneva se je v njem vzburila sla s tako močjo, da bi 

me lahko zdrobil. In potem je zopet moral jokati. »Ubil se bom! 
Pasje življenje živim, opraviti imam le z grobostjo, pretepi, 
policijo, s polomljenimi kostmi in nasiljem. Če ne bi spoštoval 
neusmiljenega zakona podzemlje, bi me že davno z verigami 
pretepli do smrti. To je moje življenje. Nikoli nihče ni bil z 
menoj dober, nikoli mi nihče ni rekel dobre besede. Kurbe so 
pod mano razmišljale o tem, ali se iz moje denarnice ne bi 
moglo potegniti več... In potem srečam tebe. In slutim: edina si, 
ki bi bila vredna, da te obožujem, jaz pa te nikoli ne bom mogel 
imeti. Slutim, da bo tako.« 

Rekla sem mu, da govori neumnosti in da si ne sme 
dopovedovati, da se kaj takega drugim moškim ne more 
pripetiti. Preden sva se razšla, me je prosil, da naslednji večer 
zagotovo pridem k vhodu v Narodno gledališče. 

Na sestanek je prišel s svežimi ranami na obeh rokah. 
»Kaj si počel? Si se pretepal?« 

»Ne, kradel sem zate. Nekaj dragocenega sem ti hotel 
podariti. Dva diamantna prstana sem ti prinesel.« 

Tla so se mi zamajala pod nogami. 
»Mar naj vzamem ukradene stvari? Le kako si mogel na kaj 

takega sploh pomisliti?« 

»Malo je manjkalo, pa bi me zalotih pri vlamljanju. Že zato te 
prosim, da prstana vzameš. Glej, kri sem prelival zate,« se je 
skušal pošaliti. 

»Za nič na svetu. Takoj se bova razšla, če ne boš prenehal s 
tem.« Vtaknil je prstana v žep, vanje skril roki in hodil po 
Beogradu ob meni nem in prizadet. Še naprej mi je pomagal na 
bolšjem trgu prodajati stare obleke. Vame je upiral svetle oči s 
pogledom planinca, ki je zašel v megli, potem pa se mu cilj 
nenadoma zariše pred očmi. Nenadoma se je za Duškom 
izgubila sled. Po nekaj mesecih sem ga ugledala brez las, 
obritega do lobanje. Torej so ga zalotili pri kraji, ga zaprli in 
ponižanega pustili na prostost. Tudi on me je videl, vendar se 
mi ni približal. Sramoval se je. 

Nož v hrbet 
Sprehajali smo se po Kalemegdanu in se pogovarjali o tem, 

kaj bi se nam bolj splačalo: ali se sončiti in lenariti na 
spomladanskem soncu ali se odpraviti na predavanje o zgo
dovini umetnosti. Boda, ki je imel navado, da je sogovorniku 
vrtel gumbe toliko časa, dokler mu jih ni odtrgal, je po 
klovnovsko pohitel naprej, nam dal znamenje, naj se ustavi
mo, potem pa je začel predavati, posnemajoč dolgoveznega 
profesorja: 

»Otroci moji dragi. Vam pravzaprav sploh ni treba na moje 
predavanje. Park, po katerem se sprehajate, je ena sama 
strnjena zgodovina. Na tej vzpetini nad sotočjem Save in 
Donave so se že v 4. stoletju pred našim štetjem sprehajali 
Kelti. Seveda niso zgolj uživali v prekrasnem razgledu in se 
zdolgočaseni praskali za ušesi, marveč so tukaj zgradili trdnja
vo. Rimljanom ni bila dovolj velika pa so jo razširili; po njej in 
okoli nje so šarih Turki in drugi osvajalci. In, otroci moji dragi, 
vnovič vas opozarjam, da je po svoji legi beograjski Kalemeg-
dan eden najlepših parkov.« Zajeli smo zrak in ubogljivo kot 
osnovnošolci zapiskali: 

»Kalemegdan je eden najlepših parkov v Evropi.« 
»Dosti je norčij,« nas je prekinil Tori. »Ostali bomo brez 

podpisov. Čez petnajst minut moramo biti v učilnici.« 
Boda nas je skušal zadržati, a zaman. Hitrih korakov smo 

pohiteli proti akademiji. 
Ko so kolegi vstopili v zgradbo naše šole, sem zaznala, da se 

na Knez Mihajlovi ulici dogaja nekaj razburljivega. Ustavila 
sem se, da bi videla, za kaj gre. Slišala sem klice: »Beži, beži« in 
»Pusti ga, ustavi se, norec!« 

Skoraj sočasno sta mimo mene pridivjala moška. Prvi, z belo 
okroglo čepico na glavi, je hotel zmesti zasledovalca s tekanjem 
sem in tja. A lovec je bil hitrejši. V dvignjeni desnici se mu je 
zaiskril nož. Še sem lahko videla, kako se je napadeni ozrl, še 
sem videla njegove, od strahu izbuljene oči, potem pa se mu 
je, samo nekaj korakov pred menoj, rezilo zarinilo v hrbet. 

Zadet je bil pod levo lopatico. Napadalec je z bliskovito naglicor 
izvlekel nož brez sledov krvi na njem, nakar ga je še enkrat 
sunil v telo. Moški se je zgrudil. Okoli obeh se je nagnetla 
množica in ju zakrila mojim očem. Bleda kot kreda sem. 
stopila z zamudo v predavalnico. 

»Ali ti je slabo?« so me spraševali. 
»Pravkar je nekdo pred mojimi očmi zabodel človeka.« 
»Kdo? Koga? Kako?« '"̂  
»Krvno maščevanje,« so mi pojasnili fantje in z nezmanjšano 

zbranostjo prisluhnili profesorju, ki mu ni prišlo do ušes, o čem 
smo se pogovarjali. 

Ubit, zaboden, da - zaklan je bil ČLOVEK, mi pa sedimo tukaj, 
kot zadovoljni in vseh dobrin naveličani letoviščarji, mi je rojilo 
po glavi. 

Po predavanju sem se napotila na Kalemegdan in sedla na 
klop, zavedajoč se, da mi bo do zadnjega dneva žal, da me 
Bodine šale niso odvrnile od učne ure. 

Vrata Talij inega hrama 
Po diplomski predstavi v Ateljeju 212 smo se začeli spraše

vati, v katerem gledališču bi se poskušali ustaliti. Čeprav smo 
kot študentje statirali v filmih in smo nekateri odigrali tudi 
krajše prizore v filmih in na televiziji in čeprav smo bili v 
dramskih gledališčih na pol doma, nihče od nas ni imel po 
diplomi trdnega angažmana. Pogodbeno delo v Ateljeju 212 ni 
bilo brez tveganja. Samo Bata Živojinovič je takoj in brez truda 
zakraljeval v filmskih ateljejih, ne da bi si kdorkoli znal to 
izjemo razložiti. Ko sem pozneje spoznala moč nedotakljivega 
filmskega zakona »jaz tebi - ti meni«, me ni bilo več v 
metropoli. Bojan Stupica in moj oče sta se družila kot mladeni
ča. In oče se je prvič med mojim bivanjem v Beogradu pripeljal 
na obisk z namenom, da se pogovori z velikim gledališčni-
kom. 

»V Beogradu je strahovita konkurenca. Mladih igralcev kar 
mrgoli. Nihče noče v oddaljenejše gledališče. Če hčerka ostane 
tukaj, ji lahko zagotovim manjše vloge, a bi bilo bolje, da se 
vrne v Slovenijo, kjer lahko takoj začne z velikimi vlogami,« je 
povedal svoje mnenje Bojan Stupica. 

»Ne razumem te popolnoma. Svetuješ nam, naj se hčerka 
vrne domov samo zato, ker je tukaj prevelika konkurenca,« je 
bil skeptičen moj oče. 

»Hotel sem reči, da je tudi med nadarjenimi prevelika 
konkurenca,« se je nasmejal Bojan Stupica in s temi napoved
mi pomiril očete, meni pa med vrsticami povedal, da mi za 
umetniški vzpon ni treba biti v skrbeh. 

Slovenski Talijin hram mi je odpd vrata. 
»Zakaj nisi ostala tam, kjer s študirala?« me je vprašal 

slovenski gledališki izvedenec. Tako torej. Tam sem bila 
»Švabica«, doma pa se tudi ne smem počutiti povsem brez 
krivde, ker me je nemirni duh popeljal dalje od Ljubljane. 
Kljub porogljivemu sprejemu sem v celjskem gledališču že 
prvo sezono zaigrala velike vloge. Sprožila sem plaz človeške 
nečimrnosti - gledališke nečimrnosti. Noži, ki so mi jih zarivali 
v hrbet, niso bili kovinski, vbodov sploh nisem čutila - bili so 
nevidni, neoprijemljivi, civilizacijsko perfidni. 

Toda v življenju je tako: zaključek ene zgodbe pomeni 
začetek druge. S pričujočo pripovedjo sem prišla do te ločnice. 

(KONEC) 
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rreijiiia brez zimske opreme 
nadzoru prometa, ki so 

policisti opravili med 18. 
20. novembrom na ob-

pčju celotne regije, se je 
ed drugim pokazalo, da je 
ir tretjina voznikov pozabi-
, da je napočil čas, ko je 
•ba vozilo primerno opre-
jti za varno vožnjo v zim-
ih razmerah. 

Kol je na ponedeljkovi ledni 
ivinarski konferenci povedal 
jjan Vrečic, načelnik inšpek-
rata policije v UNZ Celje, so 
ilicisti v navedenem času 
introlirali 1395 vozil (993 
lebnih in 402 tovorni), brez 
itrezne zimske opreme pa je 
lo 357 vozil ali 25 odstotkov 
eh ustavljenih vozil. 

Večino njih so policisti le 
opozorili, kaznovali pa so de
vet kršiteljev, ki so bili povzro
čitelji prometnih nezgod dne 
20. novembra, ko je zapadel 
sneg, njihova vozila pa niso 
bila opremljena s predpisano 
opremo za zimske razmere. 

Navedeni podatki iz akcije 
kažejo, da nizke temperature 
voznike znova in znova prese
netijo, zlasti pa zmedo v pro
metu povzroči prvi sneg. Tak
šna slika se iz leta v leto po
navlja, policisti pa ugotavlja
jo, da večina vdfenikov prične 
razmišljati o zimski opremi 
vozil šele takrat, ko jih vreme 
(sneg) v to prisili. Takšno ob
našanje povzroča največ težav 
vzdrževalcem cest in policiji, 
ki se mora že ob prvih snežin

kah soočiti s številnimi pro
metnimi nesrečami. Za pona
zoritev samo podatek, da se je 
20. novembra, ko je zapadel 
prvi letošnji sneg, pripetilo 26 
prometnih nesreč, od teh kar 
deset v času med osmo in 
deseto uro. Zato policisti voz
nike motornih vozil ponovno 
opozarjajo, da morajo vozila 
opremiti za vožnjo v zimskih 
razmerah. Kazen, ki jo polici
sti izrečejo tovrstnemu kršite
lju, je 20 tisoč tolarjev, torej 
več, kot staneta dve poprečni 
zimski gumi. 

Pravilnik o napravah in 
opremi na motornih in pri
klopnih vozilih določa, da mo
rajo imeti ta vozila v zimskih 
voznih razmerah na pogon
skih kolesih zimske gume. Na

mesto teh so lahko tudi letne, 
vendar mora imeti voznik 
med obvezno opremo tudi 
snežne verige, te pa morajo 
biti nameščene na pogonskih 
kolesih v trenutku, ko se sneg 
prične oprijemati vozišča, hi
trost takšnega vozila pa je 
omejena na 50 kilometrov na 
uro. Med ustrezno zimsko 
opremo spadajo tudi radialne 
gume, če so nameščene na 
vseh kolesih. V vseh naštetih 
primerih pa velja osnovno 
pravilo, da morajo biti žlebovi 
tekalne plasti po obsegu in 
širini gume globoki najmanj 4 
milimetre. Skladno z navede
nim pravilnikom na sloven
skih cestah ni dovoljena upo
raba pnevmatik z žeblji. 

M.A. 

Prekipele navijaške strasti 
Minulo nogometno tekmo 
led murskosoboško Muro in 
sljskim Publikumom, odi-
rano na šentjurskem igrišču, 
), poleg poraza celjskega 
loštva, obeležili številni inci-
enti, ki so jih zakrivili nekul-
iirni, razgrajaški navijači iz 
rst Celjskih grofov. Nešport-
0 obnašanje je zaznamovalo 
idi nogometno tekmo v Vele-
ju, vendar tam do spopada 
led domačimi navijači in vio
lini ni prišlo. 
LNa in ob nogometnem igrišču 
fentjurju so policisti razgrete 
ivijače še uspeli krotiti, huje 
ije bilo kasneje na železniški 
Dstaji, pri čemer je treba pove-
ati, da ni prišlo do kakšnega 
eposrednega spopada med na-
ijači celjskega in murskoso-
loškega kluba, ampak so se v 
ajslabši luči pokazali zgolj 
redstavniki (dela) navijaške 
kupine Celjski grofje, ki so se 
pravili nad policiste: jih zmer-
ali, žalili, izzivali, metali med

nje petarde in bakle, eden iz
med izgrednikov je policista 
brcnil v nogo, drugi ga je udaril 
v glavo. Ker se je razgrajaštvo iz 
minute v minuto stopnjevalo, 
so morali policisti uporabiti silo 
in prisilna sredstva. Štiri kršite
lje, med katerimi so trije mlado
letniki, vsi pa so iz Celja, so 
policisti odpeljali s prizorišča in 
jih zadržali do ponedeljkovega 
jutra, ko se je pričel delovni dan 
sodnika za prekrške. Po dogod
ku so na UNZ Celje ocenjevali 
ta dogodek in upoštevali tudi 
možnost, da zoper glavne krši
telje uvedejo tudi kazenski po
stopek zaradi preprečitve urad
nega dejanja uradni osebi. 

Na tekmi v Velenju ni dosti 
manjkalo do neposrednega 
spopada med navijači obeh mo
štev. Po tekmi so policisti opite 
in glasne navijače iz Maribora 
pospremili do celjsko-maribor-
skega mejnega območja, na tej 
poti pa jim niso dovolili, da bi se 
ustavili v kakšnem gostinskem 

lokalu. Podobno kot v navede
nih primerih, bodo policisti 
ukrepali tudi v prihodnje, saj je 
nedopustno, da se navijači-iz-
gredniki znašajo nad policijo, ki 

ima praviloma le to nalogo, da 
na takšnih in podobnih javnih 
prireditvah ljudem zagotavlja 
varnost ter skrbi za javni red in 
mir. M.A. 

TATVINE IZ VOZIL 
Neznani storilec je 24. no

vembra zjutraj izkoristil pet 
minut, ko je bilo, na Zagajško-
vi ulici v Celju parkirano oseb
no vozilo, odklenjeno, lastni
ka pa nikjer. Iz vozila je po
bral žensko torbico z doku
menti in hranilno knjižico, ne
previdna lastnica Smiljka R. 
pa je oškodovana za okoli 15 
tisoč tolarjev. 

V času med 23. in 25. no
vembrom je neznani storilec 
kradel iz osebnega avtomobila, 
parkiranega na Kardeljevem tr
gu v Velenju. Izbral si je po
slovni kovček, v katerem je 
imel Ivan J . iz Velenja večje 
število rokovnikov, poslovnih 
daril. Storilec je lastnika oško
doval za okoli 25 tisoč tolarjev. 

V četrtek, 26. novembra 
zgodaj popoldne, je nekdo, na 
še nepojasnjen način, odprl 
osebno vozilo, parkirano na 
Mariborski cesti v Celju in last 
Bojana Š. iz Spodnjega Gaber-
nika. Iz notranjosti je ukradel 
usnjen kovček in usnjeno šol
sko torbo z zvezki. Lastnik je 
oškodovan za okoli 20 tisoč 
tolarjev. 

Prejšnji četrtek popoldne je 
neznani storilec vlomil v oseb
ni avtomobil R4, ki je bil par
kiran na Ljubljanski cesti v 
Celju. Ukradel je avtoradio s 
CD playerjem znamke Gold
star, s tem pa lastnika oškodo
val za okoli 30 tisoč tolarjev. 

V petek, 27. novembra zve
čer, je nekdo stopil do osebne
ga avtomobila, last Janeza B. , 
parkiranega na Razlagovi ulici 
v Celju, ga na silo odprl in ga 
pri tem poškodoval. Iz notra
njosti je ukradel platneno tor
bo in denarnico z dokumenti. 
Lastnik vozila in Janko H. sta 
oškodovana za okoli 50 tisoč 
tolarjev. 

V noči na soboto, 28. no
vembra, je neznani storilec 
vlomil v osebni avtomobil Sa
bine M., ki je bil parkiran na 
Linhartovi ulici v Celju. Iz no

tranjosti avtomobila je ukra
del črno usnjeno žensko jak-
no, rjav usnjen nahrbtnik, v 
katerem je bila denarnica ter 
bundo vijolične barve. Lastni
ca vozila in Suzana H. sta oš
kodovani za približno 40 tisoč 
tolarjev. 

V času od petka zvečer do 
sobote popoldne je neznani 
storilec, iz osebnega avtomo
bila, parkiranega v garaži 
zdravstvenega doma v Šent
jurju, ukradel mobilni telefon 
Benefon, s tem pa šentjurski 
zdravstveni dom oškodoval za 
okoli 90 tisoč tolarjev. 

V nedeljo, 29. novembra 
med 2.30 in 3.15 uro, je nezna
ni storilec vlomil v osebni avto
mobil Zastava yugo, ki je stal 
na parkirišču ŠRC Golovec v 
Celju. Iz vozila je ukradel rjavo 
moško usnjeno jakno, dve črni 
moški bundi in moško bundo v 
temnomodri barvi. Lastnike 
teh oblačil, Mihaela V, Bogda
na G., Tomislava B. in Adolfa 
V , je storilec oškodoval za 
okoli 35 tisoč tolarjev. 

V ponedeljek, 30. novembra 
zvečer, je nekdo vlomil v oseb
ni avtomobil Zastava yugo, ki 
je stal na parkirišču Srednje 
ekonomske šole v Celju. Stori
lec je iz vozila ukradel žensko 
torbico z denarjem in osebni
mi dokumenti. Lastnica Marija 
V. je oškodovana za okoli 15 
tisoč tolarjev. M.A. 

JUTEKS ŽALEC 
Kemijsko-tekstilno podjetje, d.d. Hmeljarska 1 3310 Žalec 
O B J A V L J A 
J A V N O D R A Ž B O V O Z I L IN 
D R U G I H O S N O V N I H S R E D S T E V 
1 . Osebni avto Lada 1500 karavan 

izklicna cena 150.000,00 SIT 

2. Osebni avto Lada 1500 karavan 
izklicna cena 150.000,00 SIT 

3. Pločevinasta enoplaščna cisterna V=30m^, 
premer 2000 mm, dolžina 10 m, ležeča ali stoječa 
(2 kom.) 

izklicna cena 370.000,00 SIT/kom. 

Javna dražba bo v soboto, dne 5.12.1998, ob 8. uri 
na dvorišču podjetja v Žalcu, Hmeljarska 1. 
Pred dražbo morajo udeleženci položiti varščino vvišini 10% izklicne cene. 
Blago se proda najboljšemu ponudniku po sistemu videno-kupljeno. 
Takoj po dražbi bo neposredna prodaja RABLJENE OPREME, in sicer: 
• kovinske garderobne omare •večje število elektromotorjev. 
začetne cene bodo objavljene neposredno pred prodajo. 

MINI KRIMICI 
Tatvina 

denarnice 
v ponedeljek, 23. novembra 

popoldne, je nekdo vstopil v 
garderobne prostore na sred
nji trgovski šoli na Kosovelovi 
ulici v Celju. Iz omarice An
dreje S. iz Sevnice je ukradel 
denarnico z denarjem, doku
menti in letno vozovnico za 
vlak. Lastnica je oškodovana 
za okoli 95 tisoč tolarjev. 

Pri stransicih 
vrat ih 

v torek, 24. novembra do
poldne, je neznani storilec pri
šel skozi stranski vhod v no
tranjost butika Tanja na Vod
nikovi ulici v Celju. Tam je 
zagledal in ukradel žensko 
torbico,v kateri je bila denar
nica z nekaj denarja in doku
menti, dežnik in pribor za 
osebno nego. Lastnica Ana P. 
je oškodoÂ na za okoli 25 ti
soč tolarjev. 

Pretepal 
|0 le 

v sredo, 25. novembra, so 
bili policisti obveščeni o do
godku, ki se je pripetil že 18. 
novembra dopoldne v Šentjur
ju. Takrat je 32-letni Anton M. 
iz Šmarja pri Jelšah nasilno 
vstopil v stanovanje Marjane 
V. in jo pričel pretepati. Žen
ska mu je uspela pobegniti, a 
jo je nasilnež dohitel pred sta
novanjskim blokom in jo po
novno pretepel. Pri tem ji je 
povzročil hudo telesno poš
kodbo. 

OIcradei 
potrošnišico z v e z o 
v dneh od 24. do 25. no

vembra je neznani storilec 
vlomil v prostore Zveze potro
šnikov Slovenije na Efenkovi 
ulici v Velenju. Ukradel je več 
delov računalniške in telefon
ske opreme. S tatvino je pov
zročil za okoli 170 tisoč tolar
jev gmotne škode. 

Znesel se je nad 
avtomobilom 

v noči na 25. november je 
neznani storilec prišel v pod
zemne garaže na Kardeljevem 
trgu v Velenju, tam stopil do 
osebnega avtomobila Velenj-
čanke Tine T. in ga z nezna
nim predmetom namerno 
poškodoval po vseh štirih vra
tih in pokrovu motorja. Last
nico je s tem početjem oško
doval za približno 30 tisoč to
larjev. 

Kradel v kiosku 
v noči na 26. november je 

nekdo kradel v kiosku Metke 
B. na avtobusnem postajališču 

v Štorah. Skozi odprtino za 
ventilator je segel v notranjost 
in odnesel stensko uro, video 
kaseto, komplet papirja in dve 
steklenički ledenega čaja. 
Gmotna škoda, ki jo je povzro
čil lastnici, znaša 17 tisoč to
larjev. 

Tatovi v 
baru 

v noči na petek, 27. novem
bra, so neznani storilci vlomili 
v Bar risanka v Teru pri Ljub
nem ob Savinji. Iz lokala so 
odnesli računalniško blagaj
no, radio stolp s CD player-
jem, več zabojev piva, vina in 
sokov ter več litrov žganih pi
jač ter cigarete. Lastnica Mar
tina T. je oškodovana za prib
ližno 300 tisoč tolarjev. 

K r v a v i pretep v 
šoli 

Minuli petek popoldne sta 
se na hodniku v četrtem nad
stropju Šolskega centra v Vele
nju sprla in stepla dijaka, 16-
letni Miroslav B. in leto starej
ši Konrad M., oba Velenjčana. 
Med prerivanjem in pretepom 
je Miroslav iz žepa izvlekel 
nož na preklop, ki mu ga je 
Konrad poskušal zbiti iz rok, 
med tem pa ga je Miroslav 
zabodel med rebra na levi 
strani prsnega koša. Hudo ra
njenega Konrada so nemudo
ma odpeljali v celjsko bolni
šnico. 

Izginil clio 
Minulo nedeljo zvečer je s 

parkirnega prostora pred sta
novanjskimi bloki na Vojkovi 
ulici v Celju izginil osebni av
tomobil Renault clio 1,4 RT. 
Ukradeno vozilo je bele barve, 
z registrsko oznako CE 26-89J, 
lastnik Dražen P. iz Celja pa je 
oškodovan za približno mili
jon 200 tisoč tolarjev. 

O D D R U G O ^ 

slovenski potni 
listi iskani v Srbiji 

V Srbiji so najbolj cenjeni 
in iskani ponaredki sloven
skih potnih listov, saj je z 
njimi mogoče svobodno po
tovati sirom po Evropi. 

Srbsko podzemlje ta čas po
nuja dve vrsti ponaredkov: ta
ke na kupljenih (ukradenih) 
izvirnih blanketih in potne li
ste, ki so v celoti ponarejeni. V 
beograjski Politiki so pred 
kratkim pisali, da je skupina 
srbskih kriminalcev v sloven
skih Škofijah vlomila v skla
dišče in tam ukradla blankete 
potnih listov. Ponarejevalci so 
morali potem samo nalepiti 
fotografije novih »Slovencev« 
ter ponarediti pečate in napi
se. Druge vrste ponaredki (ti
skanje potnega lista v celoti) 
so veliko bolj zapleteni, saj je 
potrebno sodelovanje več ti
skarn. Lani so v Srbiji odkrili 
tiskarno, ki je natisnila prib
ližno 100 izvodov slovenskih 
potnih listov, namenjenih 
»strankam« iz Makedonije, 
predvsem tamkajšnjim Alban
cem. Beograjski tisk je takrat 
poročal, da je policija precej 
ponaredkov zaplenila in areti
rala večino ponarejevalcev in 
razpečevalcev. 

Eksplozija plina 
v ponedeljek, 30. novembra okoli 15.40 ure, je prišlo do 

močne eksplozije plina v kurilnici stanovanjske hiše v 
šentjurski Košnici. 
Lastnik Anton K. je okoli 15.30 ure v kurilnici priklopil plinski 

gorilec na jeklenko, pristavil lonec s krompirjem ter odšel v 
hlev. Po nekaj minutah je zaslišal močno eksplozijo, ki je 
uničila vsa stekla, vrata ter poškodovala zidove in nekaj kosov 
pohištva. Manjši požar, ki je pri tem nastal, je uspel lastnik sam 
pogasiti, sicer pa gmotna škoda znaša okoli 3 milijone tolarjev. 
Pri ogledu kraja je bilo ugotovljeno, da je eksplozijo povzročilo 
uhajanje plina, eksplozivno zmes pa je najverjetneje aktiviral 
gorilec centralne peči. M.A. 
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• Policisti so šli 26. novem
bra dopoldne intervenirat v 
bife pri samopostrežni trgovi
ni na Ulici frankolovskih žr
tev. Tam se je razgrajaško raz
dajal Aleksander Z., ki je 
zmerjal ostale goste in se 
sproščal z metanjem kozarcev 
po tleh. Sandi je sicer pobeg
nil s kraja še pred prihodom 
patrulje, a ga to dejstvo ne bo 
rešilo kazni. 
• V četrtek, 26. novembra 
popoldne, je na Lopati javni 
red in mir kršil Boris K., ko je 
na ves glas zmerjal in žalil 
Ivana B. 
• Prejšnji četrtek ponoči je 
bilo glasno na Delavski 18. 
Stane S. si je dajal duška z 
glasno muziko, sosedje pa ga 
pri tem niso podpirali. Glasni 
Stanko je za kazen moral seči 
v denarnico. Enako se je v 
nedeljo okrog štirih zjutraj go
dilo stanovalcem na Goriški 1, 
ki so morali poslušati hišnega 
DJ-ja Željka K. Ker je bil Želj-
ko za zgodnje nedeljske ure 
mnogo preglasen, so ga polici
sti oglobili. 
• V soboto dopoldne je bil 
na Lopati medsosedski prepir, 
v katerem je Boris K. je napa
del Miho R., vpil nad njim in 
mu grozil. 
• Na Ronkovi so imeli v so
boto družinske koline, ki bi se 
lahko kaj žalostno končale. 
Sin Rudi je postajal vse bolj 
glasen, preganjala pa ga je hu
da želja, da bi se z vsemi tepel. 
Ko je na kraj dogajanja prispe
la policijska patrulja. Rudi ni 
kazal prav nobene pripravlje
nosti, da bi se umiril, zato so 
ga odpeljali s seboj in ga po
stavili v prostor za pridržanje. 
• V lokalu Anika na Mari
borski sta v soboto ponoči raz
grajala Matjaž V. in Vida K., ki 
sta se poslovila tako, da sta 
razbila steklo na vhodnih vra
tih. 
• Dušana P. je v nedeljo do
poldne preganjala huda bole
zen, zaradi katere je v prosto
rih zdravstvenega doma raz
grajal in si prislužil vstopnico 
za sodnika za prekrške. 
• K sodniku za prekrške bo
sta morala tudi Jurij T. in Gane 
J . , ki sta se v nedeljo popoldne 
stepla v Štorah in s tem kalila 
javni red in mir. M.A. 

Nižje kazni za roparje menjalnic« 
Višje sodišče je trem obtožencem, ki so 26. mojo lani sodelovali pri ropu menjalnice Srečko v Rogaški Slatini, precej znižalo zaporne kazni 

Na okrožnem sodišču v 
Celju so letos spomladi so
dili trojici (so)storilcev, ob
toženih kaznivih dejanj ro
pa in odvzema motornega 
vozila. Senat jih je spoznal 
za krive in jim izrekel raz
meroma stroge kazni, na 
prvostopenjsko sodbo pa so 
se vsi štirje obdolženci pri
tožili in uspeli v pomem
bnem elementu sodbe, izre
čeni kazni. Senat višjega 
sodišča je zaporne kazni 
znižal vsem trem obtožen
cem. 

Lansko spomlad so se Peter 
Sitar (23) , Boštjan Založnik 
(22) , oba iz Oplotnice, ter 
Boštjan Pučnik (23) iz Slo
venskih Konjic, odločili, da 
oropajo menjalnico Srečko v 
Rogaški Slatini, ki je last Sreč

ka Hunskega iz Podčetrtka. 
Za izvedbo tega dejanja so se 
dobro pripravili in izdelali 
načrt akcije, ki je vseboval 
tudi vloge in naloge posamez
nikov. Tako je Boštjan Založ
nik 29. maja zjutraj pričakal 
in napadel delavko menjalni
ce Srečko, ko se je , s kovčkom 
v roki, približevala menjalni
ci. Z udarcem jo je spravil na 
tla in ji iz rok iztrgal kovček, 
v katerem je bilo za več kot 12 
milijonov tolarjev denarja v 
različnih valutah. Potem je s 
kraja zbežal, sedel na zadnji 
sedež motorja in se, skupaj s 
Petrom Sitarjem, ki ga je ča
kal, odpeljal po točno določe
ni poti. Založnik in Sitar sta 
se med potjo ustavila, kovček 
odprla, iz, njega pobrala de
nar in ga spravila v plastično 
vrečko, kovček, v katerem so 
ostale razne listine in čeki, pa 

zažgala. Med nadaljnjo vož
njo se jima je v Prelogah mo
tor pokvaril, zato sta pot na
daljevala peš, med hojo pa 
del denarja (za skoraj 6 mili
jonov v tolarski protivredno
sti) skrila v gozdu v lesenem 
zaboju. Boštjan Založnik si je 
vzel samo 30 tisoč tolarjev, 
Peter Sitar pa dobrih 6 milijo
nov, ki si jih je zatlačil za 
oblačila. Z delom te vsote si je 
Sitar kupil avtomobil, del pa 
ga je kasneje njegova prijate
ljica prinesla na policijo. Vlo
ga Boštjana Pučnika je bila 
svetovalne narave. Založniku 
in Sitarju je dajal predhodna 
navodila in informacije o 
tem, kje, kdaj in kako naj 
izvršita rop ter kolikšno vsoto 
denarja lahko pričakujeta v 
kovčku, ki ga bo v jutranjem 
času prinesla uslužbenka me
njalnice. 

Prvostopenjsko sodišče je 
obtoženega Petra Sitarja (za 
kaznivo dejanje ropa v sosto
rilstvu in kaznivo dejanje tatvi
ne motornega vozila) obsodilo 
na enotno kazen 8 let zapora, 
Boštjana Založnika za kaznivo 
dejanje ropa na 7 let in 6 mese
cev zapora. Boštjana Pučnika 
pa za pomoč pri ropu na prav 
tako sedeminpolletni zapor. 

Senat celjskega višjega so
dišča, ki je obravnaval pritožbe 
obtoženih, je4 delu obravnave 
ocenil, da je prvostopenjsko 

sodišče premalo upoštevalo; 
žo olajševalnih okoliščin ; 
posameznih obtožencih (n 
odraščanje v težkih sociajr' 
razmerah, nespretnost pri; 
pu, vrnitev večine denarja la 
niku). Zato je drugostopenjsj 
sodišče Petru Sitarju zniž; 
(enotno) kazen na 5 let in 
meseca zapora, Boštjanu 2 
ložniku na 5 let zapora in Bo 
janu Pučniku, (ki pri ropu 
neposredno sodeloval) na šti 
letno zaporno kazen. 

Brez petard so prazniki 
prijaznejši 

Proti koncu leta se ponud
ba in uporaba raznih piro
tehničnih sredstev vedno 
močno povečata, nenehno 
pokanje pa je za večino ljudi 
moteče in tudi moreče. 

Uporaba pirotehničnih sred
stev je v zadnjih dveh letih sicer 
upadla, pa vendar so na območ
ju Slovenije v minulem letu za
beležili 13 telesnih poškodb pri 
rokovanju s temu sredstvi. Na 
našem območju takšne nesreče 
lani ni bilo, kar pa še ne pome
ni, da bo tudi letos nesreča 
počivala. Lansko dokaj ugodno 
stanje je pripisati preventivne
mu delovanju naših policistov 
in ukrepanju v hujših primerih. 
Tako so v UNZ Celje lani zoper 
kršitelje podali 13 predlogov 
sodniku za prekrške ter zasegli 
2474 petard. 

V letošnjem predpraznič-
nem in prazničnem času na
merava policija represivno 
ukrepati zoper vsakega kršite
lja, ki bo s svojim drznim ve
denjem ogrožal varnost in mir 
ter počitek ostalih državlja
nov. V tej zvezi policisti opo

zarjajo, da je uporaba piroteh
ničnih sredstev I. in II. razreda 
(pokajoče žabice, pokajoči za-
maški, petarde, rimske sveč
ke, rakete ipd.) dovoljena sa
mo v času od 26. decembra 
do 2. januarja. Nikoli pa ni 
uporaba pirotehničnih sred
stev dovoljena v strnjenih sta
novanjskih naseljih, v zaprtih 
prostorih, v bližini bolnišnic, 
domov za ostarele, vrtcev, šol, 
cerkva, kinodvoran, gledališč 
ter na stadionih, v prevoznih 
sredstvih (za potniški promet) 
in na drugih površinah, kjer je 
naključno zbranih več ljudi. 
Pirotehnične izdelke smejo 
otroci, stari manj kot 16 let, 
uporabljati le pod neposred
nim nadzorom staršev oziro
ma skrbnikov, še opozarjajo v 
inšpektoratu policije UNZ Ce
lje. 

Poleg represivnega delova
nja bodo policisti v prihodnjih 
dneh obiskovali osnovne šole 
in se o nevarnostih pogovarja
li z učenci, med preventivne 
aktivnosti pa so uvrstili še 
opozorila, ki bodo vidna na 
displayih mestnega in pri
mestnega avtobusnega pro
meta, na nevarnosti pri upora
bi pirotehničnih sredstev pa 
bodo opozarjali tudi sporočil
ni plakati, ki so jih pripravih v 
ministrstvu za notranje zade
ve. »Petarde, lepše je brez 
vas,« ostaja torej tudi letos 
glavno sporočilo in vodilo v 
času, ki mora biti zaznamo
van z veseljem in lepimi priča
kovanji. Za nenehno oglušujo
če pokanje in nesreče pa v tem 
času zagotovo ne more biti 
prostora. 

M.A. 

Upornik, ubežnik 
Na lokalni cesti v Čači vasi je patrulja PMP Rogaš! 

Slatina, v ponedeljek, 30. novembra, zvečer ustavljala vozi 
ka osebnega avtomobila, 55-letnega Ivana Petra R., ki pa 
za znake policistov ni zmenil, ampak je nadaljeval vožnjo 
smeri Kostrivnice. 

Policista sta Ivana Petra R. ustavljala z zvočnimi in svetlobi 
mi znaki, toda zaman. V Spodnji Kostrivnici je zaradi prevelil 
hitrosti v ovinku zapeljal s ceste na travnik, ko pa mu je polici 
hotel preprečiti nadaljnjo vožnjo, mu je voznik pripd roko m( 
vrata in oddrvel dalje ter na koncu te avanture zapeljal i 
dvorišče stanovanjske hiše, tam pa sta se ustavila tudi policist 
Še preden sta ga uspela obvladati, je zapeljal vzvratno ter trčil 
policijsko vozilo. Med postopkom sta policist in uporniš 
voznik utrpela sled poškodbe. M.i 

fpROMETNE NEZGODE' 
Padel na mosta 

Na mestni ulici v Sloven
skih Konjicah se je 21. no
vembra popoldne pripetila 
nezgoda, v kateri se je hudo 
telesno poškodoval voznik 
kolesa z motorjem. 

David H. (16) iz Bezine je 
vozil kolo z motorjem po ulici 
Ob potoku iz smeri mesnice 
Strašek. Na mostu čez potok 
Bezenščica je na zasneženem 
vozišču padel in utrpel hude 
telesne poškodbe. 

Na spolzkem 
VOZISCU 

Na magistralni cesti zunaj 
naselja Zajasovnik se je v 
torek, 24. novembra ponoči, 
pripetila nezgoda, v kateri je 
bila ena oseba hudo telesno 
poškodovana, na vozilu pa je 
škode za okoli dva in pol 
milijona tolarjev. 

Drago H. (42) iz Latkove vasi 
je vozil osebni avtomobil iz 
smeri Trojan proti Vranskem. 
Ko je v Zajasovniku pripeljal v 
levi nepregledni ovinek, ga je 
na mokrem in spolzkem voziš
ču pričelo zanašati. Pri tem je 
izgubil oblast nad vozilom, ki 
je bočno drselo čez vozišče in 
izven vozišča trčilo v drevo. V 
nezgodi se je hudo telesno poš
kodovala sopotnica, 40-letna 
Irena H. iz Latkove vasi. 

Neprevidno v 
krizisce 

Na magistralni cesti v na
selju Grobelno se je v petek, 
27. novembra dopoldne, pri
petila nezgoda, v kateri je 
bila ena oseba hudo ranjena, 
na vozilu pa je škode za prib
ližno 150 tisoč tolarjev. 

Cecilija C. (64) iz Završ pri 
Grobelnem se je peljala s kole
som po lokalni cesti iz Plati-
novca proti magistralni cesti. 

Ko je pripeljala do križišča,] 
zapeljala levo na magistraln 
cesto, takrat pa je z njene lê  
strani (iz šentjurske smeij 
pripeljal voznik osebnega ai 
tomobila, 69-letni Josip N. 
Rogaške Slatine, ki je s spre 
njim delom avtomobila trčil 
kolesarko in jo zbil po cesti 
ču. 

Trčila v kolesarje 
Na regionalni cesti zum 

naselja Letuš se je v sobot« 
28. novembra dopoldne, pri 
petila nezgoda, v kateri sej 
hudo telesno poškodoval 
voznica kolesa. Na vozilih j 
škode za okoli 160 tisoč tc 
larjev. 

Gita S. (19) iz Velenja j 
vozila osebni avtomobil po n 
gionalni cesti iz smeri Mali 
Braslovč proti Letušu. Ko j 
zunaj naselja Letuš pripeljal 
iz blagega desnega ovinka,) 
dohitela kolesarja, 72-letneg 
Franca D. iz Preserij. Zara^ 
srečevanja z vozilom, ki ji j 
prihajalo nasproti, je voznifl 
Gita S. pričela zavirati, a | 
kljub temu trčila v zadnji di 
kolesa. Kolesar je padel p 
vozišču in se hudo telesni 
poškodoval. 

M.̂  

Radar i i b o d o . . . 
• v petek, 4 . decembra dopoldne na območju Žalca in 
Mozirja, popoldne pa na območju Laškega in Šmarja pri 
Jelšah; 
• v soboto, 5. decembra dopoldne na območju Celja, v 
popoldanskem času pa na območju Slovenskih Konjic in 
Šentjurja pri Celju; 
• v nedeljo, 6. decembra popoldne na območju Celja in 
Žalca; 
• v ponedeljek, 7. decembra dopoldne na območju Celja in 
Šmarja pri Jelšah, v popoldanskem času pa na območju 
Mozirja in Laškega; 
• v torek, 8. decembra dopoldne na območju Žalca in 
Laškega, popoldne pa na območju Šmarja pri Jelšah; 
• v sredo, 9. decembra dopoldne na območju Mozirja in 
Laškega, popoldne pa na območju Celja in Šentjurja pri Celju 
in 
• v četrtek, 10. decembra dopoldne na območju Celja in 
Šmarja pri Jelšah, v popoldanskem času pa na območju 
Rogaške Slatine in Šentjurja pri Celju. 

Laserski merilnik hitrosti bo v času od 9. do 19. decembra 
nameščen na območju Slovenskih Konjic in Žalca. 

GORELO JE 
Požar na 

reklamnem napisu 
v torek, 24. novembra 

okrog enih ponoči, je zagorel 
reklamni napis na prodajni 
uti Ivana R. na Zdraviliškem 
trgu v Rogaški Slatini. 

Preiskovalci so ugotovili, da 
je prišlo do kratkega stika na 
reklamnem napisu, namešče
nem pod ostrešjem ute. Napis 
je popolnoma zgorel, uničene
ga pa je tudi del ostrešja tega 
prodajnega objekta. Požar je 
pogasil mimoidoči občan, 
lastnik pa je oškodovan za 
približno 100 tisoč tolarjev. 

Golf V ognju 
v nedeljo, 29. novembra 

popoldne, je izbruhnil požar 
na osebnem avtomobilu 
znamke Unis golf JYX, par
kiranem pri pokopališču v 
Rečici ob Savinji. 

Vozilo je pričelo goreti pri 
motorju, preiskovalci pa dom

nevajo, da je do požara prišlo 
zaradi dotrajane napeljave za 
gorivo oziroma elektriko. Pri 
gašenji požara so, poleg last
nika Jožeta G. iz Spodnje Re
čice, sodelovali gasilci iz Na-
zarij. Gmotna škoda znaša 
okoli 400 tisoč tolarjev. 

Gorelo 
gospodarsko 

poslopje 
v ponedeljek, 30. novem

bra ob 18.10 uri, je izbruhnil 
požar na gospodarskem po
slopju Angele M. v Jagnjeni-
ci. 

V požaru, katerega vzrok še 
ni znan, je ogenj uničil zgornji 
leseni del poslopja, traktorsko 
prikolico, stiskalnico in prib
ližno 10 ton sena. Iz hleva so 
uspeli rešiti vso živino, gmot
na škoda pa znaša okoli mili
jon tolarjev. Požar so pogasili 
gasilci iz Jagnjenice, Svibnega 
in Radeč. M.A. 
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Svežina novega Ambienta 

MG Ambient želi Celju dati najvišjo kakovost v gostinski in glasbeno-zabavni ponudbi 

če naj bi bilo število se-
,in ljudsko in srečno, po-
m to velja za firmo MG 
)inpany d.o.o., ki jo je njen 
j^ektor in lastnik Gorazd 
lavrič v Rogaški Slatini re-
istriral pred sedmimi leti s 
jslovnimi dejavnostmi tr-
)vina, gradbeništvo in go-
instvo. 

Movo kakovostna 
glasbena scena 
v Celju je v bivših Toprovih 
rostorih začela delovati po-
fovna enota Celje Restavra-

MG-Ambient, za katere 
H se je med,Celjani, zlasd 
ilajšo generacijo, že uvelja-
ilo ime celjska Ambasada 
;avioli. Bolj glasbeno pouče-
im to pomeni, da gre za 
obro sodobno glasbo za 
ilade, tudi za disco zabavo 
1 predvsem odlične gostujo-
e domače in tuje didžeje. 
[oudarek je na klubski glasbi 
|i dejansko je celjski MG 
mbient poleg Ambasade 
avioli iz Izole, edini klub v 
loveniji, ki je tematsko na-
lenjen zgolj klubski glasbi; 
! odprt in urejen popolno-
la na novo in ga odlikuje 
mbientalna svežina. MG 
mbient lovi duh časa in 
^isbeni duh prihodnosti. 

Gorazd Mavric, sicer zapri
sežen Celjan, želi pod ime
nom MG Ambient združiti ce
lovito ponudbo za knežje me
sto na višji ravni na področju 
kulinarike in gostinstva ter na 
glasbeni sceni, pri čemer ne 
računa zgolj na najmlajšo dis
co generacijo, ampak tudi na 
evergreen avditorij. Kot nek
danjemu aktivnemu glasbeni
ku mu je blizu misel, »če ne bi 
bilo glasbe, bi bilo življenje 
zmota«. 

Tudi celovita 
gostinska 
ponudba 

»v MG Ambientu bomo po
leg kakovostnih in najnovej
ših različnih zvrsti glasbe po
nudili bogato in cenovno za
nimivo kulinarično in gostin
sko ponudbo. Že zdaj iz naše 
kuhinje, ki jo vodi moja so
proga Anita, in je skupaj z 
restavracijskimi prostori po
vsem ločena od prostorov za 
družabne prireditve, zmore
mo oskrbeti z dnevnimi mali
cami s povprečno ceno 480 
tolarjev, več kot deset kolekti
vov,« pripoveduje Gorazd 
Mavric. Poleg tega v krušni 
peči pripravijo različne pizze 
ter po posebnem naročilu 
spečejo odojka, božičnega 
purana, ali pa vam postrežejo 
s kompletno ponudbo kolin. 

Ambientov 20-članski ko
lektiv ima ambicije in motive 
ter vizije. Za glasbeno plat 
celovite Ambientove ponud
be stoji Mavriču ob strani De
jan Glavnik, za strežbo in 
gostinski del je pogodbeno 
zadolžen Boris Vidmajer. 
MG Ambient vabi in daje svoj 
prostor na uporabo različnim 
plesnim skupinam ali dru
gim, ki se ukvarjajo s kakr
šnokoli kulturno dejavnostjo, 
da se vključijo v njihov pro
gram. 

Vabilo velja za mlade glas
benike, ki ubirajo prve kora
ke in zakaj se ne bi osnoval 
MG Company klub band. 

Vroče petkove in 
sobotne noči 

Za glasbeno-plesno sceno 
namenjen del Ambienta ima 
dober prezračevalni sistem, tri 
ločene sanke, za varnost pa kot 
eden redkih tovrstnih lokalov 
kar štiri izhode. Poskrbeli so 
tudi za zmanjšanje hrupa in 
glasnosti v neposredni okolici. 

Najbolj živahno je seveda 
ob petkih in sobotah po 23. 
uri, ko na parkiriščih pred 
Ambientom lahko zmanjka 
celo prostora. MG Restavraci
ja Ambient je sicer odprta od 
8. do 13. in od 18. ure naprej, 
za konec vikenda pa je odpr

ta do 4. ure zjutraj. Za ta 
vikend, v petek in soboto je 
na Ambientovih flyerjih mo
goče prebrati vabilo za druže
nje z didžeji, kot so: Elabjer, 
Alex P. Benjamin in Dekky, 
medtem ko bo poseben »hair 
fashion show« v soboto, v 
»house« glasbeni noči imela 
Aleksandra. 

MG restavracija 
Ambienl 

zbira naročila in rezer
vacije za silvestrovanje, 

prav tako za 
prednovoletna in 

novoletna srečanja za 
zaključene družbe. 

Telefoni: 

063/442-762 ali 
461-085 dopoldne in 
816-141 popoldne. 
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Rdeči icovceic in icnjiga 
Konjiški zet z Arabci hotel kupiti Tam - Kitarist za Tita, boksar za spomenik - Poznavalec vin napisal najboljšo knigo 

Nekateri že odštevajo dne
ve do odhoda v tople kraja in 
zadnjega pričakovanja leta, 
ki se začenja z enko. Večina 
bo seveda ostala doma in tu
di zanje bo dovolj zabave, za 
katero bodo skrbeli mena-
džerji z našega konca. 

Ni veliko manjkalo in novi 
lastnik nekdaj velikega Tama 
bi bil konjiški zet Franc Bren-
ce. Medicinski tehnik iz Selni
ce je po poroki nekaj časa živel 
na Oplotniški cesti, zdaj pa je 
Celovčan. Ponudbo je poslal v 
imenu avstrijskega partnerja in 
nekega arabskega poslovneža, 
ki se ukvarja z avtomobilsko 
ekonomijo in zanj naj bi dobro 
besedo zastavila celo ena iz
med vlad arabskega sveta. 

Nekdanji bobnar Aleš Ura-
njek je lep čas vodil klub Blah-
Blah ob velenjskem jezeru, z 

decembrom pa se je osredotočil 
na sodelovanje s številnimi 
glasbeniki, saj je močno razširil 
posle menadžerja. Velenjčan je 
svoj čas igral pri Šank rocku in je 
lani svoje znamenite dolge lase 
pred številnim občinstvom 
skrajšal prav v klubu ob jezeru. 
Med drugim je menadžer Mag-
nifica, Anje Rupel in nekaterih 
vodilnih hrvaških pevcev, žena 
Bojana pa je napogosteje v bu-
tiku Wit boy. 

Menadžer je tudi direktor 
VTV Rajko Djordjevič. Njegov 
oče je po rodu iz Kragujevca, 
Rajko pa je med drugim živel 
tudi v Celju, končal nižjo glas
beno šolo in igral kitaro v an
samblih Sončni dečki (posneli 
so skladbi Tito in Bilečanka), 
Črni angeli in triu Ave (z njimi 
je kratko obdobje sodeloval ce
lo klavirski virtuoz Hinko 
Hass), ki je bil celo jugo zvez
da ročka. Po glasbeni karieri je 

organiziral boksarski dvoboj 
svetovnega prvaka Mata Parlo-
va, ki je v sklad za gradnjo 
Titovega spomenika namenil 
dva milijona dinarjev. Kmalu 
je ustanovil zasebno podjetje 
Veleton, preko katerega je na 
noge postavil veliko turnejo 
Andreja Šifrerja, Vinka Šime-
ka. Noč na jezeru. Poletne kul
turne prireditve... Izkupičke je 
takrat prenašal v znamenitem 
rdečem kovčku, nakar se je 
lotil diskotek (velenjska Rdeča 
vrtnica, Krk, Ptuj, Beograd), 
prodaje instrumentov in imel 
je celo firmo v Angliji, žena 
Helena pa na Hrvaškem, pre
važal pa se je z najnovejšim 
modelom mercedesa. Pred os
mimi leti je začel s televizijo, ki 
je prerasla v največjo lokalno v 
državi in je tudi predsednik 
Združenja lokalnih televizij. 

Najboljši leksikon, priroč
nik oziroma slovar leta je na-

stal v Celju. Drago Medi 
je že pred leti napisal Vi^ 
brevir (kot podlistek je iz 
jal v naši Petici), ki je 
prejšnji teden nagrajen 
Slovenskem knjižnem 
mu. Medved je bil v sed( 
desetih tehnični urednik, r 
vinar in tudi odgovorni urii 
nik Novega tednika, natol 
je kalil kot sekretar SZDL 
novinar pri Delu, bil je ti 
urednik literarne rev 
Obrazi, v zadnjem obdo[ 
pa se je izostril za enega n 
večjih poznavalcev vin 
našem koncu. Zato članst 
v redu vinskih vitezov in r 
grada za najboljšo stvar 
literaturo. 

ŽEUKO ZU! 
Foto: GREGOR KAT Rajko Djordjevič Drago Medved 

Aleš in Bojana Uranjek 

»Avtomobil, s katerim se bom vozi l !« 
Aljoša Džumhur (desno) je bil za volanom nemškega lepotca Audija TT coupe le na uradni 

predstavitvi A2S Spektre Orbit, kajti avtomobil za dobrih 60 .000 nemških mark je že 
rezerviral njegov oče Srdjan Džumhur (levo). 

»Po dobrih dvajsetih letih in prvi stoenki imam končno spet avtomobil, s katerem se bom 
vozil,« je pojasnil starejši Džumhur. Že pred uradnim začetkom prodaje audijevega coupeja so 
imeli 15 rezervacij (v Sloveniji bo samo 50 tovrstnih dvosedov), prvega pa je registriral prav 
direktor družinskega podjetja Srdjan. Avtomobile so začeli prodajati leta 1990 in so v celjski regiji 
pooblaščeni trgovec za Audi in VW. Ker se znamki zdaj ločujeta, so v novem salonu na 
Mariborski morah pregraditi objekt in zato se bodo selili šele konec meseca. A2S Spektra Orbit je 
povsem družinsko podjetje: Srdjan je direktor, sin Aljoša desna roka in odgovoren za 
konsignacijo, žena Sanda Marija skrbi za finance, hči Alja vodi program dodatne opreme, »ta 
mlada« Katarina Štrubelj pripravlja magisterij komunikologije, ob avtomobilih pa je že 
poldrugo leto v veselje vnuk Anže. Foto: GREGOR KATIC 

Kreatorka in frizer 
Sobotna revija drugačnih pričesk na drugačen način (lasje so bili speti tudi meter visok 

in takšna frizura zdrži le eno uro) je bila v Velenju happening mnogih slovenskih frizerje 
in prišli so celo nekateri pomembni možje UOreala. 

Zvezda večera je bil Kristijan Petek (desno) iz Celja, njegove modele pa je že po tradic 
oblekla mlada modna oblikovalka Urša Drofenik (levo) iz Šmarja. Kreiranje je družinsl 
tradicija, saj mama izdeluje uniforme za zdravstvo in gostinstvo, Urša pa je po Srednji šoli; 
oblikovanje samostojno pot začela z nagrado na mednarodnem natečaju Smirnoff in že nek 
časa sodeluje s slovito italijansko hišo Dolče&Gabbano. Foto: GREGOR KATI 

Trije mušketirji 
Milan Todič, Saša Nestorovič in Matija Dedič so bili prejšnjo sredo glavni na otvoritvi noV 

slikarske razstave v Zavodu za zdravstveno varstvo Celje, kjer se je v vlogi likovne kritičarK' 
predstavila specialistka epidemiologije mag.Alenka Skaza-Maligoj. 

Akademski slikar Milan Todič je že pravi Celjan in njegove slike so tudi v interierih Celjank^ 
Turške mačke. Vrtnice in Armonije. Hrvaški saksofonist Saša Nestorovič je z interpretacijaHi 
velikanov jazza navduševal tudi na večernem koncertu v Zlatorog clubu, odličen pa je bil tui| 
pianist Matija Dedič, sin nekdanjega popevkarja Arsena Dediča. Foto: ŽEUKO ZUU 



Izbiramo naj 
voščilnico 

Kaj mi bo 
prinesel Miklavž? 

Prihaja In 
ostaja-obleka 

Prazniki X 
domačimi keksi 

Napoleonova letna rezidenca, kjer je bival v času svojega izgnanstva. 

Potepanje po Eibi 
Med prijetnimi vasicami na pobočjih in spomini na-Napoleona 

Bolj smo se oddaljevali od 
doma, bolj smo čutili vpliv 
mediteranske klime. Tudi 
rastlinje se je spremenilo. 
Spremljali so nas oleandri, 
odeti v barvite cvetove in ne
skončna polja temnih »obra
zov« z zlato-rumeno obrobo 
• sončnic, ki so v poznih 
popoldanskih urah, ko je 
sonce tonilo za obzorje, za-
žarele v rdečih barvah. 

Iz sladkega spanca nas je 
prebudilo mukanje krav. 
Sončni žarki, ki so predirali 
^otorsko platno, so naznanjali 
Vroč dan. Ozračje je polnil pri
jeten, nežen vonj po morju. 
Nismo se prehudih doma, pač 
Pa na Elbi, majhnem italijan
skem otoku v severnem Sre-
fiozemlju. Dolg je borih 28 ki
lometrov in na najširšem delu 

širok 19 kilometrov. Na njem 
prebiva 29.000 prebivalcev. 

Ima bogato zgodovinsko 
preteklost. Prvi so ga poselih 
Ligurci, kasneje Etruščani in 
nato Rimljani. Sledila so ob
dobja podajanja otoške zem
lje iz rok v roke. Tako je bil 
otok leta 962 pod Piso, 1290 je 
nad njim zavladala Genova, 
kasneje Lucca, 1736 Španci, 
1802 Francozi in leta 1815 itali
janska regija Toskana, kateri 
pripada še danes. 

Otok je bogat z železovo 
rudo in že Etruščani so imeli 
rudnike, ki so jih kasneje raz
širili Rimljani. Danes železova 
ruda nima več tako velikega 
pomena. Pomembnejšo vlo
go ima turizem. Zaradi mile 
klime, lepih plaž in modrine 
morja obišče otok vsako leto 
na tisoče turistov, ki zapolnijo 
vse kotičke in avgusta, ko 

imajo Italijani počitnice, »za
sebnost« otoka popolnoma 
izgine. 

Kraj 
Napoleonovega 

izgnanstva 
Majhne vasice kot orlovska 

gnezda ležijo na pobočjih in 
dajejo otoku svojevrsten čar. V 
poznih popoldanskih urah za-
žarijo v rdečih odtenkih zaha
jajočega sonca. Ozračje se oh
ladi in ozke, s kamenjem tla
kovane uličice, zaživijo. Izza 
čez dan nemih zidov se zasliši
jo glasovi in uUce se napolnijo. 
Pred vaškimi gostilnami se 
zberejo starci, z od sonca in 
časa razbrazdanimi obrazi in 
zgaranimi rokami. Sedijo in s 
kozarcem vina v rokah zdol
gočaseno opazujejo mimoido
če. Pred hišami pa stojijo kle-

petave ženice v črnem in gla
sno razpravljajo. Mladih v 
glavnem ni videti, saj odhajajo 
v večja mesta na otoku ali na 
celini z željo po izobrazbi in 
boljšem zaslužku. 

Leta 1814-1815 je otok nudil 
zatočišče francoskemu cesarju 
Napoleonu I. Bonaparte, ki je 
na njem, v izgnanstvu, preživel 
devet mesecev.V tem la-atkem 
času je nekdanji cesar kot vla
dar otoka (z britanskim dovo
ljenjem) obnovil rudnike žele
zove rude, posodobil polje
delstvo, prenovil šolstvo in 
pravni sistem na otoku. Budno 
je spremljal dogajanje v Franci
ji. Nezadovoljstvo Francozov 
nad načinom vladanja Ludvika 
XVIII. ter nesoglasja med zma
govitimi državami (Avstrijo, 
Prusijo ter Veliko Britanijo) na 
dunajskem kongresu (18. sep
tembra 1814), so Napoleonu 

omogočili, da se je vrnil v Fran
cijo in ponovno zavladal. Ven
dar so zaveznice prerasle raz
hajanja in obnovile zvezo proti 
Korzičanu. V bitki s Prusi in 
Britanci pri Waterlooju je bil 
Napoleon dokončno prema
gan in moral je drugič odstopi
ti. 

Iz mesta na goro 
Največje mesto na otoku je 

Portoferraio, ki je dobilo ime 
po železovi rudi (porto - pri
stanišče, ferraio - železo). Raz
deljeno je na dva dela. Novi 
del s pristaniščem in stari del z 
obzidjem. Sprehod po ozkih 
uhčicah nudi zavetje pred žgo
čim soncem in vročino v opol
danskih urah. Vreden ogleda 
je Napoleonov muzej z boga
to knjižnico in s čudovitim vr
tom. Prav tako tudi njegova 
letna rezidenca, v kateri je ži
vel v času bivanja na otoku. Ta 
stoji na hribu, približno pet 
kilometrov jugozahodno od 
mesta in ima lep razgled nanj. 

Ogled mesta je kljub zani
mivostim zbudil željo umak
niti se množici turistov in si 
odpočili. Ker je Elba zanimiva 
tudi zaradi lepih in zanimivih 

trekingov po goratem delu 
otoka, smo se odločih za kraj
ši izlet. Za cilj smo si izbrali 
najvišjo točko otoka, goro 
Monte Capanne, visoko 1019 
metrov. Poraščajo jo kosta
njevi in hrastovi gozdovi ter 
makija (nizka mediteranska 
vegetacija). Na goro smo se 
povzpeh peš, čeprav je do
stopna tudi z žičnico. Poleg 
sonca, ki je neusmiljeno pri
pekal, in eteričnih olj rasthnja, 
ki so hlapela v ozračje in nas 
omamljala, so nas na vsakem 
koraku plašili majhni kuščar
ji, ki so lenobno poležavali na 
razgretih kamnih. Tako drob
ne živahce kot tudi mi smo v 
trenutkih srečanj skakali vsak 
na svojo stran. Slamniki so se 
izkazali za zelo koristne in 
nas obvarovali pred žgočim 
soncem in verjetno tudi pred 
večernim glavobolom. Z 
vztrajno hojo smo osvojih 
vrh, ki nam je nudil prečudo
vit razgled na zelen, gričevnat 
otok. Mehka preproga rastli
nja se je počasi spuščala proti 
razčlenjeni obali in prehajala 
v peščene sipine, ki so izginja
le v peni morskih valov. 

„ BARBARA JAKŠA 
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Voščilnice za 
trajen spomin 

Lani smo prvič pripravili 
natečaj za izbor najlepše 
oziroma najbolj izvirne bo-
žično-novoletne voščilnice. 
V gostišču Zottl v Ivenci pri 
Vojniku smo podelili dve na
gradi, za najbolj izvirno tek
stovno praznično voščilnico 
in za komplet voščilnic, ki 
so nam jih poslali učenci OŠ 
Ljubečna. Odziv na akcijo je 
bil že lani zelo dober, zato 
letos pričakujemo še več va
ših izdelkov. 

Lani smo iz konkurence iz
ločili vse voščilnice podjetij, 
čeprav so bile nekatere izjem
no posrečene, izvirne in du
hovite. Naša želja je, da bi se 
pisanja božično novoletnih 
voščilnic lotili zbrano in pre
dano, ne pa samo zato, ker je 
pač treba nekaj nekomu po
slati. Tako smo lani dobili ne
kaj primerkov, iz katerih pri 
najboljši volji nismo uspeli 
ugotoviti, kdo nam čestita! 

Tudi letos bomo ocenjevah 
vse tiste voščilnice, ki jih bo
ste pisali in poslah nam v 
uredništvo Novega tednika in 
Radia Celje. Prednost bodo 
imele voščilnice z lepimi,, pri-, 

ginalnimi teksti, z lepo obli
ko, čim bolj zanimive in origi
nalne. V akciji lahko sodeluje
jo tako odrasli kot otroci, oce
njevali jih bomo v ločenih ka
tegorijah. 

Natančne kategorije, v ka
terih bodo »tekmovale« posa
mezne voščilnice, bomo obja
vili v prihodnji številki Nove
ga tednika, ko bomo sporočili 
tudi imena članov komisije, ki 
bo pregledala vse prispele 
voščilnice. Objavili bomo tudi 
tistega, ki bo sponzor nateča
ja z nagradami za najboljše. 

V nagradnem natečaju bo
do sodelovale vse voščilnice, 
ki jih bomo dobili kot kolek
tiv ali osebno do 31. decem
bra. Naj bo moto ob letošnjih 
voščilih: čestitajmo tako, da 
bodo dobitniki čestitko z ve
seljem in ponosom spravili, 
ne pa vrgli direktno v koš! 
• • • • • • H TONE VRABL 

Lani nagrajene voščilnice OŠ Ljubečna. 

Kaj mi bo prinesel M ik lavž? 
Otroci naj praznično atmosfero vpijajo z vsemi čuti, razen daril pa naj dojamejo pre 

smisel prihajajočih praznikov 

Vstopili smo v mesec praz
nikov. Prvi med njimi je Mi
klavž - po izročilu zaščitnik 
otrok. Pisma s seznami 
otroških želja in prepričeva
njem, da so izpolnili vse lan
skoletne obljube, so že napi
sana in »poslana«. Skriv
nostni Miklavž pa jim bo pri
nesel polno vrečo naroče
nih daril... 

Z malim otrokom lahko 
skupaj napišeta pismo Mi
klavžu. Malo večji otroci že 
kažejo naravno radovednost, 
kje neki se celo leto skrivata 
Miklavž in Božiček. Do odho
da v šolo starši zelo uspešno 
igrajo oba darovalca. Včasih 
uvedejo tudi sceno s parklji z 
vrečo in verigami, ki odpelje-, 
jo nagajive otroke. Šolarji naj 
pismo napišejo sami, vi samo 
preverite »naslov«. Svoje želje 
lahko tudi narišejo, risbo pa 
priložite pismu. Nekaj dni 
pred praznovanjem Miklavža 
pripovedujte otroku legende 
o Miklavžu in parkljih. Ne gle
de na to, koliko je zgodba 
pravljična in romantična, po 
sedmern letu malo težje 
»vžge«, ker so otroci predo
bro informirani. Starševske 
namere so dobre, ker želijo 
še nekaj časa ohraniti otroško 
naivnost in neposrednost, 
preden otroci spoznajo svet 
tudi po njegovi grobosti. 

Starši, vseeno bodite pre
vidni! Ne dovolite, da se va
šemu naivnemu malčku po-
smehujejo prijatelji v šoli, 
ker ste vi slabo ocenili, kdaj 
je prišel čas za resnico. Mo
goče je pravi trenutek, da mu 
vse priznate, ravno sedaj, ko 
se pripravlja pisati pismo že
lja ali ko vam postavi sumni
čavo vprašanje, kako to, da 
dedek nikoli ne zgreši naslo
va. Bolj ko so vprašanja lo
gična in bolj ko je vaš otrok 
radoveden, bolj ste lahko 
prepričani, da se bliža trenu
tek resnice. Bodite brez srbi! 
Čeprav bo zgodba nekaj iz
gubila na skrivnostnosti in 
romantiki, bo vznemirjenje 
pred prihodom prazničnih 
dni vseeno ostalo, ker se tudi 
vaš odrasli otrok ne bo odre
kel zadovoljstvu sprejema
nja darov. 

Ob vsem tem pa se morajo 
starši zavedati, da bistvo 
praznikov ni v darilih, s kate
rimi se pretirava zlasti v bliža
jočih se dneh. V vsakodnevni 
tekmi s časom in v borbi za 
eksistenco preživijo z otroki 
premalo časa in zanemarijo 
vzgojo. Zato poskušajo to na
domestiti z darili in pri tem 
povzdignejo na piedestal na
pačne vrednote. 

Otroci odraščajo v prepri
čanju, da je s pomočjo denar
ja vse mogoče in tudi prazni
ke doživljajo skozi material

ne vrednote, namesto da \ 
sprejeli globlje sporočilo, \ 
ga ti prazniki nosijo s seboj 
In prav prihajajoči prazni^ 
so priložnost, da se posvetiti 

Sv. Nikolaj ali Miklavž jci 
Cerkvi od 11. stoletja dalje 
časteh kot priprošnjik in ču 
dodelnik. V četrtem stoletji 
naj bi bil Nikolaj škof v turs 
kem mestu Demre v Antalijj 
O njem so ohranjene pred 
vsem legende, ki ga pred 
stavljajo kot velika čudodel 
nika in zavetnika. Tako n; 
bi tri hčere siromašneg 
moža, ki jim ni mogel dal 
dote, rešil sramote s tem, d 
jim je ponoči porinil skoj 
okno tri kepe zlata. Ena sej 
zvalila na tla in pristala 
copati, da bi se ogrela. Ve 
jetno od tod navada, da M 
klavž prinaša darila v m 
stavljene posode, nogavia 
čevlje ali copate. Jabolka 
orehi sodijo med obvezn 
darove pridnim otrokom. | 

svojim otrokom, da jih po« 
čite o spoštovanju pravi: 
vrednot in bogastvu duha 
Proslavljati se da tudi bre 
daril, ali pa jih vsaj naučitf 
da ni nujno, da so darila dra 
ga. Zapomnite si, da čas da 
rovanja ni samo čas material 
nih darov, temveč tudi du 
hovnih. 

m LIDIJA SENIČAI 

Vr tnars tvo Celje v adventnem času 
Pestra ponudba venčkov in doma vzgojenih božičnih zvezd 

Zadnja poplava je povzročila veliko škode tudi v Vrtnarstvu 
Celje, saj so jo ocenili na 224 milijonov tolarjev, čeprav dokonč
ne škode zaradi odplavljene in odnesene zemlje niti ni mogoče 
oceniti, prav tako se bodo posledice vodne ujme v drevesnici 
pokazale šele čez nekaj časa. Sreča v nesreči pri poplavi je bila, 
da voda ni vdrla v sam vrtni center in prodajalno, čeprav se je 
ustavila tik pred pragom. 

Kljub vsemu pa je prizadev
nemu kolektivu Vrtnarstva Ce
lje uspelo, da je razmere po 
poplavi saniral tako, da je njiho
va ponudba spet običajna, pol
na in pestra. 

Še posebej vabijo v Vrtna 
centra Medlog in Žalec. V rast
linjakih je odlična ponudba do
ma vzgojenih božičnih zvezd in 
ciklam. Posebej skrbno so se 
pripravili za letošnji adventni 

čas. Izbirate lahko med različni
mi adventnimi venčki, vseh vrst 
in velikosti, prav tako razpola
gajo z vsem potrebnim materia
lom zanje, če si jih želite pripra
viti sami doma. Cene se gibljejo 
od 900 do 5.000 tolarjev, odvi
sno od velikosti in okrasja. 

Vodja komerciale v Vrtnars
tvu Celje Romana Satier zago
tavlja, da se je o dobri ponudbi 
mogoče prepričati v vseh njiho
vih cvetličarnah v Celju in Šent
jurju ter v obeh vrtnih centrih v 
Medlogu in Žalcu. 

Tu smo zaradi vas in za vas 
Vrtni center Medlog, Ljubljanska 93 , Celje, telefon: 42-51-654. 
Vrtni center Žalec, Šlandrov trg 20, telefon: 716-995. 
Tržnica Celje, Linhartova ulica, telefon: 484-661. 
Cvetličarna Tulpa, Prešernova 14, Celje, telefon: 484-663 . 
Cvetličarna Hedera, Ul. Frankolovskih žrtev 17, Celje, tel: 35-640. 
Cvetličarna Mirta, Miklošičeva 2, Celje, telefon: 483-470. 
Cvetličarna Dečkovo naselje, Celje, Šaranovičeva 2, tel: 414-733. 
Cvetličarna Šmarnica, V. Orožna 8, Šentjur, telefon: 741-650. 
Cvetličarna Viola, Mirna pot 1, Celje, telefon: 485-721. 
Cvetličarna Oleander, Ul.V. Prekomorske 4 , Celje, tel: 471-234. 
Cvetličarna Narcisa, Kraigherjeva 7, Celje, telefon: 412-744. 
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Prihaja in ostaja - oblelca 
Klasično žensko oblačilo je spet osnova garderobe 

Moda brez omejitev, noro 
eicsperimentiranje, nekon-
vencionalni detajli in dodat
ki, rušenje klasičnih kalu
pov, monokromatske in 
barvne zloženke, divji asi
metrični rezi...skratka - mo
da za vsako ceno? Ne, nika
kor. Moderna, prezaposlena 
predstavnica ženskega spola 
danes sanja predvsem o -
garderobi. O oblačilih, ki bo
do vdano spremljale njen di
namičen življenjski ritem, ji 
nudile udobje, zavetje, 
sproščenost. 

'i 
f Sanja o kombinacijah, ki jih 
mi potrebno kombinirati, o 
barvah, ki med sabo prijate
ljujejo, o kvaliteti tkanin, ki 
razvajajo brez glasne samoh
vale... 

Letošnja moda je njenim 
sanjam prišla nasproti - z ob
leko v naročju. Klasično, več
no, najbolj ženstveno oblačilo 
J vseh časov, je torej v sezoni 
jesen/zima 1998/99 znova os
nova ženske garderobe. 

Če želite slediti osrednjemu 
modnemu toku, je na voljo 

več razhčic. Najnovejše so kot 
pinafore, obešene na tanke 
naramnice (pod katere oble
čemo bluzo ali tanek pulo
ver), ali pa so s svojim mla
dostnim videzom podobne 
ozkim cevem. Barve so prita
jeno naravne - od peščene, 
barve posušenih tropskih 
trav, ali vseh odtenkov sive, ki 
se zlivajo v diskretno celoto z 
urbanim mestnim okoljem. 

Mala bontonska obleka se 
znova pojavlja kot zagovor

nica nikoli povsem pozablje
ne in vselej cenjene žensko
sti. Valovi tik ob pod kolenu 
ali mečih in ljubkuje (manj 
popolno) postavo z vrečasto 

obliko. Koničasti rokavi se
gajo do zapestja ali le malce 
čez komolec, ovratni izrez je 
čolničast, podaljšan v puli 
ovratnik ali povzema inova-
tivno lopatasto obliko. Pas 

je, razen pri tistih izrazito 
oprijetih modelih, le rahlo 
nakazan, saj ga zaznamo le 
ob gibanju. 

Prihodnjič v rubriki slo
venski modni oblikovalci -
intervju z Natašo Čagalj iz 
Štor, ki je podiplomski študij 
oblikovanja opravila v Lon
donu, bila opažena med sve
tovno kreatorsko elito, zdaj 
pa živi v Parizu in je asi
stentka pri slovitem mod
nem kreatorju Ninu Cerruti-
ju! 

Tkanine? Nove variacije 
vozličastega tvida z mehkim 
volnenim otipom, melanž, 
pletenine in - usnje. Trdite, da 
slednji material nima nič 
skupnega s praktično vsakda
njostjo? Narobe. Novo usnje, 
iz katerega so ukrojene nove 
dnevne obleke, nima le vide
za neskončno mehke tkani
ne, tudi pere se lahko. In to v 
pralnem stroju! 

Obleka, pod katero navleče-
mo topel pulover. 

Obleka - večna kraljica žen
ske garderobe - včasih z roka

vi do komolcev. 

Sivo-čma »zviteška« kreaci
ja. Zakaj? Slutite v črnem 
detajlu prijaznost do preširo

kih bokov? 

Strojno pletena obleka z edi
nim opaznim detajlom - ljub

kimi žepki. 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

Modni bazar - osemnajslic 
Na osemnajstem Bazarju -

največji modni prireditvi pri 
nas, se je prejšnji ponede
ljek predstavilo enaindvaj
set slovenskih tekstilnih bla
govnih znamk in deset proi
zvajalcev modnih dodatkov. 
Prikazane so bile (razen ne
kaj izjem) kolekcije za pri
hodnjo pomlad in poletje. 

Pa se malce pomudimo pri 
nekaterih svetlejših modnih 
utrinkih z velikega odra Can
karjevega doma. 

Mozirski Elkroj sledi sve
tovnim smernicam, saj uvršča 
v svojo kolekcijo nadvse tren-
dovske capri hlače (pod kole
ni), 10 cm prekratke ali pre

dolge (ki jih nosimo k čevljem 
z izrazito visoko peto) ter tak
šnimi, ki se v pasu stisnejo z 
vrvico. Ukrojene so iz meša
nice volne in elastina, nositi 
pa jih je mogoče tudi spušče
ne na boke. 

Novomeški Labod z bla
govno znamko EUa Vivaldi za 
pomlad-poletje 1999 bo v slo
venskih trgovinah naprodaj 
že februarja, kar je brez dvo
ma lepa obljuba. 

Radovljiška Almira je zno
va navdušila s svojimi kolek
cijami Savana s kombinira
njem transparentnih volnenih 
struktur, Gandhi, ki povzema 
enostavno barvitost indijskih 
vzdušij ter Perlo z lesketajoče 
sivino urbanega okolja. 

Mura bo v prihodnjo toplo 
sezono vstopila v temno mo
dri, sivi in beli barvi. Še zlasti 
čedne so bile kombinacije 
moških srajc in kravat v istem 
barvnem odtenku. 

Tudi m a r i b o r s k a Svi la s 
kreatorko Tjašo Lupine in 
srebrno-sivim večernim pro
gramom bo marsikateremu 
gledalcu ostala v spominu, pa 
butiki Evex Logatec, Barbara 
P l a v e č in M y M i s t e r y , ki s 
svojimi črno-sivimi večernimi 
kreacijami prebujajo modne 
želje - ne le za prihodnje leto, 
temveč tudi za letošnje de
cembrske slovesnosti. 

Vsekakor pa ne smemo po
zabiti na tiste akcesoarje, ki 
so ob tovrstnih predstavitvah 
običajno kar nekako zrinjeni 

v kot, kljub temu, da prav oni 
s svojih dominantnim nasto
pom »delajo« tisto pravo, 
modno zaokroženo podobo. 
Tokrat so bile to torbice -
izvirnih oblik iz domžalske 
Toko-Line, modni čevlje iz tr-
žiškega Peka in atraktivni, 
mladostni coklji Kopitarne 
Sevnica. 
HHHH Foto: STANE JERKO 

Utrinki z Modnega bazarja: tudi prihodnja pomlad bo v sivih barvnih odtenkih. Labod - Ella VivaldL 

Svila Maribor - kreatorka Tjaša Lupine. 

Nagradno vprašanje 
PO KATERI FILMSKI DIVI Z VZDEVKOM MODRI ANGEL SE 

IMENU.IEJO ŠIROKE ŽENSKE »PIŽAMA« HLAČE? 
a) Marlyn Monroe; 
b) Marlene Dietrich; 
c) Ava Gardner. . . . _ , 
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Stojijo od leve: Robi Jesih, Darja Štrajher in Janko Bobnič, 
spredaj vodja Mitja Jankovič. 

Koncert ansambla 
Savinja v Laškem 

Ansambel Savinja iz Levca 
bo ob peti obletnici igranja 
pripravil samostojni koncert 
z gosti v dvorani Kulturnega 
centra Laško, ki bo na Mi
klavževo nedeljo, 6, decem
bra, ob 15. uri. 

Kot gostje bodo nastopili 
dvojčici sestri Vlasta in Vesna 
Kidrič iz Poljčan, ki sta zmaga
li na festivalu Vurberk 98, 
Šentjurski muzikanti, Rečiški 
vokalni kvartet in ansambel 
Vasovalci iz Bele Krajine, ki so 
letos uspešno nastopili na fe
stivalih v Vurberku, Števerja-
nu (nagrada) in na Ptuju. Za 
humor bo poskrbel Klobase-
kov Pepi. 

Ansambel Savinja trenutno 
sodi med najbolj delovne in 

priljubljene glasbene skupine, 
ki se odlikuje z dobrim igra
njem domače in zabavne glas
be ter solidnim humorjem, 
kar je sicer redkost pri sloven
skih ansamblih. Savinja je do
bro poznana po mnogih krajih 
v Sloveniji, njenim zvokom in 
humorju pa radi prisluhnejo 
tudi na različnih prireditvah, 
življenjskih obletnicah in dru
gih priložnostih. Njihovi po
snetki se uspešno vrtijo na 
slovenskih radijskih postajah. 
Tako so že bili med najboljši
mi na programu radia Radlje 
ob Dravi, uspešno pa so nasto
pih tudi na letošnji reviji v 
Libojah. Z dvema skladbama 
so jih lepo sprejeli tudi poslu
šalci Radia Celje v Vrtiljaku 
polk in valčkov. 

mmmmmmmm t . v r a b l 

FULL COOL DEMOTOP^ 
Zmagovalec minulega meseca je s skladbo Povej, zakaj 

Anžej Dežan, ta teden pa še zadnjič letos izbiramo najboljši 
demo posnetek. Včeraj smo vam v FuU Coolu predstavili 
Petro Šuster s skladbo Veter z juga, Blaž Pentek je zapel 
skladbo Ptica in se tudi sam spremljal, Brigita Zalokar pa se 
je predstavila s skladbo Sedem solz. 

Vaše kupončke pričakujemo najkasneje do torka 8. decem
bra na naslov: Novi tednik&Radio Celje, Prešernova 19, 3000 
Celje, s pripisom Za FuU Cool Demo Top. Znan je tudi že 
datum naše zaključne javne finalne prireditve 11. FuU Cool 
Demo Top, ki bo v diskoteki Jungle v Celju 15. decembra ob 
18.00. Predstavili se bodo vsi zmagovalci posameznih oddaj in 
še nekaj tistih, ki jih bo določila strokovna žirija. Vstopnine ne 
bo. 

® PETRA ŠUSTER - VETER Z JUGA 

(2) BLAŽ PENTEK - PTICA 

(3) BRIGITA ZALOKAR - SEDEM SOLZ 

Vitezi imajo naraščaj; 
Na uspelem koncertu v Treh 

lilijah v Laškem s predstavitvi
jo knjige prof. Ivana Sivca Vsi 
najboljši muzikanti, so za po
sebno presenečenje poskrbeli 
Vitezi polk in valčkov. 

Devet muzikantov, od kate
rih je bilo ali je še kar sedem 
vodij znanih ansamblov, se je 
občinstvu predstavilo s štirimi 
novimi skladbami, ki bodo tu
di na prvi kaseti. V studiu 
Mira Khnca MIMIK v Libojah 
jo počasi zaključujejo, saj 
imajo posnetih že devet 
skladb. Pravo presenečenje za 
občinstvo pa je bil nastop 
»mladih« vitezov, sinov in 
hčere starejših vitezov. Prvič 
so zaigrali skupaj Bojan in An
drej Zeme (oče Franci Zeme), 
Viki Ašič ml. (oče Viki Ašič), 
Sandi Knez (oče Pavli Knez), 
Grega Kos (oče Ludvik Kos) in 
Petra Polutnik (oče Mirko Po
lutnik). Zaigrali so tudi sklad
bo o svojih vzornikih, očetih, 
za katero je tekst napisal Ro
bert Videč (oče Tone Videč), 
ki je sicer komandir PP Vele
nje! To je edinstven primer, da 
ima devet glasbenikov sinove 

in hčere približno enake staro
sti, ki igrajo in pojejo! Bojan in 
Andrej igrata klarinet in tro
bento. Viki harmoniko, Sandi 
kitaro. Robi bas in bariton, 
Petra pa skupaj z Andrejem 
poje. Nad takšno kombinacijo 
je bU prijetno presenečen tudi 
prof. Ivan Sivec, eden najbolj
ših poznavalcev domače za
bavne glasbe v Sloveniji, ki je 

potrdil, da takšne kombinaci
je v Sloveniji ni. 

Oboji, starejši in mlajši vite
zi polk in valčkov, se bodo 
predstavili na božično novo
letni Marjanci, 20. decembra v 

Celju, kamor jih je povabil 
Vinko Šimek, starejši Vitezi pa 
bodo 12. decembra še gostje 
8. prireditve Lojzeta Slaka Kaj 
dela Dolenc' na Otočcu. 
« « • • • • • • " • 1 T.VRABL 

Stojijo od leve: Tone Videč, Franci Zeme, Boris Terglav, Vili Ograjenšek (sedanji predsednik), 
Viki Ašič, Mirko Polutnik, Oto Rom, Pavle Knez in Ludvik Kos, spredaj od leve Bojan in Andrej 

Zeme, Viki Ašič mL, Petra Polutnik, Sandi Knez in Grega Kos. 

Zmagovalki Vesele jeseni na velikem dobrodelnem koncertu. 
Ireni Vrčkovnik, ki pomaga Klicu dobrote od samega začetka, 

se pridružuje Damjana Golavšek. 

Odmevni Klic dobrote 
Na obeh dobrodelnih kon

certih Klica dobrote, ki sta 
bila pretekli teden v celjski 
dvorani Golovec, se je zbralo 
nad 2500 obiskovalcev. Slo
venski Karitas je uspelo 
zbrati 37 milijonov tolarjev, 
od tega med samim koncer
tom 21 milijonov. 

Denar bodo namenili za po
moč po poplavah, ki so priza
dele Slovenijo. Gre za več kot 
5 tisoč darovalcev, ki so izka
zali pripravljenost pomagati 
ter bodo denar nakazali po 
položnicah. Ko bodo v Karitas 
zbrali večino teh sredstev, bo
do določili ključ za delitev po 
posameznih škofijskih Kari
tas. V teh so z največjimi po
trebami dobro seznanjeni, saj 
so se na terenu pred časom 
pozanimali tudi s posebno an
keto, so povedali v dobrodelni 
organizaciji. 

B. J . , Foto: G.K. 
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GLASBENI EX-PRESS 

Britanski tehnd freaki THE PRODKiV se bodo, dobro leto in 
pol po izidu fampznega albuma »The Fat Of The Land«, v 
kratkem spet vrnili na svetovne lestvice. Kreativni vodja benda 
Liam:Howlett v svojfem lastnem studiu prav te dni oblikuje 
končno zvočno podobo albuma »The Dirtchamber Sessions Vol. 
1«, ki bo po besedah tiskovnega predstavnika založbe XL 60-
miniitni coctail remixov in vzorcev več kot petdesetih skladb 
bendov, ki so v preteklosti najbolj vplivali na njegovo glasbeno 
ustvarjanje. S podobnim albumom (»Brothers Gonna Work It 
Out«) sta se svojim vzornikom pred nedavnim poklonila tudi 
nič manj čislana THE DUST BROTHERS. 

PUBLIC IMAGE LTD., bend 
odbitega in nadvse kreativnega 
sex-pištolarja Johnnya Rottena 
alias Johna Lydona, bo 10. ja

nuarja svojo dvajseto obletni
co prisotnosti na glasbeni sceni 
obeležil s CD box setom »Pla-
stic Box«. Zbirka bo poleg 64 

skladb - med njimi bo tudi 
precej do sedaj še neobjavlje
nih kreatur - vsebovala tudi 
knjižico, ki bo na 32 straneh 
zaobjela ključne trenutke ka
riere te izvrstne zasedbe. 

Na isti dan bo izšla tudi zbir
ka največjih uspešnic pred leti 
razpadlih New Bohemians, ki 
so z odlično pevko EDIE 
BRICKELL na čelu konec 
osemdesetih in v začetku devet
desetih nanizali cel kup simpa
tičnih hitov. Pri nas se je prijel 
le njihov mega-hit »What I Am«, 
ki je še vedno prototip popevk, 
s kakršnimi zadnjih nekaj let 
veliko služijo Alanis Morisset-
te, Sheryl Crow in njuni kloni. 
Na albumu bosta tudi dve novi 
skladbi, s katerima naj bi gospa 
Brickell (poročena je z legendo 
Paulom Simonom) kot solo iz
vajalka ponovno zasedla izgub
ljeno mesto ene izmed najbolj
ših ameriških pevk in avtoric. 

V domačih trgovinah z no
silci zvoka pa je moč kupiti 
tudi najnovejši, tretji album 
ENRIQUEA IGLESIASA. S 
ploščo »Cosas Del Amor« je 
Enrique končno stopil na že 
uho j ene poti svojega slavnega 
očeta Julia Iglesiasa, v kar se 
lahko prepričate tudi ob po
slušanju prvega singla »Espe-
ranza«, ki je podprt z video 
spotom že zašel v mokre sanje 
prenekatere ljubiteljice žajfa-
stih latino popevk. 

Vedno popularnejša ameriška 
ročk zasedba GOO GOD DOLLS 
bo marca prihodnje leto za ne
kaj tednov prekinila svetovno 
turnejo, na kateri predstavlja 
pred nedavnim objavljeni pro
dajni uspešnici, LP »Dizzy Up 
The Giri« in single »Iris«. Trojici 
iz zasedbe The Goo Goo Dolls se 
je namreč uresničila velika že

lja, da bodo kot predskupina 
igrali na nekaj koncertih velikih 
The RoUing Stones, ki bodo pr
vo tretjino prihodnjega leta pre
živeli v ZDA na turneji »No 
Security«. Večina koncertov te 
turneje je že razprodana, izkupi
ček prvih treh dni po začetku 
prodaje vstopnic pa je organiza
torjem navrgel kar 50 miUjonov 
dolarjev. 

S precej bolj razgibanim in 
slogovno bogatim albumom pa 
je svoje »zveste« oboževalke po 
večletni diskografski abstinenci 
razveselil gologlavi Primorec 
MIRAN RUDAN. Bivši pevec 
znamenitih utemeljiteljev gč-
vejega popa Randez-Vouz in 
Pop design je na ploščo in kase
to »V srce« poleg že preverjenih 
uspešnic »Poletja ne bo«, »Cvet
je in vrtovi« in »Naj vino tvoj 
poljub« uvrstil še osem skladb, 
med njimi pa je tudi priredba 
hita »Laura Non 'ce« (»Laure ni 
več«) popularnega italijanskega 
pevca Neka. 

Kahfornijski odtrganec 
BECK bo v ponedeljek končno 
le objavil prvi single s svojega 
pred nedavnim objavljenega 
LP-ja »Mutations«. Na single 
formatu bo skladba »Tropica-
lia« podprta z nekoliko starejšo 
»Black Baloon« in pa priredbo 
več kot tri desetletja stare sklad
be »Halo Of Gold« kultnih ame
riških rockerjev Moby Grape. 

Prejšnji petek je v znani lon
donski porodnišnici svojega 
prvega otroka rodila Melanie 
Blatt, pevka razvpitih ALL 
SAINTS. Šest funtov težko de-
khco Lily Ello je na svet po
magal spraviti tudi oče Stuart 
Zender, nekdanji basist koz-
mo-funkerjev Jamiroquai. 

Po zgodbi uspešnice »Ghetto 
Supastar«, s katero je v začetku 

jeseni po svetovnih lestvicah ro-
varil rapper Michel RRAS - je 
nastal scenarij za istoimenski 
film, ki bo posnet pod vodstvom 
scenarista in režiserja Roberta 
Adetuyia. Vlogo raperja, ki se 
mu je uspelo iz revnega pred
mestja prebiti med najpopular
nejše ameriške glasbenike, bo 
seveda odigral Pras, v filmu, 
katerega producent bo nihče 
drug kot mati Madonna, pa bo
sta, poleg številnih znanih imen 
s hip-hop scene, igrala tudi nje
gova kolega iz skupine THE 
FUGEES, Lauryn Hill in Wyclef 
Jean. 

U2 v rodnem Dublinu pod 
producentsko taktirko mojstrov 
Briana Ena in Daniela Lanoisa 
pripravljajo zametke skladb, ki 
naj bi se enkrat prihodnje leto 
znašle na novem studijskem al
bumu. Po nekaj melanholičnih 
in skorajda že depresivnih albu
mih (»Zooropa«, »Pop«...) so se 
irskih mega zvezdniki odločili, 
da bp njihov najnovejši izdelek 
precej bolj optimističen in vesel. 

V ponedeljek so v Los Angele-
su objavili listo nominirancev 
za 26. podelitev nagrad 
AMERICAN MUSIC AWA-
RDS, ki se ima zgoditi 11. ja
nuarja v znamenitem avditoriju 
Shrine. Največ nominacij, kar 
pet, si je letos z albumom »Co-
me On Over« prislužila najpo
pularnejša kanadska country 
pevka SHANIA TWAIN (na 
sliki), nominacijo manj pa je za 
svoj solo prvenec »Big WilUe 
Style« prejel WILL SMITH. Si
cer pa ta simpatični hip-hop 
zvezdnik in igralec trenutno za
nje hvale in denarce s svojo 
zadnjo vlogo v filmski mega-
uspešnici »Enemy Of The Sta
te«. 30-letni Will naj bi kmalu 
zaigral tudi v drugem remakeu 
filmske klasike »A Star Is 
Born«, v bližnji prihodnosti pa 
ga bo najbrž mogoče videti tudi 
v filmski biografiji legendarne
ga boksarja Muhameda Alija. 

Britanski DJ PAUL 
OAKENFOLD je trenutno naj

popularnejši jezdec plošč na 
svetu. Da slednje res drži, lahko 
preverite v najnovejši ediciji 
Guinessove knjige rekordov in 
pa v vplivnem angleškem maga-
zinu DJ, katerega bralci in novi
narji so prišU do istega zaključ
ka kot vestni Guinessovi statisti
ki. Oakenfold je letos prodal 
več kot milijon plošč, je lastnik 
znane založbe Perfeco, sodelo
val je z bendi formata U2 in 
Rolling Stones, vrtel glasbo v 
nekaterih največjih diskotekah 
na kar petih kontinentih in za
baval goste na zasebnih zabavah 
Madonne, Naomi Campbell, 
Grace Jones 

Diskografski velikan Virgin 
je prejšnji mesec na svetovni 
glasbeni trg lansiral drugi al
bum trenutno najbolj vroče in 
iskane britanske alter ročk za
sedbe PLACEBO. Gre za LP 
»Without You Tm Nothing«, ki 
se je pred kratkim znašel'tudi 
na policah domačih trgovin, z 
njim pa so karizmatični front-
man Brian Mbiko in konipani-
ja do sedaj poželi že kar never
jetno mešane ocene (med 2 in 
9 ) kritikov na obeh straneh 
veHke luže. 

Kozjanski podobnik irskega 
melanhonika Chrisa Rea 
RAFAEL ZUPANC - RAF je v 
samozaložbi SuperRaf (!?) ob
javil LP »Na drugi strani sveta«, 
s katerim zaključuje »eno glas
beno obdobje«, kot je razbrati 
iz zapisanega na ovitku zgoš
čenke. Tako kot pri svojih pr
vih dveh samostojnih projek
tih, »Poglej me v oči« in »Polet
je v letu 1997«, je Raf ob »majh
ni pomoči prijatelja« Mirana 
Antonina, lastnika studia 94, 
kjer je bilo posnetih vseh deset 
skladb, tudi tokrat opravil ve
čino dela kar sam (pevec, kita
rist, skladatelj, avtor besedil, 
aranžer in ko-producent). 

V celjskem klubu AMBIENT, 
ki vse bolj postaja drugi dom 
slovenskih, pa tudi nekaterih 
zamejskih rejverjev (domicil in 
domače ognjišče slednjih je še 
vedno v izolski mega diskoteki 
Ambasada Gavioli), bo v petek, 
4. januarja, drum&bass večer z 
gostorha - ljubljanskim Alek-
som P-jem in domorodcem 
Alešem Dvoržakom, ki nastopa 
in snema pod imenom D.J. 
Elabjer. Dan kasneje pa bosta v 
taistem klubu, ki je odslej odprt 
tudi v torek, sredo in četrtek 
med 18. in 24.uro, po house 
vinilkah jezdila Benjamin in 
D.J. Dekky 

STANE ŠPEGEL 

VRTIUAKPOLKIN 
VALČKOV 

TUJE LESTVICE 



46 F I L M - T E L E V I Z I J A 

Dostojanstvo 
v peklu vojne 

Filmska ekipa Reševanja vojaka Ryana se je osnov 
vojaščine deset dni učila na vojaškem vadišču 

Druga svetovna vojna je 
bila eden ključnih dogodkov 
20. stoletja, ki so zaznamo
vali usodo celotnega planeta. 
Preoblikovala je meje sveta, 
za vedno spremenila tiste, ki 
so jo preživeli in vplivala na 
prihajajoče generacije. Ime
novali so jo »zadnja velika 
vojna«. 

6. junij 1944 je bil dan D. 
Nič ni moglo pripraviti voja
kov na bitko, ki se je začenjala 
ob obali Normandije. Kljub 
upom in odločnosti nihče ni 
vedel, če bo preživel ozek pas 
obale pred seboj, ki so jo mo
rali prehoditi. 

Stotnik John Miller (Tom 
Hanks) opazuje normandij-
sko obalo, prepričan, da je 
najhuje že za njimi. V resnici 
pa jih najtežja naloga še čaka. 
Ko zavezniške sile napreduje

jo po obali, Miller pošlje svoj 
vod za sovražnikovo črto z 
nevarno nalogo, da poiščejo 
in rešijo enega samega voja
ka, Jamesa Ryana (Matt Da-
mon) . Ryan je najmlajši in 
zadnji preživeli od štirih bra
tov, ki so drug za drugim 
umrli v bitki. 

Medtem ko vod prodira vse 
globje v sovražnikovo ozem
lje, se začno vojaki spraševati 
o smiselnosti ukaza. Zakaj naj 
bi zaradi enega moža tvegali 
življenja osmih? Zakaj je živ
ljenje tega vojaka vredno več 
kot njihova lastna? 

Druga svetovna vojna je v 
zadnjih dveh desetletjih sko
raj izginila s kinematografskih 
platen. Režiser Steven Spiel-
berg nanjo spet obrača oči 
kamer, tokrat prvič v sodelo
vanju z igralcem Tomom 
Hanksom, saj je želel izrisati 
zgodbo o pogumu in dosto

janstvu v objemu vojne. 
Filmski ustvarjalci so hoteh iz 
igralske ekipe ustvariti pravo 
vojaško enoto, zato so na po
moč poklicali bivšega stotnika 
ameriških marincev Dalea 
Dyeja. Ta je na vojaško vad-
bišče za deset dni odpeljal To
ma Hanksa, Toma Seizmo-
rea, Edvvarda Burnsa, Je -
remyja Daviesa in druge, ki 
jih je treniral, učil osnov voj
skovanja in klical izključno po 
imenih likov, ki jih igrajo. 

Za snemanje dneva D je 
filmski ekipo priskočila na po
moč irska vojska in ji posodila 
750 vojakov, med katerimi so 
bih številni filmski veterani, ki 
so sodelovali že pri snemanju 
filma Braveheart. Med imeni 
igralske ekipa v filmu Reševa
nje vojaka Ryana najbolj bleš
čeče izzveni ime Toma Hank
sa, edinega dobitnika oskarja 
za najboljšega igralca kar dva
krat zapored, prejel pa je tudi 
zlati globus. Steven Spiel-
berg, režiser in producent fil
ma, pa je med drugim znan po 
tem, da je ustvaril sedem od 
dvajsetih najbolje prodajanih 
filmov vseh časov (E.T. - ve-
soljček. Lov za izgubljenim 
zakladom. Bližnja srečanja 
tretje vrste. Žrelo, Jurski park, 
Schindlerjev seznam. Možje v 
črnem...). Spielberg je doslej 
dobil dva oskarja in bil več
krat nominiran. 

NMS 

Osem mož tvega življenje za reševanje vojaka Ryana. 

Gremo v kino! 
v filmu Maska je Cameron Diaz odigrala glavno vlogo in 

zaslovela. Izžrebali smo tri reševalce, ki so pravilno odgovorili 
na vprašanje in bodo prejeli vstopnico Celjskih kinematografov 
za ogled filma. To so: Marija Čančar, Loke 39, 3304 Tabor, Miha 
Centrih, Loke 39, 3304 Tabor in Suzana Košir, Lipovec 6, 3211 
Škofja vas. 

Tom Hanks je dve leti zapored dobil oskarja za glavno vlogo v 
dveh odličnih filmih. Za katera filma gre? 

Odgovore pošljite na Novi tednik, Prešernova 19, 3000 Celje, 
do ponedeljka, 7. decembra. Izžrebali bomo tri dobitnike 
vstopnice za kino predstavo. 

KINO 
Union od 3. do 9. 12. ob 16., 

18.30 in 21. uri ameriška ko
medija Nori na Mary. 

Mali Union od 3. do 9. 12. 
ob 20. uri komični triler Veliki 
Lebowski. 

Metropol od 3. do 9. 12. ob 
17. in 20.15 vojna drama Reše
vanje vojaka Ryana. 5. 12. ob 
10. uri Nori na Mary, ob 23.15 
pa Reševanje vojaka Ryana. 

Žalec 4. 12. ob 20. uri dra
ma Let bele golobice, 5. 12. 
ob 20. uri komedija Džankiji , 
6. 12. ob 18. in 20. uri pa 
ameriška grozljivka Krik 2. 

Dobrna 5. ob 19. uri in 6. 
11. ob 17. uri pustolovska ko
medija Maščevalci. 

Zamenjani frajer 
V filmu Veliki Lebowski se ustvarjalci poigravajo z 

zamenjano identiteto 

V filmu Veliki Lebovvski 
postane Jeff Lebowski (Jeff 
Bridges) žrtev napačne iden
titete, ko dve gorili pomoto
ma vlomita v njegovo stano
vanje. Mislita namreč, da sta 
se spravila na Jeffa Lebow-
skega, pasadenskega milijo
narja, ne pa na lenega in 
nezaposlenega Jeffa Lebow-
skega, ki še vedno živi v 70. 
letih in se predstavlja kot 
Frajer. 

Frajerjeva prva napaka je 
obisk pri njegovem bogatem 
soimenjaku, ki naj bi mu povr
nil škodo za ponečedeno pre
progo. Namesto preproge do
bita Frajer in njegov prijatelj 
Walter (John Goodman) glav
ni vlogi v koenovski komediji -
trilerju ter se tako znajdeta v 
svetu prevar, goljufij, pone
verb, izsiljevanja, seksa in 
drog. Ni potrebno veliko, da se 
Frajerju in "VVakerju cela zgod
ba popolnoma zakomplicira, 
čeprav bi jo raje kot v filmski 
akciji, polni fizičnega nasilja, 
doživljala na kegljišču. 

Veliki Lebovvski se poigrava 
z zamenjano identiteto, zači
njeno s prevarami, goljufija
mi, poneverbami, izsiljeva
njem, seksom in mamih - kar 
pa ne bi smelo presenetiti ob
čudovalcev bratov Coen. 
Omenjena tematika se je poja
vila že v njunem prvem filmu 
Krvavo preprosto (1985) . Če
prav je zgodba o Velikem Le-
bovvskem začinjena z dobro 
mero fizičnih poškodb in neo
kusnih nesreč, se film, sicer 
označen kot triler-komedija, 
bolj nagiba k komedijantski 
zvrsti, pravijo ustvarjalci. 

Walterja je v Velikem Le-
bovvskem uprizoril John 
Goodman, druge člane igral
ske ekipe v tem filmu (Steve 
Buscemi, John Torturro in 
Peter Stormare) pa v ameriš
kem filmskem svetu poimenu
jejo že kar »stalna zasedba 
bratov Coen«. 

Film je režiral Joel Coen, ki 
je skupaj z bratom Ethanom 
zanj napisal tudi scenarij, oba 
pa sta dobitnika dveh oskarjev 
za film Fargo. 
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V DRUŽBI S KANALOM A 
Preklici mojo 
rezervacijo 

V soboto, 5. decembra, bo 
ob 14. uri v sobotni matinejo 
na sporedu ameriška kome
dija Preklici mojo rezervaci
jo . Režija: Paul Bogart, igra
jo: Bob Hope, Eva Marie 
Saint, Ralph Bellamy, For-
rest Tucker, Anne Archer. 

Bob Hope igra televizijskega 
voditelja Dana Bartletta, ki se 
nehote vplete v umor. Med 
preživljanjem počitnic v Ari
zoni v svoji hotelski sobi najde 
truplo mlade Indijanke. Da bi 
rešil zakon in očistil svoje 
ime, mora primer rešiti sam. 

Peggy Sue se je 
poročila 

š e ena komedija vas bo 
zabavala v soboto, 5. decem
bra, in sicer ob 16. uri. Reži
ja: Francis Ford Coppola, 
igrajo: Kathleen Turner, Ni-
colas Cage, Barry Miller, Cat-
herine Hicks, Joan Allen. 

Ljubka in vesela Peggy Sue 
Bodell (Kathleen Turner), 
pravkar ločena od moža Char-
lieja (Nicolas Cage), se odpra
vi na petiindvajsetletnico 
srednje šole. Na srečanju zara
di srčnega napada med ple
som pade v nezavest. Ko se 
ponovno zave, se znajde v letu 
1959, znova kot študentka 
srednje šole. Sedaj ima mož
nost izkoristiti prilike, ki jih je 
v mladosti zamudila. 

Sever-
severozahod 

Za ljubitelje Hitchockovih 
kriminalk bo nedelja, 6. de
cembra, ob 20 . uri za prilož
nost za ponovni ogled filma 
Sever-severozahod. Režija: 
Alfred Hitchcock, igrajo: 
Cary Grant, Eva Marie Saint, 

J a m e s Mason, Jess ie Royce 
Landis, Leo G. Carroll, Philip 
Ober. 

Roger Thornhill (Cary 
Grant) je že globoko v vrdncu 
preganjanja, ko ugotovi, da ga 
je tujec, vohun Phillip Van-
damm, zamenjal za nekega 
zelo iskanega ameriškega 
agenta. Pred zasledovalci se 
umakne na vlak za Chicago, 
kjer ga neznanka Eve Kendall 
skrije v svoj kupe. Sredi prerij 
ga izsledi letalo, ki običajno 
škropi pridelke, vendar iz nje
ga tokrat kosijo svinčene kro
gle. Roger pride na znamenito 
goro Rushmore. Tu se s prebli
ski dokoplje do sprejemljive 
razlage glede norega prega
njanja. 

Vsega je kr iv 
postrešcek 

Med filmskimi uspešnica
mi si boste v sredo, 9. decem
bra, ob 20. uri ogledali an-
gleško-ameriško komedijo 
Vsega je kriv postrešcek. Re
žija: Mark Herman, igrajo: 
Dudley Moore, Bryan 
Brovvn, Richard Griffiths, 
J i m Carter, Andreas Katsu-
las, Patsy Kensit. 

Uslužbenci prestižnega hote
la Gabrielli v Benetkah se po 
najboljših močeh trudijo, da bi 
svojim gostom čim bolj ustregli. 
V tem se najbolj odlikuje mladi 
nosač, ki mu angleška izgovor
java povzroča številne preglavi
ce, zaradi katerih usodno zame
ša imena treh gostov. 

SKRITA 
KAMERA 
Vrste ustvarjalcev na

cionalnega TV Dnevnika 
zapušča še ena voditelji
ca. Priljubljena Darja 
Groznik odhaja v sosed
njo radijsko hišo. Vidno 
ganjena se je od TV gle
dalcev poslovila minulo 
nedeljo, saj bo čez nekaj 
dni na Radiu Slovenija že 
prevzela mesto urednice 
Vala 202. Sodelavcem je 
zaupala, da ji novo delo 
pomeni velik izziv pa tudi 
precej boljšo plačo, zato ji 
ponudbe z radia ni bilo 
preveč težko sprejeti. Do
bro poučeni pa vedno po
vedati, da je bila Darja 
predvsem nezadovoljna z 
velikim šefom informativ
nega programa. Nedavno 
tega je javno povedala: »Z 
Ladom Ambrož ičem sicer 
govoriva isti jezik, a po
vsem različna narečja.« Če 
bi vsi, ki se z Ambrožičem 
ne razumejo najbolje, za
pustili informativni pro
gram, bi lahko TV Sloveni
ja mirno ukinila TV Dnev
nik. To se seveda ne bo 
zgodilo, bolj verjetno je , 
da bo eno najbolj odgo
vornih mest na TVS moral 
zapustiti Ambrožič, ki mu 
kmalu poteče mandat. 

Ekskluzivne pravice za 
zaključno prireditev izbo
ra za Mišs sveta je tudi 
letos imela komercialna 
POP TV. Ker prireditve s 
Sejšelov niso neposredno 
prenašali, ampak so obja-
vih posnetek šele po kon
cu prireditve ob 20. uri, je 
šef projekta J a n e z Ujčič 
šefom na nacionalno TV 
poslal dopis, v katerem 
jim je ponudil 90 sekund 
posnetka z izbora, ki bi ga 
lahko objavih ob 22. uri v 
Odmevih v zameno, da v 
TV Dnevniku ne bi objavi
li rezultatov. Urednik Dra
go Balažič (rahlo izsilje-
valske) ponudbe ni spre
jel in tako je voditelj pet
kovega dnevnika J a n k o 
Sopar • z veseljem vesolj
nemu slovenskemu gle-
dalstvu sporočil novico, 
da je krono najlepše zem
ljanke osvojila izraelska 
lepotica. 

Svet RTV Slovenija je 
dobil novega predsedni
ka. To je postal J a n e z Ko
c i j anč ič , večni politični 
funkcionar in občasni di
rektor. Slovenski javni 
RTV si s to izvolitvijo ne 
obeta nič dobrega. Po tem 
ko je Kocijančič kot direk
tor potopil edinega slo
venskega letalskega pre
voznika, skoraj spravil na 
boben stranko, ki jo je ne
kaj časa vodil, kot pred
sednik Olimpijskega ko
miteja pa dosegel, da je 
financiranje slovenskega 
športa na psu, je zdaj na 
vrsti še institucija, ki j e 
mnogim slovenskim sa-
mopašnim politikom trn v 
peti. Ob direktorju J a n e 
zu Čadežu Kocijančič pri 
^>sesuvanju nacionalke« ne 
bo imel težkega dela, so 
prepričani poznavalci raz
mer. 
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Prenovljeni 
fiotel Pdka vabi 

Poslovno - konferenčni center je paradni dosežek velenjskega hotela 

središču Velenja so v za-
tku poletja 1998 odprli 
enovljen Hotel Paka in v 
egovem sklopu poslovno -
nferenčni center. Hotel 
Ica posluje v okviru Gore-
e Gostinstvo d.o.o., Rudar-
a 1, 3320 Velenje, telefon 
3/8980 000 , fax: 0 6 3 / 8 9 8 0 
0. 

Vsak dan sveže 
^ gostoljubje 
Večinoma zelo mlad 25-
mski kolektiv vodi direkto-
2 Petra Zlatoper, ki rada 
isebej poudari, da je temelj-
I filozofija poslovanja po-
bm prenovljenega Hotela 
ika: strokovnost in prijaz-
»st za vse. Vse se torej začne 
usposobljenimi kadri, za ka
rih izobraževanje niso var-
vali in ne varčujejo z denar
ni in časom. 

Pripravili so že tečaj iz itali-
iiščine, dvakrat tečaj iz ko-
uniciranja, prav sedaj se za 
katere hotelsko-gostinske 
^icne profile njihovi kadri 
popolnjujejo v ljubljanskem 
itovžu in za receptorsko 

iižbo tudi v ljubljanskem 
iistrotelu. 
Značilnost hotela je odlična 
stavracija s hišnimi speciali-
tami, v kavarni in slaščičarni 
'ak dan pripravljajo izvrstne 
iščice in torte. Pri tortah so 
inudili tudi nove formate, 
sto slaščičarskih izdelkov pa 
flenjčani pokupijo tudi za 
oinov. Za zajtrk si je mogoče 
'di izbirati iz bogatega toplo-
ladnega bifeja v hotelski re-
Svraciji, kjer vam postrežejo 
'di kosilo in večerjo. 

Možnosti za 
sproščanje 

Za sprostitev so na voljo 
savna, solarij ter vodna in kla
sična masaža. Iz razgibane ho
telske avle, primerne za različ
ne vrste sprejemov in predsta
vitev, se odpirajo vrata v fri
zerski in kozmetični salon, 
slaščičarno, kinodvorano in 
aperitiv bar. 

Ambicije za šfiri 
zvezdice 

Direktorica Petra Zlatoper 
ne skriva ambicij, da se Hotel 
Paka zmore kmalu pohvaliti s 
štirimi zvezdicami glede na 

kategorizacijo storitev, kako
vost namestitve, svojo kulina-
riko in predvsem na možnosti, 
ki jih ponuja poslovno - konfe
renčni center. V prenovljeni 
Paki se je mogoče nastaniti v 
udobno opremljeni sobi s kli
matsko napravo, telefonom, 
satelitsko TV s hotelskim pro
gramom, mini barom, šefom, 
priključkom za računalnik in 
kartičnim sistemom. 

Za avtomobile gostov hote
la je poskrbljeno bodisi v po
kriti garaži v dveh etažah ali 

na zunanjih parkirnih me
stih. 

Ob obisku v Hotelu Paka 
smo se v recepcijskem foyerju 
ustavili pred razstavljeno di
plomo, ki jo je na 45 . Gostin
sko turističnem zboru Slove
nije letos v Rogaški Slatini za 
slaščičarske izdelke prejel nji
hov slaščičar Jože Kolšek. 
»Ja, na njegovo srebrno meda
ljo smo vsi ponosni, zato smo 
jo kar razstavili, da jo vsi vidi
jo,« se nasmeje Petra Zlatoper. 

Zgodbica o novem 
rojstvu 

Da se spomnimo! Izgrad
nja prvotnega Hotela Paka se 

je začela leta 1959, projekti
ral je arhitekt Rohrman, či
gar deli sta poleg Hotela Pa
ka še Filozofska fakulteta v 
Ljubljani in stavba zavaro
valnice v Murski Soboti. Ho
tel so odprli 8. julija 1961, 
gostil pa je v svojem prvem 
obdobju znane državniške in 
druge visoke goste ter bil sre
dišče družabnega življenja. 
Kasneje se Hotel Paka ni znal 
prilagajati novim spremem
bam in ga je pred propadom 
rešilo Gorenje. 

Poslovno -
konferenčni center 

Novi poslovni center je pa
radni dosežek prenovljenega 
Hotela Paka. Na kratko: velika 
dvorana z udobnimi sedeži 
zagotavlja odlično predvaja
nje zvoka in slike. Primerna je 
za filmske projekcije, kongre
se in slovesnosti. Mala dvora
na in dve predavalnici, ki se 
lahko združita v eno, so 
opremljene s sodobno tehnič
no opremo za običajne in mul-
timedijske predstavitve. Sejna 
dvorana je namenjena poslov
nim srečanjem ali posvetom z 
manjšim številom udeležen
cev, računalniška soba s so
dobnimi osebnimi računalniki 
pa omogoča vse vrste računal
niškega izobraževanja kot tu
di predstavitve in kreativne 
delavnice. 

Gostom je na voljo 52 udobno opremljenih sob. Odlična restavracija s hišnimi specialitetami. 

Prenovljeni Hotel Paka vabi. 

Velika dvorana, primerna za kongrese, filmske projekcije in slovesnosti. 

Božično - novoletni program v 
Hotelu Paka 

' Miklavžev ples, sobota, 5. decembra, ob 20.00 
* Silvestrovanje, četrtek, 31. decembra ob 20.00. Za prijetno 
Razpoloženje bo igral Globus band. 
* Novoletni ples, petek, 1. januar 1999, od 20.00 do 03.00 
* Sobotni ples, sobota, 2. januar 1999, ob 20.00 

Za dodatne informacije in rezervacije pokličite Hotel Paka. 
telefon: 0 6 3 / 898 00, 8980 714 in fax: 063 / 8980 800, 8980 810 ^ 
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Fial muliipla voz i na trge 
Videli smo jo že na neka

terih avtomobilskih salonih 
in vedno je zbujala pozor
nost. Sedaj italijanski Fiat, ki 
mu ta hip ne cvetijo kakšne 
posebne poslovne rože, na 
cesto postavlja svoje manjše 
enoprostorsko vozilo multi-
plo. 

To je po prepričanju Fiata 
eden tistih avtomobilov, ki 
naj bi se povsem brez težav 
primerjal z renaultom mega-
ne scenicom, zelo uspešnim 
avtomobilom na evropskih in 
deloma tudi na drugih trgih. 
Mukipla je že na prvi pogled 
nekoliko drugačen avtomo
bil, kar še posebej dokazuje 
prednji del z nekoliko k tlom 
potisnjenim motornim delom 
in nenavadno veKkira pred
njim steklom. Mtiltipla je - če 
jo gledate z vrha - narejena 
tako, da se širi od spodaj 
navzgor in tako ponuja potni
kom predvsem v predelu ra
men vehko več prostora kot 
morebitna konkurenca. Ob 
tem je avto manjši kot se zdi 
(v dolžino ga je za 399 centi
metrov), njegovo uporabnost 

pa med drugim potrjuje pet 
vrat in razmeroma velik prt
ljažnik (430 oziroma 1300 li
trov prostornine). Posebno
sti,, ob zunanji obliki, sta vsaj 
še dve: nenavadna armaturna 
plošča ter število sedežev, ozi
roma njihova postavitev. Ar
maturna plošča oziroma 
plošča z merilniki je potisnje
na nekoliko bolj proti sredini, 
na njej pa so med drugim tudi 
zelo kratka ročica menjalni
ka, velik merilnik in vsa dru
ga stikala. 

Tisto, kar je še posebej zani
mivo, pa je postavitev sedežev. 
Multipla namreč ponuja pro
stor tudi šestim potnikom, ven
dar so sedeži postavljeni v dve 

vrsti. Se pravi, da tudi spredaj 
sedijo trije. S takšno postavitvi
jo je multipla pridobila pri prt
ljažniku in še kje. Drži pa, da 
Fiat ponuja tudi manj sedežev, 
s tem pa se poveča notranja 
udobnost. Avtomobilu name
njajo dva motorja, in sicer 1,6-
litrskega bencinskega z močjo 
103 KM ter 1,9-htrskega turbo-
dizla z oznako JTD in močjo 
105 KM. Italijanska avtomobil
ska tovarna si od multiple se
veda obeta veliko, med drugim 
računa tudi na letno prodajo 
nekako 70 tisoč avtomobilov. K 
nam bo muhipla po sedanjih 
napovedih pripeljala spomladi, 
ko naj bi, kar je jasno, pred
stavljala ustrezno konkurenco 
res uspešnemu renaultu sceni-

, cu. Cene seveda še niso znane. 

sliki: fiat multipla.V;, v 

Clio šport vtelcmovanju Tropiiy 
Renault bo v tekmovanju Trophy nastopal z novo izveden

ko clia šport, o katerem smo nekaj že pisali. Sedaj je jasno, 
da se bo to res zgodilo. 

Avto je nastal na osnovi clia II, pri čemer ima s tem 
avtomobilom skupno le šasijo, motorni pokrov, streho in 
prtljažna vrata. Avtomobil poganja prečno nameščeni V6 
bencinski motor s po štirimi ventili na valj in močjo 280 KM pri 
7000 vrtljajih v minuti. Vzmetenje tako spredaj kot zadaj je 
mogoče posebej namestiti, za ustrezno ali učinkovito zavira
nje skrbijo Brembo zavore s premerom koluta 320 milimetrov. 
Po tovarniških podatkih zmore clio šport največjo hitrost 230 
km/h. 

BORZA CEN 
Na sejmu rabljenih vozil pred dvorano Golovec je bilo na prodaj 
avtomobilov. Prodanih j e bilo 10 vozil. Organizatorji so izdali tudi; 
kupoprodajnih pogodb. Na sejmu je bilo 2 0 0 0 obiskovalcev. 

Nemci Žanjejo 
relcorde 

Nemška avtomobilska i 
dustrija beleži v zadnjih m 
secih skoraj izjemen vzpo 
kar je tako posledica dom 
čega kot tujega povprašal 
nja. 

Tako so v oktobru nemi 
avtomobilske tovarne izde 
le 546 tisoč osebnih avton 
bilov, kar je bilo za nič m 
kot 34 odstotkov bolje , 
lanskega oktobra. Pri vs 
tem je nedvomno dovolj 
membno, da je bil zelo us 
šen izvoz, kajti tovarne so 
tuje izvozile 322 tisoč no^ 
osebnih avtomobilov ozi> 
ma za 30 odstotkov več 1* 
oktobra lani. Skupaj so leti 
tovarne izdelale 4,4 milijoi 
avtomobilov oziroma za 
odstotkov več, medtem ko 
je izvoz povečal za 14 odstj 
kov na skupaj 2,6 m i l i j | 
avtomobilov. 
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Ford focus je evropski avto leta 1999 
Vsako leto 55 evropskih avtomo-
jlskih novinarjev izbere evropski 
vtoniobil leta, kar je v zadnjem 
jsu naslov, ki ga vse bolj cenijo in 
morejo unovčiti tudi v trgovini, 
etos so ta naslov podelili fordu 
jcusu, ki je pred vso konkurenco 
Hiagal s kar veliko prednostjo. 
V finalu so se namreč pomeriH opel 
stra, ford focus, audi TT, volvo S80 
ipeugeot 205. Zmagal je torej focus 
red astro, peugeotom 206, audijem 
T in volvojem S80. Focus nadomeš-
a dokaj ostarelega escorta, vendar 
odo ta avtomobil izdelovali še nekaj 
asa. Oblika focusa je tako rekoč 
rzna, nekako futuristična in rezultat 
blikovalske smeri, ki jo pri Fordu 
oznajo pod imenom New Edge De-
ign. Delno so v tem slogu naredili že 

forda ka, pa pumo in cougar-
ja. Focus bo na voljo v varianti 
s tremi ali petimi vrati, kot 
štirivratna limuzina in kot ka
ravan, motorjev pa bo pet, od 
tega štirje bencinski in en tur-
bodizel. Kot kaže, bo avto pri 
nas na voljo spomladi oziro
ma v času slovenskega avto
mobilskega salona, ki bo sredi 
aprila. Na sliki: ford focus. 

Jurij Matjaž med otvoritvenim govorom. 

Avtosalon Suzuki in Subaru 
01dy marketing s Polzele, katerega lastnik je Jurij Matjaž, je svojo sedanjo dejavnost 

Razširili s petkovo otvoritvijo novega avtomobilskega salona v Velenju, za znani japonski 
Avtomobilski znamki Suzuki in Subaru. 

Kot je povedal direktor in lastnik Jurij Matjaž je razširitev njihove dejavnosti prišla ravno ob 
ravem času, to je pred ziriio, saj je za ti dve avtomobilski znamki značilno, da imata v svojem 
rogramu okrog 20 avtomobilov, ki imajo pogon na vsa štiri kolesa. To je prednost, ki jo dobro 
oznajo lastniki takih avtomobilov, ko pridejo na ceste zimske razmere. Nekaj besed je na 
tvoritvi povedala tudi predstavnica generalnega uvoznika Avtomotiv Rado iz Ljubljane in 
j^olektivu 01dy zaželela uspešno prodajo vozil. • T. TAVČAR 

Z biroskopijo nad poplavo 
V prostorih PE AMZS Celje 

so pričeli s posebno akcijo, v 
kateri skušajo pomagati 
vsem lastnikom vozil, ki jih 
je prizadela letošnja vodna 
ujma, oziroma so bili po
plavljeni že pred osmimi leti. 
Pregled s pomočjo birosko-
pije je koristen tudi za ugo
tavljanje stanja vozila, saj s 
posebno miniaturno kamero 
prodrejo v nedostopne in 
votle avtomobilske dele, kjer 
je običajen pregled domala 
nemogoč. 

Optični pregled votlih de
lov vozila so pri nas predsta
vili že lani. Napravo so prvič 
preizkusih v Mariboru, zdaj 

pa so jo prenesli v Celje, ki je 
bilo v poplavah najbolj priza
deto. Predvidevajo, da se bo 
tu pojavilo največ oškodo
vancev oziroma poplavljenih 
avtomobilov (takšen pregled 
močno podpirajo tudi zava
rovalnice). Z biroskopsko na
pravo je moč ugotoviti prisot
nost korozije ali drugih poš
kodb na votlih delih karoseri
je, težko dostopnih delih 
podvozja, ventilih, sesalnih 
sistemih, električni napeljavi 
idr. Diagnoza stanja vozila je 
hitra, učinkovita (brez za
mudnega in dragega razstav
ljanja in sestavljanja) in ko
ristna tudi v primerih uve

ljavljanja garancije, kontrole 
kakovosti oziroma pri naku
pu ali prodaji. Razločnost op
tičnega sistema je na visoki 
ravni in jo je moč dokumenti
rati z elektronskim VHS siste
mom. Glede na ugotovljeno 
vrsto poškodbe se s pomočjo 
programa Dimitrol (zaščita 
votlih delov) poišče najboljša 
rešitev. 

Vodilni pri AMZS so se akci
jo odločili podaljšati do pom
ladi, saj se določene poškodbe 
na vozilih pokažejo kasneje, 
vmes pa jo bodo dopolnili še s 
čiščenjem vbrizgalnih siste
mov. 

PRIMOŽ ŠKERL 
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Vsak dan 
nekaj surove hrane 

Le s sadjem in zelenjavo 
lahko dobimo dovolj vitami
nov in rudninskih soli, ki jih 
potrebujemo za zdravje in 
dobro počutje. Zato naj bo
do posebno v zimskih mese
cih pogostejši tudi obroki 
surove hrane. Naravni okus 
surove zelenjave prav tako 
povečuje apetit. Surove zele
njave se prej najemo kot ku
hane in jo zadostuje skoraj 
polovico manj. Izkoristek 
snovi, ki jih vsebuje, pa je 
pri surovi hrani veliko večji 
kot pri kuhani, ker se pri 
kuhanju del teh snovi uniči. 

Surova zelenjava vsebuje 
že sama po sebi veliko rud
ninskih soli, kar pripomore k 
njenemu dobremu okusu. Za
to jo zelo malo solimo ali celo 
nič. Surova zelenjava je zelo 
priporočljiva tistim, ki morajo 
uživati neslano hrano, in ta
kim, ki bi radi ostali suhi. 
Zelenjava vsebuje namreč na 
splošno zelo malo kalorij. 

Pri sestavljanju jedi iz več 
vrst zelenjave izbiramo take, 
da se skladajo po okusu in 
tudi barvah. Lahko jih med 
seboj mešamo, lahko pa jih 
zložimo v skledo tudi na kupč
ke. Zelenjavne jedi okrasimo 
še z raznimi zeUšči, ki jih za
mešamo v solato ali pa potre-
semo po njej. Surove zelenjav
ne mešanice okusno in tudi 

biološko dopolnimo, če jih 
kombiniramo z beljakovinski
mi živili, kot so jajca, sir, ribe in 
podobno. Izdatnejše so in tudi 
okusne, če jim primešamo ku
hane testenine in riž. 

Zelenjavo najpogosteje pri
pravljamo na naslednje načine: 

nastrgamo na debelo: ko
renček, zeleno, redkvico, ru
meno kolerabo, rdečo peso, 
peteršiljeve korenine, kisle 
kumarice, čebulo, jabolka; 

naribamo: korenček, zele
no, črni koren, repo, peso, 
hren, kolerabo, cvetačo,. če
bulo, kumare, zelje, ohrovt; 

zrežemo na kocke ali re
zance: špinačo, endivijo, pa
priko, zelje, por, radič, buče; 

zrežemo na ploščice: para
dižnik, kumare, redkvice, bu
če, melone; 

sesekljamo: peteršilj, drob-
njak, liste od zelene, krebuljico. 

Sestavljanje zelenjave je pre
puščeno našemu okusu. Na
vadne mešane solate vsi poz
namo. Če pa hočemo kaj nove
ga, lahko mešamo: korenje, ze
leno, jabolka aH rdeče zelje, 
zeleno, endivijo ali paradižni
ke, naribano cvetačo, korenje 
ali rdečo peso, zeleno, malo 
hrena ali kumare, redkev, para
dižnike ali cvetačo, paradižni
ke, papriko ali bučke, kumare, 
korenje, papriko ali papriko, 
kumare, paradižnike, kuhano 
fižolovo stročje ah paradižnike, 
papriko, kuhan grah. 

Marinado k tem zelenjav
nim mešanicam izbiramo po 
svojem okusu. Najbolj znana 
marinada za solate je iz olja, 
kisa in soli. To preprosto ma
rinado pa lahko zamenjamo z 
mnogimi drugimi, ki bistveno 
spremenijo okus zelenjavi in 
so tudi značilne za zelenjavne 
mešanice, ki jih naša kuhinja 
manj pozna. 

Marinada z limono: limo
nin sok razredčimo z vodo, 
dodamo malo kisle smetane 
ali jogurta, prav tako malo 
soli in vse dobro vmešano 
dodamo zelenjavi. 

Navadna marinada: zme
šamo nekaj domačega kisa in 
limoninega soka, dodamo 
poljubna sesekljana zelišča 
ter sol in olivno olje. 

Pikantna marinada: na
vadni marinadi dodamo še 
nekaj pikantnih dodatkov kot 
so gorčica, sesekljane kapre, 
sesekljana trdo kuhana jajca 
in podobno. 

Jogurtova ali smetanova 
marinada: v četrt litra jogurta 
zamešamo malo limoninega 
soka, sol, sesekljano čebulo, 
razna sesekljan zelišča in olje 
po okusu. 

Skutina marinada: dobro 
razžvrkljamo en rumenjak, 
žlico smetane, žlico limonine
ga soka, malo gorčice, sol, ol
je. Nazadnje dodamo še deset 
dekagramov pretlačene skute. 

BOJAN SEŠEL 

Venčki pričakovanja 
z adventom se je pričel 

predbožični čas. Temačne, 
kratke in mrzle dneve si lahko 
krajšamo z izdelavo okrasja za 
praznike, med katerimi je zad
nja leta vse bolj popularen ad-
ventni venček, ki je k nam 
prišel iz severnih dežel. Z njim 
okrasimo vrata v stanovanje v 
pozdrav vsem, ki prihajajo, ok
no, steno ali luč nad mizo, 
takšnega s štirimi svečami pa 
postavimo na mizo. 

Vsako adventno nedeljo 
pred božičem je treba prižgati 
eno od štirih sveč na venčku 
(prva je že mimo). Običaj sple-
tanja zimzelenega rastlinja s 
štirimi svečami in trakom po
nazarja čar zelenja in ognja: 
ogenj zaradi svetlobe, ki jo 
prinaša Kristusovo rojstvo, in 
zelenje kot simbol novega živ
ljenja po zimskem mrtvilu. 

Prvotni venci so morali biti 
spleteni iz smrečja, krasile so 
jih štiri modre sveče in vijolič
ni trakovi. Danes so adventni 
venčki spleteni iz najrazlič

nejših materialov z raznimi 
okraski, kot so storži, sadje in 
drugo ter s trakovi vseh barv 
in materialov. Tudi sveče so 
najrazličnejše. 

Če venček izdelate sami, v 
družinskem krogu, lahko 
vnesete vanj kanček svoje us
tvarjalnosti in tako je tudi čas 
pričakovanja pristnejši. 

Tudi če adventnega venčka 
nimate, pa lahko svoje domo
ve v prihodnjih dneh okrasite 
z zelenjem, božičnimi venčki, 
smrečicami in girlandami. 

Venček pa lahko izdelate tu
di sami. Potrebujete le obod, ki 
ga lahko kupite v cvetličarni, ali 
pa ga izdelate sami iz slame, 
trde žice, vrbovih ali leskovih 
vej, lahko ga naredite tudi iz 
cvetličarske žice in papirja. 
Krog iz žice ovijemo z nekaj 
plastmi časopisnega papirja, 
tega pritrdimo s cvetličarsko 
žico. Več bo plasti papirja, čvr-
stejši bo venec. Papir na vlaži
mo z vodo, da bo zelenje dalj 
časa sveže. Vejice zelenja 
(smrekove, borove, pušpano-
ve, božje drevce, brin, bela 

omela...) polagamo na obro 
in jih pritrdimo z žico. K 
okrasni material lahko upor, 
bite storže, sadje in druge pl 
dove, suho cvetje, majhna d, 
rilca, pentlje, perie - torej vs 
kar vam dopušča vaša domi 
Ijija. Če boste dodali sveče, n 
bodo te debele sorazmerno 
venčkom in ne previsoke. 

Že sedaj pa lahko začnei 
razmišljati, kako boste let( 
okrasili božično drevesa 
morda skupaj z otroki izdela 
okraske ali celo jaslice. S, 
veste, kako uživajo pri tal 
snih opravilih! 

Foto: G 

Ne dovolite, da se vam 
spoarsl|a|i kopici|o 

č e ste nehali kaditi, pa se 
nekega večera odločite, da 
boste prižgali samo eno ci
gareto, se morate zavedati, v 
kaj se spuščate. Tisti hip, ko 
si dovolite »samo eno« ciga
reto, ste si že dali možnost, 
da boste zlahka pokadili tudi 
drugo. In ko pokadite dve, 
boste zlahka pokadili še tret
jo. Spodrsljaji se kopičijo. 

To boste morali imeti pred 
očmi, če se hočete naučiti sa
modiscipline. Ne dovolite si 
prvega spodrsljaja, pa se vam 
ne bo treba bati drugega in 
tretjega in tisočega. 

Eden mojih prijateljev s e j e 
hotel disciplinirati, da bi tekel 
redno vsak dan. Tega se je 
držal več mesecev in je bil 
sam s seboj zelo zadovoljen. 
Potem je zbolel za gripo in tri 
dni zaporedoma ni mogel te
či. V tem ni videl nobene ne
varnosti za svojo navado, že 
četrti dan se je torej vrnil na 
cesto. Vendar ga je mikalo, da 
ne bi tekel, saj se je dobro 

spominjal, kako prijetno je bi
lo ne teči v mrzlem zimskem 
večeru. Tako je nekega veče
ra, ko je bilo vreme res nepri
jetno, sklenil, da bo ostal do
ma samo tokrat in da bo na
slednjega večera spet tekel in 
vse nadomestil. Tako je tudi 
storil. Vendar pa je nekaj ted
nov kasneje ponovno začel 
iskati opravičila in je spet 
opustil tek. To se je od časa 
do časa ponavljalo in v nekaj 
mesecih je tekel samo še en
krat ali dvakrat na teden, ves 
njegov športni program pa je 
postal negotov. 

Ti majhni spodrsljaji so kot 
mamila. Začnete z majhno 
kohčino, vendar pa morate, 
če želite doseči isti učinek, 
jemati vedno večje in večje 
količine. Če si dovolite en 
spodrsljaj, lahko postane to 
tako privlačno, da vam je v 
drugo še laže in tako naprej. 

Torej je ena glavnih 
obramb zoper slabo samo
disciplino preprosto ta, da si 
ne dovolite prvega spodrslja
ja. Če pa si ga že dovolite. 

potem podvojite napore, d 
ohranite disciphno. Ko začne 
te popuščati, je težko spre 
meniti smer. Zakaj bi dopust 
li, da izgubite vse, kar ste i 
pridobili s trdim delom, če p 
je potreben le majhen napo 
da ohranite svojo navado? 

Če se hočete ubraniti tê  
zahrbtnega dogajanja, moral 
razumeti, zakaj tako dobi 
deluje. Če si popuščate, sevi 
da doživite takojšnje ugodji 
To ugodje je tako zadovoljuje 
če, da vam postane presnet 
težko nenehno se siliti k red 
in disciplini. Ko si enkrat dov( 
lite okusiti to minljivo ugodja 
vas bo mikalo znova in znov^ 
Zato se je tudi tako težko 
vaditi na red; bojevati se 
rate s celo vrsto trenutnih zi 
dovoljitev, ki tekmujejo s tr̂  
nutnim neugodjem in kasnei 
šo zadovoljitvijo. Če pa bosf 
imeli.pred očmi, da so kasne! 
še zadovoljitve navadno traj 
nejše in več vredne kot trenii< 
ne, vam bo bistveno lažje 
vaditi se na red. 
mmmmmmm UDUA SENIČAJ 
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KUHAJMO PO DOMAČE 

Prazniki 
z domačimi keksi 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

Pričakovanje praznikov je 
pravzaprav najlepši čas v letu, 
iff [)osebno za otroke. V njiho-
n nestrpnosti jih je treba ne-
Itoliko potolažiti. Z adventnim 
koledarjem na primer, saj se 
za njegovimi okenci skriva 24 
sladkih dobrot. Že v nedeljo pa 
se bodo veselili Miklavža, ki 
prinaša same dobrote - orehe, 
jabolka, medenjake. V nekda
njih časih so bile pomaranče, 
mandarine, smokve in rozine 
dobrote, ki so si jih lahko pri
voščili le izbranci. 
m> 

v teh predprazničnih dneh 
je lahko tudi peka piškotov 
povezana z lepim doživetjem 
otrok. Pripravimo jim veselje, 
zamesimo testo za piškote, 
skupaj z njimi oblikujmo srč
ke, zvezdice, kolačke in še kaj: 
piškotki za nepozabne trenut
ke in za na Miklavžev krožnik. 

Lešnikovi kolački 
Za 35 piškotov potrebuje

mo: 150 g zmehčanega masla, 
60 dag sladkorja, 1 jajce, šče

pec soli, 100 g mletih lešnikov, 
150 g moke. 

Če nimamo kuhinjske 
brizgalke, vzamemo dve 
žlički in polagamo na pekač 
majhne kupčke testa. 

Priprava: maslo penasto 
vmešamo. Postopoma dodaja
mo sladkor in mešamo dalje. 
Primešamo jajce in sol, zatem 
dodamo najprej lešnike in nato 
moko. Iz testa oblikujemo kro
glice s premerom 2,5 cm. Zloži
mo jih na pekač, prekrit s peki 
papirjem (ali pekač dobro na-
mažemo). Pečemo jih v ogreti 
pečici pri 200 stopinjah 15 do 17 
minut. Poberemo jih s pekača 
in zložimo na mrežasri podsta
vek, da se ohladijo. 

Čokoladni 
poljubčki 

Za 50 piškotkov potrebu
jemo: 5 beljakov, 100 g slad
korja, 100 g naribane jedilne 
čokolade, 2 zdrobljena prepe-
fenca, 2 žlici kakava v prahu, 
lOO g sesekljanih mandljev, 
200 g mletih mandljev, nari
sano lupinico €ne hmone. Po-

[ leg tega: 50 oblatov (premer 5 
Cm) in 50 g jedilne čokolade. 

Priprava: iz beljakov stepe-
tno zelo trd sneg. Med stepa-

IL . 

njem počasi dodajamo sladkor 
in stepamo toliko časa, da se 
sladkorna zrnca stopijo. V sneg 
zamešamo mleto čokolado, 
zdrobljeni prepečenec, kakav, 
mlete in sesekljane mandlje ter 
naribano limonino lupinico. Z 
dvema žličkama polagamo 
kupčke te zmesi na oblate. Piš
kote damo na pekač, prekrit s 
peki papirjem. Pečemo v ogreti 
pečici pri 150 stopinj C 25 do 30 
minut. Piškoti naj se ohladijo 
na rešetki. Raztopimo jedilno 
čokolado, jo damo v perga-
mentno vrečko s prirezano ko
nico in nabrizgamo na poljubč
ke tanke čokoladne okraske. 

Lešnikove snežke 
Potrebujemo: 25 dag mo

ke, za noževo konico pecilne
ga praška, 12 dag sladkorja, 1 
vrečka vanilije, 12 dag mletih 
lešnikov, 15 dag masla, 3 ru
menjake, 1 žlico kisle smeta
ne. Za posip: okrasni zrnat ah 
kristalni sladkor. 

Priprava: moko, pecilni pra
šek, sladkor, vanilijo in lešnike 
zmešamo, nato dodamo v dla

ni razmehčano maslo, naredi-
rho kašico in z roko primeša
mo še rumenjake in smetano. 
Testo naj počiva v hladilniku 
približno 30 minut, nato ga 
zvaljamo za dober nožev rob 
na debelo. Položimo ga na 
rahlo namazan pekač, nama-
žemo z jajcem in potresemo z 
okrasnim zrnatim ali kristal
nim sladkorjem. Pečemo 15 
do 20 minut pri 180 stopinj C. 
Še toplo ploščo narežemo na 
kvadrate ali rombe. 

Preprosti keksi 
Potrebujemo: 50 dag mo

ke, pol vrečke pecilnega praš
ka, vanilijo, 25 dag sladkorja, 
15 dag masla, 3 rumenjake, 1 
dl kisle smetane. 

V pločevinasti škatli hra
nimo vedno le po eno vrsto 
piškotov. Če namreč pome
šamo pecivo, se okusi zlijejo 
in pecivo ni več tako dobro. 

Priprava: v skledi zmešamo 
moko s pecilnim praškom, va
nilijo in sladkorjem. Dodamo 
maslo, ki ga najprej v roki 
zmehčamo, da postane meh
ko, nato ga z moko narahlo 
nadrobimo v kašico. V sredi 
naredimo jamico, dodamo ru
menjake in smetano, z roko 
razmešamo in na hitro zgne-
temo testo. Počiva naj pol ure 
na hladnem ali v hladilniku, 
nato ga zvaljamo in z modelč
ki ah s koleščkom oblikujemo 
kekse. Položimo jih na malo 
namazan pekač in pečemo 10 
do 15 minut pri 180 stopinj C. 

Propolis in matični mleček 
Dosedanja zdravniška po

ročila o propolisu dokazuje
jo, da je to medicinsko pre
cej uporaben. Deluje anti
biotično, zelo učinkovit je 
proti nekaterim vrstam mi
kroorganizmov. Obstajajo 
tudi poročila o učinkovitosti 
propolisa na virus herpesa 
in o lokalnem anestetičnem 
delovanju propolisnih ek-
straktov. Potrjeni so tudi 
njegovi učinki pri zdravlje
nju ran, regeneraciji tkiva 
in raznih kožnih vnetjih. 

Uporabljamo ga v obliki 
raznih mazil, alkoholne in al-
koholetrne tinkture pa tudi 
svečk. Za zdravljenje sluznice 
požiralnika, želodca in čre
vesja uporabljamo emulzijo 5 
do 10 kapljic tinkture v pol 
kozarca vode. 

Tinkture in vodne alkohol
ne emulzije te snovi uporab
ljamo za razne premaze obo
lele kože, pa tudi sluznic v 
grlu, ustni vothni in na dle-

snih. O uporabi poročajo ki
rurgi, internisti, ginekologi, 
otologi, dermatologi, urologi 
itn. Vendar opozarjajo, da 
njegovega učinka ne moremo 
vedno pričakovati in da lahko 
dolgotrajna uporaba brez 
posveta z zdravnikom po
slabša stanje bolezni. 

Uporaba 
matičnega mlečka 

Matični mleček mora biti 
med uporabo shranjen v hla
dilniku. Pri uživanju matične
ga mlečka je najbolj priporoč
ljivo jemanje presnega mleč
ka do 7 g na dan. S plastično 
ali leseno (le v skrajni sili s 
kovinsko) žličko zajamemo 
matični mleček .in ga damo 
pod jezik. Počakamo nekaj 
minut in že lahko občutimo 
blagodejno poživitev v telesu. 
Matični mleček je na voljo še 
v suhem stanju in številnih 
preparatih. 

Dandanes je mleček mar
sikje priznan kot zdravilo in 
poživilo. Zahodna medicina 
ga ne priznava kot zdravilo. 
Kitajska medicina, v nasprot
ju z zahodno, predvsem pou
darja njegov učinek pri zavi
ranju procesov staranja v or
ganizmu. Matični mleček 
uravnava delovanje telesnih 
žlez, pospešuje presnovo, laj
ša znamenja staranja, deluje 
pozitivno pri odpravljanju po
sledic ateroskleroze in viso
kega krvnega tlaka. Pripomo
re k normalnemu delovanju 
živčnega sistema. Deluje va
rovalno v primerih, ko je bil 
organizem izpostavljen pre
veliki dozi radiacijskega seva
nja. Matični mleček uporab
ljajo tudi v kozmetiki. Mleček 
namreč povečuje vitalnost 
epidermnih celic, izboljšuje 
njihovo presnovo, zmanjšuje 
količino razpadnih snovi, ki 
ostanejo v celici in zavira sta
ranje kože. 

LEPOTA IN ZDRAVJE 

Ukrepi proti arteriosklerozi 
Kako se lahko zoperstavi-

mo arteriosklerozi? Nedvom
no z zdravim in čimbolj aktiv
nim načinom življenja; sem 
sodi čimveč gibanja in športa, 
zlasti tistega, ki omogoča ak
tivnost čimveč raznolikih mi
šičnih skupin (hoja, tek, kole
sarjenje, plavanje, ples, vesla
nje in tek na smučeh) . 

Seveda pa je potrebno šport
no aktivnost dozirati zmerno, v 
skladu z obstoječo telesno 
kondicijo in s splošnim zdravs
tvenim stanjem organizma (vr
hunski šport je dokaj neprime
ren, saj telo zaradi izredno po
večane potrebe po energiji črpa 
le-to predvsem iz krvnega 
sladkorja). Drugi pomemben 
ukrep je nedvomno zmanjša

nje prekomerne telesne teže in 
vzdrževanje ustreznega opti
malnega razmerja med telesno 
višino in težo (beri: skrb za 
racionalno, zdravo in uravno
vešeno prehrano). Redna 
zdravniška kontrola in obisk 
laboratorija pa poleg dietne 
prehrane pripomoreta k urav
navanju krvnega pritiska, vred
nosti holesterola in trighceri-
dov v krvi (med prave holeste-
rolske bombe nedvomno sodi 
jajčni rumenjak, ki ga vsebuje 
kar 300 mg, pa drobovina s 350 
mg v 100 g mesne substance in 
školjke, ki v 100 g skrivajo kar 
250 - 400 mg holesterola). Na
mesto tega uživaj mo rajši jedi, 
ki vsebujejo nenasičene maš-
čobne kishne (olivno, sončnič

no, sojino in ostala visokovred-
na rastlinska olja), te namreč 
znižujejo nivo nevarnega LDL 
holesterina v krvi. Podobno 
vlogo igrajo tudi neprečiščene 
grobozrnate žitarice, ki s svoji
mi aktivnimi rastlinskimi sub
stancami lahko pripomorejo 
kar k 20-odstotnemu znižanju 
koncentracije holesterola v kr
vi. Pomaga pa še zvrhana mera 
sprostitve (premagovanje stre
sa), aktivnega počitka in spa
nja. 

BIO 
KOLEDAR 

Se|te, presaioite, Sodite, zaliva|fe, 
negujte rastline; rahljajte in 

prezročujte tla, pobirojte in predelujte 
pridelke vtasu, ki je najugodnejši zo 

posamezne tipe rastlin in ki je 
razviden iz koledarja. 
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Zdaj bi se celo Marx delal »Francoza«. 

Plagiatorji so pogumni. Vedno se podpišejo. 

Izgnali so pravico. Kdo ve, kdo se bo vselil? 

Komisija za pritožbe se nima kam pritožiti. 
ZORAN MIRČIČ 

( O d ) k l o m 
Ne boj, mesarsko klanje, 
na videz, no, spravljivi ton; 
politike v drugo stanje 
prestavlja malo večji le bonbon. 
NATO vaje pa so se končale, 
zdaj ni nas nič več strah, 
vsaj tu deležni malo hvale, 
pomislimo na konec zdrah. 

POPEVKAR 

AMADEUS POROČA 

Nastavljanje 
Kdo bolje nastavil na Miklavžev bo dan? 

Od dveh le eden dobil bo darilo! 
Postal bo naš mestni župan 

in obljube pripravil, ko se spet bo volilo. 

TRAČNICE 
»Ozna sve 

dozna«,Nato 
vse v e 

Vaja Nato pakta ni docela 
zaobšla Celja in Celje tudi ni 
bilo samo tranzitno mesto vra-
čajočih se konvojev. Da Nato 
vse ve, smo se prepričali tudi v 
nedeljo zvečer, ko so angleško 
govoreči vojaki v parih in na
smejani zapuščali slavni lokal 
Račka na Gosposki ulici. So 
zanj izvedeli med domačini na 
Kozjanskem ali so si pomagali 
s sateliti? 

Na 
toplem 

Hladna vojna je torej konča
na v prav vseh pogledih. Voja
ki Nata ter iz dragih zahodnih 
držav so se na toplem očitno 
dobro sporazumeli z nekdanji
mi prebivalkami Varšavskega 
pakta. Pa tudi slovenska zima 
ni ravno od muh. 

Čombe drži pesti 
za Jož i ja 

Željko Cigler alias Čombe 
(nesojeni celjski župan iz pr
vega kroga, ki je svoj poraz 
žalil na sedmini v enem od 
celjskih lokalov) malce v stra
hu čaka na drugi krog volitev. 
Podprl bo Jožija, ker si bo 
tako zagotovil še v prihodnje 
delovno mesto na občini. Ko 
je namreč povprašal za službo 
drugod, posebnega zanima
nja zanj na trgu delovne sile 
ni bilo. 

Zakaj 
listki? 

Na Celjskem filmskem fe
stivalu je filme ocenjevalo ob
činstvo. Z ocenami od 1 do 5. 
Ko so v četrtek vrteli kosovski 
film Ljubezen v albanskih Al

pah, si ga je ogledalo okro, 
150 Albancev, povprečni 
ocena sicer simpatičnega fi; 
ma pa je bila 3,7. Organiz^ 
torjem ni bilo jasno, zakaj ^i 
Albanci ocenili film tako sk 
bo. Misterij je bil pojasnjen 
dan kasneje. Gledalci 
mreč niso vedeli, zakaj zmaj 
listke, menili so, da film 
ocenjuje žirija. Pa so obkroži 
vali kar tako, na slepo. Poi 
prečna ocena bi bila sict 
mnogo višja, so zatrjevali, t 
bi vedeli za kaj gre. 

Rane in Urška 
Hrovat 

Po projekciji jugoslovanski 
ga filma Rane, ki je bil n 
sporedu v soboto, je bil najpi 
gostejši komentar tistih, ki s 
zapuščali dvorano: »Film je b 
dober, kako pa je vozila Uršk 
Hrovat?« 

Jack Daniels za 
Abdulaha 

Abdulah Sidran, izvrste 
pesnik .in scenarist iz BiH, j 
na avionskem poletu v Slovt 
nijo na Celjski filmski festiva 
nad Zagrebom predlagal sft 
vardesi: »Oprosite, ali hi hotel 
pristati v Zagrebu, da si h 
pim steklenico Jacka in da po 
kadim cigareto?« Na letalu m 
mreč Jacka niso imeli, pa tud 
kaditi ni bilo dovoljeno. 

NASMEH, PROSIM! 
Nagrajenka je tokrat Slavica Skerbiš iz Šmarjete pri Rimski' 

Toplicah. 

Pri spovedi 
Pred leti je bila v spovednici med župnikom in grešnikov 

samo zavesa. Neki faran je prišel k spovedi in župniku iz žepi 
potegnil žepno uro. Ko je našteval svoje grehe, je med drugin 
povedal tudi, da krade. Župnik ga je vprašal, kaj je ukradel ii 
povedal je, da žepno uro. 

»Tistemu, ki si mu jo ukradel, jo moraš vrniti!« pravi župnik 
Faran mu zato ponudi uro, župnik pa odvrne, da jo mon 

vrniti tistemu, ki mu jo je vzel. 
»Saj sem mu jo ponudil, pa je noče vzeti!« odvrne grešnik. 
»Potem jo pa lahko obdržiš,« pravi župnik in šele po spoved 

opazi, da nima žepne ure... 

VITEZI BELEGA MESTA 


